
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 2373
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν σπουδαστές

από το Κέντρο Εκπαίδευσης Παλάσκας, µαθητές από το Γ’ Γυµνάσιο
Κορυδαλλού, το Γενικό Λύκειο Κρυονερίου Αττικής, το 29ο ∆ηµοτικό
Σχολείο Πειραιά, το 1ο Γενικό Λύκειο Νέας Σµύρνης, το Γυµνάσιο
Βλαχοκερασιάς Αρκαδίας, το 4ο Επαγγελµατικό Λύκειο Πάτρας, το Β’
Γενικό Λύκειο Τρικάλων, το Γυµνάσιο ∆ιακοπτού Αχαΐας και το 5ο Γε-
νικό Λύκειο Τρικάλων, σελ. 2389, 2392, 2395, 2396, 2401, 2409, 2417,
2422, 2425

3. Επί του Κανονισµού, σελ. 2392, 2393, 2416, 2417
4. Ανακοινώνεται η παράταση της λειτουργίας της Εξεταστικής Επι-

τροπής για τη διερεύνηση της υπόθεσης “SIEMENS” στο σύνολο της
έως και την 20η Ιανουαρίου 2011, σελ. 2411

5. Η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής ∆εοντολογίας κα-
ταθέτει την Έκθεση της στην αίτηση της εισαγγελικής αρχής για τη
χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης κατά Βουλευτή, σελ. 2413

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 2373 - 2374
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ. 2374 -

2384
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της ∆ευτέρας

13ης ∆εκεµβρίου 2010, σελ. 2385
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Πρωθυπουργό:
i. σχετικά µε την πολιτική της Κυβέρνησης στις εργασιακές σχέ-

σεις κ.λπ., σελ. 2386
ii. σχετικά µε την κινητικότητα µουσουλµανικών εξτρεµιστικών κύ-

κλων στην Αθήνα κ.λπ., σελ. 2389
iii. Σχετικά µε τη Σύνοδο του Ευρωπαϊκού Συµβουλίου στις 16 και

17 ∆εκεµβρίου 2010 κ.λπ., σελ. 2392
β) Προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά

µε την αξιοποίηση των παλιών κτηρίων του Νοσοκοµείου Καβάλας
κ.λπ., σελ. 2395

γ) Προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε το µέλλον της
εταιρείας και των θέσεων απασχόλησης στην Ηλεκτροµηχανική
Κύµης κ.λπ., σελ. 2397

δ) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών:
i. σχετικά µε το σύµφωνο Ρευστότητας µε τις τράπεζες κ.λπ., σελ.

2399
ii. σχετικά µε τη βιοµηχανία “Ζωοτροφές ∆ωδώνης” πρώην ΕΛΒΙΖ

κ.λπ., σελ. 2401
ε) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά

µε την ακύρωση διαγωνισµού για την ανέγερση σχολείου στον Αρ-
χάγγελο Ρόδου κ.λπ., σελ. 2403

στ) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχε-
τικά µε τη χορήγηση ποιοτικού πριµ στους τευτλοκαλλιεργητές κ.λπ.,
σελ. 2404

ζ) Προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευ-
µάτων, σχετικά µε το θεσµό των µουσικών σχολείων κ.λπ., σελ. 2406

η) Προς την Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχε-
τικά µε τις ακατοίκητες εργατικές κατοικίες του οικισµού «Πάτρα XIV»
κ.λπ., σελ. 2408

5. Συζήτηση επερώτησης Βουλευτών του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς προς την Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης, σχετικά µε θέµατα εργασιακών σχέσεων και θέµατα ανεργίας,
σελ. 2410 - 2427

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
1. Κατάθεση σχεδίων νόµων:
α) Οι Υπουργοί Οικονοµικών, Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-

κτρονικής ∆ιακυβέρνησης, Εξωτερικών, Εθνικής Άµυνας, Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, Θαλάσσιων Υποθέσεων, Νήσων
και Αλιείας, Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Παι-
δείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων, Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, ∆ι-
καιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, Προστασίας
του Πολίτη και Πολιτισµού και Τουρισµού κατέθεσαν σχέδιο νόµου:
“Επείγοντα µέτρα εφαρµογής του προγράµµατος στήριξης της Ελ-
ληνικής Οικονοµίας”, σελ. 2396

β) Οι Υπουργοί Προστασίας του Πολίτη, Οικονοµικών, Εξωτερικών

και ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων κατέθε-
σαν σχέδιο νόµου: “Κύρωση Συµφωνίας Έδρας µεταξύ της Ελληνι-
κής ∆ηµοκρατίας και του FRONTEX (Ευρωπαϊκού Οργανισµού για τη
διαχείριση της επιχειρησιακής συνεργασίας στα εξωτερικά σύνορα
των Κρατών-Μελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης) για τη φιλοξενία του
επιχειρησιακού γραφείου FRONTEX στην Ελλάδα”, σελ. 2406

γ) Οι Υπουργοί Προστασίας του Πολίτη, Εξωτερικών, Οικονοµικών,
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-
κτύων, ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων και
Πολιτισµού και Τουρισµού κατέθεσαν σχέδιο νόµου: “Κύρωση Συµ-
φωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της
Κυβέρνησης της Γαλλικής ∆ηµοκρατίας, σχετικά µε τη συνεργασία σε
θέµατα εσωτερικής ασφάλειας”, σελ. 2406

δ) Οι Υπουργοί Εξωτερικών και Οικονοµικών κατέθεσαν σχέδιο
νόµου: “Κύρωση της Συµφωνίας Προσχώρησης στο Ευρωπαϊκό
Κοινό Ταµείο ∆υτικών Βαλκανίων, των Γενικών Όρων του Ευρωπαϊκού
Κοινού Ταµείου ∆υτικών Βαλκανίων και των Όρων Αναφοράς της Ενι-
αίας Χρηµατοδοτικής ∆ιευκόλυνσης του Επενδυτικού Πλαισίου ∆υ-
τικών Βαλκανίων”, σελ. 2406

2. Κατάθεση Εκθέσεων ∆ιαρκών Επιτροπών:
α) Η ∆ιαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων καταθέτει την Έκ-

θεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρι-
σµού “Ενίσχυση και ανάπτυξη της κινηµατογραφικής τέχνης και
άλλες διατάξεις”, σελ. 2406

β) Η ∆ιαρκής Επιτροπή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ∆ηµόσιας Τάξης και
∆ικαιοσύνης καταθέτει την Έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουρ-
γείου ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων: “Εξορ-
θολογισµός και βελτίωση στην απονοµή της ποινικής δικαιοσύνης”,
σελ. 2406

ΟΜΙΛΗΤΕΣ
Α. Επί του Κανονισµού:
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 2416, 2417
ΝΙΩΤΗΣ Γ. , σελ. 2417
ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ Φ. , σελ. 2392, 2393
ΤΣΙΠΡΑΣ Α. , σελ. 2393
Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ Ε. , σελ. 2406, 2407, 2408
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β. , σελ. 2408
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ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ. , σελ. 2389, 2390
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 2409
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ Γ. , σελ. 2404, 2405, 2406
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ ∆. , σελ. 2403
ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ Α. , σελ. 2395, 2396, 2397
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι. , σελ. 2403
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 2397, 2398
ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ Π. , σελ. 2397, 2398, 2399
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Ν. , σελ. 2401, 2402
ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ Γ. , σελ. 2386, 2388, 2390,

2391, 2392, 2394
ΠΑΠΑΡΗΓΑ Α. , σελ. 2386, 2387
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α. , σελ. 2404, 2405
ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ Φ. , σελ. 2399, 2400, 2401,

2402
ΤΣΙΠΡΑΣ Α. , σελ. 2392, 2394
ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ Ν. , σελ. 2408, 2409
ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ Κ. , σελ. 2399, 2400
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , σελ. 2406, 2408
Γ. Επί της επερώτησης:
ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ Ε. , σελ. 2412
∆ΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 2413, 2424
ΚΑΤΣΕΛΗ Λ. , σελ. 2414, 2424, 2425
ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ Γ. , σελ. 2427
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ Μ. , σελ. 2410, 2423
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 2416, 2426, 2427
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 2420
ΜΑΥΡΙΚΟΣ Γ. , σελ. 2421, 2422
ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Β. , σελ. 2413
ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ ∆. , σελ. 2411, 2424
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ Χ. , σελ. 2419, 2426
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α. , σελ. 2422
ΤΣΙΠΡΑΣ Α. , σελ. 2417
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Αθήνα, σήµερα στις 10 ∆εκεµβρίου 2010, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 10.35’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Προέδρου αυτής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΥ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 9 ∆εκεµβρίου
2010 εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της ΛΗ’ συνεδριάσεώς του της Πέ-
µπτης 9 ∆εκεµβρίου 2010 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο
του σχεδίου νόµου: «∆ιαµεσολάβηση σε αστικές εµπορικές υπο-
θέσεις» του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπί-
νων ∆ικαιωµάτων)

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Μαρία Θεοχάρη,
Βουλευτή Καρδίτσας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο Γενικός Οργανισµός Εγγείων Βελ-
τιώσεων Λεκάνης Ιωαννίνων αιτείται την αποζηµίωση των
πληγέντων παραγωγών λόγω ακραίων καιρικών φαινοµένων.

2) Οι Βουλευτές, Κερκύρας κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ,
Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν ανα-
φορά, µε την οποία οι κάτοικοι της περιοχής Χρυσίδας Αχιλλείου
Κέρκυρας αιτούνται λύσεις για τα χρονίζοντα προβλήµατα από
τις πληµµύρες στην περιοχή τους.

3) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία ο ∆ήµαρχος Ηρακλείου Κρήτης
αιτείται να πληροφορηθεί για την πορεία του αιτήµατoς του σχε-
τικά µε την «Ενοποίηση Αρχαιολογικών Χώρων Κνωσού».

4) Η Βουλευτής Επικρατείας κ. ΕΥΓΕΝΙΑ ΤΣΟΥΜΑΝΗ - ΣΠΕ-
ΝΤΖΑ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία το σωµατείο εργαζοµέ-
νων στα κέντρα πρόληψης της χρήσης εξαρτησιογόνων ουσιών
αιτείται την επίλυση του θεσµικού προβλήµατος των Κέντρων
Πρόληψης, καθώς και την κατοχύρωση της συνέχισης της λει-
τουργίας τους.

5) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία η κ. Ελένη Καλφοπούλου ζητά διευκρι-
νήσεις ως ασφαλιζόµενη στον ΟΑΕΕ αναφορικά µε το δικαίωµα

κατοχύρωσης συνταξιοδότησης.

6) Η Βουλευτής Επικρατείας κ. ΕΥΓΕΝΙΑ ΤΣΟΥΜΑΝΗ - ΣΠΕ-
ΝΤΖΑ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία οι αδιόριστοι επιτυχόντες
ειδικού γραπτού διαγωνισµού και ανθρωπίνων δικαιωµάτων αι-
τούνται την κάλυψη των οργανικών κενών σε δικαστικούς υπαλ-
λήλους µε την πρόσληψη τους.

7) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο κ. Λάµπρος Σιώντας συνταξιούχος ζητά
διευκρινήσεις αναφορικά µε την καταβολή του ΕΚΑΣ.

8) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία η κ. Ευθυµία Γιαλατζοπούλου ζητά διευ-
κρινήσεις για την διακοπή της σύνταξης αναπηρίας της και επί-
λυση του θέµατος.

9) Η Βουλευτής Ρεθύµνου κ. ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο Σύνδεσµος Ταξιδιωτικών και Ναυτιλια-
κών Πρακτόρων Κέρκυρας, η Ένωση Τουριστικών Γραφείων
Ρόδου και ο Σύνδεσµος Τουριστικών και Ταξιδιωτικών Γραφείων
Κρήτης αιτούνται την ένταξη των υπηρεσιών των τουριστικών
γραφείων εισερχοµένου τουρισµού στον µειωµένο συντελεστή
του ΦΠΑ του 6,5%.

10) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία η κ. Τατιανή Κεχαγιά ζητά διευκρι-
νήσεις και επίλυση της καθυστέρησης έκδοσης άδειας
παραµονής για εξαρτηµένη εργασία στον εργάτη υπήκοο Αλβα-
νίας για τον οποίο υπέβαλε αίτηση.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, αναφέρεται στις εκτεταµένες αµµοληψίες
αµφιλεγόµενης νοµιµότητας στον ποταµό Κράθη του Νοµού
Αχαΐας από ιδιωτική κατασκευαστική εταιρία.

12) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο Τοπικός Οργανισµός Εγγείων Βελ-
τιώσεων Κρύας - Λαψίστας Νοµού Ιωαννίνων αιτείται την
επιµήκυνση του χρόνου αιτήσεων στον ΕΛΓΑ για αποζηµιώσεις
τουλάχιστον µέχρι 31-12-10 στους παραγωγούς αυτών των πε-
ριοχών.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην παρέµβαση
του ΤΕΕ ∆υτικής Ελλάδας για το θέµα διαχείρισης των στερεών
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αποβλήτων στην Αχαΐα.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην κατάρρευση
των δοµών της κοινωνικής πρόνοιας µε αφορµή τον θάνατο από
ξυλοδαρµό δίχρονου αγοριού από τους γονείς του.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην προσπάθεια
των εργαζοµένων στη λατοµική ζώνη του Αράξου να µην χάσουν
την εργασία τους κ.λπ..

16) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία οι αδιόριστοι 6Κ/2008 προκήρυ-
ξης ΑΣΕΠ στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας ζητούν διευκρινήσεις
και επίλυση του θέµατος που αφορά τον διορισµό τους.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στα προβλήµατα
που καθυστερούν την ανέγερση του νέου κτηρίου που θα στε-
γάσει το 12ο και 27ο ∆ηµοτικό Σχολείο της Πάτρας.

18) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Κεραµιστών
και Αγγειοπλαστών καταθέτει προτάσεις για τον εκσυγχρονισµό
της παραγωγικότητας και ανταγωνιστικότητας του Ελληνικού Κέ-
ντρου Αργιλοµάζης µετά τη συνένωσή του.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στο υποτονικό κλίµα
που επικρατεί στην αγορά της Πάτρας.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην πρόταση του
Θανάση Παπαδόπουλου για τη διαχείριση της λειτουργίας του
οδοντωτού από φορέα που θα περιλαµβάνει τους νέους ∆ήµους
Καλαβρύτων, Αιγιαλείας και την αιρετή αυτοδιοίκηση.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην άσχηµη κατά-
σταση που επικρατεί στη λιµενική ζώνη στην πόλη της Πάτρας
εξαιτίας των εκρηκτικών συνθηκών που επικρατούν καθηµερινά.

22) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία οι εργαζόµενοι των Λατοµείων Αρά-
ξου Νοµού Ηλείας εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους για την
διακοπή λειτουργίας των λατοµικών ζωνών στην περιοχή τους.

23) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων
Β’ Γυµνασίου Αίγινας ζητούν να επιλυθεί το πρόβληµα έλλειψης
καθηγητή Μαθηµατικών στο σχολείο τους.

24) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων
Β’ Γυµνασίου Αίγινας αιτείται να επιλυθεί άµεσα και οριστικά το

πρόβληµα έλλειψης καθηγητή µαθηµατικών στο σχολείο αυτό.

25) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία η κ. Βασιλική Γιουρούκη ζητά να
επιλυθεί το πρόβληµα χορήγησης επιδόµατος ανεργίας από τον
ΟΑΕ∆.

26) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Χρήστος Ασµέτης ζητά να επι-
λυθεί το θέµα καταβολής του υπολοίπου της επιδότησης ως νέος
αγρότης.

27) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο ∆ήµαρχος Σούρπης Νοµού Μαγνησίας
αιτείται την ένταξη του ∆ήµου του στην «Προστασία των ευαί-
σθητων στα νιτρικά περιοχών».

28) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία η κ. Μαρία Τσερκέζη ζητά να επι-
λυθεί το θέµα µετάταξης της.

29) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Θωµάς Νάντσης ζητά την επί-
λυση του θέµατος καθυστέρησης καταβολής του υπόλοιπου
ποσού επιδότησης ως νέος αγρότης.

30) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Γεώργιος Τόσιος ζητά να επι-
λυθεί το ζήτηµα καθυστέρησης καταβολής του υπόλοιπου ποσού
επιδότησης ως νέος αγρότης.

31) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Γεώργιος Λιάπης εκφράζει
τη διαµαρτυρία του για τη ρύθµιση του Υπουργείου Περιβάλλο-
ντος που αφορά τη µόνιµη εξαίρεση από τους αναλογούντες φό-
ρους, τέλη και εισφορές για όσα κτήρια προέκυψαν από
παράνοµες µετασκευές.

32) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Γενικός Οργανισµός Εγγείων
Βελτιώσεων Λεκάνης Ιωαννίνων ζητά να αποτιµηθούν οι ζηµιές
των καλλιεργιών καθώς και την αποζηµίωση των πληγέντων πα-
ραγωγών λόγω πληµµυρών που σηµειώθηκαν στην περιοχή.

33) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ (ΜΑΚΗΣ) ΒΟ-
ΡΙ∆ΗΣ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση
Εθελοντών Πυροσβεστικού Σώµατος αιτείται την χορήγηση στο-
λών σε νέους Εθελοντές Πυροσβέστες.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 4534/06-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2461/26-11-
2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:

2374 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2376 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



2. Στην µε αριθµό 4912/13-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παναγιωτόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Βαθµός
Προτεραιότητας 129529/ΙΗ/29-11-2010 έγγραφο από την Υφυ-

πουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων η ακό-
λουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 5353/21-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Γιαννάκη Μιχαήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ∆1/Α/οικ. 25173/29-11-

2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:

2378 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2380 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4. Στην µε αριθµό 5921/04-11-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓρΓΓΠ0001831

ΕΞ 2010/29-11-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:

2382 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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5. Στην µε αριθµό 6038/10-11-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αποστολάτου Βαΐτση δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2/78830/0094/29-

11-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη
απάντηση:

2384 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε την κ.
Θεοχάρη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα το δελτίο επίκαιρων ερωτήσεων της ∆ευτέρας 13ης
∆εκεµβρίου 2010.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ πρώτου κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 290/6-12-2010 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνσταντίνας
Γιαννακοπούλου προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και
∆ικτύων σχετικά µε τις αυξήσεις των διοδίων, τη δηµιουργία νέων
σταθµών κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 315/7-12-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ιωάννη Λαµπρόπουλου προς τον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων σχετικά µε την πε-
ράτωση των εργασιών του οδικού τµήµατος Παραδείσια-Τσά-
κωνα της Ολυµπίας Οδού κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 327/7-12-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Πρωτούλη
προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευ-
µάτων σχετικά µε τη µεταφορά µαθητών Τµηµάτων Αθλητικής
∆ιευκόλυνσης (ΤΑ∆) κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 323/7-12-2010 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Βαΐτση Αποστολάτου προς τον Υπουργό
Εξωτερικών σχετικά µε την οριοθέτηση των χωρικών υδάτων Ελ-
λάδας-Αλβανίας κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 326/7-12-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. ∆ηµητρίου Παπα-
δηµούλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών σχετικά µε το ύψος του
πληθωρισµού για το 2010 κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ δευτέρου κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 288/6-12-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Μιχαήλ Κατρίνη
προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονι-
κής ∆ιακυβέρνησης σχετικά µε τη συµµετοχή υπαλλήλων των Τε-
χνικών Υπηρεσιών ∆ήµων και Κοινοτήτων (ΤΥ∆Κ) ως
υποχρεωτικά µετατασσόµενων σε υπηρεσίες των δήµων, στα δη-
µοτικά συµβούλια κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 316/7-12-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ιωάννη Ιωαννίδη προς τον Υπουργό Πο-
λιτισµού και Τουρισµού σχετικά µε τη διακοπή παροχής φυσικού
αερίου στα κολυµβητήρια ΠΟΣΕΙ∆ΩΝΙΟ και ΕΘΝΙΚΟ της Θεσ-
σαλονίκης κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 329/7-12-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Μαυρίκου
προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονι-
κής ∆ιακυβέρνησης σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τον τρόπο
πληρωµής των εργαζόµενων στους δήµους και τις περιφέρειες
µετά την 1-1-2011 κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 317/7-12-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη
προς τον Υπουργό Οικονοµικών σχετικά µε τις γερµανικές πολε-
µικές αποζηµιώσεις κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 325/7-12-2010 επίκαιρη ερώτηση του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκη προς τους
Υπουργούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ια-
κυβέρνησης και Πολιτισµού και Τουρισµού σχετικά µε την εξαί-
ρεση αρχαιολόγων από τις περιοριστικές διατάξεις των άρθρων
5 και 6 του π.δ. 164/2004 (24µηνο) κ.λπ..
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 311/23/7-12-2010 επίκαιρη

ερώτηση της Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αλέκας Παπαρήγα προς τον
Πρωθυπουργό σχετικά µε την πολιτική της Κυβέρνησης στις ερ-
γασιακές σχέσεις κ.λπ..

Ορίστε, κυρία Παπαρήγα, έχετε το λόγο για δύο λεπτά για να
παρουσιάσετε την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Γενική Γραµµατέας της Κεντρι-
κής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): Ανα-
ρωτήθηκα σήµερα το πρωί: Από τη στιγµή που χθες το βράδυ
καταθέσατε το πολυνοµοσχέδιο που αφορά τις εργασιακές σχέ-
σεις και µε τις διαδικασίες fast track πάτε να το ψηφίσετε την
Τρίτη, τι νόηµα έχει έστω και αυτή η σύντοµη µορφή συζήτησης
που γίνεται µέσα στη Βουλή; Έχετε µεγάλη αυταπάτη αν πι-
στεύετε ότι µε τη διαδικασία fast track και κυρίως βάζοντας αυτή
τη συζήτηση και την ψηφοφορία την Τρίτη, δηλαδή µια µέρα πριν
από τη γενική πανελλαδική απεργία, ότι κατά κάποιο τρόπο η
απεργία χάνει το ρόλο της και την αξία της. Τα αποτελέσµατα
των κινητοποιήσεων και των απεργιών δεν κρίνονται σε µια µέρα
όταν έχουµε να κάνουµε µε µια επικίνδυνη Κυβέρνηση, θα έλεγα
την πιο επικίνδυνη κυβέρνηση στα χρόνια της Μεταπολίτευσης.
Σας έλαχε ο κλήρος να ηγηθείτε αυτών των βάρβαρων µέτρων.

Εν πάση περιπτώσει σε τέτοιες συνθήκες, όταν έχεις να κάνεις
µε µια Κυβέρνηση που είναι αποφασισµένη κυριολεκτικά να γρά-
ψει το λαό στα παλιά της τα παπούτσια και να πάρει όλα εκείνα
τα µέτρα που επιβάλλει όχι µόνο η τρόικα αλλά γενικότερα το
ελληνικό και το ευρωπαϊκό κεφάλαιο, τότε αυτό που έχει αξία
είναι και απεργίες να γίνονται και µετά την ψήφιση του νόµου και
όλα αυτά µπορούν και πρέπει να αποτελέσουν ένα στάδιο προε-
τοιµασίας µιας καθολικής και ουσιαστικής αντεπίθεσης.

Θέλω να ξεκαθαρίσω το εξής πράγµα: Αυτά που φέρατε για τις
εργασιακές σχέσεις, τις συµβάσεις κ.λπ. δεν αφορούν σε καµ-
µία περίπτωση ούτε το χρέος ούτε τα ελλείµµατα. Είναι υποχρε-
ώσεις που έχουν αναλάβει οι ελληνικές κυβερνήσεις και –να το
πούµε συνολικότερα- η καπιταλιστική Ελλάδα απέναντι στην Ευ-
ρώπη, απέναντι, αν θέλετε, στην παγκόσµια καπιταλιστική αγορά
για να ξεθεµελιώσει κυριολεκτικά ό,τι κατακτήσεις υπήρχαν µετά
το δεύτερο παγκόσµιο πόλεµο, να καταργήσει την έννοια της
συλλογικής διαπραγµάτευσης, της εθνικής συλλογικής σύµβα-
σης, της κλαδικής σύµβασης.

Εν πάση περιπτώσει, θέλω απλώς να σας κάνω µία ερώτηση:
Όταν λέτε ότι οι κοινωνικοί εταίροι συναποφασίζουν, το πιστεύ-
ετε αυτό; Εδώ σε περίοδο ευνοϊκής –ας πούµε- συγκυρίας η ερ-
γοδοσία έκανε ό,τι ήθελε απέναντι στους εργαζόµενους.
Πιστεύετε ειλικρινά ότι υπάρχουν κοινωνικοί εταίροι και ότι αυτοί
που κυριολεκτικά ληστεύουν το µόχθο του λαού και έχουν την
ιδιοκτησία στα χέρια τους είναι ισότιµοι µε τους εργαζοµένους;

Ξέρετε τι γίνεται σήµερα στους τόπους δουλειάς, τι γινόταν
και πριν πέντε και δέκα χρόνια και τι γίνεται και σήµερα; Ούτε το
«740 ευρώ» που υποτίθεται ότι θα περάσει. Με 300 και 400 ευρώ
θα κλείνονται οι συµβάσεις και θα παρακαλούν οι εργάτες να
παίρνουν 300 και 400 ευρώ προκειµένου να µην απολυθούν. Γιατί
κοροϊδεύετε τον κόσµο ότι «βάλατε φρένο» µε τη συµφωνία των
κοινωνικών εταίρων;

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο Πρωθυπουργός της
χώρας κ. Γιώργος Παπανδρέου έχει το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Κυρία Παπαρήγα, αγαπητοί συνάδελφοι, η κ. Παπαρήγα χρησι-
µοποίησε µια λέξη: επικίνδυνη. Θα συµφωνήσω µε τη λέξη επι-
κίνδυνη, αλλά όχι για την Κυβέρνηση. Επικίνδυνη ήταν η
κατάσταση που παραλάβαµε, κυρία Παπαρήγα. Και πράγµατι,
µας έλαχε. Κι εµείς, αναλαµβάνουµε την ευθύνη να αλλάξουµε τη
χώρα και να φύγουµε από την κρίση, να φύγουµε απ’ αυτήν την
επικίνδυνη κατάσταση. Αυτό κάναµε, αυτό κάνουµε και αυτό θα
κάνουµε. Και δεν κάνουµε πίσω στις µεγάλες αλλαγές που χρει-

άζεται να κάνουµε, για να µπορέσει να υπάρξει σ’ αυτόν τον τόπο
ελπίδα, σιγουριά και ασφάλεια. Και δεν υπάρχει µονοπώλιο στην
ευαισθησία. Αυτά που κάνουµε, αυτήν τη στιγµή, είναι ακριβώς
για να διασφαλίσουµε σιγουριά και ασφάλεια, ειδικά στον εργα-
ζόµενο, που σήµερα αντιµετωπίζει τη µεγαλύτερη απειλή, αυτή
της ανεργίας.

Σεβόµαστε και κάθε απεργία, και κάθε διαδήλωση, γιατί, πράγ-
µατι, είναι το δικαίωµα του ελληνικού λαού και των πολιτών της
χώρας να µπορούν να εκφράσουν ελεύθερα τις απαιτήσεις τους,
τον πόνο τους που πραγµατικά κατανοούµε ότι είναι µεγάλος.

Αλλά εσείς περιγράφετε συµπτώµατα, που δεν είναι αποτέλε-
σµα της δικής µας πολιτικής. Είναι µια πραγµατικότητα που οφεί-
λουµε να αλλάξουµε και να αφήσουµε πίσω. Μια αντιπαραγωγική
οικονοµία, µε την οποία χαρακτηρίστηκε έτσι και το µοντέλο ανά-
πτυξης της χώρας µας, για πολλά χρόνια, που δεν παράγει νέες,
ποιοτικές και βιώσιµες θέσεις εργασίας, µε αξιοπρεπείς αµοιβές
και προοπτικές για το µέλλον. Η παραγωγική µας βάση αποδυ-
ναµώθηκε και αν δεν κάνουµε κάτι άµεσα για να το ανατρέψουµε
αυτό, η κατάσταση, η οπισθοδρόµηση και η ύφεση θα µας τρα-
βήξουν ακόµα πιο βαθιά. Αυτή είναι η αλήθεια και έχουµε χρέος
να λέµε την αλήθεια µε ειλικρίνεια στον ελληνικό λαό.

Υπάρχει η αντιπαραγωγική οικονοµία, που βασίστηκε σε µια
κατανάλωση και, µάλιστα, σε µια υπερκατανάλωση ξένων προϊ-
όντων. Αγοράζουµε και αγοράζαµε ξένα, ενώ δεν πωλούσαµε
ούτε στο εξωτερικό, ούτε στην εσωτερική αγορά, ελληνικά προϊ-
όντα.

Υπάρχει αυτή η αντιπαραγωγική οικονοµία, γιατί οι περισσό-
τερες επιχειρήσεις δεν επένδυσαν στο ανθρώπινο δυναµικό, ούτε
βέβαια και το εκπαιδευτικό µας σύστηµα λειτούργησε έτσι, ώστε
για να δώσει τα απαραίτητα εφόδια για καινοτοµίες, ποιότητα,
αξία και επιχειρηµατικότητα.

Και βεβαίως, έχετε κι εσείς ευθύνη κυρία Παπαρήγα, γιατί
εσείς, συνεχώς, στα πανεπιστήµια και στα ΤΕΙ, λέτε ότι δεν έχουν
καµµία σχέση οι σπουδές µε την παραγωγική διαδικασία. Έχετε
διαµορφώσει κι εσείς, µε τους δικούς συνδικαλιστικούς φορείς,
ένα τείχος µεταξύ της παραγωγικής διαδικασίας, της περιφερει-
ακής ανάπτυξης, και, βεβαίως, του εκπαιδευτικού συστήµατος,
κάτι το οποίο θεωρώ ότι είναι παράλογο και γι’ αυτούς που θέ-
λουν να λέγονται «µαρξιστές».

Βρεθήκαµε λοιπόν εµείς, ανάµεσα σε χώρες µε φτηνό εργα-
τικό δυναµικό, και σε άλλες µε υψηλή ποιότητα στα προϊόντα
τους. Και επειδή δεν επενδύσαµε στην ποιότητα, έχουµε συρθεί
στην φθήνια. Και αυτό πρέπει να ανατρέψουµε. Και βεβαίως, βρι-
σκόµαστε σε ένα δύσκολο διεθνές και ευρωπαϊκό περιβάλλον,
όπου έχουµε µεγάλες µάχες να δώσουµε. Και αυτές τις µάχες,
πρέπει να τις δώσουµε µε καθαρό µέτωπο και έχοντας αντιµε-
τωπίσει προβλήµατα, αλλά και υποχρεώσεις, που έχουµε µπρο-
στά µας, ώστε µεθαύριο µια µεγάλη µάχη που θα δώσουµε στην
Ευρωπαϊκή Ένωση, να µπορούµε να τη δώσουµε –και αυτό κά-
νουµε- δείχνοντας την αξιοπιστία µας. Κι ένα µέρος της αξιοπι-
στίας µας, είναι ακριβώς να έχουµε λύσει σηµαντικά θέµατα, τα
οποία εµείς θεωρούµε ότι πρέπει να λυθούν.

Αυτή η κατάσταση, αν δεν αλλάξει, αφήνει τους νέους χωρίς
προοπτική. Μια πραγµατικότητα, που ωθεί τους νέους µας στον
πειρασµό ή στην ανάγκη να αφήσουν τη χώρα και να µην επι-
στρέψουν σ’ αυτήν, µετά από τις σπουδές τους στο εξωτερικό.

Μιλήσατε για το εργασιακό πλαίσιο και είπατε για τον «εργα-
σιακό Μεσαίωνα». Μα υποκρίνεστε, νοµίζω. Σήµερα, δεν υπάρχει
εργασιακός Μεσαίωνας στη χώρα µας; Είµαι σίγουρος, θα έχετε
πάει στα µαγαζιά να ρωτήσετε τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις.
Ρωτήστε τους εργαζόµενους, ρωτήστε τους αν παίρνουν υπε-
ρωρίες, αν δουλεύουν βεβαίως υπερωρίες, αν παίρνουν τα λεφτά
των υπερωριών, αν υπάρχει σιγουριά στη δουλειά τους. Υπάρ-
χουν θέµατα εργασιακού µεσαίωνα δυστυχώς, εδώ και πολλά
χρόνια.

Και ένας από τους λόγους, που είναι βασικός, όµως, για τον
οποίον όλοι ευθυνόµαστε για τον εργασιακό Μεσαίωνα, είναι ότι
υπάρχουν διαφορετικοί τύποι, διαφορετικές ποιότητες –αν θέ-
λετε- συνδικαλιστικής εκπροσώπησης. Τι σηµαίνει αυτό: Όταν
εµείς ερχόµαστε στη Βουλή και ρυθµίζουµε και υπερρυθµίζουµε,
αυτό βεβαίως βοηθά εκείνους που είναι καλά οργανωµένοι, τους
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συνδικαλιστές, που έχουν δυνατότητες να εκφραστούν και να κι-
νητοποιηθούν, δεν βοηθά όµως τους άλλους, οι οποίοι δεν είναι
οργανωµένοι και, βεβαίως, δεν εφαρµόζεται καν ο νόµος. Ου-
σιαστικά, αυτό φέρνει και την αναρχία, και τον εργασιακό Με-
σαίωνα.

Αυτό το οποίο εµείς κάνουµε σήµερα, είναι ακριβώς να εναρ-
µονίσουµε µια πραγµατικότητα, µε τις εργασιακές υποχρεώσεις
που υπάρχουν, µέσα βεβαίως και από τις επιχειρησιακές συµβά-
σεις.

Η επιχειρησιακή σύµβαση δίνει µια σηµαντική δυνατότητα και
στον εργαζόµενο αυτών των µικρών επιχειρήσεων. Προφανώς,
δεν είναι το πώς ρυθµίζονται οι εργασιακές σχέσεις, όπως εί-
πατε, αυτό που θα λύσει το πρόβληµα των ελλειµµάτων και των
χρεών. Όµως, το κύριο µέληµά µας -και αυτό είναι πρέπει εµείς
να απαντήσουµε, αυτό είναι το δίληµµα κυρία Παπαρήγα- είναι να
χτυπήσουµε την ανεργία, διότι µπροστά µας, όπως και µε τις
∆ΕΚΟ, όπως και µε τις επιχειρήσεις στον ιδιωτικό τοµέα, έχουµε
µια επιλογή. Η επιλογή είναι απλή: ή θα σώσουµε τις θέσεις ερ-
γασίας ή θα πιεστούν επιχειρήσεις να απολύσουν, ή ακόµα και να
κλείσουν. Εµείς έχουµε αποφασίσει ότι, πρώτο µέληµά µας, είναι
η διατήρηση, η εξασφάλιση, ακόµα και η πρόσβαση των νέων
στη δουλειά. Και όταν φτάσουµε στο τέλος αυτού του τούνελ,
να µπορέσουµε να έχουµε τις µικρότερες απώλειες, και, βε-
βαίως, όταν ξαναρχίσει η ανάπτυξη στη χώρα να έχουν διατηρη-
θεί και εταιρείες και θέσεις εργασίας.

Ναι, θα υπάρξουν κάποιες θυσίες. Αλλά είναι άλλο, αν χάσει
κάποιος τη δουλειά του, γιατί µετά πολύ δύσκολα ξαναµπαίνει
στην αγορά εργασίας, είναι άλλο αν κλείσει µια εταιρεία, που
είναι πολύ δύσκολο να συσταθεί ξανά, και είναι άλλο, αν περάσει
κανείς µια δύσκολη εποχή, αλλά αφού σταθεί στα πόδια του, να
µπορέσει µετά, όχι µόνο να ορθοποδήσει, αλλά και να αναπλη-
ρώσει ένα χαµένο εισόδηµα, ή µια χαµένη επιχειρηµατικότητα
και ένα κέρδος. Αυτό κάνουµε και για τις ∆ΕΚΟ και αυτό θέλουµε
να κάνουµε και για τον ιδιωτικό τοµέα, ώστε να προστατεύσουµε,
στο µέτρο του δυνατού, αυτές τις θέσεις εργασίας.

∆ηµιουργείται Μεσαίωνας; Το αντίθετο. Με το νέο πλαίσιο,
ούτε καταργούνται, ούτε αναιρούνται, ούτε υποβαθµίζονται οι
συλλογικές διαπραγµατεύσεις και συµβάσεις. Ούτε καταργείται
ο κατώτατος µισθός, ούτε καθιερώνονται ελεύθερες απολύσεις,
όπως ισχυρίζονται ορισµένοι και, φυσικά, δεν µειώνονται γενι-
κευµένα οι µισθοί στον ιδιωτικό τοµέα.

Ενισχύεται η δυνατότητα διαπραγµάτευσης και σε επιχειρη-
σιακό επίπεδο, µόνο όταν υπογράφεται ειδική επιχειρησιακή σύµ-
βαση, δεν εφαρµόζονται οι αντίστοιχες κλαδικές συµβάσεις.
∆ίνεται η δυνατότητα, ειδικά στις σηµερινές δύσκολες οικονοµι-
κές συνθήκες, να υπάρξει µια από κοινού διευθέτηση εργοδότη
και σωµατείου εργαζοµένων, απέναντι στο δίληµµα: απολύσεις ή
συγκράτηση µισθών. Αλλά ακόµα περισσότερο, δίνεται και µια
ευκαιρία µετεξέλιξης της εταιρείας και συνεργασίας εργαζοµέ-
νων και εργοδοτών, για την ανασυγκρότηση των εταιρειών, για
να µπορούν να είναι ανταγωνιστικές σε µια δύσκολη διεθνή οι-
κονοµική κατάσταση. Και αυτό γίνεται, ακριβώς για να προστα-
τευθούν θέσεις εργασίας, για να µπορέσουν οι επιχειρήσεις να
τις διατηρήσουν και να µη µείνουν άνθρωποι στο δρόµο, χωρίς
δουλειά.

Επισηµαίνω ιδιαίτερα ότι, καθίσταται ακριβώς –το είπατε κι
εσείς, το υπαινιχθήκατε- καθοριστικός ο ρόλος των εργατικών
σωµατείων και του συνδικαλισµού γενικότερα. Χρειάζεται η απα-
ραίτητη σύµφωνη γνώµη τους σ’ αυτές τις συµβάσεις γιατί αυτοί
γνωρίζουν καλύτερα από τον καθένα µας ποια είναι τα πραγµα-
τικά προβλήµατα της επιχείρησης.

Παράλληλα, µαζί µε αυτές τις αλλαγές που γίνονται, που πι-
στεύω ότι, εκείνοι που σήµερα, πράγµατι, είναι απροστάτευτοι
λόγω των υπερρυθµίσεων θα έχουν την ευκαιρία πια να εντα-
χθούν σε ένα καθεστώς ευνοµίας και δυνατότητας έκφρασης και
διεκδικήσεων. Αυτά θα πρέπει να συµπληρωθούν πρώτα απ’ όλα
µε την ενίσχυση της επιθεώρησης εργασίας, που, πράγµατι, σή-
µερα, δεν λειτουργεί όπως θα έπρεπε να λειτουργήσει. Με ένα
συνδικαλιστικό κίνηµα που κοιτάει τα προβλήµατα και αυτών των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων, των εργαζοµένων στις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις, και όχι µόνο τις µεγάλες οµοσπονδίες και ισχυρές

ενώσεις. Ένα δίκτυο ασφαλείας, για το οποίο δεν µπορώ να απα-
ντήσω αυτήν τη στιγµή, αλλά στη δευτερολογία µου θα σας πω
τι ακριβώς κάνουµε στο δίκτυο ασφαλείας για τους ανέργους και
το είχαµε συζητήσει και σε προηγούµενη ερώτησή σας. Την ανα-
πτυξιακή πολιτική, που συνδυάζεται και µε την παιδεία και µε τις
αλλαγές εκεί, και µε την καινοτοµία. Και βεβαίως, είναι µια ισχυρή
ευρωπαϊκή πολιτική.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πορεία της µετάβασης σε µια
υγιή και ανταγωνιστική οικονοµία δεν είναι εύκολη. Τη χτίζουµε
σιγά-σιγά. Θεωρούµε ότι το 2011 είναι το τελευταίο έτος της
ύφεσης –αυτό διεκδικούµε, για να µπούµε αν θέλετε, αυτό φιλο-
δοξούµε- για να µπορούµε να µπούµε ξανά στην ανάπτυξη.

Κι εσείς κυρία Παπαρήγα, στις δικές σας επιχειρήσεις, την «ΤΥ-
ΠΟΕΚ∆ΟΤΙΚΗ» τον «902», κάνατε και µειώσεις µισθών και απο-
λύσεις. Και έχετε πει εδώ, στη Βουλή, ότι το κάνατε γιατί είχαµε
µείωση κύκλου εργασιών και, στην περίπτωση αυτή, είπατε, «η
λύση είναι να νοικοκυρέψεις τις εταιρείες αυτές». Λοιπόν, αυτό
που είπατε εσείς, σε σχέση µε τις δικές σας επιχειρήσεις, αλλά,
βεβαίως, δεν δίνετε το δικαίωµα σε κανέναν άλλον να κάνει αυτό
το νοικοκύρεµα, σε µια δύσκολη, πολύ δύσκολη κατάσταση.

Εµείς ευχόµαστε να νοικοκυρέψετε την «ΤΥΠΟΕΚ∆ΟΤΙΚΗ» και
τον «902». Αλλά θέλουµε να σας πούµε ότι, εµείς θα νοικοκυρέ-
ψουµε τη χώρα, κυρία Παπαρήγα, σε όφελος και της χώρας, και
των πολιτών, και των εργαζοµένων, και µε την πρόνοια να µην
χαθούν θέσεις εργασίας.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Η Γενική Γραµµα-
τέας της Κεντρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας, κ. Αλέκα Παπαρήγα, έχει το λόγο.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Γενική Γραµµατέας της Κεντρι-
κής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): Ειλι-
κρινά καταφέρατε να µε κάνετε να νιώσω πάρα πολύ µεγάλη
έκπληξη. Έτσι, µου ήρθε σαν µπάλα του µπιλιάρδου στο κεφάλι.

∆ύο πράγµατα: Πρώτον, αυτά που είπατε για την πορεία της
ελληνικής οικονοµίας ή, ας το πω αλλιώς, της ελληνικής καπιτα-
λιστικής ανάπτυξης, ότι δηλαδή µηδενίσατε τα πάντα, ό,τι έχει
γίνει από το 1974 µέχρι σήµερα. Και, βεβαίως –ανάπτυξη καπι-
ταλιστική έγινε, εκσυγχρονισµός υπήρξε- τα µηδενίσατε όλα
αυτά, προκειµένου να δικαιολογήσετε αυτά που γίνονται από εδώ
και µπρος, τις επιπτώσεις που θα υπάρξουν και στην παραγω-
γική ανάπτυξη της χώρας, αλλά πάνω απ’ όλα στη ζωή και στις
θέσεις των εργαζοµένων.

∆εύτερον, µε συγχωρείτε, κύριε Πρωθυπουργέ, αλλά µε µι-
κροπρέπεια µιλήσατε απέναντι στο Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-
δας σε σχέση µε την «ΤΥΠΟΕΚ∆ΟΤΙΚΗ» και τον «902». Στο σπίτι
του κρεµασµένου µη µιλάτε για σκοινί. ∆εν πρόκειται να σας απα-
ντήσω γι’ αυτά, γιατί πρόκειται για µικροπρέπεια.

Θα σας απαντήσω, όµως, στο πρώτο. Πάµε για γενικευµένη
ισοπέδωση, προς τα κάτω, της εθνικής συλλογικής σύµβασης,
της κλαδικής συλλογικής σύµβασης, της επιχειρησιακής, της
ατοµικής. Κι αν ο λαός δεν αντεπιτεθεί και δεν σας «πάρει µε τις
πέτρες» -πολιτικά εννοώ- κι εσάς και οποιαδήποτε άλλη κυβέρ-
νηση ανάλογη, τότε πραγµατικά η ατοµική σύµβαση και η εθνική
θα συµπίπτουν προς τα κάτω. Αυτή είναι η πολιτική. Και δεν θα
υπάρχουν αντιφάσεις και νοµικές ατέλειες, διότι αυτό θέλουν οι
βιοµήχανοι. Αυτό σας ζητάνε. ∆εν θέλουν να τα περνάνε µε το
µαστίγιο στους εργαζοµένους και µε το έτσι θέλω να παραβιά-
ζουν το νόµο. Θέλουν ένα νόµο βάρβαρο που να εµφανίζονται -
και αυτοί και η δικαιοσύνη- ότι είναι νόµιµοι και προστατεύουν
την εργασιακή νοµιµότητα.

Θα σας απαντήσω, όµως, στα άλλα ζητήµατα, γιατί αυτά µπο-
ρούµε να τα δούµε και τις επόµενες µέρες.

Είναι γεγονός ότι όλη η µεταποιητική βιοµηχανία καταβαρα-
θρώνεται στην Ελλάδα. Υπάρχουν κλάδοι σύγχρονοι, µε νέες τε-
χνολογίες, που αυτήν τη στιγµή έχουν µειωµένη παραγωγή
προϊόντων. Στασιµότητα µέχρι µείωση. Και στις κατασκευές,
όµως και στη ναυπηγοεπισκευαστική κ.λ.π.. Και κλάδοι σε σύγ-
χρονους τοµείς. Τρεις, τέσσερις είναι οι κλάδοι που έχουν µία
σχετική αύξηση της παραγωγής, για να πάρω ένα δείκτη –γιατί
για εµάς δείκτης δεν είναι µόνο η παραγωγή και οι τεχνολογίες,

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΘ’ - 10 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2010 2387



είναι κι ο άνθρωπος- από αυτά που εσείς αναδεικνύετε.
Οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις φταίνε και ο συνδικαλισµός; Ξέ-

ρετε πάρα πολύ καλά ότι εµείς µε τον κυβερνητικό και τον εργο-
δοτικό συνδικαλισµό δεν τα έχουµε καθόλου καλά. Αυτοί φταίνε;
Από πότε έχουµε όλα αυτά τα συµπτώµατα; Είναι ή δεν είναι από
τότε που ξεκίνησε η πορεία ενσωµάτωσης της Ελλάδας στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση ή, αν θέλετε, µέσα στην παγκόσµια καπιταλι-
στική αγορά µε τις συνθήκες που υπάρχουν; Η πορεία, η εξέλιξη
της αγροτικής παραγωγής; Φταίνε, δηλαδή, οι µικροµεσαίες επι-
χειρήσεις; Κι εδώ τα φορτώσατε στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις.

Κατ’ αρχάς, τους µισθούς, τις συντάξεις, τη θέση, ας το πούµε,
του εργαζόµενου λαού µέσα στην ελληνική οικονοµία και στην
κοινωνία, την καθορίζουν τα µονοπώλια. Αυτοί είναι που καθορί-
ζουν το ύψος και το επίπεδο των µισθών, δεν το καθορίζουν οι µι-
κροµεσαίες επιχειρήσεις. Και, βεβαίως, είναι πάρα πολύ γνωστό
ότι οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις από τη µια µεριά έχουν να αντι-
µετωπίσουν τη δίκαιη πίεση της εργατικής τάξης να ανεβαίνουν
οι µισθοί και να βελτιώνεται η ζωή τους –που είναι πολύ δίκαιη
πίεση- και από την άλλη έχουν κυριολεκτικά την καταιγίδα της
επίθεσης των µονοπωλίων.

Εσείς δεν βλέπετε τίποτε άλλο. Στις µεγάλες επιχειρήσεις όλα
γίνονται καλά.

Η άνοδος της παραγωγικότητας της εργασίας, όπως λέτε
εσείς και η σύνδεση µισθού–παραγωγικότητας σηµαίνει το εξής
πράγµα: Ακόµα πιο φτηνή εργατική δύναµη, µε τη συνδροµή των
νέων τεχνολογιών πια κι όχι µε τη συνδροµή των µεθόδων εκεί-
νων που υπήρχαν πριν τριάντα ή σαράντα χρόνια. Η σύνδεση µι-
σθού–παραγωγικότητας θα είναι ο καταλύτης της εξαθλίωσης
του λαού µε όρους σύγχρονους.

Τέλος, είπατε ορισµένα πράγµατα για τα πανεπιστήµια. Τι να
σας πω; Ξέρω, έχετε πάρα πολλή δουλειά κι ενδεχοµένως οι συ-
νεργάτες σας δεν σας δίνουν έστω ένα ρεζουµέ των θέσεων του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας για τη βιοµηχανία, για την
αγροτική παραγωγή, για τη ναυτιλία, για την αλιεία, για την παι-
δεία. Κι αν είναι κάποιοι που συνδέουν απόλυτα την παιδεία µε
την παραγωγική διαδικασία –όχι µόνο, όµως, είναι και ο πολιτι-
σµός κ.λπ.- είναι το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας φύσει και
θέσει, από ιδεολογία, θεωρία κ.λπ..

Αφήστε τα, λοιπόν, αυτά, ότι εµείς δεν τα συνδέουµε. Ίσα –
ίσα από αυτήν τη σκοπιά είναι οι προτάσεις µας.

Κι εδώ, όµως, πάλι αποδίδετε στο φοιτητικό συνδικαλισµό τα
προβλήµατα της παιδείας. ∆εν το παρακάνετε; Αυτό δεν είναι κυ-
ριολεκτικά προανάκρουσµα διώξεων στους τόπους δουλειάς και
στα πανεπιστήµια;

Με την ευκαιρία, για ψάξτε καλύτερα το τµήµα εκείνου του κα-
θηγητικού κατεστηµένου που σας ανήκει ή, αν θέλετε, σας φυ-
λάει το χέρι πρόθυµα -και σε σας και της Νέας ∆ηµοκρατίας- και
τις παρατάξεις σας τις συνδικαλιστικές και δείτε, έχουν γίνει γρα-
φεία ευρέσεως εργασίας, γραφεία όπου πουλούν τις υποτρο-
φίες, πουλούν τις µετατάξεις; Εδώ δεν πρόκειται για δράση
συνδικαλιστική, ρεφορµιστική, οπορτουνιστική, όπως λέµε κι
εµείς. Αυτοί κι αν είναι µηχανισµοί διασπάθισης χρηµάτων.

∆εν µπορείτε να µιλάτε καθόλου για τη δράση της ΚΝΕ, τη
δράση της Πανσπουδαστικής µέσα στα πανεπιστήµια. Μπορεί να
διαφωνείτε, αλλά ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι µόνο θυσίες κά-
νουν αυτά τα παιδιά και τίποτε άλλο. ∆εν έχετε κανένα δικαίωµα
να µιλάτε και να εξισώνετε τη δράση των παρατάξεων.

∆είτε πού έχουν καταντήσει –ρωτήστε την κ. ∆ιαµαντοπούλου,
της δώσαµε µια φορά σε συνάντηση και συγκεκριµένα στοιχεία
για την παιδεία- οι παρατάξεις µέσα στα πανεπιστήµια. Στο µοί-
ρασµα, στη διανοµή των κουπονιών, στη διανοµή των υποτρο-
φιών κ.λπ..

Να σας πω και το τελευταίο: Η παράταξη της ΠΑΣΠ είναι που
πέταγε µέσα από τις εστίες φοιτητές, οι οποίοι έπρεπε να ζήσουν
µέσα στις φοιτητικές εστίες γιατί δεν είχαν χρήµατα. ∆εν ξέρω τι
άλλα συµφέροντα υπάρχουν. ∆εν λέω ότι όλη η ΠΑΣΠ, όλη η
∆ΑΠ είναι τέτοια παιδιά. Θα σας πω, όµως, καθαρά ότι οι µηχα-
νισµοί αυτών των παρατάξεων αύριο θα κάνουν σύµπραξη µε
τους καθηγητές και θα πουλάνε και τις αποφάσεις των κοµµά-
των.

Σας παρακαλώ πάρα πολύ, λοιπόν, κρίνετε αυτά που λέµε -δεν

σας αρέσουν, τα θεωρείτε υπερεπαναστικά, δεν ξέρω τι τα θεω-
ρείτε- αλλά δεν έχετε κανένα δικαίωµα.

Τέλος, εργατική, συνδικαλιστική αριστοκρατία, που θα παίρ-
νουν µεγαλύτερους µισθούς, θα υπάρχει πάντα. Και 5.000 και
6.000 και 10.000. Και εργάτες θα είναι και υπάλληλοι, γιατί αυτοί
είναι οι σύµµαχοί σας.

Κύριε Παπανδρέου, εµείς σας κάνουµε και ορισµένες άλλες
προτάσεις. ∆εν θα σώσουν τον ελληνικό λαό από τη φτώχεια. Εν
πάση περιπτώσει, όµως, επειδή βλέπετε τα πράγµατα και από
την ηθική πλευρά και τη διαπαιδαγωγική, θα ήθελα να σας πω τα
εξής:

Τρεις φορές έχουµε φέρει εδώ το θέµα να καταργηθούν οι
βουλευτικές συντάξεις, να µειωθούν στο κατώτατο οι βουλευτι-
κές αποζηµιώσεις. «Όχι», «όχι», «όχι»! Ε, δεν έχετε αντίληψη, λοι-
πόν, και για την αριστοκρατία του πολιτικού προσωπικού; Βέβαια,
µας παίρνει η µπάλα κι εµάς, που παίρνουµε αυτόν τον µισθό,
δεν τον παραλαµβάνουµε, τον παίρνει το κόµµα και τον κάνει πο-
λιτική προπαγάνδα, όπως τον κάνει.

Εν πάση περιπτώσει, όµως, την εργατική, την πολιτική αρι-
στοκρατία και τη συνδικαλιστική δεν πρόκειται να την καταργή-
σετε µε τίποτα. Και δεν το βλέπουµε µόνο από την ηθική πλευρά
το ζήτηµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρωθυ-
πουργός, κ. Γιώργος Παπανδρέου.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κυ-
ρίες και κύριοι, κυρία Παπαρήγα, δε διαφωνούµε σε αυτό, βρι-
σκόµαστε µέσα σε ένα δύσκολο διεθνές περιβάλλον, µέσα σε
ένα περιβάλλον όπου, ναι, υπάρχουν και τα µονοπώλια, και τα
ολιγοπώλια. Υπάρχει τεράστια αδικία, σε διεθνές επίπεδο. Υπάρ-
χει ο αθέµιτος ανταγωνισµός λόγω της φθηνής εργασίας σε
χώρες που, πολλές φορές, δεν είναι καν δηµοκρατικές και δεν
έχουν καν συλλογικές συµβάσεις και συλλογικές διαπραγµατεύ-
σεις, ή συστήµατα ασφαλιστικά και κοινωνικής πρόνοιας. Και όλα
αυτά, τους δίνουν αθέµιτα µέσα, για να µπορούν να ανταγωνίζο-
νται εµάς, που έχουµε κατακτήσει, πράγµατι, µε αγώνες και θυ-
σίες ένα σύστηµα κοινωνικό, ένα σύστηµα σταθερό, ένα
σηµαντικό σύστηµα ανάπτυξης.

Όµως, αυτό δεν σηµαίνει ότι δεν έχουµε µπροστά µας µια
πραγµατικότητα. Κι εγώ δεν σας λέω ότι είστε υπερεπαναστατι-
κοί. Εγώ σας λέω ότι είστε συντηρητικοί διότι, ουσιαστικά, δεν
βλέπετε πώς θα αντιµετωπίσουµε µία πραγµατικότητα µε τον κα-
λύτερο και προοδευτικότερο τρόπο.

Βεβαίως, αν θέλετε να µιλήσουµε για παραδείσους, µπορώ να
σας πω πολλά περισσότερα, ή για τις αδικίες του καπιταλιστικού
συστήµατος. Το θέµα είναι τι κάνουµε τώρα που έχουµε την
κρίση, τώρα που έχει το φάσµα της ανεργίας µπροστά του ένας
νέος άνθρωπος ή ένας υπάλληλος.

Και βεβαίως, θα υπάρχουν διαφορές και στο εργατικό κίνηµα.
Αλλά όχι τόσο µεγάλες διαφορές, όχι τόσο µεγάλη αδικία. Όχι
τόσο µεγάλη αδικία για εκείνους που δεν είναι οργανωµένοι, που
δεν έχουν έκφραση, που δεν µπορούν να διαπραγµατευτούν συλ-
λογικά. Κι εµείς, µε αυτό το πλαίσιο, τους δίνουµε ένα δικαίωµα,
το δικαίωµα, πράγµατι, να διαπραγµατευτούν.

Γιατί ξέρετε πώς γίνεται η διαπραγµάτευση. Ο εργοδότης λέει
σε κάθε υπάλληλο χωριστά: «εάν δεν δεχθείς αυτό που σου λέω,
την άλλη µέρα έφυγες». Ενώ τώρα, εµείς λέµε ότι, συλλογικά, θα
µπορεί να γίνεται η επιχειρησιακή σύµβαση. Είναι ένα µέτρο που
υπάρχει σε σύγχρονες, βόρειες χώρες, που έχουν και σωστά κοι-
νωνικά συστήµατα, τα οποία βεβαίως µπορούν να λειτουργήσουν
άριστα, εφόσον υπάρχουν και οι προϋποθέσεις, εφόσον οι κοι-
νωνικοί εταίροι και το συνδικαλιστικό κίνηµα στέρξουν και βοη-
θήσουν προς αυτήν την κατεύθυνση.

Χαίροµαι βεβαίως γι’ αυτά που είπατε για την παιδεία –και εάν
έκανα λάθος, να ζητήσω συγγνώµη, αν δεν είναι η θέση σας- χαί-
ροµαι όµως ιδιαίτερα, διότι άκουσα και δεν το είχα ξανακούσει,
ότι θέλετε να συνδέσετε την εκπαίδευση µε την παραγωγή. Άρα,
λοιπόν, να δούµε µεθαύριο και τη φοιτητική σας παράταξη, την
οποία βεβαίως καθοδηγείτε πολιτικά, όταν θα υπάρξουν ιδιωτικές
εταιρείες, οι οποίες θα θέλουν να πάνε στα πανεπιστήµια και να
ζητήσουν πληροφόρηση, έρευνα, καινοτοµία, για να µπορέσουν
να ανταγωνιστούν, για να µπορέσουν να διατηρηθούν θέσεις ερ-
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γασίας, για να µπορεί να υπάρχει ανάπτυξη στην περιφέρεια,
εσείς θα στηρίξετε αυτήν την προσπάθεια –αυτό καταλαβαίνω
από τη σηµερινή σας δήλωση– και δεν θα βάλετε εσείς εµπόδια
σε αυτήν την προσπάθεια.

Συµφωνώ επίσης και µε το θέµα της αντιµετώπισης των πελα-
τειακών σχέσεων στο πανεπιστήµιο. Χαίροµαι και γι’ αυτό, διότι
σηµαίνει ότι στο µεγάλο διάλογο που κάνουµε για την παιδεία, πι-
θανώς, να βρούµε κοινό τόπο. ∆ιότι θέλουµε να κάνουµε µεγάλες
ανατροπές σ’ αυτήν την πελατειακή νοοτροπία που υπάρχει µέσα
στα πανεπιστήµια, ακόµα και σε σχέση µε τις συνδικαλιστικές πα-
ρατάξεις – και δεν µε ενδιαφέρει ποια αφορά.

Ούτε είναι οι µισθοί το αναπτυξιακό µας πρόβληµα. ∆ιότι εµείς,
γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο, διαπραγµατευθήκαµε σκληρά, για να
διατηρήσουµε και τον δέκατο τρίτο και τον δέκατο τέταρτο µισθό
στον ιδιωτικό τοµέα. Είναι όµως ένα πρόβληµα η ποιότητα και
χρειάζεται επένδυση στους νέους, αλλά και γενικότερα στους
εργαζόµενους, στο ανθρώπινο δυναµικό, ώστε να µπορούµε να
έχουµε προϊόντα ποιότητας. Και έχουµε τις δυνατότητες.

Προχθές ήµουν σε µια συνάντηση των εξαγωγέων και όλοι
συµφωνούσαν ότι έχουµε τεράστιες δυνατότητες, αλλά δεν τις
έχουµε αξιοποιήσει. Έχουµε απαξιώσει τις δυνατότητές µας.
Στον αγροτικό τοµέα, για παράδειγµα, ήταν ένας νέος επιχειρη-
µατίας, ο οποίος, επιτέλους, αντί να πουλάµε χύµα το λάδι στους
Ιταλούς, κάνει την µεταποίηση και το µάρκετινγκ και το ντιζάιν –
για να χρησιµοποιήσουµε κάποιες λέξεις τις πιάτσας, αγγλικές–
για να µπορέσει πράγµατι να είναι αυτή η επιχείρηση βιώσιµη και
αναπτυξιακή, αλλά και για να δώσει δουλειές στον κόσµο.

Πέρα όµως από αυτό, επειδή περνάµε µια κρίση, θέλω για ένα
λεπτό να αναφερθώ στις πολύ σηµαντικές, ενεργητικές πολιτι-
κές απασχόλησης και στα κίνητρα που δηµιουργούµε για νέες
θέσεις εργασίας, που περιλαµβάνουν και µέτρα για την πάταξη
της αδήλωτης εργασίας. Και βεβαίως, αυτό θα ενισχύσει και τα
ασφαλιστικά ταµεία, αλλά και την ευνοµία στην αγορά εργασίας.

Ο ΟΑΕ∆ έχει πολύ συγκεκριµένα προγράµµατα, ξεφεύγει από
την παραδοσιακή λογική της παθητικής, επιδοµατικής πολιτικής
και πάει σε µια ενεργητική πολιτική.

Και θέλω να τονίσω εδώ ότι, σε µια προηγούµενη ερώτησή σας
κυρία Παπαρήγα, είχατε αναφερθεί στο θέµα της περίθαλψης,
της υγείας και της ασφάλισης των ανέργων. Σας είχα πει ότι εί-
µαστε ανοιχτοί να κουβεντιάσουµε και να υιοθετήσουµε ακόµη
και προτάσεις. Σήµερα, αυτή η Κυβέρνηση έχει υιοθετήσει αυτήν
την πρόταση και την εφαρµόζει. Όλοι οι άνεργοι, από δω και
πέρα, θα έχουν περίθαλψη, υγεία και ασφάλιση. Αυτό είναι ένα
δείγµα, µέσα σε µια κρίση, του τι µπορούµε να κάνουµε, όταν
αξιοποιούµε σωστά τα χρήµατα του ελληνικού λαού.

Παράλληλα, όµως, κάνουµε και σηµαντικές αλλαγές. Αναφέ-
ροµαι σε είκοσι τρία επιµέρους προγράµµατα, µε πέντε συγκε-
κριµένους στόχους: διατήρηση των θέσεων εργασίας,
επαγγελµατική εκπαίδευση, ένταξη και επανένταξη ανέργων
στην αγορά εργασίας, προώθηση επιχειρηµατικότητας ανέργων,
απασχόληση ατόµων µε αναπηρία και άλλων ευπαθών οµάδων,
αρχική επαγγελµατική εκπαίδευση των νέων -ένα πρόγραµµα 2,7
δισεκατοµµυρίων ευρώ. Αυτά τα προγράµµατα αφορούν συνο-
λικά σε επτακόσιες ενενήντα τέσσερις χιλιάδες ωφελούµενους
και έχουν αποδώσει ήδη, σήµερα, µε τη διατήρηση σχεδόν δια-
κοσίων χιλιάδων θέσεων, τη διεύρυνση της εποχικής απασχόλη-
σης στον τουρισµό µε τριάντα πέντε χιλιάδες θέσεις, τη
διατήρηση δέκα χιλιάδων εποχικών υπαλλήλων σε µόνιµες θέ-
σεις, καθώς και την ένταξη σαράντα τριών ανέργων σε θέσεις
εργασίας ή σε ευκαιρίες επιχειρηµατικότητας.

∆εν θα σας αναλύσω λεπτοµερώς όλες τις προσπάθειες που
κάνουµε στον τοµέα της αντιµετώπισης της ανεργίας, αλλά ο
αναπτυξιακός νόµος, τον οποίο έχουµε καταθέσει αυτήν τη
στιγµή στη Βουλή, είναι ένα ακόµα δείγµα της νέας κατεύθυν-
σης που παίρνουµε ακριβώς για να βγούµε απ’ αυτό το τούνελ.
Είναι ένα δύσκολο τούνελ, αναγκαστικά µε θυσίες και µε κόπο,
αλλά είναι και ένα τούνελ, από το οποίο θα βγούµε ισχυρότεροι
και µε προοπτική –επιτέλους- βιώσιµης ανάπτυξης, πράσινης
ανάπτυξης, περιφερειακής ανάπτυξης, ανταγωνιστικής ανάπτυ-
ξης. Έτσι θα µπορέσουµε και να διατηρήσουµε θέσεις εργασίας,
και να αυξήσουµε θέσεις εργασίας, αλλά βεβαίως και να υπάρ-

ξει ευµάρεια και αναπλήρωση των χαµένων εισοδηµάτων –όσων
υπάρξουν- στην επόµενη φάση της οικονοµικής πορείας της
χώρας.

Αυτή είναι η προσπάθειά µας και περιµένουµε, πράγµατι, τη
συνεργασία όλων σε εποικοδοµητικές προσπάθειες, σε µια δύ-
σκολη, απαιτητική, αλλά και –πιστεύω– αισιόδοξη –εφόσον όλοι
το θελήσουµε- πορεία της χώρας µας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση µας αφού ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, εξήντα τρεις σπουδαστές και
ένας συνοδός αξιωµατικός από το Κέντρο Εκπαίδευσης Παλά-
σκας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης γίνεται γνωστό στο Σώµα, ότι από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση µας, αφού ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα έξι µαθήτριες και
µαθητές και τρεις εκπαιδευτικοί από το Γ’ Γυµνάσιο Κορυδαλ-
λού.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Εισερχόµεθα στη συζήτηση της τέταρτης µε αριθµό 309/21/07-
12-2010 επίκαιρης ερώτησης του Προέδρου της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου
Καρατζαφέρη προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε την κινητικό-
τητα µουσουλµανικών εξτρεµιστικών κύκλων στην Αθήνα κ.λπ..

Κύριε Καρατζαφέρη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά, για να πα-
ρουσιάσετε την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Προλογικά, κύριε Πρωθυπουργέ: τη δεύ-
τερη Κυριακή των εκλογών είχατε αφήσει µια χαραµάδα για
κάποια συνεννόηση, κάποια συναίνεση κ.λπ.. Μετά την προσεχή
Τρίτη δεν νοµίζω ότι υπάρχει περιθώριο. Τι να κάνουµε; Μας απει-
λήσατε ότι θα µας καλέσετε, να ανταλλάξουµε κάποιες απόψεις.
Φέρνετε έναν πολύ σκληρό νόµο µε τη διαδικασία του υπερεπεί-
γοντος, που κινείται στα όρια, αν θέλετε, του κοινοβουλευτισµού.
Γιατί δεν µας φωνάξατε; Να πούµε πέντε πράγµατα, να πούµε
πέντε απόψεις. Μετά από αυτό, τι να έρθουµε να κάνουµε; Να
επικυρώσουµε αποφάσεις;

Επί του θέµατος που συζητήθηκε σας λέω το εξής: µη βάλετε
µπουρλότο ανάµεσα σε εργαζόµενους και εργοδότες. Έχουν
βρει έναν τρόπο λειτουργίας αλληλεγγύης µεταξύ τους, να µην
κλείσουν τα µαγαζιά, να µην κλείσουν τα εργοστάσια και κλεί-
σουν οι θέσεις εργασίας. Λίγο προσοχή, θα έλεγα. Ο τρόπος
υπάρχει, η αγορά το υποδεικνύει. Μην µπουν εµπόδια σε αυτήν
τη διαδικασία.

Έρχοµαι επί του θέµατος: την ερώτηση την κατέθεσα, κύριε
Πρωθυπουργέ, διαβάζοντας το περιοδικό «ΕΠΙΚΑΙΡΑ» που εκδί-
δεται από τον όµιλο Λιβάνη. Ξέρετε πάρα πολύ καλά, ότι ο κ.
Αντώνης Λιβάνης, που είναι και ο δηµιουργός του, υπήρξε
Υπουργός, στενότατος συνεργάτης του πατέρα σας, δεν είναι
ρατσιστής και βεβαίως δεν είναι ακραίος και φασίστας. Και πώς
θα µπορούσε να είναι άλλωστε;

Γράφει, λοιπόν, εις το περιοδικό το οποίο εκδίδει ο όµιλός του:
«Ετοιµάζεται εξέγερση στο κέντρο των Αθηνών. Οι οργανώσεις
των Αφγανών περιµένουν την κατάλληλη στιγµή να ξεσηκωθούν,
δηµιουργώντας έκρυθµη κατάσταση που θα προκαλέσει χάος
στο κέντρο της Αθήνας». ∆ιαβάζω από µέσα, για να µην αλλοι-
ώσω κάτι: «Η εξέγερση του γκέτο των Αθηνών βρίσκεται προ των
πυλών». Και συνεχίζει: «Πάνω από πέντε χιλιάδες Αφγανοί, που
είναι από τους Ταλιµπάν, είναι αυτήν τη στιγµή έτοιµοι στην
Αθήνα για έκρηξη». Παρακάτω λέει: «Τόσο η ΜΙΤ, όσο και η αλ-
βανική Σιγκουρίµ επιδιώκουν να επαναληφθεί ένας ακόµη ∆ε-
κέµβριος, όµοιος µε εκείνον του 2008, αλλά µε διαφορετική
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συνταγή».
Σας λέω, λοιπόν, πράγµατα συγκλονιστικά που γράφονται εδώ.

Μας λένε, λοιπόν, ότι υπάρχουν ήδη µέσα εδώ οργανώσεις, οι
οποίες έχουν άµεσα σχέση µε ξένα κέντρα και κυρίως µε οµά-
δες που πρόσκεινται στην Αλ Κάιντα. Οι τούρκικες µυστικές υπη-
ρεσίες, όπως φαίνεται, έχουν αποκτήσει εδώ και πολύ καιρό
επαφή µε φανατικούς φονταµενταλιστές, που δρουν στα τζαµιά
της Αθήνας και της επαρχίας. Αυτά λέει το περιοδικό. Έτοιµο,
µε ντοκουµέντα. ∆εν πιστεύω, λοιπόν, ο κ. Λιβάνης να διακατέ-
χεται από ρατσισµό.

Εδώ λοιπόν, είναι ένα θέµα, το οποίο νοµίζω ότι πρέπει να το
συζητήσουµε µε σοβαρότητα, ευθύνη και χωρίς κοµµατικές ιδιο-
τέλειες.

Περιµένω την απάντησή σας, κύριε Πρωθυπουργέ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρωθυ-
πουργός της χώρας, κ. Γεώργιος Παπανδρέου.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Μια παρατήρηση ως προς τα πρώτα που είπατε, κύριε Καρα-
τζαφέρη:

Εγώ συµφωνώ µε την αντίληψη ότι, οι κοινωνικοί εταίροι, κι
εµείς µαζί τους, είναι ικανοί να διευθετούν προβλήµατα δύσκολα.
Και πιστεύω ότι πρέπει να στηρίξουµε τις προσπάθειες διαλό-
γου. Μάλιστα, και στις διαπραγµατεύσεις που είχαµε γι’ αυτό το
πολυνοµοσχέδιο, κάναµε ό,τι µπορούσαµε, ακριβώς για να εν-
σωµατώσουµε δικές τους, κοινές θέσεις, ή τουλάχιστον, κοινές
προσεγγίσεις, που είχαν µεταξύ τους. Και αυτό το κάναµε, ακρι-
βώς µε τη λογική ότι γνωρίζουµε τα προβλήµατα και ότι, µέσα
σε αυτήν την κρίση, θα πρέπει να υπερισχύσει µια αίσθηση ενό-
τητας, συναίνεσης και διαλόγου µεταξύ των κοινωνικών εταίρων,
και όχι ευκαιριακής αξιοποίησης µιας πιθανής αδυναµίας, ιδιαί-
τερα του εργατικού κινήµατος, λόγω της κρίσης για να υπάρξουν
κερδοσκοπίες και εκµετάλλευση. Αντιθέτως, αυτό το οποίο χρει-
άζεται είναι η συνεργασία των κοινωνικών εταίρων. Άρα, εγώ
είµαι υπέρµαχος, και η Κυβέρνησή µας και η Κοινοβουλευτική
µας Οµάδα είµαστε και θα είµαστε υπέρµαχοι αυτών των προ-
σπαθειών. Θα πρέπει να ενισχύσουµε τη λογική και την πρακτική
της διαβούλευσης µε τους κοινωνικούς εταίρους. Όµως, πα-
ράλληλα, είµαι έτοιµος να συνεργαστούµε και µεταξύ µας τα
κόµµατα για τις µεγάλες υποθέσεις.

Σε ό,τι αφορά αυτό το νοµοσχέδιο, πρώτα απ’ όλα, θα είµαστε
ανοιχτοί στις προτάσεις, εάν είναι εποικοδοµητικές και µπορούν
να ενσωµατωθούν.

Θα ζητήσω, όµως, και από τους αρµόδιους Υπουργούς, εάν οι
δικοί σας, αντίστοιχοι αρµόδιοι, του κόµµατός σας και άλλων
κοµµάτων, θα το ήθελαν έστω µέσα στις λίγες αυτές µέρες, εγώ
είµαι έτοιµος, εµείς είµαστε έτοιµοι να ακούσουµε και να συζη-
τήσουµε τα θέµατα, τα οποία πιθανώς να προκύψουν.

Θέλω, όµως να πω ότι, την άλλη βδοµάδα θα ζητήσω να δω
όλους τους Αρχηγούς των κοµµάτων και εν όψει του Ευρωπαϊκού
Συµβουλίου, διότι είναι µια κρίσιµη, µεγάλη µάχη αυτή που θα
δώσουµε. Αυτή η µάχη, πιθανώς, να µην κλείσει την επόµενη
εβδοµάδα, πιθανώς να συνεχισθεί µέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση
γύρω από τα θέµατα της τρέχουσας, πολύ σηµαντικής εξέλιξης
σε ό,τι αφορά το ευρώ, την Ευρωζώνη, αλλά και την οικονοµική
πορεία της Ευρώπης, καθώς και άλλα θέµατα που θα συζητη-
θούν µεταξύ µας, τα οποία είναι πρώτης προτεραιότητας.

Ένα πρώτο σχόλιο στην ερώτησής σας, κύριε Καρατζαφέρη:
Θεωρώ ότι είναι ντροπή, είκοσι πέντε χρόνια τώρα, ίσως και πε-
ρισσότερα, από τότε που είχε δεσµευτεί και υποσχεθεί ο Αν-
δρέας Παπανδρέου να υπάρξει τέµενος, στην Αττική, να µην
έχουµε µπορέσει να δηµιουργήσουµε ένα τέτοιο κτήριο, έναν τέ-
τοιο χώρο. Γι’ αυτό έχουµε προχωρήσει πολύ γρήγορα αυτές τις
διαδικασίες και υπάρχει ευρύτερη συναίνεση στο να γίνει αυτό,
είναι και ένα δικαίωµα, αν θέλετε. Και βεβαίως, προσωρινώς, θα
υπάρξει ένας χώρος, όπως µε ενηµερώνει ο Αντιπρόεδρος, ο κ.
Πάγκαλος, που παρακολουθεί το θέµα εκ µέρους της Κυβέρνη-
σης, για να µπορούν οι µουσουλµάνοι να έχουν τις απαραίτητες
δυνατότητες λατρείας στην περιοχή.

Είναι ντροπή, το λέω, γιατί η έλλειψη αυτών των χώρων δηµι-

ουργεί το εξής φαινόµενο: Πρώτα απ’ όλα να είναι πολλοί λα-
τρευτικοί χώροι ηµιπαράνοµοι, ή εν τέλει να αναγκάζονται να
βγαίνουν αυτοί οι άνθρωποι στα πάρκα και να φαίνεται ως εξέ-
γερση, ή να φαίνεται ως διαµαρτυρία, κάτι το οποίο θα έπρεπε να
είναι ένα φυσιολογικό γεγονός. Άρα, λοιπόν, είναι ανάγκη να
υπάρξει ευνοµία σε αυτόν το τοµέα. Και αυτό δεν αφορά µόνο
τους πιθανούς αλλοδαπούς, που έρχονται στη χώρα µας και
εγκαθίστανται εδώ, αλλά αφορά βεβαίως και τη µουσουλµανική
µειονότητα της Θράκης, µέρος της οποίας έχει έρθει και δου-
λεύει ή έχει εγκατασταθεί στην Αττική.

Σε ό,τι αφορά το δεύτερο θέµα, στο οποίο αναφέρεστε, το
θέµα της τροµοκρατίας, θέλω να τονίσω ότι είναι ένα γενικότερο
ζήτηµα, που απασχολεί όλους µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση και
στη ∆ιεθνή Κοινότητα. Και προϋποθέτει τη συλλογική προσπά-
θεια, σε εθνικό, αλλά και σε ευρωπαϊκό επίπεδο. Προϋποθέτει
συντονισµένες, εναρµονισµένες ενέργειες, απέναντι στην τρο-
µοκρατία, όπως και απέναντι στις δράσεις τις τροµοκρατικές ή
των εξτρεµιστικών κύκλων της χώρας µας. Αυτά αντιµετωπίζο-
νται από τις, κατά νόµο, αρµόδιες διωκτικές και δικαστικές
αρχές, οι οποίες εργάζονται υπεύθυνα, συστηµατικά, µεθοδικά,
µε οργανωµένο σχέδιο και µε έντονο προληπτικό, αλλά και κα-
τασταλτικό έργο. Και εφαρµόζεται η ισχύουσα νοµοθεσία, µε
σύγχρονες µεθόδους και µέσα, και µε την επιβαλλόµενη υπευ-
θυνότητα και σεβασµό στις συνταγµατικές επιταγές, από το
Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη σε συνεργασία µε τις υπη-
ρεσίες και άλλων Υπουργείων, όπως το Εξωτερικών, το Εθνικής
Άµυνας και άλλων, µαζί βεβαίως µε τις αντίστοιχες διεθνείς υπη-
ρεσίες.

Τα κατά καιρούς δηµοσιεύµατα του Τύπου και οι πληροφορίες
στο διαδίκτυο, για οποιαδήποτε παρόµοια θέµατα, πάντα χρή-
ζουν διερεύνησης, µε ιδιαίτερη προσοχή, από τις αρµόδιες υπη-
ρεσίες.

Σε κάθε περίπτωση, θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι, οι αρµό-
διες υπηρεσίες στη χώρα µας, λαµβάνουν όλα τα απολύτως ανα-
γκαία µέτρα για τη φρούρηση και επιτήρηση ευαίσθητων χώρων
και εγκαταστάσεων, ενώ επισηµαίνω ότι αυτές προβαίνουν σε
συνεχή επαναξιολόγηση των στόχων αυτών, µε βάση πληροφο-
ρίες, αλλά και τις ιδιαίτερες συνθήκες που διαµορφώνονται, µε
την τρέχουσα επικαιρότητα.

Όπως βλέπετε, στο θέµα της τροµοκρατίας, έχουµε µια µεθο-
δική αντιµετώπιση. Η Ελληνική Αστυνοµία διαθέτει σήµερα στε-
λέχη µε σηµαντική εµπειρία. Αυτά αξιοποιούµε. Υπήρχαν και
αυτά τα στελέχη πάντα. Απλώς, υπήρξε µια κοµµατική άλωση,
δυστυχώς, των Σωµάτων Ασφαλείας στη χώρα µας. Εµείς κινού-
µαστε µε τρόπο αξιοκρατικό και µε στόχευση ακριβώς την ασφά-
λεια του πολίτη. Και βεβαίως, έχουµε πρόσφατες και πολύ
συγκεκριµένες επιτυχίες, όπως και αυτές του παρελθόντος. Αυτά
αποτελούν εγγύηση για τον επαγγελµατισµό, µε τον οποίο το
προσωπικό χειρίζεται τις υποθέσεις αυτές. Ευελπιστούµε δε ότι,
µε τη µεθοδική εργασία και τη συστηµατική έρευνα θα έχουµε
και άλλες επιτυχές και επιθυµητά αποτελέσµατα για όλους.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρόε-
δρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού, κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρωθυπουργέ, έχω στα χέρια µου
µια έρευνα του Πανεπιστηµίου Μπάκιγχαµ, της Βρετανίας, που
µιλάει για το Ισλάµ στην Ελλάδα. Είναι ανατριχιαστική. Μη συγ-
χέουµε βέβαια το σύνολο των µουσουλµάνων. ∆εν είναι το σύ-
νολο των µουσουλµάνων τροµοκράτες, αλλά χρησιµοποιούν ως
όχηµα το µεγάλο πλήθος για να παρεισφρήσουν εις τις κοινω-
νίες οι µουσουλµάνοι, οι ισλαµιστές, οι οποίοι είναι και το πρό-
βληµα.

Εδώ έχουµε µια σειρά από ευκτήριους οίκους, περισσότερους
από εκατό. Κάποιους µπορεί και τους ελέγχει το κράτος διά των
αρµοδίων υπηρεσιών, κάποιους όχι. Ο ίδιος ο πρόεδρος των µου-
σουλµάνων, ο κ. Ελγαντούρ το λέει αυτό, ότι δεν µπορούν να
τους ελέγξουν. Έχουν µπει ουαχαµπίτες, είναι -αν θέλετε- εκείνο
το παρακλάδι της θρησκείας που ανήκει ο Μπιν Λάντεν και οι Τα-
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λιµπάν. Αυτήν τη στιγµή ελέγχουν την πλειοψηφία αυτών των ευ-
κτήριων οίκων και δηµιουργούνται προβλήµατα.

Έχω την αίσθηση ότι ο παρακείµενος Υπουργός Προστασίας
του Πολίτη µπορεί να σας δώσει πληροφόρηση και γνωρίζει
πράγµατα αρκετά, όπως και οι µυστικές υπηρεσίες της χώρας.
Είναι πρόβληµα.

Όλος ο περιβάλλων χώρος, όλο το τόξο των Βαλκανίων έχουν
µεγάλο αριθµό µουσουλµάνων, στους οποίους µέσα έχουν πα-
ρεισφρήσει και ελέγχουν οι φανατικοί ισλαµιστές. Μη συγχέουµε
τους Έλληνες µουσουλµάνους της Θράκης. Αυτοί δεν ριζοσπα-
στικοποιούνται τόσο πολύ. Απλώς, όµως, αυτή η «Ευρωπαϊκή
Οµοσπονδία Τούρκων της Ελλάδος», που απέκτησε και γραφείο
στις Βρυξέλλες -και δεν ξέρω τι κάνει το Υπουργείο Εξωτερικών
για να το αντιµετωπίσει αυτό το θέµα- συνδέεται µε αυτούς τους
φανατικούς, οι οποίοι ελέγχουν αυτά τα υποτιθέµενα τζαµιά,
τους ευκτήριους οίκους, όπου παράγουν, κάθε µέρα µέσα στην
απελπισία της φτώχειας και της ανέχειας, φανατικούς ισλαµιστές
για να χρησιµοποιηθούν αύριο το πρωί. Ακριβώς, λέει, το ίδιο
πράγµα, που συνέβη στο Λονδίνο µε τα γνωστά αποτελέσµατα.

Εργασίες και µελέτες του Υπουργείου Εσωτερικών της Γερ-
µανίας καταδεικνύουν ότι στα εκατό τζαµιά που υπάρχουν εις τη
Γερµανία, στη µεγάλη πλειοψηφία γίνεται διδαχή βίας. Άρα, λοι-
πόν, τι πάµε να κάνουµε εδώ; Πάµε να δηµιουργήσουµε ένα ισλα-
µικό κέντρο, όπου εκεί οι φανατικοί θα ελέγξουν το όλο παιχνίδι;

Εγώ θέλω να σας πω κάτι γι’ αυτό το οποίο φτιάχνετε µε χρή-
µατα του ελληνικού δηµοσίου. Βεβαίως, φωνάξατε τα µάλα, διότι
δώσατε χρήµατα ή µάλλον έδωσαν κάποιοι άλλοι ποσά σε µία
µονή. Στη µονή φωνάξατε, αλλά εις το ισλαµικό κέντρο τα δίδετε
απλόχερα, από την περιουσία του δηµοσίου! Εγώ σας λέω, λοι-
πόν, υποθετικά, ότι έχει πληροφορία ο κ. Παπουτσής πως στα
υπόγεια είναι διάφοροι µηχανισµοί τροµοκρατικών ενεργειών.
Πώς θα το ελέγξετε; Πώς θα µπει µέσα; Πώς θα πλησιάσει; Ένας
αστυνοµικός έκανε έναν έλεγχο στη Σοφοκλέους σε κάποιον πα-
ράνοµο µικροπωλητή µουσουλµάνο και αυτός άρχισε να ουρ-
λιάζει «µου πήρατε κάποιες εικόνες από το Κοράνι». Τότε, ως διά
µαγείας, βρέθηκαν ντουντούκες, σηµαίες µέσα σε ένα λεπτό και
πολιόρκησαν το δηµαρχείο. Τον πήγαν εις το αστυνοµικό τµήµα
και η ελληνική πολιτεία έστειλε ανώτατο αξιωµατικό της Αστυ-
νοµίας, για να του ζητήσει συγγνώµη. «Συγγνώµη που σε ενο-
χλήσαµε, παιδί µου. Θέλεις να σε πάει πίσω και περιπολικό, για
να µην κουραστείς µε τα πράγµατά σου;». Αυτά οµολογούνται
από τους αστυνοµικούς που ήταν µέσα στο τµήµα.

Τι θα κάνουµε, λοιπόν, κύριε Πρωθυπουργέ; Θα σας ετοιµά-
σουν την προβοκάτσια. Όλοι οι αστυνοµικοί θα µάθουν αραβικά,
για να ξέρουν τι λέει ο πάπυρος που έχει µπροστά του ο παρά-
νοµος; Είναι δυνατόν; Ετοιµάζονται να στήσουν µια προβοκά-
τσια. Είµαστε ασφαλείς; Αυτό είναι το ερώτηµα.

Επαναλαµβάνω για µία ακόµα φορά, για να µην παρεξηγηθεί,
ότι δεν πιστεύω πως όλοι οι µουσουλµάνοι είναι τροµοκράτες,
αλλά κάποιοι κρύβονται µέσα στο πλήθος και δηµιουργούν τις
συνθήκες. Είναι το όχηµα. Για ποιο λόγο ξαφνικά η Ελλάδα να
βρίσκεται σε αυτόν τον κίνδυνο; Θα το κάνετε αυτό το τζαµί, παρ’
ότι εδώ οι Υπουργοί σας χθες είπαν ότι δεν θα γίνει το τζαµί.
Υπουργοί δικοί σας, κύριε Πρωθυπουργέ, το είπαν εδώ, σε αυτήν
την Αίθουσα, προχθές σε ερώτηση του Άδωνι Γεωργιάδη. Ξαφ-
νικά έρχεσθε εσείς σε δύο µέρες και το αλλάζετε. Θα γίνει το
τζαµί. Ωραία, πού θα ανήκει το τζαµί; Σε σιίτες ή σε σουνίτες;
Αυτοί οι δύο µεταξύ τους σκοτώνονται. Ο µόνος τρόπος επικοι-
νωνίας που έχουν είναι βόµβες και χειροβοµβίδες. Τι θα κάνετε,
λοιπόν, την Αθήνα;

Επιτέλους, κύριε Πρωθυπουργέ, σκεφθείτε το ήρεµα και σο-
βαρά. Τα λατρευτικά τους να γίνονται σε ευκτήριους οίκους. Να
υπάρχουν πολεοδοµικές προβλέψεις, ναι, δεν υπάρχει όµως
λόγος για µιναρέδες. Απαγορεύθηκαν στα περισσότερα εδάφη
της Ευρώπης µε δηµοψηφίσµατα. Το είπε η κ. Μέρκελ: «Αυτή η
δήθεν πολυπολιτισµική κοινωνία δεν απέδωσε». Το είπε ο κ. Σαρ-
κοζί που κατήργησε τις µαντήλες, το είπε η Ελβετία που µε µε-
γάλη πλειοψηφία αποφάσισε «όχι» στους µιναρέδες. ∆εν
χρειάζονται. Εδώ είµαστε Ευρώπη. «Αυτοί που έρχονται παρά-
νοµα στην Ελλάδα ξέρουν ότι έρχονται σε µία χριστιανική χώρα».
Η ρήση δεν είναι δική µου, είναι της κ. Άνγκελα Μέρκελ για τη

Γερµανία. Επιτέλους, αυτός που έρχεται από την άλλη χώρα εδώ
ξέρει ότι εδώ δεν έχει τζαµί. Άρα ας µην έρθει, εάν δεν θέλει. Έρ-
χεται εδώ, γνωρίζοντας ότι δεν υπάρχει τζαµί. Εάν έχει τόση ανά-
γκη τη θρησκεία του, να πάει σε µία χώρα που έχει τζαµί. Μη
µετατρέπετε την Ελλάδα, κύριε Πρωθυπουργέ, σε χώρα της
Μέσης Ανατολής. Θα το βρούµε µπροστά µας και τότε δεν θα
διορθώνεται.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρωθυ-

πουργός, ο κ. Παπανδρέου.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Νο-

µίζω, κύριε Καρατζαφέρη, ότι όσα περιγράψατε µε τον τρόπο
σας, προσθέτουν ακόµη περισσότερα επιχειρήµατα στην ανάγκη
δηµιουργίας του τζαµιού, ώστε να έχουµε µια ευνοµούµενη λει-
τουργία, µια ρυθµισµένη λειτουργία, µια διαφανή λειτουργία σε
αυτούς τους λατρευτικούς χώρους, αλλά σεβόµενοι και βασικά
δικαιώµατα. Γιατί αυτήν τη στιγµή, πράγµατι, υπάρχουν πολλοί
µουσουλµάνοι που, για να µπορέσουν να πάνε σε λατρευτικούς
χώρους, πηγαίνουν σε ηµιυπόγεια, σε ηµιπαρανοµία ή, όπως εί-
δατε στα πάρκα. Αυτή η εικόνα δεν είναι ούτε για αυτούς, ούτε
για µας, για την Ελλάδα, µία εικόνα σεβασµού και ανθρωπιάς.
Και αυτό, βεβαίως, είναι που µπορεί να δηµιουργήσει µεγαλύτε-
ρες εντάσεις, µεγαλύτερες παρεξηγήσεις και έκρυθµες κατα-
στάσεις.

Θέλω να τονίσω ότι το θέµα του τεµένους δεν είναι σηµερινό.
Η ανέγερση του τεµένους θα γίνει µε βάση το ν.3512/2006. Και
αυτόν το νόµο τηρούµε πιστά.

Θέλω επίσης, να πω κάτι άλλο, που είναι νοµίζω σηµαντικό,
επειδή µιλήσατε για την τροµοκρατία και τη βία. Πολλοί χρησι-
µοποιούν ταµπέλες, για να αιτιολογήσουν τη βία. Όταν όµως
χρησιµοποιούν βία, η µόνη ταµπέλα που υπάρχει είναι αυτή της
βίας, διότι δεν είναι τίποτε άλλο παρά βία. ∆εν είναι ούτε χρι-
στιανικό ούτε αναρχικό ούτε µαρξιστικό ούτε ινδουιστικό ούτε
µουσουλµανικό ούτε φασιστικό, όπως είπατε, ούτε οτιδήποτε
άλλο. Είναι βία. Είναι προκάλυµµα για τη βία. Μην φτάσουµε και
εµείς στο σηµείο να ταυτίσουµε τη βία µε µία θρησκεία ή µε µία
κοινότητα. Το ξέρω, συµφωνείτε και εσείς σ’ αυτό. Θέλει µία προ-
σοχή αυτό, λοιπόν, διότι ακριβώς αυτοί που χρησιµοποιούν βία,
θέλουν να νοµιµοποιηθούν χρησιµοποιώντας µία ταµπέλα, ιδεο-
λογική, πολιτική, θρησκευτική ή οποιαδήποτε άλλη.

Νοµίζω ότι η πολιτική που έχουµε για την ευνοµία –και είµαστε
Κυβέρνηση της ευνοµίας- και στο µεταναστευτικό θέµα, που είναι
ένα τεράστιο πρόβληµα είναι σηµαντική. Εγώ είχα την ευκαιρία
προχθές, µάλιστα, στον ΟΑΣΕ, ήταν και ο κ. Ευθυµίου εκεί, όπου
είχαµε συµπροεδρία και µάλιστα τρόικα, κύριε Καρατζαφέρη…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Και µας τροµάξατε, κύριε Πρωθυπουργέ!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Εσείς µας τροµάξατε.

Ήµασταν εκεί, στην προεδρία, και είχα την ευκαιρία να ανα-
φέρω ότι 90% των λαθροµεταναστών που µπαίνουν στην Ευρώπη
περνούν από τα δικά µας σύνορα. Άρα ένα πρώτο θέµα που κα-
ταφέραµε είναι να φέρουµε εδώ την FRONTEX –και είναι σηµα-
ντικό επίτευγµα να έρθει η FRONTEX- στην Ελλάδα, να βοηθήσει
την κατάσταση, αλλά και να δει, να δουν µε τα δικά τους µάτια οι
εταίροι µας ποιο είναι το πρόβληµα. Γιατί υπάρχει το «∆ουβλίνο
ΙΙ» -το ξέρετε- το οποίο θεωρώ ότι είναι άδικο για τις χώρες που
έχουν µεγάλα σύνορα και υπάρχει η λαθροµετανάστευση.

Το άλλο τµήµα, βεβαίως, είναι η ένταξη των νοµίµως εργαζο-
µένων, διαµενόντων στη χώρα µας µεταναστών, η ένταξή τους,
η ευνοµία και για αυτούς, αλλά βεβαίως και η διαδικασία για πολ-
λούς από αυτούς που τους επιτρέπει να πάρουν την ελληνική
υπηκοότητα.

Το τρίτο στοιχείο είναι η συµµετοχή της Τουρκίας στην προ-
σπάθεια αυτή, µέσα από τις ευρωπαϊκές συνθήκες. Εµείς, βέ-
βαια, έχουµε µία διµερή συµφωνία. Ήταν ένα από τα θέµατα στα
οποία αναφέρθηκα πιεστικά στην πρόσφατη συνάντησή µου µε
τον κ. Ερντογάν, για να κατανοήσει το πρόβληµα, το οποίο δεν
είναι ελληνικό, είναι βεβαίως και δικό τους, αλλά πρωτίστως είναι
ευρωπαϊκό.

Και βεβαίως, πιστεύω ότι δεν µπορούµε να λύσουµε αυτά τα
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προβλήµατα, είτε το λένε άλλες ηγεσίες στην Ευρώπη, της Γερ-
µανίας, της Γαλλίας, ή οπουδήποτε αλλού, µε µία ξενοφοβική
αντιµετώπιση. Πιστεύω ότι και οι νέες ηγεσίες της Αυτοδιοίκη-
σης, και στην Αθήνα και στη Θεσσαλονίκη, έχουν µία νέα προ-
σέγγιση, και θα µπορέσουν να αντιµετωπίσουν πολύ πιο
αποτελεσµατικά το φαινόµενο της γκετοποίησης κάποιων πε-
ριοχών, ιδιαίτερα στην Αθήνα. Θα συµβάλλουµε και εµείς σε
αυτήν την προσπάθεια, να µην υπάρξει γκέτο στη χώρα µας,
αλλά να υπάρξει ευνοµία, κάτι που δεν έχει, βεβαίως, σχέση µε
θρησκεύµατα, αλλά έχει σχέση µε την πολύ δύσκολη οικονοµική
και κοινωνική κατάσταση, στην οποία έχουν βρεθεί αυτά τα
άτοµα, προερχόµενα από πολλές περιοχές και από πολλές θρη-
σκείες. Είναι ένα συνολικό πλαίσιο και µία πολιτική για ένα πολύ
δύσκολο φαινόµενο, που θα αποδώσει και θα συµβάλει, ώστε να
µην έχουµε εκρήξεις και κοινωνικά προβλήµατα χωρίς κανένα
λόγο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα πέντε µαθήτριες και µαθητές και δύο εκπαιδευτικοί από
το Γενικό Λύκειο Κρυονερίου Αττικής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Συνεχίζουµε τώρα µε τη συζήτηση της µε αριθµό 310/22/7-12-

2010 επίκαιρης ερώτησης του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξη
Τσίπρα προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τη Σύνοδο του Ευ-
ρωπαϊκού Συµβουλίου στις 16 και 17 ∆εκεµβρίου 2010 κ.λπ..

Κύριε Τσίπρα, έχετε το λόγο για δύο λεπτά για την παρου-
σίαση της επίκαιρης ερώτησής σας.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Πρωθυπουργέ, παρόµοια ερωτήµατα µε όσα σας ζητώ
να µας απαντήσετε σήµερα, έθεσα χθες, κατά τη διάρκεια της
ενηµέρωσης της Επιτροπής Οικονοµικών, στον Επίτροπο κ. Όλι
Ρεν. Αυτός, όµως, µας δήλωσε στα έκπληκτα ώτα όλων όσων βρι-
σκόµασταν στην Αίθουσα, ότι του τελείωσε το µελάνι και δεν µπό-
ρεσε να σηµειώσει όλες τις ερωτήσεις, καθώς επίσης και ότι τον
έχουµε ενοχλήσει πάρα πολύ µε τα προβλήµατά µας εµείς οι Έλ-
ληνες και ως εκ τούτου είναι ιδιαίτερα δυσαρεστηµένος, διότι
ασχολείται µε µας και χάνει τις κυριακάτικες προπονήσεις του
στο ποδόσφαιρο.

Την ίδια ακριβώς σκαιά, υποτιµητική και απαράδεκτη αντιµε-
τώπιση είχαν το ελληνικό Κοινοβούλιο και οι Βουλευτές και κατά
την παρουσία του κ. Στρος Καν. Ελπίζω µετά από αυτά, να µην
µας πείτε ξανά πόσο υπερήφανος είστε που έχετε καταφέρει µε
τις προσπάθειές σας να αναβαθµίσετε το ρόλο και το κύρος της
χώρας µας στο εξωτερικό. Ήρθαν εδώ µε έναν ηγεµονικό τρόπο,
απευθυνόµενοι σε υποτακτικούς, σε ιθαγενείς που θέλουν να
τους δώσουν χάντρες και καθρεφτάκια και αυτό είναι απαράδε-
κτο και δείχνει τον τρόπο µε τον οποίον µας αντιµετωπίζουν στο
εξωτερικό.

Έρχοµαι τώρα στα τρία βασικά ερωτήµατα στα οποία σας
ζητώ να µας απαντήσετε.

Πρώτον, σας ζητώ, κύριε Πρωθυπουργέ, µε την ερώτησή µου
όποιες και αν είναι οι αποφάσεις και οι συµφωνίες για την ανα-
θεώρηση της Συνθήκης της Λισαβόνας, να ασκήσετε το δικαίωµά
σας να τις θέσετε στην κρίση του ελληνικού λαού µε δηµοψήφι-
σµα. Έτσι, και µόνο έτσι, αναβαθµίζετε σε ευρωπαϊκό επίπεδο το
διαπραγµατευτικό ρόλο της χώρας, έτσι, και µόνο έτσι, µπορεί να
δηµιουργηθεί µια άλλη προοπτική, ώστε η δυσαρέσκεια του ελ-
ληνικού λαού γι’ αυτήν την πολιτική να ανοίξει δρόµους ελπίδας
και όχι καταστροφής, όπου οδηγούµαστε µέχρι σήµερα. Βε-
βαίως, ξέρω ότι είστε αλά καρτ υποστηρικτής των δηµοψηφι-
σµάτων, όταν ήσασταν στην αντιπολίτευση τα υποστηρίζατε,

όταν είστε στην Κυβέρνηση δεν τα υποστηρίζετε, αλλά εµείς σας
ζητούµε µια ξεκάθαρη τοποθέτηση.

∆εύτερον, σας ζητούµε έστω και τώρα, να κάνετε την ελάχι-
στη δυνατή προσπάθεια, προκειµένου να δηµιουργήσετε τις κα-
τάλληλες συµµαχίες, ώστε οι επιδιώξεις της κ. Μέρκελ να µην
περάσουν στη Σύνοδο Κορυφής, ώστε οι προτάσεις των νεοφι-
λελεύθερων και µεταλλαγµένων σοσιαλδηµοκρατών στην Ευ-
ρώπη για µηχανισµούς τιµωρίας χωρών να µην επιβεβαιωθούν,
να µην επικυρωθούν.

Τέλος, σας ζητάµε να θέσετε επιτέλους ένα πολύ σηµαντικό
θέµα, να εξετάσετε ένα πολύ σηµαντικό θέµα, το οποίο σας κα-
ταθέτουµε και αφορά τη διερεύνηση ενός πολύ µεγάλου µέρους
του χρέους της χώρας που κατά τη γνώµη µας είναι και παρά-
νοµο και επαχθές. Ο ελληνικός λαός δεν το χρωστά, δεν το οφεί-
λει. Πρόκειται για δανειακές συµβάσεις µε πολύ υψηλό επιτόκιο
που συνήψαν κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, προκειµένου να εξυπηρετηθούν ισχυρά οικονοµικά συµφέ-
ροντα ντόπια και ξένα, όχι όµως, τα συµφέροντα του ελληνικού
λαού.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ κ.
Τσίπρα)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Τσίπρα, σας πα-
ρακαλώ να ολοκληρώσετε, διότι έχετε υπερβεί τα τέσσερα λεπτά
για την παρουσίαση της ερώτησης.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ολοκλη-
ρώνω, κύριε Πρόεδρε.

Είναι χρέος που προήλθε για την Ολυµπιάδα και το σκάνδαλο
C4I, είναι χρέος που προήλθε για εκβιαστικούς πολεµικούς εξο-
πλισµούς που δεν εγκρίθηκαν ποτέ από τη Βουλή και πιστεύουµε
ότι πρέπει να φτιάξουµε µια επιτροπή διερεύνησης αυτού του
χρέους, εκτός και αν φοβάστε ότι θα πέσετε πάνω σε σκελετούς
της “GOLDMAN SACKS” ή και των δικών σας “greek statistics”.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Πρωθυπουργέ,
πριν σας δώσω το λόγο, θα ήθελα για µια ακόµα φορά να θυ-
µίσω προς τους Αρχηγούς των κοµµάτων τι ακριβώς λέει ο Κα-
νονισµός.

∆ίδεται το δίλεπτο για την παρουσίαση του κειµένου της ερώ-
τησης. Η ερώτηση έχει κατατεθεί και γραπτά. Συνήθως είναι ένα
κείµενο που δεν υπερβαίνει τη µία σελίδα. ∆υο λεπτά είναι υπε-
ραρκετά. Έχετε και µια ανοχή από το Προεδρείο µισού λεπτού
περίπου για να ολοκληρώσετε την παρουσίαση. Αλλά άλλο αυτό
και άλλο στο τέλος, άλλα να λέγονται στην ερώτηση, άλλα να
αναπτύσσονται εδώ κατά την πρωτολογία και να χρειάζεστε
υπερδιπλάσιο χρόνο.

Σας παρακαλώ να καταβάλετε προσπάθεια, ώστε πραγµατικά
να κινούµεθα στα όρια του Κανονισµού.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό να ισχύει για όλους, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ακριβώς για όλους,
αλλά είµαι πολύ συγκεκριµένος.

Σε δυόµισι λεπτά η κ. Παπαρήγα είχε αναπτύξει την ερώτησή
της, σε δυόµισι λεπτά ο κ. Καρατζαφέρης και σε τεσσεράµισι
λεπτά ο κ. Τσίπρας. Γι’ αυτό ακριβώς κάνω αυτήν την υπόµνηση
και την παραίνεση.

Νοµίζετε ότι ως Πρόεδρος διαφορετικά αντιµετωπίζω και δια-
χειρίζοµαι την εµφάνιση του ενός ή του άλλου Αρχηγού; ∆εν έχω
τέτοιο δικαίωµα, δεν πρέπει να το κάνω και δεν το κάνω. Τον Κα-
νονισµό υπερασπίζοµαι και τους συναδέλφους όλους εδώ, τους
οποίους θα πρέπει να σεβόµαστε σε σχέση µε την εφαρµογή του
Κανονισµού, την παρουσία τους εδώ και την παρακολούθηση των
τεκταινοµένων.

Ο κύριος Πρωθυπουργός έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Πρώτα απ’ όλα, να τονίσω ότι θα είναι πολύ σηµαντική η δια-
πραγµάτευση που θα έχουµε τις επόµενες ηµέρες. Θα έχω την
ευκαιρία να ενηµερώσω και εσάς προσωπικά, κύριε Τσίπρα, γι’
αυτά τα οποία έχουµε µπροστά µας. Όπως είπα, η διαπραγµά-
τευση µπορεί να είναι µερική, διότι υπάρχουν µεγάλα θέµατα που
αφορούν στη λειτουργία του ευρώ, σε συστηµικά ζητήµατα της
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Ευρωπαϊκής Ένωσης, των οποίων χρειάζεται να επιληφθούµε.
Εµείς έχουµε καταθέσει πολύ συγκεκριµένες προτάσεις στην

Ευρωπαϊκή Ένωση και έχουµε προσπαθήσει συστηµατικά να δια-
µορφώσουµε συµµαχίες, αλλά, δυστυχώς, οι σοσιαλιστές στην
Ευρωπαϊκή Ένωση δεν είναι στην πλειοψηφία. Μάλιστα αποτε-
λούν µειοψηφία µιας πολύ συντηρητικής Ευρώπης, από πλευράς
κυβερνήσεων. Πάρα ταύτα, ακόµα και συντηρητικές δυνάµεις
έχουν συµφωνήσει ή και έχουν προτείνει ακόµα, όπως θα είδατε
-ο κ. Γιούνκερ και ο κ. Τρεµόντι, σε κοινό τους άρθρο- θέµατα
που εδώ και ένα χρόνο εµείς, και νοµίζω και εσείς, έχουµε προ-
τείνει, όπως είναι το θέµα των ευρωοµολόγων. ∆ηλαδή µια από
κοινού δανειοδότηση, µε εκπροσώπηση των χωρών-µελών από
την Ευρωπαϊκή Ένωση, όχι µόνο για τις δανειοδοτικές τους ανά-
γκες, αλλά και για µεγάλα έργα, όπως είναι οι ευρωπαϊκές συ-
γκοινωνίες, οι µεταφορές, τα ευρυζωνικά δίκτυα, η πράσινη
ενέργεια, η εκπαίδευση κ.ο.κ., ώστε να γίνει η Ευρώπη πραγµα-
τικά ανταγωνιστική, λόγω αξίας, λόγω ποιότητας προϊόντων,
λόγω ποιότητας προσωπικού, ανθρώπινου δυναµικού, και όχι
απλώς λόγω της πίεσης που σήµερα ασκείται, όχι µόνο στην Ελ-
λάδα, αλλά και αλλού, για τη µείωση του µισθολογικού κόστους,
ως στοιχείο ανταγωνισµού.

Παράλληλα, έχουµε προτείνει και άλλες µορφές χρηµατοδό-
τησης, όπως είναι ο φόρος επί των χρηµατιστηριακών συναλλα-
γών, ο λεγόµενος Tobin tax, και βεβαίως οι φόροι επί των
εκποµπών CO² και άλλων αερίων, που αφορούν στην κλιµατική
αλλαγή. Θα µπορούσαν αυτοί οι πόροι να αξιοποιηθούν ιδιαίτερα
για την πράσινη ανάπτυξη, αλλά όχι µόνο. Θα µπορούσαν σί-
γουρα να αξιοποιηθούν και για τις αναπτυξιακές προσπάθειες
της Ευρώπης, που είναι πάρα πολύ σηµαντικές. Αυτά αναδύο-
νται ως προβλήµατα, διότι φαίνονται ως συστηµικά προβλήµατα
του ίδιου του ευρώ. Φαίνονται οι άγριες διαθέσεις των αγορών.
Και χρειάζεται µια πραγµατική ασπίδα για χώρες που, πολλές
φορές, δεν έχουν ιδιαίτερα προβλήµατα. Η δική µας χώρα, δυ-
στυχώς, είχε. ∆υστυχώς, είχε η δική µας χώρα, κύριε Τσίπρα. Και
γι’ αυτό ασχολούνται µαζί µας. Γι’ αυτό έρχονται εδώ, και ο κ.
Στρος Καν και ο κ. Όλι Ρεν. Και θα ήταν πολύ πιο ευχάριστο να
µη χρειαζόταν να έρθουν στη χώρα µας. Εσείς στηλιτεύετε το
γεγονός ότι έρχονται, αλλά θα πρέπει να στηλιτεύετε τα αίτια,
που υπάρχουν γιατί έρχονται στην Ελλάδα, γιατί έπρεπε να φτά-
σουµε σε αυτό το σηµείο. Γιατί εάν δεν δούµε τα αίτια, µπορούµε
να συζητάµε τα επιφαινόµενα, είναι ωραίο για το καφενείο, όχι
όµως για να φτιάξουµε µια διαφορετική χώρα.

Για να φτιάξουµε µια διαφορετική χώρα, πρέπει να δούµε τα
αίτια. Αυτό κάνει η Κυβέρνηση. Και τα αίτια είναι ότι εµείς, ναι, ως
χώρα, σπαταλήσαµε. Και είχαµε τις «ελληνικές στατιστικές»,
όπως εσείς είπατε, και δηµιουργήσαµε το αίσθηµα της αναξιο-
πιστίας, όταν µια κυβέρνηση, δύο µέρες πριν τις εκλογές µιλούσε
για 6% έλλειµµα, ενώ βρήκαµε τελικά σχεδόν 16% έλλειµµα!
Αυτή είναι η αναξιοπιστία, την οποία εµείς βρήκαµε και την οποία
πρέπει να ανατρέψουµε.

Και θεωρείτε εσείς ότι, µετά από αυτήν την αναξιοπιστία, θα
έρθουν χώρες και θα παραγράψουν τα δάνεια, τα χρήµατα τα
οποία έχουµε δανειστεί; Χρήµατα που έχουν σχεδόν διπλασια-
στεί, τα τελευταία τρία-τέσσερα χρόνια, έχουµε σχεδόν διπλα-
σιάσει το χρέος της χώρας µας τα τελευταία λίγα χρόνια.
∆ηλαδή, εσείς προτείνετε να µας δώσουν απλόχερα αυτά τα
οποία δανειστήκαµε, για να κάνουµε τι; Να συνεχίσουµε ξανά τα
ίδια; Εδώ δεν δίνουν καν οι αγορές αυτήν τη στιγµή δάνεια για τη
χώρα µας -γι’ αυτό χρειάστηκε αυτός ο µηχανισµός στήριξης.
∆εν υπάρχει αξιοπιστία ακόµα και σήµερα, βέβαια, σήµερα, πολύ
περισσότερο λόγω των ευρύτερων συστηµικών προβληµάτων.
∆ιότι η Ελλάδα έχει ήδη δείξει ότι είναι αξιόπιστη χώρα, µε την
Κυβέρνησή µας και, βεβαίως, µε τον κόπο και τις θυσίες του ελ-
ληνικού λαού.

∆εν θεωρώ ότι είναι ρεαλιστική πρόταση να λέµε ότι θα έρ-
θουν να µας χαρίσουν όταν, αυτήν τη στιγµή αυτό το οποίο υπάρ-
χει ως κλίµα είναι ότι θα έρθουν να µας τιµωρήσουν σε κάποιες
γωνιές της Ευρώπης. Σίγουρα, βεβαίως, δεν είναι η τιµωρία αυτό
που χρειάζεται. Θεωρώ ότι αυτά τα οποία περνάει ο ελληνικός
λαός και περνάµε όλοι µας, είναι σαφώς οι σκληρότερες κυρώ-
σεις που θα µπορούσε να περάσει µια χώρα. Αυτό που χρειάζε-

ται, όµως, είναι µια νέα πολιτική και ευρωπαϊκή, αλλά και στη
χώρα µας, την οποία εµείς ασκούµε, βλέποντας τα πραγµατικά
προβλήµατα της σπατάλης και της διαφθοράς, αλλάζοντας τη
χώρα και φέρνοντας τη διαφάνεια, αλλά και µια διαφορετική ανα-
πτυξιακή προοπτική, ώστε να µπορούµε πραγµατικά να βγούµε
από την κρίση.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο κ. Τσί-
πρας.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κύριε Πρό-
εδρε, µε εξέπληξε το γεγονός ότι µου κάνατε παρατήρηση για το
χρόνο τη στιγµή που ο Πρωθυπουργός απάντησε στην κ. Παπα-
ρήγα και αντί για έξι λεπτά µίλησε έντεκα και η κ. Παπαρήγα αντί
για τέσσερα µίλησε οκτώ. Προφανώς δεν σας ενοχλεί ο χρόνος,
αλλά το περιεχόµενο των όσων λέω. Ας κρίνουν οι συνάδελφοι.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θα µου επιτρέψετε στο
σηµείο αυτό…

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Θα µου κρα-
τήσετε το χρόνο, όµως.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Βεβαίως, το χρόνο θα
σας τον κρατήσω και θα σας τον χαρίσω.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): ∆εν χαρίζετε
ο χρόνος. Είναι δικαίωµά µας, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Εντός του πλαισίου του
Κανονισµού είναι το δικαίωµα, από κει και πέρα είναι η ανοχή του
Προεδρείου, όπως ξέρετε. ∆ηλαδή, σας δίνουµε χρόνο για να
µπορέσετε να αναπτύξετε πλήρως τις απόψεις σας. Μάλλον δεν
καταλάβατε τι σας είπα.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ίσως να µην
κατάλαβα.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): ∆εν σας έκανα κριτική
για το ότι υπερβήκατε µόνο το χρόνο κατά πολύ, υπερδιπλάσιο
δηλαδή χρόνο από το δίλεπτο που προβλέπει ο Κανονισµός,
αλλά και για το ότι το πλαίσιο του κειµένου της ερώτησης δεν
συνέπιπτε µε αυτά που αναπτύξατε.

Ο Κανονισµός λέει –και ήταν δικιά µου πρωτοβουλία, όταν
πρότεινα να γίνει αυτή η αλλαγή του Κανονισµού, για να υπάρξει
µεγαλύτερη ζωντάνια στο διάλογο εδώ, σε αυτήν τη διαδικασία
του κοινοβουλευτικού ελέγχου και την απεδέχθη η Βουλή οµο-
φώνως και αλλάξαµε τον Κανονισµό τον περασµένο Ιούλιο- ότι
αυτό γίνεται για να παρουσιάσει προφορικά ο ερωτών Αρχηγός
ή Βουλευτής την ερώτησή του. Να µην τη διαβάζει ο Προε-
δρεύων, όπως την έχει καταθέσει εδώ ο ερωτών Αρχηγός ή Βου-
λευτής, αλλά να την αναπτύξει ο ίδιος. Είναι λογικό θα έλεγα στα
δύο λεπτά ίσως να µην προλαβαίνει κανείς να αναπτύξει την ερώ-
τηση, γι’ αυτό υπάρχει ανοχή για τα δυόµισι µέχρι και τρία λεπτά.

Εδώ εσείς, όµως –και δεν είναι η πρώτη φορά, γι’ αυτό σας
έκανα αυτήν την υπόµνηση πάλι- χρειαστήκατε τουλάχιστον τεσ-
σεράµισι λεπτά για την ανάπτυξη της ερώτησης, η οποία δεν
ήταν όµως και ανάπτυξη της ερώτησης …

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Χάρηκα,
κύριε Πρόεδρε που ήσασταν ιδιαίτερα προσεκτικός στην ανά-
πτυξη της ερώτησής µου…

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Έκανα, λοιπόν, την έκ-
κληση γιατί πρέπει όλοι να συµβάλουµε στο να τηρούµε αυτό
που συµφωνήσαµε για το πώς θα διεξάγεται η συζήτηση σε αυτή
τη διαδικασία των ερωτήσεων προς τον Πρωθυπουργό.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Νοµίζω,
κύριε Πρόεδρε, ότι σπαταλήσαµε περισσότερο χρόνο. Καταλά-
βαµε. Ας πάµε παρακάτω.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Καµµιά φορά είναι χρή-
σιµη η σπατάλη για να µην σπαταλούµε διαρκώς και αδικαιολο-
γήτως.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
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δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κύριε Πρω-
θυπουργέ, από ό,τι κατάλαβα από την απάντησή σας δεν σκο-
πεύετε ο ελληνικός λαός να εγκρίνει µε δηµοψήφισµα ό,τι
αποφασιστεί για την αναθεώρηση της Συνθήκης της Λισαβόνας.
Κατά το κοινώς, λαϊκώς λεγόµενο δηλαδή, «τζάµπα µαγκιά» τα
όσα δήθεν σε υψηλούς τόνους λέτε κατά καιρούς κατά της κ.
Μέρκελ.

Για άλλη µια φορά αποδεικνύεται ότι µε το να το παίζετε στις
δηλώσεις σας σκληρός στην κ. Μέρκελ, αλλά στην πράξη να της
κάνετε όλα τα χατίρια, κοροϊδεύετε τον ελληνικό λαό. Παριστά-
νετε τη διχασµένη προσωπικότητα. Και λέω παριστάνετε, γιατί
αυτό κάνετε. Άλλα λέτε και εκφωνείτε στο εξωτερικό ως Πρόε-
δρος της Σοσιαλιστικής ∆ιεθνούς και άλλα κάνετε εδώ στη χώρα
ως Πρωθυπουργός που κατεδαφίζετε τα πάντα.

Ε, λοιπόν, εγώ θα σας το πω. ∆εν είστε διχασµένη προσωπι-
κότητα, απλά εξαπατάτε τον ελληνικό λαό διαρκώς και κατ’ εξα-
κολούθηση. ∆ική σας δήλωση προεκλογική: «∆εν θα υπάρξουν
απολύσεις και µειώσεις των µισθών». Και µε το πολυνοµοσχέδιο
που φέρνετε στη Βουλή και απολύσεις και µειώσεις των µισθών
και εργασιακός Μεσαίωνας έρχεται. Μας είπατε ότι υπάρχει ερ-
γασιακός Μεσαίωνας. Βεβαίως, αλλά εσείς τον γενικεύετε, τον
θεσµοθετείτε.

∆ιαρκώς και κατ’ εξακολούθηση εξαπατάτε τον ελληνικό λαό
προκειµένου να υλοποιήσετε την πιο σκληρή, την πιο βάρβαρη
ταξική πολιτική που έχει δει ποτέ η χώρα µας από τον πόλεµο
και µετά. Καταργείτε το Σύνταγµα, καταργείτε τον Κανονισµό της
Βουλής, καταργείτε κι εµάς τους Βουλευτές. Μας έχετε µετα-
τρέψει σε «γλάστρες», που απλά θα συζητάνε ούτε καν θα επι-
κυρώνουν τις αποφάσεις που θα συναποφασίζετε µε την τρόικα.

Θέλω να µου απαντήσετε σε ένα και µόνο πράγµα, σε ένα και
µόνο ερώτηµα: Σε τι θα ωφελήσει για την έξοδο της χώρας από
την κρίση του χρέους, το να µετατρέψετε τη χώρα σε µία χώρα
απέραντη µε εκατοµµύρια φτωχούς και εκατοµµύρια ανέργους;
Σε τι θα ωφελήσει µειώνοντας, δηλαδή, την αγοραστική δύναµη,
το εισόδηµα των εργαζοµένων σε δηµόσιο και ιδιωτικό τοµέα σε
τι θα ωφελήσει;

Και µην µας απαντάτε ότι δεν υπάρχει άλλος δρόµος, ότι η Αρι-
στερά δεν έχει προτάσεις. Θυµηθείτε πότε εδώ στη Βουλή σας
φέραµε εµείς ως ΣΥΡΙΖΑ, ως κοµµάτι και της ευρωπαϊκής Αρι-
στεράς, την πρόταση για το ευρωοµόλογο και τι µας απαντή-
σατε; «∆εν γίνονται αυτά. ∆εν αλλάζουν οι συνθήκες».

Ε, λοιπόν, τώρα που έχετε δώσει αντιπαροχή τη χώρα στις
ξένες τράπεζες, που κατεδαφίζεται και η Ιρλανδία και η Πορτο-
γαλία και η Ισπανία, η νεοφιλελεύθερη παρέα σας λέει ότι το ευ-
ρωοµόλογο µπορεί να γίνει. Μπορεί να γίνει αλλά µε ποιους
όρους; Με τους όρους που θα εξυπηρετούν και πάλι τις δικές
τους επιδιώξεις και όταν θα έχουν κατεδαφιστεί τα πάντα.

Κύριε Πρωθυπουργέ, ρώτησα χθες τον κ. Όλι Ρεν και έκανε
ότι δεν άκουσε. Ρωτάω κι εσάς: Βάσει του άρθρου 23 παράγρα-
φος 2 της συνθήκης για τη λειτουργία της Ευρωπαϊκής Ένωσης
η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα οφείλει να επιφυλάσσει για τα
δηµόσια πιστωτικά ιδρύµατα ίση µεταχείριση µε αυτήν που επι-
φυλάσσει για τα ιδιωτικά πιστωτικά ιδρύµατα. Με αυτόν τον
τρόπο µια δηµόσια γερµανική τράπεζα η «KFW», µπορεί να δα-
νείζεται από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα µε 1% επιτόκιο,
αλλά στη δανειακή σύµβαση που έχουµε συνάψει να δανείζει στη
χώρα µας µε 5,5% επιτόκιο. Γιατί, λοιπόν, δεν µεριµνήσατε να
φτιάξετε µία δηµόσια τράπεζα ειδικού σκοπού να µπορεί να δα-
νείζετε µε µικρό επιτόκιο από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα
µε στόχο να αποπληρώσει, να αναχρηµατοδοτήσει το µεγάλο δη-
µόσιο χρέος. Γιατί επιλέξατε να µας ρίξετε στην αγκαλιά των το-
κογλύφων;

Η απάντηση, κύριε Πρωθυπουργέ, είναι τόσο απλή όσο και δυ-
σάρεστη. Γιατί είστε µία Κυβέρνηση υποτακτικών και παραδοµέ-
νων, γιατί το µόνο που σας ενδιαφέρει είναι να µην
δυσαρεστήσετε το ξένο και ντόπιο χρηµατοπιστωτικό κεφάλαιο,
τους φίλους σας τραπεζίτες εδώ, τον κ. Σάλλα, τον κ. Λάτση,
αλλά βεβαίως και τον κύριο πρόεδρο του Συνδέσµου Ελλήνων
Βιοµηχάνων, που είναι ανεπάγγελτος, τους εφοπλιστές, αυτούς
δεν θέλετε να δυσαρεστήσετε. Και τώρα τους κάνετε τέτοια
δώρα πηγαίνοντάς µας στον εργασιακό Μεσαίωνα σε προπολε-

µική περίοδο –εκεί µας πηγαίνετε- που ούτε στον ύπνο τους δεν
τα είχαν δει αυτά τα δώρα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
ΣΥΡΙΖΑ)

Κύριε Πρόεδρε, δεν θα καθυστερήσω άλλο.
Κύριε Πρωθυπουργέ, η Κυβέρνησή σας αποδεικνύεται µοιραία

όχι µονάχα για την Ελλάδα, αλλά και για την Ευρώπη. Αποτέλεσε
το «δούρειο ίππο» για να έρθει το ∆ΝΤ στην Ευρώπη. Αποτελεί
και τον «δούρειο ίππο» προκειµένου να µετατραπούν οι εργα-
σιακές σχέσεις στον ευρωπαϊκό Νότο σε εργασιακές σχέσεις
τύπου Λατινικής Αµερικής. Όσο πιο γρήγορα, λοιπόν, ανατραπεί
η Κυβέρνησή σας από τη δυσαρέσκεια του ελληνικού λαού, όσο
πιο γρήγορα φύγετε, τόσο περισσότερες πιθανότητες θα υπάρ-
ξουν να µπει ένας φραγµός σε αυτήν την κατρακύλα για την Ελ-
λάδα και για την Ευρώπη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρωθυ-

πουργός κ. Γεώργιος Παπανδρέου.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Πάντα χαίροµαι για τις ψυχολογικές αναλύσεις, κύριε Τσίπρα,
για το πρόσωπό µου. Όµως αυτό το οποίο πρέπει να αντιµετω-
πίσετε σοβαρά είναι αυτή η ψυχολογία, την οποία έχετε εσείς και
το κόµµα σας, της καταστροφής.

∆ιότι αυτό δεν σας τιµά, ούτε ως Αριστερά, όπως θέλετε να
λέγεστε, ούτε συµβάλλει στο να διαµορφώσουµε ένα κλίµα, για
να φύγουµε πραγµατικά από µια στενωπό, από µια πολύ δύσκολη
κατάσταση. Εµείς τη δηµιουργήσαµε κύριε Τσίπρα, αυτήν την
κατάσταση; Εµείς, οι σοσιαλιστές δηµιουργήσαµε αυτήν την κα-
τάσταση;

∆εν είπατε τίποτα, ούτε µια λέξη για τα πραγµατικά αίτια. Το
κατανοώ. Κατανοώ ότι η κοµµατική σας σκοπιµότητα είναι να χτυ-
πήσετε το ΠΑΣΟΚ και βεβαίως αυτήν την Κυβέρνηση. Αλλά θα
περιµέναµε περισσότερη σοβαρότητα και ουσία. ∆ιότι εµείς,
αυτήν τη στιγµή, δίνουµε τη µάχη, µε τις θυσίες και τον κόπο του
ελληνικού λαού, που θα πρέπει και εσείς να σεβαστείτε, για να
µπορέσουµε ακριβώς να φύγουµε από «δάνειες» δυνάµεις, εξαρ-
τήσεις, µνηµόνια και επιτηρήσεις.

∆ιότι δεν είναι το ΠΑΣΟΚ που έβαλε τη χώρα σε επιτήρηση.
∆ύο φορές µπήκε σε επιτήρηση αυτή η χώρα λόγω των πολιτικών
της Νέας ∆ηµοκρατίας. Αυτό, πέστε το µια φορά. Πέστε το µια
φορά! Εµείς είµαστε αυτοί που θα βγάλουµε τη χώρα από την
επιτήρηση και θα µπορούµε ξανά να σταθούµε στα δικά µας
πόδια. Αυτό κάνουµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Είµαστε εµείς σε µια δύσκολη θέση αλλά επειδή έχουµε αξιο-

πιστία πια, µπορούµε να υψώνουµε τη φωνή µας. Σκεφτείτε αν
σήµερα συρόµασταν ακόµα και δεν είχαµε αντιµετωπίσει µε σο-
βαρότητα- και µε δυσκολία, βεβαίως- και µε υπευθυνότητα αυτήν
την κατάσταση, για να έχουµε και την προστασία αυτού του µη-
χανισµού. Γιατί προστασία είναι αυτή, απέναντι στις αγορές. Γιατί
αυτή ήταν η επιλογή, κύριε Τσίπρα: Ή οι άγριες διαθέσεις των
αγορών και η χρεοκοπία, ή η προστασία αυτού του µηχανισµού,
βεβαίως µε κάποιες δεσµεύσεις. ∆εσµεύσεις όχι για να µας επι-
τηρούν -δεν είναι ο στόχος τους, ο αυτοσκοπός τους να επιτη-
ρούν. Αλλά για να ξαναβγούµε γρήγορα στις αγορές, και
βεβαίως, και στην ανάπτυξη, ώστε για να µπορούµε να είµαστε
βιώσιµοι και να µπορούµε να ανταποκριθούµε στις πραγµατικές
µας υποχρεώσεις των δανειοδοτών µας. Είναι πολύ απλό.

Εάν δεν είχαµε αυτήν την αξιοπιστία, δεν θα µπορούσα εγώ να
µιλήσω και να υψώσω τη φωνή µου. Ή θα µπορούσα να υψώσω
τη φωνή µου, αλλά δεν θα υπήρχε καµµία ανταπόκριση. Προ-
χθές, πράγµατι, χρειάστηκε να υψώσω τη φωνή µου, για να προ-
ασπίσω το δηµοκρατικό δικαίωµα, όχι της Ελλάδας, κάθε
Ελλάδας, κάθε κράτους-µέλους, να µπορεί να ψηφίζει στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, ακόµα και όταν βρίσκεται σε µια κρίση. Και το
καταφέραµε, κύριε Τσίπρα. ∆εν ήταν λόγια, ήταν πράξεις. Ήταν
µια δύσκολη πράξη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Και βέβαια, γνωρίζουµε πολύ καλά ποια είναι τα προβλήµατα

του διεθνούς καπιταλιστικού συστήµατος. Και βέβαια συζητάµε
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και µέσα στη Σοσιαλιστική ∆ιεθνή και µε συγκεκριµένες προτά-
σεις, κάνουµε τα λόµπι µας, πράγµατι, και την προσπάθειά µας
παντού. ∆εν είναι τυχαίο ότι, πριν από ένα χρόνο, όταν άκουγαν
για ευρωοµόλογα, υπήρχε ένα µειδίαµα, ενώ σήµερα γίνεται µια
σοβαρή δηµόσια συζήτηση για τα ευρωοµόλογα στην Ευρωπαϊκή
Ένωση. Αυτό δεν µας δικαιώνει; ∆εν µα δικαιώνει και ως Ελλάδα
και ως σοσιαλιστική παράταξη και ως Σοσιαλιστική ∆ιεθνή; Βε-
βαίως, µας δικαιώνει. Αν τώρα µεταξύ των είκοσι επτά, πόσες
φωνές θα είναι και πόσο θα µπορέσουµε αυτό να το περάσουµε,
είναι ένα άλλο ερώτηµα. Ας βοηθήσουµε όλοι, όµως. Ας συµβά-
λουµε όλοι και ας µην φέρνουµε την καταστροφή.

Τέλος, θα πω κάτι για το δηµοψήφισµα, για να σας διασκε-
δάσω, αν θέλετε. Έτυχε στη συζήτηση που κάναµε την προη-
γούµενη φορά, µε την κ. Μέρκελ και όχι µόνο µε την κ. Μέρκελ
και µε τους άλλους. Και είπα ότι, εάν η διάσταση και η σηµασία
αυτής της αλλαγής είναι τέτοια, εγώ θα χρειαστεί να πάω σε δη-
µοψήφισµα. Να δούµε πώς θα είναι αυτή η διαπραγµάτευση και
θα το αξιολογήσουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Εργαστήρι ∆ηµο-
κρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής είκοσι τέσσερις
µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί από 29ο ∆ηµοτικό
Σχολείο Πειραιά.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 320/7-12-2010 επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
τος κ. Σάββα Εµινίδη προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε την αξιοποίηση των παλιών κτηρίων του
Νοσοκοµείου Καβάλας κ.λπ..

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Ανδρέας Λοβέρδος.

Το λόγο έχει ο κ. Σάββας Εµινίδης να αναπτύξει την επίκαιρη
ερώτησή του για δύο λεπτά.

ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, µε προηγούµενη ερώτηση από τις 29 Ιουλίου

η τότε Υπουργός εδώ απάντησε στη Βουλή ότι, πράγµατι, τα
παλιά κτήρια του νοσοκοµείου πρέπει να αξιοποιηθούν. Και
επειδή το νέο νοσοκοµείο πλέον έχει ξεκινήσει την λειτουργία
του, ο δήµος έχει καταθέσει µια συγκεκριµένη πρόταση. Με
αυτήν την πρόταση λοιπόν, καλείσθε µιας και υπάρχει ποσοστό
20% που ανήκει στο Υπουργείο, ενώ το 80% ανήκει στο ∆ήµο Κα-
βάλας, να αξιοποιήσετε από κοινού την πρόταση που έχει κατα-
τεθεί από το ∆ήµο Καβάλας και αφορά για ξενοδοχείο, για
κατοικίες, για πανεπιστήµιο, για εµπορικό κέντρο, για πέντε λύ-
σεις µε πρώτη το ξενοδοχείο.

Η πρόταση λοιπόν, του δήµου από τότε είναι να συσταθεί ένας
φορέας. Είχε δεσµευθεί η Υπουργός τότε. Πολύ σύντοµα θα γίνει
ο φορέας, πολύ σύντοµα θα δοθεί η λύση γιατί τα κτήρια ήδη έξι
µήνες είναι κενά, ήδη έξι µήνες κάθονται και πολύ φοβούµαι ότι
πολύ σύντοµα θα έχουν πάθει και στατικές ζηµιές. Για να µην
έχουµε λοιπόν ανεπανόρθωτες ζηµιές στα κτήρια έπρεπε από
χθες να έχει δοθεί η λύση.

Αυτό που καλείστε σήµερα να πείτε –θα περιµένω την απά-
ντησή σας και µετά θα δω τι θα πω- είναι σήµερα ποια είναι η
πρόταση ώστε από αύριο να ξεκινήσει όποια διαδικασία για τα
παλιά κτήρια του νοσοκοµείου γιατί είναι σε µια πολύ καλή θέση,
η κοινωνία τα έχει ανάγκη και αυτό που πρέπει να κάνουµε είναι
να δώσουµε στην τοπική κοινωνία της Καβάλας αυτήν την εγκα-
τάσταση ώστε να µπορεί να χρησιµοποιηθεί από το δήµο για
κοινό όφελος και των πολιτών αλλά και της κοινωνίας. Περιµένω
την απάντηση για να µπορέσω να πω τα υπόλοιπα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υπουρ-
γός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Ανδρέας Λοβέρδος.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, ευχαριστώ πάρα πολύ
για την ερώτηση. Γενικά το Υπουργείο Υγείας σας ευχαριστεί
πάρα πολύ γιατί για το θέµα της περιουσίας των νοσοκοµείων µε
ειδική αναφορά στα νοσοκοµεία του νοµού σας έρχεστε συνέ-
χεια στη Βουλή και πιέζετε. Οι ερωτήσεις σας είναι πάρα πολύ
έγκυρες και θα σας απαντήσω µε την ειλικρίνεια που απαιτεί ο
τρόπος που ασκείτε τον κοινοβουλευτικό έλεγχο.

Κύριε συνάδελφε, όσο είµαι εγώ Υπουργός Υγείας, ουδέποτε
θα συµπράξω µε κανένα προκειµένου να αναλάβω εγώ και ο συ-
µπράττων φορέας να διαχειριστούµε ακίνητη περιουσία του δη-
µοσίου. Αυτό είναι κάτι που έκανα και στο Υπουργείο Εργασίας.

Κύριε συνάδελφε, σας ενηµερώνω –και πιστέψτε ό,τι σας λέω-
ότι δεν υπάρχει κτήριο ασφαλιστικού οργανισµού ή νοσοκοµείου,
το οποίο, αν επιχειρήσει κάποιος να το διαχειριστεί επ’ ωφελεία
του τόπου, δεν λερώνεται από πάνω µέχρι κάτω! Είναι λίγες οι
περιπτώσεις όπου οι κοινωνοί λειτουργούν οµαλά και δεν λει-
τουργούν µε ένταση.

Κύριε συνάδελφε, στο προηγούµενο Υπουργείο είχα την εµπει-
ρία µε την περιουσία του ΙΚΑ. ∆ύο µε τρεις φορές την εβδοµάδα
βγαίναµε τα βράδια στις τηλεοράσεις για σκάνδαλα. Ο διοικητής
του ΙΚΑ τότε µας είχε πει ότι κάθε κτήριο έχει και µια ιστορία.

Κάντε µια ερώτηση για τα κτήρια του ΟΓΑ, για να σας πει η
νέα διοίκηση τι έχει κάνει µέσα σε λίγους µήνες, αλλάζοντας µι-
σθώµατα που ήταν κραυγαλέα υψηλά.

Κύριε συνάδελφε, κάθε δηµόσιος λειτουργός, κάθε Υπουργός,
κάθε δήµαρχος που πάει να βάλει το χέρι του εκεί το µόνο που
είναι βέβαιο, είναι πως θα λερωθεί, χωρίς να είναι βέβαιο αν διε-
ξοδικά θα κάνει κάτι.

Στο Υπουργείο Εργασίας, µε τον ασφαλιστικό νόµο που φέ-
ραµε το καλοκαίρι, είχαµε πει ότι για τα δυόµισι περίπου δισε-
κατοµµύρια –αν δεν µε απατά η µνήµη µου- της ακίνητης
περιουσίας συνολικώς των ταµείων έπρεπε να γίνει -και έγινε, δη-
λαδή νοµοθετήθηκε και δόθηκε η δυνατότητα για µια συµπράτ-
τουσα κοινοπραξία του ιδιωτικού τοµέα- τράπεζα µε άλλους, η
οποία να κάνει µια πρόταση µε διεθνή διαγωνισµό που θα κάνει
το Υπουργείο –κύριε Υπουργέ, το έχετε αυτό υπ’ όψιν σας, αφού
ο νόµος το επιβάλλει- ούτως ώστε κάποιος τρίτος να αναλάβει
όχι την κυριότητα της περιουσίας –δεν µεταφέρονται εµπράγ-
µατα δικαιώµατα- αλλά την εισήγηση για τη διαχείριση. Αυτό
είναι το πλαίσιο στο οποίο θα κινηθούµε και στο Υπουργείο
Υγείας σε ό,τι αφορά την ακίνητη περιουσία των νοσοκοµείων.

Ξέρετε ότι δεν είναι µόνο στην Καβάλα που ένα νοσοκοµείο
έχει µία έκταση σε πάρα πολύ σηµαντικό σηµείο του νοµού. Είναι
σε όλη την Ελλάδα. Η ακίνητη περιουσία και των νοσοκοµείων,
όπως και των ταµείων και όλου του δηµοσίου, αντί να είναι όφε-
λος για το ελληνικό δηµόσιο, είναι ζηµιά αυτήν τη στιγµή.

Κατανοώ την αγωνία και σας καταθέτω µια απάντηση της υπη-
ρεσίας, την οποία υπογράφει ο Γενικός Γραµµατέας του Υπουρ-
γείου. Θα καταλάβετε, όπως θα καταλάβει και όποιος
συνάδελφος πάρει το σχετικό υπηρεσιακό έγγραφο, ότι πίσω
από καθετί που εσείς µε τον πιο αγνό, καθαρό και σαφή πολιτικό
τρόπο λέτε κρύβονται διενέξεις. Εδώ κρύβεται το ιδιοκτησιακό,
όπου ο ένας λέει το «άλφα» και ο άλλος λέει το «βήτα».

Η υπηρεσία έκανε πολύ συγκεκριµένη δουλειά επ’ αυτού. Σας
απαντάει η υπηρεσία, όχι ο Υπουργός. Ο Υπουργός σας λέει
αυτά που σας είπε και προηγουµένως. Σας εγγυώµαι ότι και γι’
αυτήν την περιουσία και για τη συνολική περιουσία των νοσοκο-
µείων µε το πολυνοµοσχέδιο που έχουµε τώρα στη Βουλή θα φέ-
ρουµε αντίστοιχη διάταξη µε αυτήν που έχει το Υπουργείο
Εργασίας.

Αν ζητήσετε –περιµένω τη δευτερολογία σας- από εµένα ει-
δικά ή απ’ οιονδήποτε άλλο –παραδείγµατος χάριν από τον Υφυ-
πουργό, που είναι από το νοµό σας- να ανακατευτεί ο ίδιος στη
διαχείριση ενός κτηρίου, κύριε συνάδελφε, είστε βέβαια µε όλη
την καλή διάθεση, αλλά κατ’ ουσία µας λέτε να εµπλακούµε σε
µία περιπέτεια που µόνο να µας λερώσει µπορεί, χωρίς να µας
βοηθήσει να αξιοποιήσουµε τη συγκεκριµένη ακίνητη περιουσία.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης κ. Ανδρέας Λοβέρδος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προ-
αναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του
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Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω να ανακοινώσω στο Σώµα ότι οι Υπουργοί Οικονοµι-
κών, Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρ-
νησης, Εξωτερικών, Εθνικής Άµυνας, Οικονοµίας, Ανταγωνιστι-
κότητας και Ναυτιλίας, Θαλάσσιων Υποθέσεων, Νήσων και Αλι-
είας, Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, Υποδοµών, Με-
ταφορών και ∆ικτύων, Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµά-
των, Προστασίας του Πολίτη και Πολιτισµού και Τουρισµού κα-
τέθεσαν σχέδιο νόµου: «Επείγοντα µέτρα εφαρµογής του
προγράµµατος στήριξης της Ελληνικής Οικονοµίας».

Το ως άνω σχέδιο νόµου έχει χαρακτηρισθεί από την Κυβέρ-
νηση ως κατεπείγον.

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο

Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνε-
δρίαση, αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΥ ΒΕΝΙΖΕΛΟΥ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του
κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
σαράντα εννέα µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί
συνοδοί τους από το 1ο Γενικό Λύκειο Νέας Σµύρνης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Σάββας Εµι-
νίδης.

ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ: Κύριε Υπουργέ, πιστεύω ότι ένα από τα
µεγαλύτερα στοιχήµατα που έχουµε να υπερπηδήσουµε ως πο-
λιτεία είναι να ξεπεράσουµε τα στεγανά του παρελθόντος, αλλά
και να ξεφορτωθούµε τις αγκυλώσεις που µας κρατούν αιχµά-
λωτους και στην καθυστέρηση.

Γι’ αυτό πίστη µου είναι ότι πρέπει να εµπιστευθούµε την Το-
πική Αυτοδιοίκηση, ιδιαίτερα µέσα από τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», και να
δώσουµε τη δυνατότητα να λειτουργήσει µε όλες της τις δυνά-
µεις προς όφελος της τοπικής κοινωνίας.

Πραγµατικά µιλήσατε για διαφάνεια, µα κανείς δεν λέει σή-
µερα ότι η αξιοποίηση θα είναι χωρίς διαφάνεια. Η πρόταση που
υπάρχει στο Υπουργείο εδώ και ένα χρόνο –ο δήµαρχος έχει
προβλέψει και την έχει στείλει έξι µήνες πριν εκκενωθεί το νο-
σοκοµείο- µιλάει για διεθνή διαγωνισµό, ώστε να διασφαλιστεί
και η πολιτεία και ο δήµος.

Όµως, απ’ ό,τι φαίνεται, τα γρανάζια µέσα στο Υπουργείο δεν
αφήνουν την αξιοποίηση περιουσίας του ελληνικού λαού και δεν
ενδιαφέρει κανέναν, αν αυτήν τη στιγµή είναι ο δήµος, η πολι-
τεία ή όποιος φορέας. ∆εν µε ενδιαφέρει και εµένα προσωπικά
ποιος φορέας θα είναι. Όµως, ενδιαφέρει τους Καβαλιώτες,
κύριε Υπουργέ. Αυτά τα κουφάρια που σε λίγο δεν θα υπάρχουν,
αν πάµε µε αυτήν τη λογική, να αξιοποιηθούν για την ανάπτυξη
της τοπικής κοινωνίας, που στην προκειµένη περίπτωση είναι η
Καβάλα. Μιλήσατε για όλη την Ελλάδα. Σε όλη την Ελλάδα µπο-
ρεί να γίνει κάτι αντίστοιχο.

Επειδή είπατε ξεκάθαρα κάποια πράγµατα, έχω εδώ τον το-
πικό Τύπο ένα µήνα πριν. Την ερχόµενη εβδοµάδα, δηλαδή, πριν
από τρεις εβδοµάδες, θα είχε κλείσει η υπόθεση για το ∆ήµο Κα-
βάλας, µε παραχώρηση του 20% της ιδιοκτησίας του κτηρίου του
νοσοκοµείου. Το θέµα το χειρίζεται ο Υφυπουργός Υγείας προ-
σωπικά και αναγνωρίζει ότι µε βάση τις αρχικές συζητήσεις θα
υπήρχε καθυστέρηση προς τη βασική εξέλιξη. Αυτό η καθυστέ-
ρηση οφείλεται, όµως, στην προεκλογική περίοδο και πλέον θα
δοθεί η λύση. Λύση, την οποία αναζητούν µε σωστό τρόπο για
τη διαδικασία του 20%, ώστε να δοθεί στο ∆ήµο και να πάει ο
∆ήµος πλέον µε διαγωνισµό για το ξενοδοχείο. Αυτά αναφέρο-
νται στον τοπικό Τύπο.

Άρα το πρόβληµα δεν είναι δικό µας, δεν είναι της κοινωνίας
της Καβάλας, δεν είναι κανενός. Το πρόβληµα είναι να δοθεί η
λύση από το Υπουργείο.

Θέλετε να το κάνει το Υπουργείο µε το 20% που διαθέτει σε
εκείνο το κτήριο, γιατί το 80% το διαθέτει ο δήµος;

Θέλετε να δώσετε το 20% στο δήµο και εξ ολοκλήρου να έχει
ο δήµος την ευθύνη;

Θέλετε να συσταθεί από κοινού ένας φορέας που θα έχει
πλήρη ευθύνη και µε δηµόσιο διαγωνισµό θα λύσει το θέµα;

∆εν µε ενδιαφέρει. Αυτό που ενδιαφέρει εµένα και την τοπική
κοινωνία της Καβάλας, όχι σήµερα αλλά από χθες είναι να δοθεί
λύση, να αναπτυχθεί εκείνο το µεγάλο και σηµαντικό κοµµάτι του
παλιού νοσοκοµείου, γιατί µιλάµε και για νέες θέσεις εργασίας,
µιας και προηγουµένως µιλούσαµε για ανεργία. Επιτέλους, να
κάνουµε πράξη αυτά που έχουµε ως στόχο να κάνουµε!

Κύριε Υπουργέ, πραγµατικά επειδή ξέρω την ευαισθησία σας
και θέλω να διασφαλίσετε όλο αυτό το πλαίσιο, κάντε το! Κάντε
το, όµως, σήµερα και δώστε λύση που θα είναι επ’ ωφελεία του
κράτους, της τοπικής κοινωνίας πάνω απ’ όλα, αλλά και του
∆ήµου Καβάλας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Ανδρέας Λοβέρδος έχει το λόγο.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Κύριε συνάδελφε, η τηλεοπτική εκποµπή του κ.
Τριανταφυλλόπουλου στο ALTER είχε βγάλει το κτηριακό θέµα
του ΙΚΑ. Αναφερόταν στο κτήριο της οδού Πειραιώς, το µεγάλο
κτήριο του ΙΚΑ. Προσκλήθηκε στο Υπουργείο –ήµασταν ο κ.
Κουτρουµάνης και εγώ- ο τότε ∆ιοικητής του ΙΚΑ κ. Αµπατζόγλου
και µας διηγήθηκε µια ιστορία κάποιων ετών -δέκα και πλέον
ετών, αν θυµάµαι καλά- ανταγωνισµού ιδιωτών σχετικά µε το
κτήριο.

∆εν τα θυµάµαι και καλά, έχει περάσει καιρός.
Με ευκαιρία την έκπληξή µας για το τι µπορεί να κρύβεται πίσω

από αυτήν την ανάλγητη και ανίκανη διοίκηση και από αυτούς
τους παράδοξους και περίεργους ιδιώτες που τσακώνονται για
τα θέµατά τους και για το τι µπορεί να κρύβεται σε κάθε κτήριο
από πίσω, ο διοικητής του ΙΚΑ εκµεταλλεύτηκε και αξιοποίησε
αυτήν την έκπληξή µας και µας έδωσε ακόµη και καµµιά δεκαριά
αντίστοιχα παραδείγµατα για κτήρια ή για χώρους στο κέντρο
της Αθήνας, που τα ξέρουµε όλοι.

Κύριε συνάδελφε, η ιδιαιτερότητα του όλου προβλήµατος
έγκειται και στο εξής, σε ό,τι αφορά το ερώτηµά σας εννοώ: Ο
Υφυπουργός είναι συµπατριώτης σας και είχα επικοινωνία µαζί
του πριν δώσω την απάντηση. Και την έδωσα εγώ την απάντηση
για δύο λόγους: Πρώτον, γιατί ήθελα να πω στην Εθνική Αντι-
προσωπία για τον τρόπο µε τον οποίο θα αντιµετωπίσουµε τις
ιδιοκτησίες των φορέων κοινωνικής ασφάλισης και δεύτερον,
γιατί ο Υφυπουργός, που είναι πιο αυθεντικός ως προς την απά-
ντηση στο ερώτηµα, γιατί ξέρει το θέµα καλύτερα από εµένα
αφού είναι από την Καβάλα, είναι στην Κέρκυρα.

Για ποιο λόγο, κύριε συνάδελφε, πάει ένας Υφυπουργός στην
Κέρκυρα µία Παρασκευή; Όχι για να δει ένα οποιοδήποτε θέµα
που αφορά την υγεία, αλλά για να επιβεβαιώσει µε την εκεί πα-
ρουσία του το κατόρθωµα –άκουσον άκουσον- να µεταφερθεί το
παλιό νοσοκοµείο στο καινούργιο. Γιατί δεν γινόταν, κύριε συ-
νάδελφε. ∆ιότι ενώ είχε χτιστεί το καινούργιο νοσοκοµείο,
έπρεπε να πάει ο Πρωθυπουργός εκεί, ασκώντας την επιρροή
του, έπρεπε να πάει ο Υφυπουργός εκεί και να ξαναπάει, έπρεπε
να κάνει ό,τι µπορεί η πρώην Υπουργός η κ. Γκερέκου, ούτως
ώστε να πεισθούν οι εργαζόµενοι να πάνε.

Γιατί, ξέρετε, δεν είναι µόνο ότι έχω µία κατάσταση και πάω
και τη δουλεύω, αλλά υπάρχουν και πολιτικές σκοπιµότητες πίσω
από τη µεταφορά. Γιατί να πάω; Για να πάω θέλω όλο το προ-
σωπικό. Για να πάω πρέπει να µου κάνεις στο 100% αυτό που ο
οργανισµός λέει. Για να πάω χρειάζοµαι εκείνο, για να πάω χρει-
άζοµαι το άλλο. Να οι αντιστάσεις. Και υπήρχε ένα «κόσµηµα»
που έµενε εκεί και το παλιό δεν µεταφερόταν στο καινούργιο.
Συντελέστηκε αυτό, κύριε συνάδελφε.

Και είναι ο Υφυπουργός εκεί, γιατί πραγµατικά είναι µία µέρα
για το νησί σηµαντική. Και έτσι είµαι εγώ και δίνω την απάντηση.

Άρα, εµπλουτίζω, σε ό,τι αφορά την αγωνία σας, την πρώτη
απάντηση του Υπουργείου µε το εξής: Επειδή υπάρχει αυτή η
ιδιαιτερότητα στο καθεστώς, ότι το Υπουργείο Υγείας είναι κατά
τι συγκύριο, δεν είναι στο µεγαλύτερο µέρος ή εν όλω κύριος
του κτηρίου, θα διευκολύνουµε όσο µπορούµε περισσότερο.

Αλλά το να συγκροτούµε φορείς δεν είναι, κατά τη δική µου
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γνώµη, η δοκιµότερη τακτική. Θα είναι µια γραφειοκρατική, εν-
δεχοµένως, προσέγγιση που θα καθυστερήσει. Θα κάνουµε ό,τι
µπορούµε, αν τα πράγµατα είναι εύκολα και δεν υπάρχουν από
πίσω άλλου είδους ιδιοκτησιακές διαφορές, ούτως ώστε ο δήµος
να αξιοποιήσει αυτές τις πολύ καλές περιπτώσεις ιδιοκτησίας
που το να µην αξιοποιούνται δεν βοηθάει τους πολίτες, αλλά
αντιθέτως δυσχεραίνει τη ζωή τους.

Συνολικά, κύριε συνάδελφε, µε το θέµα που θέτετε, θέτετε ένα
τεράστιο ζήτηµα που αφορά την Κυβέρνηση, τη διοίκηση στο σύ-
νολό της µε την ακίνητη ιδιοκτησία που έχει, τα ασφαλιστικά τα-
µεία και τα νοσοκοµεία.

Τώρα ο κ. Κουτρουµάνης, επειδή κατά σύµπτωση είναι εδώ,
µε ενηµερώνει -για να καταλάβετε δηλαδή για τι θέµα µιλάµε- ότι
µε µόνο λίγων εβδοµάδων προσπάθειες στο ΙΚΑ για να ξανα-
δούνε µισθώσεις, εξοικονοµήθηκαν για είκοσι πέντε περιπτώσεις
κτηρίων στην Αττική µε την αναπροσαρµογή του µισθώµατος, 2
εκατοµµύρια ευρώ. Σε πόσο καιρό, κύριε συνάδελφε, κάνατε τον
έλεγχο;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Εδώ και ένα µήνα,
περίπου.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Εδώ και ένα µήνα!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Και είµαστε στην αρχή.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Και είναι το Υπουργείο στην αρχή.

Αντιλαµβάνεστε τι θέµα θέτετε, µε τι προεκτάσεις. Και σωστά
λέτε «ότι είναι να κάνετε, κάντε το τώρα». Και θα προσπαθήσουµε
να ανταποκριθούµε σε αυτό το κέλευσµα και ό,τι είναι να γίνει, να
γίνει γρήγορα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, εισερχόµεθα στη δεύτερη µε αριθµό 314/7-12-2010 επί-
καιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Κωνσταντίνου Μαρκόπουλο προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας,
σχετικά µε το µέλλον της εταιρείας και των θέσεων απασχόλησης
στην Ηλεκτροµηχανική Κύµης κ.λπ..

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουρ-
γός κ. Παναγιώτης Μπεγλίτης.

Ο κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος, ερωτών Βουλευτής και Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος, έχει το λόγο για να διατυπώσει την
επίκαιρη ερώτησή του, για δύο λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, στο Νοµό
της Εύβοιας, όπου εκλέγοµαι, υπάρχει µία από τις θυγατρικές
εταιρείες των ελληνικών αµυντικών συστηµάτων, η «ΗΛΕΚΤΡΟ-
ΜΗΧΑΝΙΚΗ ΚΥΜΗΣ».

Είναι µία εταιρεία απόλυτα εξειδικευµένη στην παραγωγή µιας
µορφής αµυντικού υλικού, όπως είναι τα κράνη, τα αλεξίσφαιρα,
οι στρατιωτικές φόρµες. Έχει εξαιρετικά αξιόµαχο παραγωγικό
εργατικό δυναµικό και εξαιρετικές εγκαταστάσεις. Βρίσκεται σε
ένα ιδιόκτητο οικόπεδο τετρακοσίων πενήντα στρεµµάτων, έχει
κτήρια και προσωπικό έτοιµα να αναλάβουν εργασία και βεβαίως,
έχει αυτήν τη στιγµή εξήντα πέντε εργαζόµενους. Βρίσκεται σε
µία φθίνουσα πορεία. Έχουν γίνει τα τελευταία χρόνια µεγάλες
προσπάθειες, απ’ όλες τις κυβερνήσεις, να εξασφαλιστεί η ανα-
γκαιότητα –αν το θέλετε- να εξυπηρετηθεί από αυτό το εργο-
στάσιο αµυντικό υλικό της ιδιαίτερης ειδικότητας, η οποία
υπάρχει.

Εδώ και ένα χρόνο, στον οποίο έχετε κι εσείς, νοµίζω µέσα στα
καθήκοντά σας, την ευθύνη, αλλά γενικότερα αυτής της Κυβέρ-
νησης, έχουµε ακούσει µέχρι τώρα για τα αµυντικά συστήµατα
και για την «ΗΛΕΚΤΡΟΜΗΧΑΝΙΚΗ ΚΥΜΗΣ» διάφορα και διαφο-
ρετικά σενάρια. Ένα απ’ αυτά είναι ότι θα εξασφαλιστεί µε ανά-
θεση αµυντικό υλικό να φτιαχτεί εκεί. Ένα άλλο σενάριο είναι ότι
θα υπάρξει ένας στρατηγικός επενδυτής. Ένα τρίτο σενάριο
είναι ότι θα κλείσει αυτή η εταιρεία.

Αντιλαµβάνεστε ότι δεν είναι µονάχα η θέση των εργαζόµενων,
όπου βεβαίως είναι αορίστου χρόνου σε µία εταιρεία του δηµο-
σίου, που πρέπει η Κυβέρνηση να διασφαλίσει το ελάχιστο, δη-
λαδή τις θέσεις εργασίας και µάλιστα, στον τόπο τους -διότι

αντιλαµβάνεστε ότι είναι ένας αποµακρυσµένος τόπος η Κύµη,
δεν µπορούν να ξεσπιτωθούν οικογένειες µε παιδιά και µε υπο-
χρεώσεις- αλλά υπάρχει και το τεράστιο ζήτηµα της υπεραξίας
µιας µικρής µονάδας, η οποία µοιράζει πλούτο στην περιοχή, µια
περιοχή που έχει δύο στρατόπεδα και της Κύµης και της Χαλκί-
δας, έχει µία σχολή του Εµπορικού Ναυτικού και ένα πεδίο
βολής, το οποίο επίσης είναι αναξιοποίητο στο Νοµό Εύβοιας, εν
πολλοίς, από το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας.

Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, ότι υπάρχει διάχυτη η ανησυχία και
αν το θέλετε και η ανάγκη όλων µας, να διατηρήσουµε αυτές τις
µικρές παραγωγικές δυνάµεις. Θα ήθελα, λοιπόν, να σας παρα-
καλέσω –ξέρω ότι έχετε δει τους εργαζόµενους, έχετε δεσµευ-
τεί µε όλη την καλή σας θέληση, καλή πρόθεση έχετε, είµαστε
απόλυτα σίγουροι γι’ αυτό και προσωπικά εκτιµώ πάρα πολύ τις
προσπάθειές σας- να µου πείτε ποιος είναι ο στρατηγικός σχε-
διασµός της Κυβέρνησης για τα «ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΑΜΥΝΤΙΚΑ ΣΥΣΤΗ-
ΜΑΤΑ» και ιδιαίτερα για την «ΗΛΕΚΤΡΟΜΗΧΑΝΙΚΗ ΚΥΜΗΣ».
Επιφυλάσσοµαι για τη δευτερολογία µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Εθνικής Άµυνας κ. Παναγιώτης Μπεγλίτης έχει το λόγο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός
Εθνικής Άµυνας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Ευχαριστώ το συνάδελφο κ. Μαρκόπουλο για την ερώτησή
του, γιατί θέλω να πω ευθύς εξαρχής ότι αποτελεί για εµένα τιµή
να συναντώ τακτικά το σωµατείο εργαζοµένων της «ΗΛΕΚΤΡΟ-
ΜΗΧΑΝΙΚΗ ΚΥΜΗΣ», όπως το κάνω µε τα σωµατεία
εργαζοµένων σε όλη την Ελλάδα, να γνωρίζω από πάρα πολύ
κοντά την κατάσταση που διαµορφώνεται στις αµυντικές
βιοµηχανίες του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, τα προβλήµατα των
εργαζοµένων, τις αγωνίες τους, τις ευαισθησίες τους για το
εργασιακό τους µέλλον, για την εργασιακή τους ασφάλεια.

Και έχουν απόλυτα δίκιο οι εργαζόµενοι, γιατί σε µια περίοδο
εξαιρετικά δύσκολη οικονοµικά και κοινωνικά, σε µια περίοδο που
υπάρχει η στρατηγική προτεραιότητα της ανασυγκρότησης του
ευρύτερου δηµόσιου τοµέα σε µια κατεύθυνση εξωστρεφή,
ανταγωνιστική, παραγωγική, πραγµατικά να νιώθουν ασφαλείς.

Θέλω να τους διαβεβαιώσω και µέσω των εκπροσώπων τους
που βρίσκονται σήµερα στη Βουλή, ότι δεν έχουν να φοβηθούν
τίποτα ως προς το εργασιακό τους µέλλον, είτε το εργασιακό
τους µέλλον βρίσκεται στην «ΗΛΕΚΤΡΟΜΗΧΑΝΙΚΗ ΚΥΜΗΣ» είτε
αυτό, µέσα από µια ευρύτερη διαδικασία µετάταξης, βρίσκεται
σε κάποια άλλη δηµόσια υπηρεσία στην ευρύτερη περιοχή του
Νοµού Ευβοίας.

Κύριε συνάδελφε, ως εκ της Εύβοιας προερχόµενος γνωρίζετε
καλά ότι έχουµε να κάνουµε µε ένα εργοστάσιο το οποίο
δηµιουργήθηκε το 1988 και το οποίο δυστυχώς, παρά την αρχική
του ανάπτυξη, πλήρωσε τα σοβαρά προβλήµατα και τα σοβαρά
ελλείµµατα της απροετοίµαστης συγχώνευσης της «ΕΒΟ» και
της «ΠΥΡΚΑΛ». Και αυτό το δοµικό πρόβληµα υπάρχει σήµερα
και στα «Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα» και στα εργοστάσια που
βρίσκονται στην Αττική και στο Αίγιο.

Κύριε συνάδελφε, γνωρίζετε καλά ότι τα τελευταία χρόνια –
δεν το λέω µε καµµία δόση αντιπολιτευτικής αντιπαράθεσης- από
το 2004 µέχρι το 2009 δεν υπήρξε ούτε µία ουσιαστική παραγ-
γελία από τις Ένοπλες ∆υνάµεις. Θέλω να σας ενηµερώσω ότι
καταβάλλουµε προσπάθειες ως πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας σε συνεργασία µε τη στρατιωτική ηγεσία, µε τα
τρία επιτελεία, για να δούµε τις άµεσες ανάγκες σε στρατιωτι-
κές προµήθειες για προϊόντα τα οποία κατασκευάζει το εργο-
στάσιο, έτσι ώστε να δώσουµε την αµέσως επόµενη περίοδο
κάποιες παραγγελίες για να µπορέσει να κρατηθεί εν ζωή και να
καταστεί βιώσιµο.

Πρέπει όµως να είµαστε απόλυτα ειλικρινείς µεταξύ µας. ∆εν
είµαι εδώ για να χαϊδέψω αυτιά εργαζοµένων ή συναδέλφων µου
Βουλευτών. Το εργοστάσιο αυτό, όπως και τα «Ελληνικά Αµυ-
ντικά Συστήµατα», όπως και η ευρύτερη αµυντική βιοµηχανία του
δηµόσιου τοµέα στην Ελλάδα, πάσχει από δοµικά προβλήµατα,
τα οποία συνδέονται µε το τεράστιο λειτουργικό κόστος, µε την
παραγωγική απαξίωση, µ’ ένα εργατικό προσωπικό του οποίου
βεβαίως χαιρετίζουµε όλοι τη συµβολή στην ανάπτυξη των ερ-
γοστασίων, δεν παύει όµως να γηράσκει και να µην µπορεί να
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ανταποκριθεί στις νέες τεχνολογικές απαιτήσεις, δηλαδή να µην
είναι σε θέση να χειρίζεται τις νέες τεχνολογίες και αυτό επίσης
είναι ένα δοµικό πρόβληµα.

Το εργοστάσιο έχει εξήντα πέντε εργαζόµενους. Ξέρετε πόσοι
είναι διοικητικό προσωπικό; Είκοσι οκτώ διοικητικό προσωπικό
και τριάντα επτά εργατοτεχνίτες. Αυτό, κύριοι συνάδελφοι, ορί-
ζει τα βαθιά διαρθρωτικά προβλήµατα που έχουµε να αντιµετω-
πίσουµε στο χώρο των αµυντικών βιοµηχανιών.

Τελειώνω την πρώτη µου παρέµβαση ενηµερώνοντας το Σώµα
και το συνάδελφο κ. Μαρκόπουλο -όπως και όλους τους συνα-
δέλφους- ότι την Τρίτη στο νοµοσχέδιο που θα καταθέσει ο
Υπουργός Οικονοµικών κ. Παπακωνσταντίνου υπάρχει ρύθµιση
για τη διαδικασία µετατάξεων του πλεονάζοντος τακτικού προ-
σωπικού στα «Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα». Είναι προσωπικό
το οποίο εργάζεται µε συµβάσεις ιδιωτικού δικαίου αορίστου
χρόνου. Άρα, λοιπόν, από τα χίλια διακόσια πενήντα περίπου
άτοµα που εργάζονται σ’ όλα τα εργοστάσια συµπεριλαµβανο-
µένου του εργοστασίου της Κύµης, µέσα από την εισήγηση της
διοίκησης ορισµένοι απ’ αυτούς που είναι πλεονάζον προσωπικό
θα µεταταγούν σε άλλες υπηρεσίες. Αν τελικά κριθεί ότι ορισµέ-
νοι από τους εργαζόµενους του εργοστασίου της Κύµης είναι
πλεονάζον προσωπικό, σας διαβεβαιώνω από τώρα, κύριοι συ-
νάδελφοι, ότι θα υπάρξει ρύθµιση και πρόβλεψη για µετάταξή
τους σε υπηρεσίες του Νοµού Ευβοίας. Σας το λέω αυτό από
τώρα και σας το εγγυώµαι από τώρα για να µην υπάρξει κανένα
πρόβληµα ή ανησυχία στους εργαζόµενους.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο ερωτών Βουλευτής

της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος έχει το
λόγο για να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, µε ικανο-
ποιήσατε µόνο κατά το ένα σκέλος της επίκαιρης ερώτησής µου
το οποίο ήταν και το αυτονόητο, γιατί για εργαζόµενους αορί-
στου χρόνου προφανώς δεν υπάρχει άλλη λύση από τις µετατά-
ξεις.

Μία παρατήρηση: Θα ήθελα οι µετατάξεις, εάν και εφόσον
προκύψουν, να µην αφορούν την Εύβοια -γιατί όπως ξέρετε η
Εύβοια είναι ένας πολύ µεγάλος νοµός όπου οι αποστάσεις µε-
ταξύ του βορείου και του νοτίου άκρου είναι απαγορευτικές-
αλλά τη στενότερη περιοχή της Κύµης και του Αλιβερίου. Αυτό
θα το εξειδικεύσουµε αργότερα.

Στην πράξη όµως δεν θα θέλαµε ποτέ να φτάσουµε εκεί και
πιστεύω ότι κι εσείς δεν θα θέλατε να κλείσει ένα εργοστάσιο µε
τέτοια πορεία που έκανε κάποτε και εξαγωγές αλεξίσφαιρων
πλακών ακόµα και στο Ισραήλ, κάτι που αναφέρεται στο ιστορικό
του. Το εργοστάσιο έχει µεγάλη εξειδίκευση σ’ αυτά τα ζητήµατα
και δεν θα θέλαµε να κλείσει. Είναι εξαιρετικά δυσάρεστο να συ-
ζητάµε για το κλείσιµο προφανώς ενός εργοστασίου και για µε-
τατάξεις σ’ αυτήν την Αίθουσα. Σε µία χώρα που έχει το
µεγαλύτερο ποσοστό του Ακαθάριστου Εθνικού Προϊόντος σε
αµυντικές δαπάνες, προµήθειες και εξοπλισµό, όπως είναι η Ελ-
λάδα σε σχέση όχι µόνο µε ολόκληρη την Ευρωπαϊκή Ένωση
αλλά –τολµώ να σας πω- και σε ολόκληρο τον κόσµο σε τάξη µε-
γέθους και σε συγκρίσιµα βεβαίως ποσοστά, είναι αδιανόητο να
λέµε ότι δεν µπορεί το ελληνικό κράτος να δώσει µία δουλειά σ’
αυτούς τους εργαζόµενους, οι οποίοι σήµερα είναι αντιπαραγω-
γικοί χωρίς τη δική τους θέληση.

Με το δεδοµένο ότι την άνοιξη αλλάζει ο ευρωπαϊκός νόµος
για τις στρατιωτικές δαπάνες και προµήθειες ξέρετε ότι θα δυ-
σκολέψουν οι αναθέσεις εργασίας σ’ αυτά τα µικρά εργοστάσια
και αναρωτιέµαι, αν αυτός ο χρόνος µέχρι την άνοιξη είναι για
την Κυβέρνησή σας ικανός να προλάβει µία ακόµα µικρή κατα-
στροφή. Ξέρετε, οι πολύ µικρές καταστροφές κάνουν µια µεγάλη
καταστροφή για τον τόπο.

Θα σας φέρω ένα παράδειγµα: Το εργοστάσιο της κοπής στον
Πειραιά που κάνει αντίστοιχη δουλειά κάποτε ήταν έτσι. Σήµερα
αποτελεί κοµµάτι του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας κι έχει δου-
λειές γιατί το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας έχει τη δυνατότητα,
χωρίς να είναι θυγατρική όπως εδώ, να δίνει δουλειές µε τη δι-
ευκόλυνση της νοµοθεσίας. Γιατί δεν επιλέγετε αυτό το δρόµο;
Είµαι σίγουρος -και τολµώ να το πω εκ µέρους όλων των εργα-

ζοµένων της περιοχής- ότι δεν θα ήθελαν ποτέ να αναγκαστούν
να µεταταγούν κάπου γιατί αγαπούν αυτό το οποίο κάνουν. Σας
λέω δε ότι το εργοστάσιο µπορεί να φτάσει µέχρι και τα διακό-
σια ή και διακόσια είκοσι άτοµα παραγωγικής δουλειάς για τις
Ένοπλες ∆υνάµεις της χώρας και όχι µόνο.

Άρα λοιπόν νοµίζω ότι είναι µεγάλο το βάρος και η πολιτική
ευθύνη αυτήν τη µικρή µονάδα να την κάνουµε µια µεγάλη υπε-
ραξία παραγωγικών εργαζόµενων που θα βοηθήσουν το κράτος
και θα παράγουν φθηνό υλικό. Η αναλογία σήµερα είναι είκοσι
οκτώ προς τριάντα για τους διοικητικούς σε σχέση µε το εργα-
τικό προσωπικό. Θέλω να σας πω ότι αν αναπτυχθεί, θα φτάσει
τα διακόσια.

Εν πάση περιπτώσει, µας είπατε δύο πράγµατα στην πρωτο-
λογία σας, από τη µία πλευρά «να µην ανησυχούν, θα κάνουµε
µετατάξεις» και το έχετε αυτό και στο σχέδιο νόµου που θα ει-
σαχθεί την Τρίτη ως κατεπείγον στην Ολοµέλεια και από την άλλη
πλευρά µας λέτε εδώ «θα κάνω ό,τι µπορώ για να τους δώσω
δουλειές». Τι από τα δύο; Θα σώσετε τη µονάδα ή θα µετατά-
ξετε τη µονάδα; Θα κλείσετε τη µονάδα ή θα τη λειτουργήσετε
επ’ ωφελεία όπως λειτουργούσε όλα αυτά τα χρόνια;

Θα συµφωνήσω µαζί σας ότι τα τελευταία χρόνια δεν πήγαν
καλά και θα είµαι ακριβοδίκαιος σ’ αυτό. Η τελευταία παραγγε-
λία παρεδόθη πριν από έναν περίπου χρόνο και από τότε οι άν-
θρωποι αυτοί κάθονται. Στο χέρι σας είναι, στη διακριτική σας
πολιτική στρατηγική είναι να ζωντανέψετε αυτή τη µονάδα. Μπο-
ρείτε να το κάνετε. Έχετε το θεσµικό πλαίσιο για την ανάθεση
πολλών και πολλαπλών εργασιών στο εργοστάσιο αντί να φτά-
σουµε να διογκώνουµε κι άλλο τον δηµόσιο τοµέα, ενώ µπο-
ρούµε να τον κάνουµε ιδιαιτέρως παραγωγικό.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Αναπληρωτής Υπουρ-

γός Εθνικής Άµυνας κ. Παναγιώτης Μπεγλίτης έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-

κής Άµυνας): Κύριε συνάδελφε, φοβάµαι ότι λάθη, πολιτικές πα-
ραλείψεις και γενικότερα µια στρατηγική γύρω από το δηµόσιο
τοµέα -πολιτικές που ακολουθήσατε τα τελευταία χρόνια- δεν
σας έκαναν πιο σοφούς σήµερα στην αντιπολίτευση. Γιατί ακρι-
βώς η λογική, είτε των απευθείας αναθέσεων από την πλευρά
του κράτους, στη συγκεκριµένη περίπτωση του Υπουργείου Εθνι-
κής Άµυνας είτε η λογική που πρυτάνευσε τα τελευταία έξι χρό-
νια –ρωτήστε τους εργαζόµενους να σας πουν- ότι «τι φωνάζετε,
τι ανησυχείτε, πληρώνεστε, άρα µην έχετε κανένα πρόβληµα»
χωρίς να είναι παραγωγικά τα εργοστάσια, είναι µία αντίληψη και
µία λογική που µας έφερε στα σηµερινά αδιέξοδα.

Θέλω να σας πω, κύριοι συνάδελφοι, ότι η κρατικοδίαιτη αντί-
ληψη που πρυτάνευσε στο χώρο των αµυντικών βιοµηχανιών
οδήγησε σήµερα στα σοβαρά παραγωγικά προβλήµατα, στη
συρρίκνωση της παραγωγικής βάσης και σ’ ένα –εάν δεν πα-
ρέµβουµε και θα παρέµβουµε ως πολιτική ηγεσία του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας- αβέβαιο µέλλον. ∆εν µπορούµε να
συνεχίσουµε αυτήν την πρακτική που ακολουθήθηκε για πολλά
χρόνια µε ευθύνη όλων µας και την ευθύνη αυτή πρέπει να την
αναλάβουµε γιατί ακόµα και το εργοστάσιο της Κύµης δεν έκανε
καµµία εξαγωγή.

Κύριε συνάδελφε, δεν έχετε πληροφορηθεί καλά, αλλά µπορώ
να σας δώσω όλα τα στοιχεία. Ξέρετε τι έκανε το εργοστάσιο
στο πλαίσιο των «Ελληνικών Αµυντικών Συστηµάτων»; Έπαιρνε
υπεργολαβία και αυτήν την υπεργολαβία την «κοµµάτιαζε» µε άλ-
λους υπεργολάβους από το Ισραήλ. Ποιες εξαγωγές στο Ισραήλ,
κύριε συνάδελφε; ∆εν σας έχουν πληροφορήσει καλά. Επειδή
γνωρίζω καλά το φάκελο και το θέµα –και το λέω µε λύπη- κατα-
λαβαίνω την ανησυχία και την αγωνία σας γιατί τη συµµερίζοµαι,
αλλά ποιες εξαγωγές; Έχετε δει το λειτουργικό κόστος του ερ-
γοστασίου, όπως και των «Ελληνικών Αµυντικών Συστηµάτων»;
Έχετε δει το κόστος εργασίας ανά εργαζόµενο σε σχέση µε το
παραγόµενο έργο ανά προϊόν; Έχουµε δει γενικότερα αν έχουν
δυνατότητες εξωστρεφούς παραγωγικής δραστηριότητας, και
εξαγωγών; Καµµία.

∆εν είναι ανταγωνιστικά τα προϊόντα που παράγουµε. Πρέπει
να το πούµε αυτό ενώπιον και των εργαζοµένων. ∆εν φταίνε οι
εργαζόµενοι. Φταίµε όλοι µας, όλα αυτά τα τελευταία χρόνια.
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Ποια ανταγωνιστική τιµή, ποιο ανταγωνιστικό προϊόν, τι ποιότητα
προϊόντων βγάζανε οι αµυντικές µας βιοµηχανίες; ∆είτε πώς λει-
τουργεί η ευρωπαϊκή αγορά.

Μπορώ να σας αναφέρω και πολλά άλλα στοιχεία, αλλά είναι
πραγµατικά λυπηρό. Είναι συντριπτικά σε βάρος της παραγωγι-
κής δοµής και της λειτουργίας οι αντιλήψεις που είχαµε όλοι για
τις αµυντικές βιοµηχανίες. Θα τις στηρίξουµε να φυτοζωούν στο
όνοµα της όποιας πολιτικής σκοπιµότητας ή για να κρατήσουν
τους εργαζόµενους έτσι χωρίς να δουλεύουν; Νοµίζω ότι απ’
αυτές τις ιδεοληψίες εµείς έχουµε ξεφύγει. Και νοµίζω ότι πρέ-
πει να ξεφύγουµε όλοι αν θέλουµε να δώσουµε µια νέα αναπτυ-
ξιακή προοπτική στον αµυντικό τοµέα στη χώρα µας, δηµόσιου
και ιδιωτικού τοµέα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής, κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Πράγµατι, µέσα από την ανασυγκρότηση των «Ελληνικών Αµυ-
ντικών Συστηµάτων» επιδιώκουµε -και αφού ξεκαθαριστεί το
τοπίο, γιατί σήµερα έχουµε διάσπαρτα εργοστάσια των οποίων η
παραγωγική συµβολή είναι συζητήσιµη τουλάχιστον- και θα ανα-
ζητήσουµε διά του διορισµού συµβούλου, που ήδη έχει κάνει το
συναρµόδιο Υπουργείο Οικονοµικών, στρατηγικούς εταίρους για
να αξιοποιήσουµε ένα συγκριτικό πλεονέκτηµα που έχουν τα «Ελ-
ληνικά Αµυντικά Συστήµατα». Είναι πρωτοπόρα στην κατασκευή
πυροµαχικών και όχι άλλων σχεδιασµών που πολλές διοικήσεις
κατά καιρούς µεγαλο-ιδιωτικά σχεδίαζαν. Να κρατηθούµε σε
αυτό που πραγµατικά µπορούµε να κάνουµε συµπεριλαµβανο-
µένου και του εργοστασίου της Κύµης.

Εγώ, κύριε συνάδελφε, δεν σας είπα ότι θα κλείσει το εργο-
στάσιο της Κύµης. Ένα προσωπικό µπορεί αυτήν τη στιγµή να
µεταταγεί, αλλά θα µπορούµε να δούµε µε βάση αυτόν τον στρα-
τηγικό σχεδιασµό και την εισήγηση του συµβούλου, να αξιοποι-
ήσουµε την τεχνολογική υποδοµή, την εµπειρία και την
τεχνογνωσία του εργοστασίου για να συνεχίσουµε βεβαίως την
κατασκευή προϊόντων που φτιάχνονταν µέχρι σήµερα, αλλά να
δούµε και άλλες εναλλακτικές παραγωγικές δραστηριότητες.

Όµως σ’ αυτήν τη φάση που βρισκόµαστε πρέπει να γνωρί-
ζουµε όλοι και να έχουµε συνείδηση ότι είναι λίγα τα ψωµιά των
απ’ ευθείας αναθέσεων. Ακόµα και σήµερα έχουµε να σεβα-
στούµε και οφείλουµε να σεβαστούµε και το εθνικό θεσµικό πλαί-
σιο αλλά και το κοινοτικό δίκαιο του ανταγωνισµού. Πρέπει να
είµαστε ιδιαίτερα ανταγωνιστικοί. Η χώρα λόγω απροσεξιών του
παρελθόντος έχει πληρώσει σοβαρά χρηµατικά πρόστιµα λόγω
παραβίασης των κανόνων κρατικών ενισχύσεων και λόγω παρα-
βίασης των κανόνων ανταγωνισµού.

Και βεβαίως, όπως σωστά είπατε, έχουµε µια υποχρέωση
µέχρι το τέλος Μαρτίου 2011 να ενσωµατώσουµε στην ελληνική
έννοµη τάξη την οδηγία 81/2009 που οργανώνει µε έναν άλλο
τρόπο όλη την αµυντική αγορά και τις διαδικασίες προµηθειών
αµυντικών εξοπλισµών. ∆εν θα είναι καθόλου εύκολα τα πράγ-
µατα γι’ αυτό πρέπει να προετοιµαστεί και ο δηµόσιος και ο ιδιω-
τικός τοµέας στο χώρο των αµυντικών βιοµηχανιών. Η λογική της
κρατικοδίαιτης σχέσης αµυντικής βιοµηχανίας και Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας δεν µπορεί να συνεχιστεί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Αξιότιµε κύριε
Υπουργέ…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-
κής Άµυνας): Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.

Άρα, λοιπόν, πρέπει όλοι να οπλιστούµε µε µια νέα αντίληψη,
µια νέα προσέγγιση, πέρα και πάνω από µικροπολιτικές σκοπι-
µότητες για να υπερασπιστούµε τα εργασιακά δικαιώµατα, τους
εργαζόµενους στο χώρο των αµυντικών βιοµηχανιών και κυρίως
να συµβάλουµε στην ανασυγκρότηση ενός ευαίσθητου χώρου
για την ελληνική οικονοµία και την εθνική άµυνα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, κ. Παναγιώτη Μπεγλίτη.
Στο σηµείο αυτό ολοκληρώνεται ο πρώτος κύκλος των επικαί-

ρων ερωτήσεων.
Εισερχόµεθα στο δεύτερο κύκλο επικαίρων ερωτήσεων.
Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 313/7-12-2010 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου

Χατζηδάκη προς τους Υπουργούς Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας και Οικονοµικών, σχετικά µε το σύµφωνο
Ρευστότητας µε τις τράπεζες κ.λπ..

Εν προκειµένου ο Υπουργός, κ. Φίλιππος Σαχινίδης θα απα-
ντήσει στον ερωτώντα Βουλευτή, ο οποίος έχει το λόγο να ανα-
πτύξει την επίκαιρη ερώτησή του για δυο λεπτά.

Κύριε Χατζηδάκη, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, εδώ και ένα

χρόνο συνεχώς ακούµε από την Κυβέρνηση να µιλάει για τη ρευ-
στότητα. Είναι ένα µεγάλο πρόβληµα. Το επισηµαίνουν όλοι οι
φορείς της αγοράς. Η Κυβέρνηση όµως αρκείται απλώς στο να
µιλάει χωρίς να κάνει κάτι συγκεκριµένο.

Φοβούµαι ότι αυτό συνέβη και µε το θέµα της σηµερινής µου
ερώτησης, το λεγόµενο σύµφωνο ρευστότητας, για το οποίο
υπήρξαν πανηγυρικού τύπου ανακοινώσεις από τον Υπουργό Οι-
κονοµικών από µια πλευρά και τον Υπουργό Περιφερειακής Ανά-
πτυξης από την άλλη όταν συναντήθηκαν στις 5 Οκτωβρίου, πριν
από περίπου δυο µήνες, µε το προεδρείο της Ένωσης Ελληνι-
κών Τραπεζών. Εκεί έκαναν ανακοινώσεις προς τον Τύπο ότι το
30% των εγγυήσεων που έχει δώσει, µετά την εκλογική νίκη του
ΠΑΣΟΚ, το κράτος προς τις τράπεζες θα διοχετευθούν αµέσως
χωρίς καθυστερήσεις στην αγορά έτσι ώστε να υπάρξει ρευστό-
τητα στις επιχειρήσεις.

Πολλοί έσπευσαν τότε να το καλωσορίσουν. Εµείς ήµασταν
επιφυλακτικοί περιµένοντας τα αποτελέσµατα.

Έχουν περάσει δυο µήνες από τότε. Η κατάσταση είναι εξόχως
πιεστική αλλά αποτελέσµατα, κύριε Πρόεδρε, δεν υπάρχουν. Αν
υπήρχαν κάποιος φορέας της αγοράς κάποια επιχείρηση θα τα
είχε αντιληφθεί.

Το ερώτηµα, λοιπόν, αφ’ ενός προς την Κυβέρνηση είναι, ποιο
είναι το ακριβές χρονοδιάγραµµα αυτού του λεγοµένου συµφώ-
νου ρευστότητας. Πότε θα υπογραφεί, αν κυριολεκτεί η Κυβέρ-
νηση, αυτό το σύµφωνο ρευστότητας; Πώς στη συνέχεια θα
εξελιχθεί;

Και από την άλλη πλευρά το ερώτηµα είναι πώς θα εξασφαλι-
στεί πρακτικά η διοχέτευση του 30% των εγγυήσεων, που είναι
κάµποσα δισεκατοµµύρια, στην αγορά. ∆ιότι η εντύπωση που
είχε δοθεί, κύριε Υπουργέ, από τις δηλώσεις του προϊστάµενου
σας Υπουργού και του κ. Χρυσοχοΐδη από την άλλη πλευρά, είναι
ότι αυτό επρόκειτο να γίνει µε ένα δοµηµένο και συντεταγµένο
τρόπο. Υπάρχει αυτό ή ήταν απλώς και µόνο µια επικοινωνιακού
τύπου εξαγγελία και εναπόκειται στην καλή θέληση των τραπε-
ζών να δούµε πότε θα γίνει αυτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Χατζηδάκη.

Το λόγο έχει απαντώντας ο Υπουργός, κ. Φίλιππος Σαχινίδης.
Έχετε το λόγο, κύριε Υπουργέ.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Οφείλω να καταθέσω, κύριε Πρόεδρε, ότι είναι ενθαρρυντικό
να διαπιστώνει κάποιος ότι η Αξιωµατική Αντιπολίτευση παρακο-
λουθεί τις δηλώσεις των κυβερνητικών στελεχών. Είναι ανησυ-
χητικό ότι δεν παρακολουθεί τις υλοποιήσεις που ακολουθούν
αυτές τις δηλώσεις. ∆ιότι από τον τρόπο µε τον οποίο ανέπτυξε
την ερώτηση ο εκλεκτός συνάδελφός µου διαπιστώνω ότι µάλλον
δεν έχει παρακολουθήσει την συντεταγµένη διαδικασία που ακο-
λούθησε η Κυβέρνηση προκειµένου να υλοποιήσει τα όσα οι δυο
αρµόδιοι υπουργοί, δηλαδή, ο Υπουργός Οικονοµικών, κ. Παπα-
κωνσταντίνου και ο Υπουργός Οικονοµίας, κ. Χρυσοχοΐδης, ανα-
κοίνωσαν στις αρχές του Οκτωβρίου.

Υπενθυµίζω εδώ -µιας και έγινε πολύ µεγάλη συζήτηση κατά
την περίοδο που η Νέα ∆ηµοκρατία ήταν στην εξουσία και είχε
τότε αποφασίσει την έγκριση του προγράµµατος χορήγησης
ρευστότητας προς το τραπεζικό σύστηµα- ότι η κριτική που εί-
χαµε ασκήσει εµείς προς την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
ήταν ότι ναι µεν χορηγούσε ρευστό προς το τραπεζικό σύστηµα
αλλά, δεν φρόντισε να διασφαλίσει µε έναν πρακτικό τρόπο πώς
αυτή η ρευστότητα θα οδηγηθεί στην πραγµατική οικονοµία. Το
λέω αυτό γιατί µας εγκαλεί πολλές φορές ότι δεν σταθήκαµε
αρωγοί σε εκείνη την προσπάθεια

Εµείς, λοιπόν, µένοντας συνεπείς στην κριτική που είχαµε
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ασκήσει στη Νέα ∆ηµοκρατία κατά το διάστηµα που ήταν στην
κυβέρνηση είπαµε ότι τώρα που θα επεκταθεί το πρόγραµµα των
εγγυήσεων κατά 25 δισεκατοµµύρια, κάθε τράπεζα που θα προ-
σέρχεται στο ελληνικό δηµόσιο για να διεκδικήσει µέρος από τις
εγγυήσεις αυτές, όπως τις έχει κατανείµει η Τράπεζα της Ελλά-
δος, θα υπογράφει και το Σύµφωνο Ρευστότητας. Και το τονίζω
αυτό προς τους συναδέλφους της Βουλής, γιατί πολλές φορές
υπάρχει µια παρεξήγηση και πολλοί θεωρούν ότι το ελληνικό
τραπεζικό σύστηµα παίρνει δάνεια ύψους 25 δισεκατοµµύρια
από τη χώρα, ενώ η πραγµατικότητα είναι ότι το ελληνικό δηµό-
σιο παρέχει εγγυήσεις ύψους 25 δισεκατοµµυρίων.

Ενηµερώνω λοιπόν το Σώµα και τους συναδέλφους ότι έχει δη-
µοσιευθεί στην Εφηµερίδα της Κυβέρνησης, αριθµός φύλλου
1874, ηµεροµηνία δηµοσίευσης 30 Νοεµβρίου 2010.

Εδώ, λοιπόν, προβλέπεται η ακριβής διαδικασία βάσει της
οποίας θα παρακολουθεί το ελληνικό δηµόσιο, µέσω των επι-
τρόπων, στα ∆Σ των τραπεζών και της Τραπέζης της Ελλάδος,
πώς ακριβώς θα υλοποιηθεί αυτό το Σύµφωνο Ρευστότητας το
οποίο θα υπογράψει κάθε τράπεζα που θα διεκδικήσει µέρος από
τις εγγυήσεις, έτσι ώστε να διασφαλίσουµε αυτό που δεν είχε
φροντίσει να διασφαλίσει η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας,
ότι τα χρήµατα αυτά που αποκτά µέσω του Προγράµµατος Εγ-
γυήσεων το τραπεζικό σύστηµα, θα διοχετεύονται στην πραγµα-
τική οικονοµία.

Για ενηµέρωση των συναδέλφων και του Σώµατος θα κατα-
θέσω το φύλλο της Εφηµερίδας της Κυβέρνησης, όπου σε αυτό
δηµοσιεύεται και το Σύµφωνο Ρευστότητας.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Υπουργό κ. Φίλιππο Σαχινίδη.
Ο ερωτών Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνος

Χατζηδάκης έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, όταν η Κυ-

βέρνηση µιλάει για το Πρόγραµµα Εγγυήσεων και δίνει διευκρι-
νίσεις περί τίνος πρόκειται –ότι δεν πρόκειται για ζεστό χρήµα,
αλλά για εγγυήσεις απλά και µόνο- θα έπρεπε να απευθύνεται
κατ’ αρχάς στον εαυτό της, για να θυµηθεί πώς αντιδρούσε µε το
αντίστοιχο πρόγραµµα της Νέας ∆ηµοκρατίας, των 28 δισεκα-
τοµµυρίων, το οποίο δεν το ψήφισε, καταγγέλλοντάς µας τότε
ότι δήθεν σκορπούσαµε λεφτά των Ελλήνων φορολογουµένων
στις τράπεζες.

Στη συνέχεια ήρθε η ίδια και επεξέτεινε αυτό το οποίο κατη-
γορούσε, διπλασιάζοντάς το σχεδόν, δίνοντας, δηλαδή, άλλα 25
δισεκατοµµύρια. Ήρθε στα λόγια της Νέας ∆ηµοκρατίας. Του-
λάχιστον αυτό ας το παραδεχθεί.

Αυτό συνέβη θεωρητικώς. ∆όθηκαν οι εγγυήσεις. Αυτό που
δεν συνέβη στην πράξη είναι να δούµε κάτι διαφορετικό στην
πληττόµενη από την κρίση αγορά. Μετά τις εξαγγελίες της 5ης
Οκτωβρίου δηµοσιεύτηκε αυτή η συµφωνία στην Εφηµερίδα της
Κυβερνήσεως. Είναι βέβαιο όµως –το γνωρίζουν όλοι οι παροι-
κούντες την Ιερουσαλήµ- ότι υπάρχει εντονότατο πρόβληµα ρευ-
στότητας, το οποίο καταγράφεται, το οποίο συνεχίζεται. Και όλοι
αυτοί οι οποίοι γνωρίζουν τα του τραπεζικού τοµέος είναι σε
θέση να επιβεβαιώσουν πως η δηµοσίευση αυτής της απόφασης
στο φύλλο της Εφηµερίδας της Κυβερνήσεως προφανώς δεν θα
αλλάξει τίποτε το ουσιαστικό, διότι απαιτούνται άλλες πολιτικές.

Ο Υπουργός ο οποίος ασκούσε από τα έδρανα της αντιπολι-
τεύσεως κριτική στη Νέα ∆ηµοκρατία, ξεχνάει να σηµειώσει πως
όταν ασκούσε κριτική το ΤΕΜΠΜΕ -το 2009- έδωσε πενήντα χι-
λιάδες δάνεια -κι αν διαφωνεί, ας ζητήσει τη µαρτυρία του προ-
εδρείου της Ένωσης Ελληνικών Τραπεζών- µε τραπεζικά και
διαφανή κριτήρια. Φέτος έχει δώσει µόνο δυόµισι χιλιάδες δά-
νεια. Πρόκειται για καταβύθιση του ΤΕΜΠΜΕ. Κυριολεκτικά κα-
ταβύθιση του ΤΕΜΠΜΕ!

Η κ. Κατσέλη ήρθε το Μάιο και τον Ιούνιο και είπε ποµπωδώς
ότι ξεκινάνε δύο καινούργια προγράµµατα, ένα για τις πρώτες
ύλες κι ένα για τις ασφαλιστικές εισφορές. Σχεδόν τίποτα δεν
έχει γίνει µε αυτά τα δύο καινούργια προγράµµατα του ΤΕΜΠΜΕ.
Το επιτόκιο που συµφωνήθηκε µε τις τράπεζες είναι τριπλάσιο
σχεδόν από το δικό µας, πέρυσι.

Το ΕΣΠΑ το οποίο θα µπορούσε να δώσει ενέσεις ρευστότη-

τος, κυριολεκτικά σέρνεται.
Η Ελλάδα το Σεπτέµβριο, τον Οκτώβριο του 2009 ήταν πέµπτη

στην Ευρωπαϊκή Ένωση στις απορροφήσεις. Ένα χρόνο αργό-
τερα είναι στην εικοστή τρίτη θέση.

Είναι επίσηµα στοιχεία της Ευρωπαϊκής Επιτροπής.
Το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, το οποίο η Κυβέρνηση

υποτίθεται ότι θα το αύξανε για να ενισχύσει τη ρευστότητα στην
αγορά, και αυτό έχει περικοπεί σηµαντικά.

Εποµένως, κύριε Υπουργέ, υπάρχει σηµαντικό ζήτηµα. Οποια-
δήποτε επικοινωνιακού τύπου προσέγγιση σε αυτό το πρόβληµα
δεν πρόκειται να το καλύψει. Καλό είναι να το δεχθείτε, να κά-
νετε διορθωτικές κινήσεις, να σταµατήσετε τις κινήσεις εντυπω-
σιασµού, για να αντιµετωπίσετε ένα πρόβληµα που αφορά όλη
την αγορά, όλη την ελληνική κοινωνία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Χατζηδάκη.

Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η αναφορά στο παρελθόν, κύριε Πρόεδρε, είναι ιδιαίτερα χρή-

σιµη όταν πρόκειται να αξιολογήσουµε στάσεις και συµπεριφο-
ρές, αρκεί να µη γίνεται κατά τρόπο επιλεκτικό.

Υπενθυµίζω -κάτι που είπα και στην πρωτολογία µου- στον
κύριο συνάδελφο ποια ακριβώς ήταν η τοποθέτησή µας εκείνη
την περίοδο:

Εµείς δεν εναντιωθήκαµε στην πρωτοβουλία της κυβέρνησης
της Νέας ∆ηµοκρατίας να προχωρήσει στη χορήγηση ρευστό-
τητας προς το ελληνικό τραπεζικό σύστηµα, διότι κρίναµε ανα-
γκαία, υπό τις συνθήκες εκείνες, να γίνει αυτή η ενέργεια. Εκείνο
το οποίο ζητήσαµε τότε από την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας είναι να διασφαλίσει, όχι απλώς να µεταφερθεί µέρος της
ρευστότητας προς το τραπεζικό σύστηµα, αλλά και ότι αυτό θα
περάσει στην πραγµατική οικονοµία.

Μάλιστα, αναφέραµε συγκεκριµένα παραδείγµατα -ανακαλώ
τη δική µου την οµιλία, µπορεί να την αναζητήσει στα Πρακτικά-
άλλων χωρών. Αναφέραµε την περίπτωση της Γαλλίας –ήταν ένα
παράδειγµα που ανέφερα εγώ- όπου υπήρχε δέσµευση ότι θα
χορηγηθεί ύψος των πιστώσεων µέχρι ενός ποσοστού σε συ-
γκεκριµένους τοµείς της οικονοµίας ή -την περίπτωση της Αγ-
γλίας- ότι θα υπάρξει µία συγκεκριµένη πιστωτική επέκταση. ∆ύο
σηµεία από την οµιλία µου στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο.

Λέω, λοιπόν, ότι εµείς φανήκαµε συνεπείς στην κριτική την
οποία ασκήσαµε και καταθέσαµε το Σύµφωνο Ρευστότητας, το
οποίο υπογράφει η τράπεζα που προσέρχεται στο Γενικό Λογι-
στήριο του Κράτους για να πάρει τις εγγυήσεις. Και µε αυτόν τον
τρόπο διασφαλίζουµε ότι αυτή η ρευστότητα θα πάει στην οικο-
νοµία.

Θα ήµουν διατεθειµένος να υιοθετήσω σε ένα βαθµό τα όσα
λέει ο κύριος συνάδελφος, αλλά διαπιστώνω ότι η επιχειρηµα-
τολογία του έχει ένα λογικό άλµα, διότι συγκρίνει τα τεκταινό-
µενα του 2008 µε τα τεκταινόµενα του 2010. Να υπενθυµίσω στον
αγαπητό συνάδελφο ότι το 2008 το ελληνικό τραπεζικό σύστηµα
είχε πρόσβαση στις διεθνείς κεφαλαιαγορές. Να υπενθυµίσω στο
συνάδελφο ότι το 2010 το ελληνικό τραπεζικό σύστηµα δεν έχει
πρόσβαση στις διεθνείς κεφαλαιαγορές. Και σε ένα µεγάλο
βαθµό αυτό οφείλεται στο γεγονός ότι αφήσατε τη χώρα µε ένα
τεράστιο δηµοσιονοµικό έλλειµµα, µε ένα τεράστιο πρόβληµα.
Και αυτό το δηµοσιονοµικό έλλειµµα, αυτό το πρόβληµα, µετα-
τράπηκε και σε πρόβληµα του ελληνικού τραπεζικού συστήµα-
τος.

Η αδυναµία, λοιπόν, του ελληνικού τραπεζικού συστήµατος να
έχει πρόσβαση στις διεθνείς κεφαλαιαγορές, προκειµένου να
αποκτήσει ρευστότητα, για να τη χορηγήσει στην πραγµατική οι-
κονοµία, είναι που µας έχει φέρει σε αυτό το σηµείο.

Εµείς, όµως, δεν µείναµε εκεί. Πέρα από το πρόγραµµα των
25 δισεκατοµµυρίων, θα ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι πρόσφατα
πραγµατοποιήσαµε µία συνάντηση µε την Ευρωπαϊκή Τράπεζα
Επενδύσεων κι έχουµε έρθει σε συµφωνία, έτσι ώστε το ελλη-
νικό τραπεζικό σύστηµα να αποκτήσει κεφάλαια από την Ευρω-
παϊκή Τράπεζα Επενδύσεων µε πολύ χαµηλό επιτόκιο,
προκειµένου οι ελληνικές τράπεζες να ενισχύσουν και να χρη-
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µατοδοτήσουν είτε επενδυτικά σχέδια είτε µικροµεσαίες επιχει-
ρήσεις.

Επίσης, το Υπουργείο Οικονοµίας έχει προχωρήσει στη µετα-
τροπή του ΤΕΜΠΜΕ σε ΕΤΕΑΝ.

Κι επειδή εδώ πέρα είδα ότι ο κύριος συνάδελφος έκανε µία
αναφορά στο ΤΕΜΠΜΕ, εκείνο το οποίο ξέρουµε από την εµπει-
ρία είναι τελικά πόσο άδοξα κατέληξε όλο το πρόγραµµα εκείνο,
διότι στην πραγµατικότητα δεν ωφέλησε καθόλου τις ελληνικές
µικροµεσαίες επιχειρήσεις.

Εποµένως, όταν επικαλούµαστε το τι ακριβώς συνέβη, να µην
κάνουµε συγκρίσεις ανάµεσα σε ανόµοιες περιστάσεις και σε
ανόµοια περιστατικά. Ας περιµένει ο κύριος συνάδελφος να δει
τι θα συµβεί, από τη στιγµή που οι τράπεζες θα αρχίσουν να ζη-
τούν µέρος από τις εγγυήσεις του προγράµµατος των 25 δισε-
κατοµµυρίων, στο χώρο της χορήγησης ρευστότητας στην
πραγµατική οικονοµία και µετά να προχωρήσει σε αξιολογήσεις.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σα-

χινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν Φύλλο της
Εφηµερίδας της Κυβερνήσεως, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο
του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
κι εµείς, κύριε Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» κι ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου της Βουλής και τον τρόπο οργάνωσης
και λειτουργίας της Βουλής των Ελλήνων, είκοσι έξι µαθήτριες
και µαθητές, καθώς και δέκα εκπαιδευτικοί-συνοδοί από το Γυ-
µνάσιο Βλαχοκερασιάς Αρκαδίας.

Καλώς ήλθατε παιδιά.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Επόµενη είναι η τρίτη µε αριθµό 328/7.12.2010 επίκαιρη ερώ-

τηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Νικολάου Μωραΐτη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Αγρο-
τικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τη βιοµηχανία «Ζωο-
τροφές ∆ωδώνης» πρώην ΕΛΒΙΖ κ.λπ..

Ο κ. Μωραΐτης έχει το λόγο για δύο λεπτά προκειµένου να µας
αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.

Θα σας απαντήσει ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σα-
χινίδης.

Έχετε το λόγο, κύριε Μωραΐτη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Οι φτωχοµεσαίοι κτηνοτρόφοι της Ηπείρου και γενικότερα της

Βορειοδυτικής Ελλάδας βρίσκονται σε αναστάτωση. Ζουν στο
πετσί τους την αντιαγροτική πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης
και των ελληνικών κυβερνήσεων. Οι τελευταίες εξελίξεις φαίνε-
ται να οδηγούν στην ιδιωτικοποίηση της ΑΤΕ, στο ξεπούληµα των
συνεταιριστικών εταιρειών που σήµερα ελέγχει και τη µετατροπή
τους από στηρίγµατα, σε ένα βαθµό, των κτηνοτρόφων, των
αγροτών, σε επιχειρήσεις σκληρής εκµετάλλευσης µε στόχο το
κέρδος.

Στην κατεύθυνση υλοποίησης αυτών των πολιτικών φαίνεται
ότι έρχεται και το ξεπούληµα της «∆Ω∆ΩΝΗΣ» και της «ΖΩ-∆Ω».

Βέβαια, αυτά δεν τα λέγατε, κύριε Σαχινίδη, προεκλογικά στον
κόσµο της Ηπείρου και γι’ αυτό πρέπει να κριθείτε. Σε αυτή την
προσπάθεια, όµως, φαίνεται ότι δεν είστε µόνοι σας. Όλα τα κόµ-
µατα του ευρωµονόδροµου, οι φορείς που ελέγχουν την περιοχή
βάζουν γερά πλάτη στην υλοποίηση αυτών των σχεδίων, µε
σκοπό να δώσουν φιλολαϊκό χαρακτήρα στο ξεπούληµα της «∆Ω-
∆ΩΝΗΣ».

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας καλεί τους φτωχούς κτη-
νοτρόφους της Ηπείρου να γυρίσουν την πλάτη, να δουν ότι πίσω
από το τυρί βρίσκεται και η φάκα. Και τους λέµε καθαρά ότι αυτό
που πάει να γίνει σήµερα στην Ήπειρο είναι να κρύψουν κατ’
αρχάς τις ευθύνες τους τα πολιτικά κόµµατα που στηρίζουν τους
διάφορους φορείς, αλλά το κυριότερο απ’ όλα είναι να δηµιουρ-
γηθεί ένα όχηµα για το ξεπούληµα της «∆Ω∆ΩΝΗΣ».

Είναι έγκληµα εκ προµελέτης, κύριε Υπουργέ, που κάνετε σε

βάρος των κτηνοτρόφων της Ηπείρου, αλλά και σε βάρος των
εργαζοµένων που ζουν στην περιοχή. Βέβαια, το έγκληµα αυτό
είναι σε βάρος γενικότερα των εργαζοµένων της Ηπείρου, γιατί
η «∆Ω∆ΩΝΗ» είναι δηµιούργηµα των κτηνοτρόφων της Ηπείρου
και η ΑΤΕ όλα αυτά τα χρόνια θησαύρισε από τον ιδρώτα, από το
µόχθο των αγροτών, τζιράροντας αυτό το µόχθο στο Χρηµατι-
στήριο και στην κερδοφορία του µεγάλου κεφαλαίου και σήµερα
ζητάτε και τα ρέστα. Γι’ αυτό είναι πέρα για πέρα δίκαιο το αί-
τηµα των κτηνοτρόφων να µην ιδιωτικοποιηθεί η «∆Ω∆ΩΝΗ».

Καλούµε την Κυβέρνηση να σταµατήσει το ξεπούληµα της λαϊ-
κής περιουσίας. Καλούµε την Κυβέρνηση τώρα να πάρει µέτρα,
ώστε να παραµείνουν αυτές οι υπηρεσίες δηµόσιες, οι συνεται-
ριστικές εταιρείες να αναβαθµιστούν και να στηριχθούν συνο-
λικά οι φορείς της περιοχής, ο λαός της περιοχής, γιατί
πραγµατικά µιλάµε για µια περιοχή που αργοσβήνει, κύριε Υφυ-
πουργέ.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

συνάδελφο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νίκο Μω-
ραΐτη.

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινί-
δης.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Νοµίζω, κύριε συνάδελφε, ότι η επίκαιρη ερώτηση την οποία
έχετε κάνει µας δίνει τη δυνατότητα να προβληµατιστούµε γύρω
από τρία διαφορετικά ζητήµατα. Το πρώτο σχετίζεται µε το µέλ-
λον του τραπεζικού συστήµατος και ιδιαίτερα µιας σηµαντικής
τράπεζας η οποία διαδραµατίζει καθοριστικό ρόλο στην αγρο-
τική ανάπτυξη, µιας και ήτανε στο παρελθόν ένας ειδικός πιστω-
τικός οργανισµός που χορηγούσε δάνεια, κυρίως προς αγρότες
και κτηνοτρόφους.

Το δεύτερο σχετίζεται µε το µέλλον της περιφερειακής ανά-
πτυξης, πώς οραµατιζόµαστε και πώς βλέπουµε το ρόλο της πε-
ριφερειακής ανάπτυξης. Και το τρίτο σχετίζεται µε το ρόλο που
µπορούν να διαδραµατίσουν οι συνεταιρισµοί προκειµένου να
διασφαλίσουν και να στηρίξουν το εισόδηµα των παραγωγών,
είτε αυτοί είναι αγρότες είτε αυτοί είναι κτηνοτρόφοι και βέβαια,
να διασφαλίσουν και την ανάπτυξη της περιοχής στην οποία δρα-
στηριοποιούνται.

Θα ξεκινήσω από το πρώτο ζήτηµα που αφορά το µέλλον του
τραπεζικού συστήµατος και ιδιαίτερα το µέλλον της Αγροτικής
Τράπεζας. Γνωρίζω τις θέσεις του κόµµατός σας. Είσαστε ενά-
ντια στην Ευρωπαϊκή Ένωση, είσαστε υπέρµαχοι της εξόδου από
την Ευρωπαϊκή Ένωση. Όµως, η χώρα έχει κάνει µια συγκεκρι-
µένη επιλογή, είναι µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης και είναι υπο-
χρεωµένη να σέβεται τους κανόνες που διέπουν τη λειτουργία
της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Προχωρήσαµε στην ενίσχυση της Αγροτικής Τράπεζας µε κε-
φάλαια του δηµοσίου. Λέει, λοιπόν, ο σχετικός Κανονισµός της
Ευρωπαϊκής Ένωσης ότι, εάν ενισχυθεί µε κεφάλαια ένα τραπε-
ζικό ίδρυµα και η ενίσχυση αυτή υπερβαίνει ένα συγκεκριµένο
ποσοστό του σταθµισµένου ενεργητικού του -και το ποσοστό το
οποίο αναφέρεται είναι το 2%- τότε η τράπεζα αυτή είναι υπο-
χρεωµένη να υποβάλει σχέδιο αναδιάρθρωσης.

Με αυτή, λοιπόν, την υποχρέωση που έχει η Αγροτική Τρά-
πεζα, η διοίκηση καλείται να πάρει ορισµένες αποφάσεις προ-
κειµένου να διασφαλίσει ότι η Αγροτική Τράπεζα θα καταστεί µια
τράπεζα βιώσιµη, ισχυρή, µε θωράκιση που θα της επιτρέψει να
αντεπεξέλθει σε οποιαδήποτε προβλήµατα.

Εµείς, λοιπόν, ακριβώς επειδή θέλουµε να έχουµε ένα υγιές
τραπεζικό σύστηµα, επειδή θέλουµε να έχουµε µια υγιή τράπεζα,
συµφωνήσαµε στο σχέδιο αναδιάρθρωσης. Τι περιλαµβάνει αυτό
το σχέδιο αναδιάρθρωσης; Αυτό το σχέδιο αναδιάρθρωσης πε-
ριλαµβάνει, πρώτον, την παραίτηση της Αγροτικής Τράπεζας από
δραστηριότητες που δεν σχετίζονται µε τον χρηµατοοικονοµικό
τοµέα, δεύτερον, την αντιµετώπιση των προβληµάτων λειτουρ-
γικού κόστους της τράπεζας και τρίτον, την κεφαλαιακή της ενί-
σχυση µε ποσό της τάξης του 1 δισεκατοµµυρίου ευρώ.

Το ελληνικό δηµόσιο, συνεπές ως προς τις δεσµεύσεις τις
οποίες έχει αναλάβει απέναντι στην Αγροτική Τράπεζα, ανακοί-
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νωσε ότι θα συµµετάσχει στην αύξηση του µετοχικού κεφαλαίου.
∆ιευκολύνει δε την Αγροτική Τράπεζα, παίρνοντας τη µεγάλη
απόφαση αυτούς τους εφτακόσιους επιτυχόντες στο διαγωνισµό
του ΑΣΕΠ για πρόσληψη στην Αγροτική Τράπεζα, αντί να τους
προσλάβει η Αγροτική Τράπεζα και να επιβαρυνθεί µε τη µισθο-
λογική δαπάνη, µε µία διάταξη που θα φέρουµε τώρα στη Βουλή
να τους προσλάβει το ΙΚΑ, αν και εφόσον αυτοί το επιθυµούν.

Σε ό,τι δε αφορά τις υπόλοιπες πρωτοβουλίες που θα πρέπει
να πάρει η διοίκηση της τράπεζας, δηλαδή, να παραιτηθεί από µη
χρηµατοοικονοµικές δραστηριότητες, θα αναζητήσουµε εκείνες
τις ευκαιρίες οι οποίες δεν έχουν καµµία σχέση µε αυτό τον όρο
που χρησιµοποιείται εσείς, το «ξεπούληµα». Πεδίο δόξης λαµπρό
για το συνεταιριστικό κίνηµα της χώρας να αναλάβει τις ιστορι-
κές ευθύνες που έχει απέναντι στα µέλη των συνεταιρισµών,
αλλά και απέναντι στις τοπικές κοινωνίες. ∆ιότι «µε λόγια χτίζω
ανώγεια και κατώγεια», λένε, αλλά το ζήτηµα είναι να δοκιµάζε-
σαι όταν σε καλούν οι περιστάσεις και σήµερα καλούνται οι συ-
νεταιριστικές οργανώσεις να αναλάβουν τις ευθύνες τους µε τις
δικές τους πλάτες, µε τους δικούς τους ώµους και να µην ανα-
ζητούν πάντοτε από κάποιο τρίτο να αναλάβει τις ευθύνες.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

και εµείς, κύριε Υπουργέ.
Ο Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νι-

κόλαος Μωραΐτης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κύριε Σαχινίδη, για την κατάντια του

συνεταιριστικού κινήµατος έχετε καθοριστικές ευθύνες. Κι όταν
λέτε σήµερα ότι το συνεταιριστικό κίνηµα έχει φτάσει σε αυτά τα
χάλια, είναι εξαιτίας µιας πολιτικής που εφάρµοσαν και οι δικές
σας κυβερνήσεις και οι κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Αυτό που είπα, ξεκινώντας, ότι πρέπει να ανησυχούν οι κτηνο-
τρόφοι της Ηπείρου, επιβεβαιώνεται από την απάντησή σας.
Είναι σίγουρο, γιατί φαίνεται πραγµατικά ότι η «∆Ω∆ΩΝΗ» οδη-
γείται στο ξεπούληµα, ό,τι και αν λέτε και προσπαθείτε να χρυ-
σώσετε αυτό το χάπι.

Για εµάς, για το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, όµως, αυτό
δεν είναι καταιγίδα σε ξάστερο ουρανό. Η κατάσταση αυτή στην
ΑΤΕ και µε τις συνεταιριστικές εταιρείες που είχε υπό τον έλεγχό
της, έχει αρχίσει εδώ και µεγάλο διάστηµα. Έχει γίνει προσπά-
θεια και στο παρελθόν να ξεµπερδέψει από αυτές τις εταιρείες
που πραγµατικά, όταν δηµιουργήθηκαν, δεν εξυπηρετούσαν το
ιδιωτικό κεφάλαιο, γι’ αυτό πήγαν στην ΑΤΕ. Ήταν σε περιοχές
όπου πραγµατικά εκεί δεν ήταν τόσο εύκολο το κέρδος και αυτές
οι εταιρείες έκαναν µια προσπάθεια για να βελτιώσουν τις συν-
θήκες εκεί στην περιοχή.

Βέβαια, είναι δοκιµασµένη η συνταγή και δεν είναι σήµερα η
«∆Ω∆ΩΝΗ». Το κάνατε, άλλωστε και εσείς και η Νέα ∆ηµοκρατία
και στο παρελθόν µε µια σειρά από γαλακτοβιοµηχανίες, όπως
ήταν οι βιοµηχανίες «ΣΥΝΕΡΓΑΛ» και «ΑΣΠΡΟ» που ξεπουλήθη-
καν πραγµατικά, όπως ήταν άλλες που πέρασαν στο ιδιωτικό κε-
φάλαιο, όπως είναι η «ΑΓΝΟ», ο «ΟΛΥΜΠΟΣ», όλα αυτά.

Εποµένως, δεν είναι κάτι που γίνεται σήµερα και εµείς δεν λέµε
ότι είναι θέµα µνηµονίου. Απλώς το µνηµόνιο έρχεται να βάλει
την ταφόπλακα σε µια πολιτική χρόνων. Βέβαια, είπα ξεκάθαρα
ότι η «∆Ω∆ΩΝΗ» έγινε µε το αίµα και τον ιδρώτα των κτηνοτρό-
φων της Ηπείρου και γι’ αυτό δεν έχει κανένας δικαίωµα να την
ξεπουλήσει. Και όλα αυτά που προσπαθούν σήµερα να περάσουν
µε τις πλάτες της Κυβέρνησης, ότι δήθεν κάποιος κτηνοτροφι-
κός οργανισµός θα πάρει τη «∆Ω∆ΩΝΗ» είναι ένα µεγάλο ψέµα.
Η «∆Ω∆ΩΝΗ» θα περάσει στους ιδιώτες και γι’ αυτό προειδο-
ποιούµε τους κτηνοτρόφους της Ηπείρου.

Βέβαια, σήµερα εµείς δεν συµφωνούµε ότι η «∆Ω∆ΩΝΗ»
έπαιζε καθοριστικό ρόλο. Όµως, σε ένα βαθµό συγκρατούσε τις
τιµές στην Ήπειρο, στην Βορειοδυτική Ελλάδα. Και αυτό θα το
δείτε, ότι εκεί που οργιάζουν τα καρτέλ στην υπόλοιπη χώρα, οι
τιµές εδώ είναι δέκα και δεκαπέντε λεπτά λιγότερες. Εποµένως,
ήταν καθοριστική η συµβολή της «∆Ω∆ΩΝΗΣ». Και αυτό που θα
συµβεί θα είναι ολέθριο και για τους κτηνοτρόφους της Ηπείρου,
αλλά και γενικότερα για τους κτηνοτρόφους της χώρας.

Εµείς ασφαλώς είµαστε ενάντια στην Ευρωπαϊκή Ένωση και
σήµερα όλο και περισσότερο κατανοούν οι αγρότες µας ότι

αυτός ο παράδεισος εξελίσσεται σε µία κόλαση. Εµείς µιλάµε
για έναν άλλο τρόπο ανάπτυξης.

Εµείς µιλάµε, κύριε Σαχινίδη, σε µία χώρα που έχει αρκετά δι-
σεκατοµµύρια ελλείµµατα και ιδιαίτερα στον κτηνοτροφικό τοµέα
-παρευρίσκεται και ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων- ξεπερνούν τα τριάµισι δισεκατοµµύρια. Αυτό δήλωσε ο κ.
Σκανδαλίδης, όταν ενηµέρωνε προχθές για το 2013-2020.

Εποµένως εµείς µιλάµε για µια άλλη πολιτική, µια πολιτική που
θα παίρνει υπ’ όψιν τις παραγωγικές δυνατότητες της χώρας,
που θα παίρνει σοβαρά υπ’ όψιν τις διατροφικές ανάγκες του
λαού µας, που θα παλεύει για να υπάρχει ζωή στην ύπαιθρο, µια
ζωή για να ζουν µε αξιοπρέπεια οι κτηνοτρόφοι µας και όχι µια
πολιτική η οποία θα εξυπηρετεί τα συµφέροντα των πολιτικών
και εν προκειµένω των καρτέλ των γαλακτοβιοµηχανιών.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κι εµείς σας ευχα-

ριστούµε, κύριε Μωραΐτη.
Ολοκληρώνει απαντώντας στις ερωτήσεις του ο Υφυπουργός

Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε

συνάδελφε, προέρχοµαι από µία περιοχή και µεγάλωσα σε ένα
µέρος, στο οποίο οι άνθρωποι ασχολούνται µε τη φύση και τα
ζώα.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Στην περιοχή σας είναι 0,85 ευρώ!
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ξέρω

πολύ καλά την αγωνία και τον ιδρώτα του κτηνοτρόφου. Ξέρω
πάρα πολύ καλά την αγωνία να διασφαλίσει ικανοποιητικές τιµές
για τα προϊόντα τα οποία παράγει. Ξέρω, επίσης, ότι παρά τις
προσπάθειες που έχουν κάνει όλα αυτά τα χρόνια να προστα-
τεύσουν το εισόδηµά τους, τα περισσότερα από τα εγχειρήµατα
για να δηµιουργήσουν υγιείς συνεταιρισµούς τελικά δεν ευοδώ-
θηκαν. Κι εκεί όπου υπήρχαν συνεταιριστικές επιχειρήσεις, κά-
ποια στιγµή ξέφυγαν από τον έλεγχό τους και όταν πέρασαν στα
χέρια κάποιων ιδιωτών, αποδείχθηκε ότι µπορούσαν αυτές οι επι-
χειρήσεις να λειτουργήσουν σωστά.

Άρα, το πρόβληµα δεν είναι µε την επιχείρηση αυτή καθεαυτή,
αν είναι δηλαδή συνεταιριστική ή όχι, αλλά µε το είδος της διοί-
κησης που ασκούν οι συνεταιριστές, διότι αντί οι διοικήσεις των
συνεταιριστικών επιχειρήσεων να ασχολούνται µε το πώς θα δια-
σφαλίσουν την κερδοφορία της συγκεκριµένης συνεταιριστικής
επιχείρησης ώστε να την κάνουν βιώσιµη για να µπορεί να στη-
ρίξει το εισόδηµα των παραγωγών και να συµβάλει στην ανά-
πτυξη της συγκεκριµένης περιοχής, τελικά ακολουθούν µία άλλη
πρακτική που µετατρέπει τις συνεταιριστικές επιχειρήσεις σε ζη-
µιογόνες και πάντοτε καλείται κάποιος τρίτος να πληρώσει «τα
σπασµένα» των επιλογών των διοικήσεων των συνεταιριστικών
επιχειρήσεων. Γι’ αυτό απαξιώθηκε το συνεταιριστικό κίνηµα στη
συνείδηση των συνεταιριστών και των πολιτών.

Εγώ σας διαβεβαιώνω ότι εµείς, το ΠΑΣΟΚ και η Κυβέρνηση,
από την πλευρά µας είµαστε υπέρ των συνεταιριστικών οργα-
νώσεων και θα θέλαµε οι συνεταιριστικές οργανώσεις να έρθουν
και να διεµβολίσουν τις αγορές, για να διασφαλίσουν ότι τελικά
οι παραγωγοί θα απολαµβάνουν µία τιµή η οποία θα ανταµείβει
τον κόπο τους, το µόχθο τους.

Εδώ, λοιπόν, σ’ αυτήν την κρίσιµη φάση, καλούνται όλοι να
αναλάβουν τις ευθύνες τους. Εµείς δεν θέλουµε ούτε να ξεπου-
λήσουµε τη «∆Ω∆ΩΝΗ», ούτε να δηµιουργήσουµε προβλήµατα
στους κτηνοτρόφους της Ηπείρου, αλλά ούτε και καµµίας άλλης
περιοχής της Ελλάδας. Και, βέβαια, δεν θέλουµε να διευκολύ-
νουµε τα καρτέλ να αποµυζούν τον ιδρώτα και τον κόπο του κτη-
νοτρόφου ή του αγρότη.

Εκείνο το οποίο θέλουµε εµείς είναι να διασφαλίσουµε ότι θα
υπάρχουν υγιείς επιχειρήσεις. Εάν δε αυτές οι επιχειρήσεις
έχουν και συνεταιριστικό χαρακτήρα, ακόµα καλύτερα. Αρκεί να
διασφαλιστεί ότι οι διοικήσεις οι οποίες είναι επικεφαλής αυτών
των συνεταιριστικών επιχειρήσεων µπορούν να διασφαλίσουν την
κερδοφορία τους και δεν θα στηρίζονται στις πλάτες τρίτων.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κι εµείς σας ευχα-

ριστούµε πολύ, κύριε Σαχινίδη.

2402 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Μετά τον Υπουργό Οικονοµικών και την ενηµέρωσή σας, ακο-
λουθούν µε τη σειρά οι Υπουργοί κ. Μαγκριώτης, κ. Κουτσούκος,
η κ. Χριστοφιλοπούλου και ο κ. Κεγκέρογλου.

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 312/7-12-2010 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. ∆ηµητρίου Κρεµαστινού προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μετα-
φορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την ακύρωση διαγωνισµού για
την ανέγερση σχολείου στον Αρχάγγελο Ρόδου κ.λπ..

Κύριε Κρεµαστινέ, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υφυ-

πουργέ, ασφαλώς το δηµοτικό σχολείο στο οποίο εγώ έµαθα τα
πρώτα µου γράµµατα στον Αρχάγγελο της Ρόδου δεν θα αποτε-
λούσε λόγο παρουσίας µου σήµερα στη Βουλή και χρήσης από
την πλευρά µου του δικαιώµατος των επικαίρων ερωτήσεων. ∆εν
είναι αυτός ο λόγος. Ο λόγος είναι –και το βλέπω σαν γενικότερο
πρόβληµα για όλη τη χώρα- ότι δεν είναι δυνατόν να εγκρίνεται
να γίνει ένα σχολείο και στο τέλος να αίρεται η απόφαση της ανέ-
γερσής του.

Συγκεκριµένα διαβάζω, ότι µε πρόσφατη απόφαση της Περι-
φέρειας Νοτίου Αιγαίου ανεκλήθη προηγούµενη έγκρισή της
όσον αφορά το αποτέλεσµα του διαγωνισµού, ο οποίος είχε διε-
νεργηθεί για την ανέγερση δηµοτικού σχολείου στον Αρχάγγελο
Ρόδου, ένα έργο προϋπολογισµού 5 εκατοµµυρίων ευρώ, µε
φορέα εκτέλεσης τον ΟΣΚ, ο οποίος το είχε εγκρίνει. Η απόφαση
επικαλείται έγγραφο του ΟΣΚ τώρα, σύµφωνα µε το οποίο η χρη-
µατοδότηση του εν λόγω έργου δεν είναι εξασφαλισµένη και ως
εκ τούτου ανακαλεί την προηγούµενη δική της απόφαση η περι-
φέρεια.

Το ερώτηµα είναι τι γίνονται οι µαθητές οι οποίοι σήµερα συ-
νωθούνται σε παραπήγµατα, σε αίθουσες δηλαδή λυόµενες,
µέσα σ’ ένα σχολείο τόσων ετών το οποίο είναι πεπαλαιωµένο
και τι πρέπει να απαντήσει κανένας σ’ αυτόν τον κόσµο, σ’ αυτό
το σχολείο και σ’ αυτούς τους µαθητές;

Και ειδικότερα, το ερώτηµα είναι το εξής: Η απόφαση της πε-
ριφέρειας σηµαίνει ακύρωση της ανέγερσης αυτού του σχο-
λείου; Και σ’ αυτό ειδικά, θα ήθελα να έχω την απάντησή σας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Κρεµαστινό.
Ο κύριος Υφυπουργός Μεταφορών, Υποδοµών και ∆ικτύων

έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι πράγµατι συγκινητικό όταν ένας συνάδελφος, ο οποίος

µάλιστα έχει διαπρέψει και στην ακαδηµαϊκή του καριέρα και
στην ιατρική, µας θυµίζει ότι σ’ αυτό το σχολείο έµαθε τα πρώτα
γράµµατα.

Βεβαίως, ο Αρχάγγελος έχει και άλλα πολλά σηµαντικά και
ιστορικά. Είναι ένα πολύ όµορφο και αναπτυσσόµενο µέρος της
Ρόδου και µ’ αυτήν την έννοια είναι πάρα πολύ σηµαντικό το σχο-
λείο, η υποδοµή αυτή, µία σύγχρονη υποδοµή, που θα καλύψει
τις ανάγκες χιλίων περίπου µαθητών.

Απαντώ κατευθείαν στο ερώτηµά σας. Η ακύρωση της διαδι-
κασίας δεν σηµαίνει και ακύρωση της επιλογής να κατασκευα-
στεί το σχολείο. Η δέσµευσή µας είναι απόλυτη. Όµως, πρέπει να
συµβούν δύο πράγµατα. Το πρώτο είναι ότι πρέπει να ολοκλη-
ρωθεί η µελέτη για να δηµοπραττηθεί το σχολείο µε ολοκληρω-
µένη µελέτη και το δεύτερο είναι η διασφάλιση της
χρηµατοδότησης. Η διασφάλιση της χρηµατοδότησης θα γίνει
είτε µέσα από το ΠΕΠ της Περιφέρειας Νοτίου Αιγαίου, είτε µέσα
από τον ΟΣΚ. Σε κάθε περίπτωση, στις αρχές του χρόνου, µε την
ανάληψη της διοίκησης της περιφέρειας από τον αιρετό περιφε-
ρειάρχη, τα θέµατα της χρηµατοδότησης θα διευκρινιστούν.
Όµως, η επιλογή της πολιτείας είναι απόλυτη, δεσµευτική και δεν
πρέπει να υπάρξει καµµία αµφιβολία.

Θα ήθελα, όµως, να διευκρινίσω ορισµένα θέµατα, γιατί υπήρ-
ξαν αυτές οι αντιφάσεις και οι παλινωδίες, τις οποίες περιέγραψε
πολύ σωστά ο αγαπητός συνάδελφος.

Αυτό το έργο εντάχθηκε σε µία προγραµµατική σύµβαση το
2005 ανάµεσα στην τότε διοίκηση του ΟΣΚ και στο ∆ήµο Αρχαγ-
γέλου. Ο αρχικός προϋπολογισµός ήταν 3 εκατοµµύρια ευρώ.

Όµως, η τεχνική υπηρεσία του ∆ήµου Αρχαγέλλου προσδιόρισε
ότι το κόστος είναι περίπου 6 εκατοµµύρια ευρώ. Κι εκείνη την
εποχή, την περίοδο της Νέα ∆ηµοκρατίας, από τον ΟΣΚ και από
τη διοίκηση υπήρξε διαφωνία και στο τέλος συµφωνήθηκε ένα
ποσό περίπου 4 εκατοµµυρίων ευρώ ανάµεσα στον ΟΣΚ και στη
διοίκηση του δήµου.

Παρ’ όλα αυτά, όµως, ο δήµος και πάλι ανέβασε αυτό το ποσό.
Επειδή το έργο θα κατασκευαζόταν µε το καθεστώς της µελέ-
της-κατασκευής, χρειαζόταν έγκριση του τεχνικού συµβουλίου.
Αυτήν την έγκριση το τεχνικό συµβούλιο του πρώην ΥΠΕΧΩ∆Ε
την έδωσε στις 17-9-2009 µαζί και µε άλλες εγκρίσεις στο Λεκα-
νοπέδιο Αττικής, ενώ είχαν προκηρυχθεί οι εκλογές. Και το λέω
αυτό γιατί το καθεστώς της δηµοπράττησης έργων µε µελέτη-
κατασκευή είναι ιδιόµορφο καθεστώς, το οποίο δίνεται κατ’ εξαί-
ρεση, όπως ορίζει ο νόµος, µόνο σε έργα πολύ σύνθετα και
δύσκολα.

Ένα σχολείο δεν έχει αυτήν την ιδιαιτερότητα. Πρέπει, λοιπόν,
να ολοκληρώνεται η µελέτη του και να δηµοπραττείται, γιατί όταν
κατασκευάζονται τα έργα µε µελέτες-κατασκευές, προκύπτουν
πολλά προβλήµατα στην πορεία, όπως διαχείρισης, αδιαφάνειας,
συµπληρωµατικών συµβάσεων. Και στο τέλος, ο πολίτης ανα-
ρωτιέται «καλά, δεν µπορούσαν να ολοκληρώσουν µία µελέτη και
να δηµοπραττήσουν ένα συγκεκριµένο φυσικό αντικείµενο και
αφήνουν τον ανάδοχο να βρίσκει στην πορεία το τελικό φυσικό
αντικείµενο και να επιβαρύνει την πολιτεία µε πρόσθετες δαπά-
νες;».

Γι’ αυτό ακριβώς έχουµε αποφασίσει και έχουµε ακυρώσει
όλες τις αντίστοιχες αναθέσεις και συµφωνίες –ή αποφάσεις, αν
θέλετε- του ΥΠΕΧΩ∆Ε, οι περισσότερες εκ των οποίων µάλιστα
ήταν παραµονές των εκλογών. Η σκοπιµότητα ήταν προφανής.
Εδώ δεν υπήρξε τέτοια σκοπιµότητα και δεν την επικαλούµαι,
αλλά εντάχθηκε µέσα σ’ αυτή τη γενικότερη επιλογή της προη-
γούµενης κυβέρνησης.

Αυτοί ήταν οι λόγοι της ανάκλησης της απόφασης και ταυτό-
χρονα, επαναλαµβάνω, ότι η δέσµευσή µας είναι απόλυτη. Θα
βρούµε τη χρηµατοδότηση είτε µε τον ένα είτε µε τον άλλο
τρόπο, θα υπάρξει στις αρχές του χρόνου η αποσαφήνιση και
φυσικά το σχολείο θα κατασκευαστεί, αγαπητέ συνάδελφε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε, κύριε

Υφυπουργέ.
Κύριε Κρεµαστινέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ: Χαίροµαι ιδιαίτερα για τη δια-

βεβαίωση της Κυβέρνησης διά του Υφυπουργού, κ. Μαγκριώτη,
ότι το έργο θα συντελεστεί, θα γίνει, θα πραγµατοποιηθεί, όταν
µάλιστα η επίκληση είναι το περίφηµο του ∆ηµοσθένη: «δει δη
χρηµάτων και άνευ τούτων ουδέν εστί γενέσθαι των δεόντων»,
που σηµαίνει ότι αφού δεν έχουµε χρήµατα, πώς θα το κάνουµε.
Όµως πρέπει να τεθεί σε προτεραιότητα, δηλαδή το πρώτο
σχολείο που πρέπει να κατασκευαστεί στη χώρα να είναι αυτό.
∆ιότι, αφού έχει ακυρωθεί ο διαγωνισµός, δεν µπορεί να πάει σε
κάποια άλλη σειρά.

Θα είµαι πάρα πολύ ικανοποιηµένος, αν µας διαβεβαιώσετε
περί αυτού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα
πολύ.

Θα ήταν καλό να µας λέγατε, ο «Αρχάγγελος» στην τοπική διά-
λεκτο, ντοπιολαλιά, είναι «Αρχάγγελος» ή «Αρχάντζελο», δηλαδή
κάπως ιταλικά;

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ: Αρχάγγελος. Είναι οι δύο Αρ-
χάγγελοι, αλλά ο δήµος είναι ο «∆ήµος Αρχαγγέλου».

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
για όλα.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο να απαντήσετε για τρία
λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): ∆εν θα χρειαστώ τρία λεπτά, όπως και ο
αγαπητός συνάδελφος, γιατί είναι πολύ σαφής και καθαρή η
θέση µας. Είναι πολύ συγκεκριµένο και σαφές το θέµα.

Θα είναι το πρώτο σχολείο µόλις ολοκληρωθεί η µελέτη, γιατί
χρειάζεται ολοκλήρωση της µελέτης, αγαπητέ συνάδελφε.
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Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε κι

εµείς πολύ.
Θα συζητηθεί τώρα η τέταρτη µε αριθµό 321/7-12-2010

επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Αστέριου Ροντούλη, προς τον Υπουργό Αγρο-
τικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τη χορήγηση
ποιοτικού πριµ στους τευτλοκαλλιεργητές κ.λπ..

Στον κ. Ροντούλη θα απαντήσει ο Υφυπουργός Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, κ. Ιωάννης Κουτσούκος.

Το λόγο έχει ο κ. Ροντούλης για δύο λεπτά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Έχω βαρεθεί, όµως, να µου απαντάει ο κ. Κουτσούκος, τον

οποίο εκτιµώ πάρα πολύ και για τις γνώσεις του στο αντικείµενο
και για την κοινοβουλευτική του παρουσία.

Όµως, επιτέλους απευθύνω έκκληση στο αγαπητό Προεδρείο
να γίνει µία παρέµβαση προς την πλευρά της Κυβέρνησης,
ούτως ώστε να εµφανίζονται οι Υπουργοί και να απαντούν, διότι
υποβιβάζουν το κοινοβουλευτικό έργο. Να µας πουν, αν έχουν
εγκαταλείψει τον κοινοβουλευτικό έλεγχο. ∆εν έχουν µούτρα να
έρθουν στο Κοινοβούλιο; ∆εν γίνεται να έρχονται συνέχεια οι
Υφυπουργοί!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Επειδή, όµως, ο κ.
Κουτσούκος αναβιβάζει το επίπεδο µε την ποιότητά του και τον
ευγενή πολιτικό του λόγο…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Προφανώς!
Τότε να τα µαζέψουν οι Υπουργοί και να πάνε σπίτι τους και οι

Υφυπουργοί να γίνουν Υπουργοί. ∆εν µπορεί να συνεχίζεται αυτό
το πράγµα! Να µας κάνουν την τιµή να έρθουν να µας δώσουν και
καµµία απάντηση, γιατί ως αντιπολίτευση άλλα έλεγαν, κύριε
Πρόεδρε, σας θυµίζω! Εγκαλούσαν την προηγούµενη κυβέρνηση
για την πρακτική αυτή υποβάθµισης του κοινοβουλευτικού έργου
και τώρα όχι µόνο την εφαρµόζουν οι ίδιοι αλλά την κλιµακώνουν
έτη περαιτέρω.

Άρα, λοιπόν, να γίνει µία παρέµβαση από το Προεδρείο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Επειδή θα

καλυφθείτε από τον κ. Κουτσούκο, θα το συζητήσουµε µετά.
Ολοκληρώστε, λοιπόν.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, µαζί θα συζητήσουµε το θέµα.
Το 2012 γνωρίζετε πολύ καλά ότι το συνδεδεµένο πριµ των 35

ευρώ ανά στρέµµα που δίδεται στους παλιούς τευτλοκαλλιεργητές
για την περίοδο 2006 - 2011 καταργείται ολοκληρωτικά.

Η κατάργηση αυτή, σε συνδυασµό και µε µία σφιχτή τιµολο-
γιακή πολιτική της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης κατά
νοµοτελειακό τρόπο οδηγεί την τευτλοκαλλιέργεια στο δρόµο
του καπνού. Τι εννοώ;

Εννοώ ότι βγαίνουν πλέον ξεκάθαρα οι καλλιεργητές τεύτλων
και δηλώνουν: «Εµείς θα εγκαταλείψουµε την καλλιέργεια».
Καταλαβαίνετε ότι αν συµβεί αυτό, οι συνέπειες θα είναι οδυνη-
ρές. Πρώτον, θα έχουµε οδυνηρές αρνητικές επιπτώσεις στην
εθνική οικονοµία, γιατί θα πρέπει να εισαγάγουµε µεγαλύτερες
ποσότητες ζάχαρης κι έτσι η αιµορραγία της εθνικής οικονοµίας
θα είναι µεγαλύτερη και δεύτερον, θα κλείσουν τα τρία
εναποµείναντα εργοστάσια της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης.

Συνεπώς, καταλαβαίνετε, ότι απαιτείται ένας αποµηχανής
Θεός -να το πω έτσι- για να σωθεί η τευτλοκαλλιέργεια. Κι αυτός,
ο από µηχανής Θεός µπορεί να είναι η πιστοποιηµένη παραγωγή
ζαχαρότευτλων, προκειµένου να πάρουν ένα πριµ των 60 ευρώ
περίπου ανά στρέµµα οι τευτλοκαλλιεργητές, ούτως ώστε να
µπορέσει να αντισταθµιστεί η απώλεια του συνδεδεµένου πριµ
των 35 ευρώ, όπως σας είπα. Πράγµατι αυτό θα αποτελέσει µία
σανίδα σωτηρίας.

Χρήµατα υπάρχουν; Υπάρχουν. Αυτήν τη στιγµή αν θεωρή-
σουµε ότι καλλιεργούνται διακόσιες χιλιάδες στρέµµατα τεύτλων
µε 60 ευρώ το ποιοτικό αυτό πριµ, που λέµε, χρειάζεται ένα
κονδύλιο της τάξεως των 12 εκατοµµυρίων ευρώ το χρόνο. Εάν
µορφοποιήσουµε ένα πρόγραµµα πιστοποιηµένης καλλιέργειας
πενταετούς διάρκειας θα είναι δώδεκα επί πέντε και θα πάµε στα
60 εκατοµµύρια ευρώ. Αυτοί είναι πόροι που µπορούν να
προέλθουν από αδιάθετους πόρους του Προγράµµατος «ΑΛΕ-

ΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ». Ξέρω, ότι κινείστε ήδη και επεξεργά-
ζεστε µία τέτοια λύση.

Εδώ λοιπόν, τώρα, σας ζητώ να δεσµευτείτε µέσα στο
ελληνικό Κοινοβούλιο, ότι πράγµατι υπάρχουν οι πόροι αυτοί και
ότι θα οργανώσουµε αυτό το πενταετές πρόγραµµα, προκειµέ-
νου να σώσουµε την τευτλοκαλλιέργεια στην Ελλάδα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε κι

εµείς τον κ. Ροντούλη.
Ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, κ. Ιωάν-

νης Κουτσούκος, έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής

Ανάπτυξης και Τροφίµων): Ο κ. Ροντούλης µιας και κατάγεται
από τη Λάρισα, ξέρει πολύ καλά πόσο συνέβαλε η τευτλο-
καλλιέργεια στην ανάπτυξη της περιοχής από το ∆οµοκό, τη
Θεσσαλία και τη Βόρεια Ελλάδα γενικότερα, από τη δεκαετία του
’60. Όπως επίσης γνωρίζει πολύ καλά και τις άστοχες, ανεπι-
τυχείς…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Καταστροφικές!
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): …καταστροφικές διαπραγµατεύσεις που
έγιναν το 2006 και η Ελλάδα εκχώρησε το 50% της ποσόστωσης.
Ήταν η µόνη χώρα, κύριε συνάδελφε, που εκχώρησε δικαιώµατα
κι έλαβε ορισµένα αντισταθµίσµατα, τα οποία πήγαν στους
παραγωγούς που θα έφευγαν από την καλλιέργεια κι ένα κοµµάτι
πήγε και στην ίδια τη Βιοµηχανία της Ζάχαρης, η οποία έκλεισε
τα δύο εργοστάσια, το ένα της Λάρισας και το άλλο της Ξάνθης.

Έκτοτε η παραγωγή έχασε τη δυναµική της. Υπήρξε µία
τεράστια απογοήτευση στους τευτλοπαραγωγούς, µε
αποτέλεσµα τον τελευταίο χρόνο, κύριε συνάδελφε, να µην
πιάσουµε ούτε την ποσόστωση. Έχουµε εκατόν πενήντα οκτώ
χιλιάδες τόνους ποσόστωση που αντιστοιχούν σε διακόσιες
είκοσι χιλιάδες στρέµµατα περίπου και πιάσαµε τα µισά. Η
Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης αναγκάστηκε να κάνει προγραµ-
µατική σύµβαση για να φέρει ζάχαρη από το εξωτερικό.

Άρα η κατάσταση είναι σε σηµείο µηδέν. Αυτό σε συνδυασµό
µε το γεγονός, ότι -όπως κι εσείς είπατε- παύει πλέον το
καθεστώς της συνδεδεµένης ενίσχυσης έχει οδηγήσει σε πλήρη
απογοήτευση.

Πήρα την πρωτοβουλία την προηγούµενη εβδοµάδα και
κάλεσα σε µία µεγάλη σύσκεψη τευτλοπαραγωγούς. Κι αφού τα
συζητήσαµε όλα αυτά και αφού άκουσα µε πάρα πολύ µεγάλη
προσοχή την πρότασή τους για την ολοκληρωµένη διαχείριση,
το έψαξα. Και πρέπει να σας πω, ότι το µέτρο της ολοκληρω-
µένης διαχείρισης που προκηρύχτηκε το προηγούµενο διάστηµα
µε ενίσχυση 1.400 ευρώ ανά στρέµµα δεν είχε καµµία επιτυχία
στους τευτλοπαραγωγούς, διότι αυτοί αναζητούν µία στρεµ-
µατική ενίσχυση. Για να το κάνουµε αυτό, όµως, πρέπει να
τροποποιήσουµε το πρόγραµµα αγροτικής ανάπτυξης και δεν
υπάρχει αυτήν τη στιγµή δυνατότητα να το κάνουµε γιατί
περιµένουµε να µας εγκριθεί η προηγούµενη τροποποίηση που
έχουµε ζητήσει για τον καπνό εντός των επόµενων ηµερών.

Προϋπόθεση είναι να εξοικονοµήσουµε τα χρήµατα που
είπατε. Αυτό δεν είναι εύκολο, διότι δεν υπάρχουν περισσεύµατα.
Είναι υπερδεσµευµένο το πρόγραµµα και γίνονται περικοπές και
µεταφορές κονδυλίων για να µπορέσει να υλοποιηθεί.

Εγώ, λοιπόν, αυτήν την περίοδο δουλεύω συστηµατικά µε την
υπηρεσία κι έχω δεσµευτεί προσωπικά απέναντι στους τευτλο-
παραγωγούς, ότι εντός της επόµενης εβδοµάδας ή πριν τις
γιορτές, εν πάση περιπτώσει, θα µπορώ να τους πω τι υποστη-
ρικτικά µέτρα και δράσεις µπορούµε να αναλάβουµε. Ταυτό-
χρονα, έχω αναλάβει την ευθύνη να συνεννοηθώ και µε τη
Βιοµηχανία Ζάχαρης, για να δούµε σε τι επίπεδο θα κυµανθούν
και οι τιµές, διότι ο παραγωγός πρέπει να ξέρει και τι ενίσχυση θα
έχει και τι τιµή θα απολαύσει. Και επειδή, όπως ακούσατε νωρί-
τερα, υπάρχει και ένα γενικότερο ζήτηµα µε τις βιοµηχανίες της
Αγροτικής Τράπεζας, αυτό το πράγµα δεν είναι καθόλου εύκολο.

Ζητώ, λοιπόν και τη δική σας ανοχή για το επόµενο διάστηµα,
ώστε να µπορέσουµε να δώσουµε ολοκληρωµένες απαντήσεις
στους παραγωγούς, κάτι που το θεωρώ πολύ σηµαντικό, προ-
κειµένου να ξέρουν τον ορίζοντα και να πάρουν τις αποφάσεις
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τους, σε σχέση µε τις καλλιέργειες.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Κουτσούκο.
Το λόγο έχει ο κ. Ροντούλης.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, οι τευτλοπαραγωγοί έφυγαν από τη συνά-

ντηση, που πράγµατι είχατε, µε την εντύπωση ότι θα ρυθµίζατε
τουλάχιστον το θέµα της πιστοποιηµένης τευτλοκαλλιέργειας
που θα τους απέφερε ένα ποιοτικό πριµ της τάξεως των 60 ευρώ.
Αυτή ήταν η εντύπωσή τους. Τώρα βλέπω ότι υπαναχωρείτε από
αυτήν τη θέση. Θα µου πείτε, λοιπόν, στη δευτερολογία σας αν
έχω δίκιο ή άδικο.

Πάντως, πρέπει να συνοµολογήσουµε ότι οι καλλιεργητές
τεύτλων πέρασαν µία δύσκολη χρονιά. Και αν θέλουµε να τους
κοιτάµε στα µάτια και να τους δώσουµε προοπτική µέλλοντος,
θα πρέπει να τους διασφαλίσουµε κάποιες σταθερές µέλλοντος.
Και για να τους διασφαλίσουµε αυτές τις σταθερές µέλλοντος,
θα πρέπει να τους ξεκαθαρίσουµε κάποια πράγµατα.

Εγώ, λοιπόν, τώρα σας ρωτώ ποια είναι η συγκεκριµένη θέση
που προέβαλε το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
στο οικονοµικό επιτελείο της Κυβέρνησης, στην Αγροτική Τρά-
πεζα Ελλάδος, σε σχέση µε το µέλλον της Ελληνικής Βιοµηχα-
νίας Ζάχαρης, γιατί βρίθει ο Τύπος µε δηµοσιεύµατα για το ότι θα
«µπει µαχαίρι» στις θυγατρικές της ΑΤΕ, συνεπώς και στην Ελ-
ληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης. Εγώ, όµως, θέλω να ξέρω τη θέση
του Υπουργείου σας επί αυτού του ζητήµατος.

∆εύτερον, θέλω να ξέρω τη θέση σας. ∆ηλαδή, θέλω να ξέρω
ποια θα είναι η αξιοποίηση των δύο εργοστασίων που τώρα είναι
ανενεργά από την Κυβέρνησή σας, δηλαδή του εργοστασίου της
Λάρισας και της Ξάνθης.

Όπως πολύ σωστά είπατε, µετά τους καταστροφικούς χειρι-
σµούς της κυβέρνησης Καραµανλή το 2006 για την αναθεώρηση
της ΚΟΑ Ζάχαρης, δόθηκε ένα αντισταθµιστικό πριµ, µία αντι-
σταθµιστική αποζηµίωση στους παραγωγούς για να καλύψουν
το χαµένο τους εισόδηµα είκοσι επτά µηνών. Υποτίθεται ότι µέσα
σ’ αυτούς τους είκοσι επτά µήνες θα υπήρχε µια αναδιάρθρωση
της παραγωγικής διαδικασίας των δύο αυτών εργοστασίων που
προανέφερα. Εδώ, όµως, βλέπουµε ότι η κατάσταση έχει βαλ-
τώσει εντελώς.

Άρα, λοιπόν, θέλω να µου διευκρινίσετε το εξής. Τελικά τα δύο
εργοστάσια θα πουληθούν ως οικόπεδα; Γιατί αυτό λέγεται. Και
ο εξοπλισµός που στοίχισε εκατοµµύρια, θα δοθεί για παλιοσί-
δερα; Περί αυτού πρόκειται. Επίσης, θέλω ξεκάθαρες απαντή-
σεις ως προς το πού πάτε τα πράγµατα, σε σχέση µε την
αξιοποίηση αυτών των δύο εργοστασίων.

Και βεβαίως, περιµένω και ένα πρώτο δείγµα για το πώς και
πού σκέπτεστε να διαµορφωθεί αυτή η νέα τιµολογιακή πολιτική
–εννοώ για τη νέα περίοδο- της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης
και βεβαίως τι µέτρα θα πάρετε για να µειωθεί έτι περαιτέρω η
τιµή των φαρµάκων που έχει φτάσει σε πολύ υψηλά επίπεδα και
πλήττει το εισόδηµα των παραγωγών ζαχαρότευτλων.

Πάντως, µε τις παρεµβάσεις σας θα πρέπει να αρχίσει µια αντί-
θετη πορεία από αυτήν που ακολουθήθηκε από την κυβέρνηση
Καραµανλή. Το µεγαλύτερο φιάσκο της αγροτικής πολιτικής της
Νέας ∆ηµοκρατίας ήταν η περίπτωση της ζάχαρης. Ελπίζω και
εσείς να µην ακολουθήσετε την πεπατηµένη.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε και

εµείς, κύριε Ροντούλη.
Στο σηµείο αυτό, δε, κύριε Ροντούλη, θα ήθελα να σας πω

πόσο καλύτερος είναι ο ευπροσήγορος λόγος σας και πόσο φαί-
νεται ότι είστε φιλόλογος, όταν δεν κορωνίζετε!

Το λόγο έχει ο Υπουργός κ. Κουτσούκος για τρία λεπτά.
Και δέκα µέρες µετά τα Χριστούγεννα, κύριε Υπουργέ, θα σας

πούµε και χρόνια πολλά.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, να είστε
καλά.

Κύριε συνάδελφε, την προηγούµενη εβδοµάδα που συναντή-

θηκα µε τους τευτλοπαραγωγούς, διαπίστωσα ότι είχαν την αί-
σθηση ή σχεδόν τη βεβαιότητα ότι µπορούµε να κάνουµε αυτό το
ολοκληρωµένο πρόγραµµα που λέτε την άλλη µέρα. Εγώ τους
διαβεβαίωσα ότι δεν µπορούµε να το κάνουµε. Και τους µίλησα
ειλικρινά, διότι, είτε είµαι σ’ αυτήν τη θέση είτε δεν είµαι, δεν
θέλω να µε κατηγορήσει κανένας ότι έδωσα ψεύτικες υποσχέ-
σεις.

Επειδή το πρόβληµα θα ενταθεί µετά τη νέα καλλιεργητική
χρονιά, για το 2012, τους ζήτησα αυτήν την πίστωση χρόνου,
προκειµένου να συνεργαστώ µε τις υπηρεσίες µου και ιδίως µε
την υπηρεσία που εφαρµόζει το Πρόγραµµα Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης, για να δούµε µε ποιον τρόπο και σε ποιον θα αναθέσουµε τη
µελέτη -διότι µε βάση τους ευρωπαϊκούς κανονισµούς χρειάζεται
µια µελέτη για να εντάξεις ένα τέτοιο πρόγραµµα- τι χρήµατα θα
µπορούµε να διασφαλίσουµε και τι ορίζοντα θα τους δώσουµε.

∆εν υπαναχωρώ σήµερα. Τα ίδια τους είπα, τα ίδια λέω και σε
σας και πιστεύω ότι θα είµαι πάρα πολύ συνεπής και συγκεκρι-
µένος στο χρονοδιάγραµµα που έταξα.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Άρα, το θέµα µένει ανοιχτό.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Βεβαίως.
Όσον αφορά τώρα το θέµα της τιµής, σήµερα αν δεν κάνω

λάθος έχει γενική συνέλευση και η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχα-
ρης στη Θεσσαλονίκη και εκεί θα τεθούν τα θέµατα.

Νωρίτερα, είχα καλέσει τη διοίκηση της Ελληνικής Βιοµηχα-
νίας Ζάχαρης και κάναµε µια συζήτηση για την τιµολογιακή πο-
λιτική. Η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης µε τα στοιχεία που
διαθέτει, ισχυρίζεται ότι έχει το υψηλότερο κοστολόγιο σε όλη
την Ευρώπη, επειδή πληρώνει υψηλότερα την τιµή των τεύτλων.
Αυτό, βέβαια, συνδέεται και µε το κόστος παραγωγής.

Συµφωνήσαµε, λοιπόν, να διαµορφώσει µια πολιτική που θα
επιδοτεί το ζαχαρικό τίτλο, αλλά δεν θα υποβαθµίσει εντελώς και
τα άλλα προϊόντα. Αυτή, όµως, η πολιτική είναι υπό διαµόρφωση.

Εγώ θα ήµουν ευτυχής εάν µπορούσα να ανακοινώσω ταυτό-
χρονα και τα υποστηρικτικά µέτρα και την τιµολογιακή πολιτική
για να είναι πολύ καθαρό το τοπίο και να κρατήσουµε τους πα-
ραγωγούς το 2011, προκειµένου να έχουµε ελπίδες και για το
2012. ∆ιότι, όπως ξέρετε, έχουµε τρία εργοστάσια, κύριε συνά-
δελφε και πρέπει να καλύψουµε την παραγωγή.

Αυτή είναι και η θέση µας. Όταν είσαι ελλειµµατικός στο ισο-
ζύγιο, δεν µπορείς να έχεις άλλη θέση από το να καλλιεργείς και
να έχεις προστιθέµενη αξία µέσω της επεξεργασίας. Αυτή είναι
η θέση του Υπουργείου. Όµως, νωρίτερα εδώ παρακολουθήσατε
τη συζήτηση στο πλαίσιο της οποίας ο κ. Σαχινίδης, ο αρµόδιος
Υφυπουργός, διευκρίνισε ότι στο πρόγραµµα αναδιάρθρωσης
της Αγροτικής Τράπεζας είναι να απαλλαγεί από όλες τις δρα-
στηριότητες που δεν έχουν χρηµατοπιστωτικό χαρακτήρα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Προφανώς, δεν µίλησε ο κύριος συνάδελφος για τη ζάχαρη,
µίλησε για τα άλλα εργοστάσια. Όµως, προφανώς το ίδιο ισχύει
και για τη ζάχαρη.

Εµείς, λοιπόν, οφείλουµε τις επόµενες µέρες να δούµε και πώς
θα διαµορφωθεί και το τοπίο µε τη ζάχαρη, γιατί µας αφορά,
εφόσον κάνουµε αυτήν τη συζήτηση.

Επίσης, σ’ αυτό το πλαίσιο πρέπει να δούµε και τι θα γίνει και
µε τα δύο κλειστά εργοστάσια, διότι, όπως ξέρετε, υπήρχε το
πρόγραµµα µετατροπής τους σε εργοστάσια βιοαιθανόλης, το
οποίο απέτυχε και τα χρήµατα τα εισέπραξαν και η Βιοµηχανία
και η Αγροτική Τράπεζα από το πρόγραµµα της αναδιάρθρωσης.
Πιστεύω ότι αυτό το γνωρίζετε. Απέτυχε, λοιπόν. Άρα, ξεκινάµε
από το σηµείο µηδέν.

∆εν είµαι σε θέση και δεν µπορώ –και πρέπει να το καταλάβετε
αυτό- να σας πω ποια θα είναι η εξέλιξη των πραγµάτων και προ-
φανώς θα συµφωνούσα µαζί σας ότι δεν µπορούν επενδεδυµένα
κεφάλαια να πουληθούν µε τη µορφή οικοπέδων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, συγγνώµη για την παραβίαση του χρόνου,
αλλά νοµίζω ότι ήταν χρήσιµα…
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Εξαιρετικά χρήσιµα
και κατανοητά.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Θα είµαι έτοιµος σε ό,τι αφορά τις αρµο-
διότητές µου, κύριε συνάδελφε, να δώσω συγκεκριµένες
απαντήσεις στο χρονοδιάγραµµα και στα δύο ερωτήµατα που
έχετε θέσει.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Καλύψατε το Σώµα,

κύριε Υπουργέ. Σας ευχαριστούµε πολύ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να κάνω µια ανακοί-

νωση προς το Σώµα, πριν συνεχίσουµε µε την Υπουργό κ. Χρι-
στοφιλοπούλου.

Πρώτον, η ∆ιαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων κατα-
θέτει την Έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Πολιτι-
σµού και Τουρισµού: «Ενίσχυση και ανάπτυξη της κινηµατο-
γραφικής τέχνης και άλλες διατάξεις».

∆εύτερον, η ∆ιαρκής Επιτροπή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ∆ηµόσιας
Τάξης και ∆ικαιοσύνης καταθέτει την Έκθεσή της στο σχέδιο
νόµου του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων
∆ικαιωµάτων: «Εξορθολογισµός και βελτίωση στην απονοµή της
ποινικής δικαιοσύνης».

Επίσης, οι Υπουργοί Προστασίας του Πολίτη, Οικονοµικών,
Εξωτερικών και ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαι-
ωµάτων κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση Συµφωνίας Έδρας
µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του FRONTEX (Ευρω-
παϊκού Οργανισµού για τη διαχείριση της επιχειρησιακής συ-
νεργασίας στα εξωτερικά σύνορα των Κρατών-Μελών της
Ευρωπαϊκής Ένωσης) για τη φιλοξενία του επιχειρησιακού γρα-
φείου FRONTEX στην Ελλάδα».

Τέταρτον, οι Υπουργοί Προστασίας του Πολίτη, Εξωτερικών,
Οικονοµικών, Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, Υποδοµών,
Μεταφορών και ∆ικτύων, ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπί-
νων ∆ικαιωµάτων και Πολιτισµού και Τουρισµού κατέθεσαν σχέ-
διο νόµου: «Κύρωση Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Γαλλικής ∆η-
µοκρατίας, σχετικά µε τη συνεργασία σε θέµατα εσωτερικής
ασφάλειας».

Πέµπτον, οι Υπουργοί Εξωτερικών και Οικονοµικών κατέθεσαν
σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας Προσχώρησης στο Ευ-
ρωπαϊκό Κοινό Ταµείο ∆υτικών Βαλκανίων, των Γενικών Όρων
του Ευρωπαϊκού Κοινού Ταµείου ∆υτικών Βαλκανίων και των
Όρων Αναφοράς της Ενιαίας Χρηµατοδοτικής ∆ιευκόλυνσης του
Επενδυτικού Πλαισίου ∆υτικών Βαλκανίων».

Παραπέµπονται στις αρµόδιες διαρκείς επιτροπές.
Θα συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 324/7-12-2010 επίκαιρη ερώ-

τηση της Βουλευτού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς
κ. Ευαγγελίας Αµµανατίδου-Πασχαλίδου προς τους Υπουργούς
Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων και Εσωτερικών,
Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε το
θεσµό των µουσικών σχολείων κ.λπ..

Η κ. Αµµανατίδου θα µας αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή της
σε δύο λεπτά και η Υπουργός κ. Χριστοφιλοπούλου θα απαντή-
σει αµέσως µετά.

Κυρία Αµµανατίδου, έχετε το λόγο.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρία Υπουργέ, µετά από απανωτές ερωτήσεις που έχουµε

κάνει και εγώ και συνάδελφοί µου του ΣΥΡΙΖΑ – πιθανόν να έχουν
κάνει και συνάδελφοι από άλλα κόµµατα – θέλω να δώσω ακρι-
βώς όπως αναφέρω το θέµα, µε µια ερώτηση: οι τελευταίες
νότες στα µουσικά σχολεία του µνηµονίου; Συµπληρώνω και
ρωτάω: πέφτει η αυλαία και στα καλλιτεχνικά σχολεία; Σταµα-
τούν να παίζουν µπάλα στα αθλητικά σχολεία; Και το λέω αυτό,
διότι µόλις χτες καταργήσατε τα αθλητικά σχολεία.

Ο θεσµός των δηµόσιων µουσικών σχολείων, γυµνασίων και
λυκείων, αλλά και κάποιων λυκειακών τάξεων που ξεκίνησαν αρ-
γότερα, ξεκίνησε το 1988 για να προάγει τον πολιτισµό, τη µου-
σική και την τέχνη και εισάγονται σε αυτά οι µαθητές µετά από
εξετάσεις. ∆ηµιουργήθηκαν τριάντα πέντε σχολεία σε όλη τη
χώρα, τα οποία εξυπηρετούν µαθητές τουλάχιστον από έναν

νοµό, αν όχι και δεύτερο όµορο, και έχουν ολοήµερη λειτουργία
λόγω των δεκαεπτά επιπλέον ωρών µουσικών µαθηµάτων.

Από την έναρξη της σχολικής χρονιάς έχουν περάσει τρεις
µήνες και παραµένουν σχεδόν όλα τα προβλήµατα στα µουσικά
σχολεία της χώρας, ενώ οι µαθητές βρίσκονται ανυπεράσπιστοι
µε πολλές ακόµη διδακτικές ώρες κενές, χωρίς καθηγητές στα
µουσικά µαθήµατα – όταν αναφερόµαστε στα µουσικά σχολεία
και ανάλογα για τα καλλιτεχνικά και στα αθλητικά – και βέβαια
και σε ορισµένα γενικής παιδείας.

Είναι γνωστό πως δεν υπάρχουν ακόµη ενιαία αναλυτικά προ-
γράµµατα σπουδών στα µουσικά µαθήµατα, βιβλία µουσικής και
ωρολόγιο πρόγραµµα. Επίσης, δεν δίνεται η δυνατότητα από-
κτησης τίτλου µουσικών σπουδών µετά από εξετάσεις ισάξιου µε
τις γνώσεις που αποκτούν αυτοί οι µαθητές µετά από έξι χρόνια
φοίτησης.

Πέραν των άλλων, στο Μουσικό Σχολείο Θεσσαλονίκης το
πρόβληµα της µεταφοράς των µαθητών λύθηκε µετά από ένα
µήνα, το οποίο όµως βλέπουµε να επανέρχεται µετά από τις 1-1-
2011 – και θα ήθελα και σε αυτό µια απάντηση – ενώ το θέµα της
σίτισης ακόµη εκκρεµεί, όταν η προηγούµενη καταληκτική ηµε-
ροµηνία που περιµέναµε ήταν η 30η Νοέµβρη, απ’ ό,τι µας είχε
πει η νοµαρχία.

Πώς εξηγείται το γεγονός ότι δεν έχει υλοποιηθεί ακόµη στο
σύνολό του ο ιδρυτικός νόµος για το θεσµό των µουσικών σχο-
λείων µε την κατάλληλη στελέχωση υλικοτεχνικής υποδοµής, δι-
δακτικού προσωπικού, αναλυτικών προγραµµάτων σπουδών και
αντίστοιχου τίτλου σπουδών µετά από εξετάσεις;

Τι µέτρα θα πάρετε ώστε να λυθεί άµεσα στο θέµα της σίτισης
στο Μουσικό Σχολείο Θεσσαλονίκης, αλλά και σε άλλα µουσικά
και καλλιτεχνικά σχολεία, και οι µαθητές να µη µένουν χωρίς φα-
γητό από τις 7 το πρωί – για κάποια σχολεία φεύγουν και 6.30 τα
λεωφορεία, γιατί µεταφέρονται απ’ όλο το νοµό µαθητές – έως
τις 5 το απόγευµα που επιστρέφουν στα σπίτια τους;

Και θέλω να αναφέρω εδώ, κύριε Πρόεδρε, και κλείνω µε αυτό,
ότι σήµερα στα θεωρεία είναι γονείς και µέλη των Συλλόγων Γο-
νέων και Κηδεµόνων του Καλλιτεχνικού Σχολείου του Γέρακα και
του Καλλιτεχνικού Σχολείου του Ηρακλείου Κρήτης µαζί µε µα-
θητές και µαθήτριες, οι οποίοι ταξίδεψαν όλη τη νύχτα µε το κα-
ράβι, για να δουν, γιατί είναι ένα θέµα που τους αφορά και την
αγωνία αυτή θα πρέπει να την αφουγκραστεί το Υπουργείο και η
κυρία Υπουργός.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Σας καλωσορίζουµε και χαιρόµαστε που είστε εδώ παρέα µας.
Η αξιότιµη κυρία Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης

και Θρησκευµάτων, κ. Παρασκευή Χριστοφιλοπούλου, έχει το
λόγο.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Να καλωσορίσω κι εγώ τους γονείς και µαθητές, που δυστυ-
χώς δεν µπορούµε να τους µιλήσουµε τώρα, αλλά θα µιλήσουµε
στη συνάδελφο.

∆εν κλείνουν, κυρία συνάδελφε –και λυπάµαι για την προσπά-
θεια δηµιουργίας εντυπώσεων…

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Μακάρι, µακάρι.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Σας άκουσα ευλαβικά.
∆εν κλείνουν τα µουσικά σχολεία και όπως σας εξήγησα, όταν

µε επισκεφθήκατε στο Υπουργείο - και είµαι στη διάθεσή σας να
κάνουµε και άλλη συνάντηση – υπάρχει προσπάθεια ένας θεσµός
που δηµιουργήθηκε, όπως πολύ σωστά είπατε, το 1988 να ανα-
µορφωθεί στο πλαίσιο του νέου σχολείου, δηλαδή να πάµε να
δούµε ξανά τα νέα αναλυτικά προγράµµατα σπουδών και για τα
µουσικά σχολεία.

Εξηγούµαι, λοιπόν, και νοµίζω ότι εδώ υπάρχει ίσως µια πα-
ρανόηση. Υπάρχει θεσµοθετηµένο ωρολόγιο πρόγραµµα. Έχω
και τον αριθµό της απόφασης. Και υπάρχουν και ενιαία αναλυτικά
προγράµµατα σπουδών και έχω και τους αριθµούς των ΦΕΚ, τα
οποία µπορώ να σας καταθέσω, να µην πάρω χρόνο. Υπάρχουν.
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Εγώ δεν λέω ότι είναι τα καλύτερα. Εγώ δεν λέω ότι δεν υπάρ-
χουν ελλείψεις και πρόσφατα, σε συνάντηση µε την Καλλιτεχνική
Επιτροπή είχαµε ήδη κάποιες πρώτες προτάσεις για το πώς µπο-
ρούµε να βελτιώσουµε αυτά τα αναλυτικά προγράµµατα σπου-
δών. Και βεβαίως υπάρχουν προτάσεις δικές σας, προτάσεις από
τις ενώσεις γονέων και κηδεµόνων των µουσικών σχολείων. Τις
καλοδεχόµαστε.

Άρα η δουλειά που γίνεται αυτήν τη στιγµή και που έχει στόχο
να ξεκινήσουν πιλοτικά τα νέα αναµορφωµένα προγράµµατα
σπουδών για το νέο σχολείο την επόµενη χρονιά, συµπεριλαµ-
βάνει και την αναµόρφωση των αναλυτικών προγραµµάτων
σπουδών των µουσικών σχολείων.

Σε ό,τι αφορά το προσωπικό και εδώ αναγνωρίζοντας ότι σε
πάρα πολύ δύσκολες συνθήκες –κύριε Πρόεδρε, ξέρετε ότι εί-
χαµε τις διπλάσιες συνταξιοδοτήσεις και τους µισούς διορισµούς
– παρ’ όλα αυτά τα σχολεία άνοιξαν µε τον καλύτερο δυνατό
τρόπο, αξιοποιήθηκε το εκπαιδευτικό δυναµικό. Έχουµε όµως
ελλείψεις ακόµα, λίγες πια, στα µουσικά σχολεία. Προσλάβαµε
τριακόσιους εβδοµήντα τέσσερις αναπληρωτές πλήρους ωρα-
ρίου για τα µαθήµατα της µουσικής και είµαστε πραγµατικά στη
διαδικασία να δούµε εκεί όπου λείπουν ώρες ή υπάρχει ανάγκη
για µειωµένου ωραρίου αναπληρωτές να καλύψουµε και αυτές
τις θέσεις.

Τώρα έρχοµαι να δούµε λίγο το θέµα των βιβλίων. Πρέπει να
πω – και το ξέρουν και οι γονείς και οι εκπαιδευτικοί αυτό – ότι
υπάρχει ένα χρόνιο πρόβληµα. Έχουµε προτάσεις από την Καλ-
λιτεχνική Επιτροπή και θα τις εξετάσουµε. ∆εν είναι πάρα πολύ
εύκολο να παρθεί αυτή η απόφαση, γιατί δεν είµαστε σίγουροι
από τη µεγάλη γκάµα και τη µεγάλη ιδιαιτερότητα και τη διαφο-
ρετικότητα των οργάνων για την κατάλληλη λύση για τα παιδιά.
Έχουµε και σκέψεις για το πώς θα µπορούσαµε αυτή τη διαδι-
κασία να τη µεταφέρουµε, όχι χωρίς όµως ευθύνη και καθοδή-
γηση του δηµοσίου, προς το κάθε σχολειό και έχουµε σαράντα
δύο σχολειά σε όλη την Ελλάδα.

Είµαστε επίσης σε µια πολύ δηµιουργική επεξεργασία προτά-
σεων για τη σύνδεση µουσικών σχολείων µε την πιστοποίηση των
µουσικών γνώσεων. Κυρία συνάδελφε, αυτό µπορούµε να το κά-
νουµε σε επόµενη ερώτηση ή σε άλλη κοινοβουλευτική διαδικα-
σία. Κύριε Πρόεδρε, ολοκληρώνω µε την πρωτολογία και θα
συνεχίσω στη δευτερολογία. Γιατί το θέµα δεν είναι να δώσουµε
τίτλους µουσικών σπουδών, οι οποίοι δεν θα έχουν αντίκρισµα
και κυρίως αντίκρισµα στην αγορά της τέχνης, στον καλλιτεχνικό
κόσµο ή στις προοπτικές των παιδιών. Το ζήτηµα είναι – και θέ-
λουµε να επεξεργαστούµε – λύσεις όπως αυτή που συνδέει τα
µουσικά σχολεία µε τα µουσικά τµήµατα των πανεπιστηµίων της
χώρας.

Τέλος, µια λέξη για τη σίτιση, αλλά θα επανέλθω. Γνωρίζετε,
κυρία συνάδελφε, όπως το γνωρίζουµε όλοι, κύριε Πρόεδρε, ότι
η σίτιση και η µεταφορά µαθητών είναι αρµοδιότητες της Νο-
µαρχιακής Αυτοδιοίκησης µέχρι το ∆εκέµβρη και των καλλικρα-
τικών δήµων από 1-1-2011.

Παρ’ όλα αυτά το Υπουργείο Παιδείας επειδή ενδιαφέρεται και
ας µην έχει αρµοδιότητα, στήριξε και στηρίζει και σε συνεργασία
και µε το Υπουργείο Εσωτερικών τις λύσεις που µπορούµε να
δώσουµε µέσα από νοµοθετική διευκόλυνση στους δήµους µε-
θαύριο και στις νοµαρχίες τώρα. Είπατε και εσείς ότι ήρθα η ίδια
στη Θεσσαλονίκη, για να λυθεί το θέµα της µεταφοράς µαθητών.
∆εν θα κάνω κόπο και ας µην είµαι αρµόδια. Αυτό που µε ενδια-
φέρει, όµως είναι να βρούµε µία βιώσιµη λύση.

∆ιότι γνωρίζετε πολύ καλά ότι υπάρχει και πολύ µεγάλη σπα-
τάλη –δεν µιλώ για τη Θεσσαλονίκη ειδικά- σε πάρα πολλά σχο-
λεία. Και στους έφηβούς µας πολλές φορές δεν τους αρέσει
αυτή η σίτιση. Μπορούµε και σε συνεργασία και µε τους γονείς
να βρούµε και υγιεινούς τρόπους διατροφής -και να συµβάλει
και το Υπουργείο Παιδείας σ’ αυτό- αλλά και να βρούµε τρόπους
οι οποίοι δεν θα κοστίζουν όλα αυτά τα χρήµατα, τα οποία, πα-
ραδείγµατος χάριν, θα µπορούσαν να πάνε για άλλους σκοπούς
και να ενδυναµώσουµε τα µουσικά σχολεία ή να κάνουµε και και-
νούργια µουσικά σχολεία εκεί όπου χρειάζονται, αντί να πετιού-
νται. ∆ιότι, πραγµατικά, κύριε Πρόεδρε, µιλάµε για τρία
εκατοµµύρια ευρώ που ξοδεύονται για τη σίτιση των µαθητών,

όπου είναι ένα ποσό υπέρογκο, που δεν τους καλύπτει η σίτιση
–γιατί το γνωρίζω πολύ καλά και από σχολεία της περιοχής µου-
και πολλές φορές πετάγεται αυτό το φαγητό, είτε γιατί δεν είναι
κατάλληλο είτε γιατί -όπως στην περίπτωση της Θεσσαλονίκης,
που ανέφερε η κυρία συνάδελφος- έχουµε καθυστερήσεις στους
διαγωνισµούς.

Αν χρειαστεί θα επανέλθω στη δευτερολογία µου.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

πολύ, κυρία Υπουργέ.
Το λόγο έχει η συνάδελφος κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου από το

ΣΥΡΙΖΑ για τρία λεπτά.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ- ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, µέσα σε αυτές τις ερωτήσεις που είχαµε κάνει

και µε συναδέλφους, στις 22 Ιουνίου 2010, κάναµε ερώτηση προς
το Υπουργείο Παιδείας και το Εσωτερικών και Πολιτισµού και
Τουρισµού, µε θέµα την κατάργηση ειδικών σχολείων. Μέσα σε
αυτά ήταν και τα αθλητικά και τα µουσικά και τα καλλιτεχνικά και
τα σχολεία ειδικής αγωγής. Αναφέρετε σε αυτήν την απάντηση
ότι δεν υπάρχει τέτοιο θέµα κατάργησης.

Η «ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ», όµως, σήµερα λέει: «Καταργούνται τα
αθλητικά σχολεία». Θέλω να το διαψεύσετε αυτό, αν δεν υπάρ-
χει όντως κατάργηση βάσει του νοικοκυρέµατος που λέει το
Υπουργείο Παιδείας λόγω των κακών δηµοσιονοµικών της χώρας
µας. Μάλιστα εδώ γνωρίζουµε, ότι στις 16 Νοεµβρίου στάλθηκε
από το Υπουργείο µία εγκύκλιος µέχρι τις 18 Νοεµβρίου στα
αθλητικά σχολεία να υπογράψουν οι γονείς ότι από εδώ και πέρα
η µεταφορά µαθητών θα γίνεται µε δική τους ευθύνη, αλλιώς
πρέπει να πάρουν τα παιδιά και να τα πάνε στα υπόλοιπα σχο-
λεία.

Αν κάνω λάθος να µε διαψεύσετε, αλλά αυτή η εγκύκλιος,
όµως, υπάρχει και την έχουµε.

Θα ήθελα να πω εδώ ότι εµπλέκονται τέσσερα Υπουργεία µε
τα συγκεκριµένα σχολεία. Γιατί τέσσερα; Είναι το Υπουργείο Παι-
δείας, το Υπουργείο Πολιτισµού, το Υπουργείο Εσωτερικών –που
αφορά το θέµα σίτισης και µεταφοράς µαθητών- και έχουµε και
το Υπουργείο Υποδοµών, διότι απαντήσατε εδώ για το Καλλιτε-
χνικό Σχολείο Ηρακλείου στον συνάδελφό µου, τον κ. Κριτσω-
τάκη, που λέτε ότι αυτό έχει να κάνει µε την Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση, αλλά σε µία άλλη απάντηση, όµως, αναφέρετε ότι
είναι αρµοδιότητα του Υπουργείου Υποδοµών και Μεταφορών.

Πείτε µου όλες αυτές οι συναρµοδιότητες πώς είναι δυνατόν
να συντονιστούν, όταν από 1η Ιανουαρίου έχουµε τους Καλλι-
κρατικούς δήµους και έχουµε την αιρετή περιφέρεια!

Θα έπρεπε, κυρία Υφυπουργέ, να ήσασταν πολύ πιο συγκε-
κριµένη. Υπάρχει µεγάλη αγωνία. Υπάρχουν όλα αυτά τα σχο-
λεία. Υπάρχουν οι µαθητές, υπάρχουν οι καθηγητές. Το
αναλυτικό πρόγραµµα σπουδών, όντως, το έχω. ∆εν χρειάζεται
να µου το δώσετε. Το έχω σε ΦΕΚ, κυρία Υφυπουργέ. Το θέµα
είναι ότι δεν έχει υλοποιηθεί από τις 2 Ιουλίου 2009 που είναι το
συγκεκριµένο ΦΕΚ. Είναι το ΦΕΚ µε αριθµό 68092/Γ’7.

Θα ήθελα να προσθέσω και κάτι τελευταίο όσον αφορά τους
καθηγητές και την κατασπατάληση που λέτε. Το Υπουργείο τί
κάνει; Οι πιστώσεις για τους αναπληρωτές έχουν τελειώσει –ό,τι
και αν αυτό σηµαίνει- κι έτσι οι καθηγητές ΠΕ και ΤΕ µπορούν να
προσληφθούν µόνο ως ωροµίσθιοι, επειδή εάν πάρουν πέντε
ώρες και πάνω, θα πρέπει να γίνουν αναπληρωτές µειωµένου
ωραρίου. Η πρόσληψη είτε ωροµισθίων είτε αναπληρωτών µειω-
µένου ωραρίου είναι παράνοµη όταν τα κενά είναι πλήρη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

∆ίπλα σε αυτήν την παρανοµία, προστίθεται αυτή η απίστευτη
απόφαση να µην επιτρέπει το σύστηµα διορισµό καθηγητών ΤΕ
ή ΠΕ για πάνω από τέσσερις ώρες απασχόλησης, για να µην γί-
νουν αναπληρωτές. ∆εν πρόκειται να βρεθούν οι µουσικοί που
χρειάζονται και να δεχθούν ένα διορισµό τεσσάρων ωρών υπο-
χρεωτικά σε δύο τουλάχιστον ηµέρες. Καταλαβαίνετε ότι αυτοί οι
άνθρωποι παίρνουν 150 ευρώ το µήνα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε, κυρία
συνάδελφε.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ- ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κυρία Υφυπουργέ, θα
πρέπει να είστε πολύ συγκεκριµένη και να µας εξηγήσετε, για
ποιους λόγους γίνονται όλα αυτά όσον αφορά τα συγκεκριµένα
σχολεία και αν υπάρχει στόχευση, αυτά τα σχολεία να συρρι-
κνωθούν διότι ήδη είναι απαξιωµένα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Είναι κατανοητό.
Μην επαναλαµβάνεστε.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ- ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Θα κάνω κατάθεση
στα Πρακτικά από σχολεία όλης της Ελλάδας, µουσικά και καλ-
λιτεχνικά και από τους συλλόγους γονέων και κηδεµόνων.

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου –

Πασχαλίδου καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ κι εγώ.
Μόνο που θα σας θυµίσω, αγαπητή κυρία συνάδελφε, ότι η

ερώτησή σας αφορά το θεσµό των µουσικών σχολείων και θέ-
σατε πάρα πολλά άλλα θέµατα, για τα οποία θα σας παρακα-
λέσω να κάνετε άλλες ερωτήσεις.

Η κυρία Υφυπουργός έχει το λόγο επί της ερωτήσεως σχετικά
µε το θεσµό των µουσικών σχολείων για τρία λεπτά.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Πρόεδρε, έχετε απόλυτο δίκιο. Έθεσε πολλά η κυρία
συνάδελφος περί καλλιτεχνικών και αθλητικών τµηµάτων, ότι δεν
υπάρχουν σχολεία αθλητικά, αλλά υπάρχουν τµήµατα αθλητικής
διευκόλυνσης. Μάλιστα, µιλάµε και για τµήµατα τα οποία είναι
εξαιρετικά ολιγάριθµα. Λειτούργησαν εννιακόσια εξ αυτών µε ένα
απίστευτα υπέρογκο κόστος. Κάποια χρειάζονται, κάποια δεν
χρειάζονται. Πάµε σε σοβαρή αναδιάρθρωση του θεσµού αυτού.
Πάµε σε µία αναδιάρθρωση που να στοχεύει στον µαθητή-
αθλητή και να τον διευκολύνουµε. Υπάρχουν πολλοί τρόποι για
να µπουν µέσα οι αθλητικές οµοσπονδίες. Θα έλεγα ότι αυτός ο
θεσµός έχει ξεφτίσει και θα πρέπει να δούµε εκ βάθρων το πώς
βοηθάµε τα παιδιά-αθλητές.

Γνωρίζω ότι παρεκτρέποµαι κι εγώ, όπως και οι συνάδελφοι
από τον Κανονισµό, αλλά θα ήθελα να διευκρινίσω ότι για τις
ερωτήσεις που είπατε και µε καλέσατε να είµαι συγκεκριµένη,
δεν µπορώ να απαντήσω, κυρία συνάδελφε, για ερωτήσεις γρα-
πτές άλλου συναδέλφου, που κάθεται δίπλα σας και τις οποίες
µου αναγνώσατε τώρα.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ- ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: ∆ικές σας είναι.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Σας παρακαλώ! Σας
σεβάστηκα, παρότι ήσασταν εκτός Κανονισµού. Τώρα θα µε σε-
βαστείτε και εσείς στην απάντησή µου.

∆εν είναι δυνατόν χωρίς καµµία προετοιµασία να µου λέτε
προφορικά πράγµατα, τα οποία δεν µπορώ καν να διαβάσω.
Είµαι στη διάθεσή σας. Καταθέστε ερωτήσεις, να έρθω εδώ να
απαντήσω για όλα τα ζητήµατα που θέσατε.

Επί του προκειµένου, επί των µουσικών σχολείων ξαναλέω ότι
δεν συζητάµε για κατάργηση µουσικών και καλλιτεχνικών σχο-
λείων. Αντίθετα συζητάµε και –επαναλαµβάνω την λέξη «και»- για
τη διάθεση της τέχνης και του πολιτισµού «και» σε όλα τα σχο-
λεία. Τονίζω το «και» προς αποφυγή παρεξηγήσεων. Γνωρίζετε
ότι αυτό έχει αρχίσει να γίνεται ήδη µε τα οκτακόσια ολοήµερα
δηµοτικά σχολεία, όπως το ενιαίο αναµορφωµένο πρόγραµµα
που τελειώνει στις 14.00’, όπου όσα παιδιά θέλουν µπορούν να
µείνουν, υπάρχει η θεατρική αγωγή, η µουσική, τα εικαστικά.
Άρα, δεν πρόκειται για κατάργηση, πρόκειται για αναµόρφωση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Υφυπουργού)

Έρχοµαι τώρα στο θέµα της σίτισης. Γνωρίζετε πάρα πολύ
καλά, όπως και εγώ, ότι αρµόδια είναι η Τοπική Αυτοδιοίκηση. Το
ξαναλέω. Κι εµείς, όµως, θα ξαναδώσουµε τις δυνατότητες εκεί-
νες, τις θεσµικές, να λυθούν τα χέρια της αυτοδιοίκησης και κυ-
ρίως να συνεργαστεί µε τους γονείς και µε το σύλλογο των

καθηγητών στα σχολεία για να δοθούν οι καλύτερες λύσεις.
Τώρα, τι να σας πω; Έχω νούµερα στα χέρια µου που πρέπει

συνολικά ως πολιτεία και διαχρονικά να µας κάνουν να µην αι-
σθανόµαστε καθόλου καλά, είτε κεντρικά, κύριε Πρόεδρε, είτε
τοπικά. Ας πω µόνο ότι στο Μουσικό Σχολείου του Θερίσου ξο-
δεύονται τριάντα έξι χιλιάδες ευρώ για τη σίτιση τριάντα έξι µα-
θητών. Τριάντα έξι χιλιάδες ευρώ! Με αυτά τα χρήµατα όχι µόνο
καλύτερη σίτιση µπορούµε να κάνουµε µέσω των δήµων –διότι
ξαναλέω αρµόδιοι είναι οι δήµοι- αλλά µε διαφάνεια, µε αποτε-
λεσµατικότητα για το µαθητή. Πετιούνται λεφτά. Αυτό θα στα-
µατήσει .

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Υφυπουργού)

Με τον κ. Ντόλιο συζητήσαµε ήδη χθες και θα πάρουµε εκείνα
τα µέτρα, για να στηρίξουµε τους δήµους από την 1η Ιανουα-
ρίου, ούτως ώστε οι δήµοι να µπορέσουν να κάνουν την καλύ-
τερη δυνατή δουλειά εκεί που χρειάζεται η σίτιση και εκεί όπου
χρειάζεται η µεταφορά.

Κατά τα άλλα, επαναλαµβάνω, είµαι στη διάθεσή σας να συ-
ζητήσουµε και σε επόµενες συναντήσεις και τα θέµατα των µου-
σικών σχολείων αλλά και της συνολικής αναµόρφωσης των
προγραµµάτων σπουδών, που υπάρχουν µεν σήµερα και στα
µουσικά σχολεία αλλά χρήζουν αναθεώρησης.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων,
κ. Παρασκευή Χριστοφιλοπούλου, για τα πολλά χρήσιµα που µας
είπε για τα µουσικά σχολεία.

Σειρά έχει η έκτη µε αριθµό 307/6.12.2010 επίκαιρη ερώτηση
του Ανεξάρτητου Βουλευτή κ. Νικολάου Τσούκαλη προς την
Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τις
ακατοίκητες εργατικές κατοικίες του οικισµού «Πάτρα XIV» κ.λπ..

Κύριε Νικόλαε Τσούκαλη, εξαίρετε κύριε συνάδελφε, έχετε το
λόγο για δύο λεπτά, για να µας αναπτύξετε την επίκαιρη ερώ-
τησή σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ούτε δύο λεπτά δεν θα χρειαστώ, υπό την έννοια ότι η επί-

καιρη αυτή ερώτηση επαναφέρεται. Αφορά µία από τις κλασικές
περιπτώσεις δυσλειτουργίας, για να µην πω εγκληµατικής αµέ-
λειας, δηµοσίων υπηρεσιών και αφορά βεβαίως, έναν κρίσιµο πα-
ράγοντα διαµόρφωσης των συνθηκών ποιότητας ζωής, της
καθηµερινότητας των πολιτών.

Κύριε Υφυπουργέ, αυτή η ερώτηση έρχεται πέντε µήνες µετά
από αντίστοιχη ερώτηση που είχα υποβάλει προς τον κ. Κου-
τρουµάνη, ο οποίος στην απάντησή του ανέλαβε κάποιες υπο-
χρεώσεις απέναντι σ’ αυτές τις οικογένειες, οι οποίες
εγκαταστάθηκαν σε κάποιες κατοικίες, τις οποίες όµως ο Οργα-
νισµός Εργατικής Κατοικίας δεν είχε παραλάβει επισήµως από
τον εργολάβο.

Τότε, λοιπόν, είχα αναφέρει ότι η διαδικασία, γενικά ο θεσµός
κατασκευής των εργατικών κατοικιών, σε όλη τη χώρα πάσχει.
Είχα τονίσει τότε –και είχε την υποχρέωση ο κύριος Υφυπουρ-
γός να διερευνήσει εµπεριστατωµένα, γενικευµένα αυτό το πρό-
βληµα, γιατί υπάρχουν υποψίες και εύλογες επιφυλάξεις από
τους πολίτες και όχι µόνο ότι στη διαδικασία αυτή υπάρχει δια-
σπάθιση δηµόσιου πλούτου- ότι κάποιοι δυστυχώς κερδίζουν.
Ακόµη, είχε αναλάβει την υποχρέωση και είχε πει πριν από πέντε
µήνες, ότι η εταιρεία θα αναλάβει την υποχρέωση να αποκατα-
στήσει τις ζηµιές και ότι θα γίνει τεχνικός έλεγχος, για να διαπι-
στωθούν οι ζηµιές για να καταλογιστούν στην εταιρεία.

Όµως, όχι µόνο δεν έγινε τίποτα, κύριε Υφυπουργέ, αλλά σε
πρόσφατη συνάντηση που είχε η αντιπροσωπεία των κατοίκων
µε το Γενικό ∆ιευθυντή του Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας,
τον κ. Αντωνάτο, δηλώθηκε πλήρης άγνοια αυτού του γεγονό-
τος. Και δεν είναι µόνο αυτό, αλλά στις πρόσφατες έντονες βρο-
χοπτώσεις στη δυτική Ελλάδα έγινε όλη η περιοχή πλωτή.
∆ηλαδή, πληµµύρισαν υπόγεια, δρόµοι και δεν λειτούργησε τί-
ποτα. Περιµένω τις απαντήσεις σας, για να τοποθετηθώ στη δευ-
τερολογία µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Νικόλαο Τσούκαλη.
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Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης κ. Κεγκέρογλου, για τρία λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Πράγµατι, κύριε συνάδελφε, η προσωρινή παραλαβή των κα-
τοικιών ήταν από την αρχή µε κατασκευαστικές ελλείψεις. Ναι
µεν κατεγράφησαν τότε, αναδείχθηκαν στη συνέχεια και από τη
δική σας ερώτηση και στην πράξη, αλλά δεν υπήρξε η ανάλογη
αντιµετώπιση.

Με αφορµή την ερώτησή σας τον Μάιο κύριε συνάδελφε, έγι-
ναν επανειληµµένες οχλήσεις στον ανάδοχο, προκειµένου να κα-
λύψει τις υποχρεώσεις του.

Ταυτόχρονα, σε σχέση µε το βασικό θέµα που θέσατε για την
αναµόρφωση του στεγαστικού προγράµµατος, πρέπει να σας πω
ότι από έναν Οργανισµό, που είχε οδηγηθεί σε µεγάλο βαθµό σε
αδιέξοδο, σήµερα είµαστε σε θέση να επεξεργαζόµαστε το νέο
στεγαστικό πρόγραµµα σε καινούργιες βάσεις, µε νέες διαφα-
νείς διαδικασίες, προκειµένου µε σύγχρονες προδιαγραφές να
µπορούµε να παράσχουµε τη στεγαστική συνδροµή.

Ως προς το θέµα, λοιπόν, που αφορά συνολικά στο κατα-
σκευαστικό πρόγραµµα του ΟΕΚ, θα είµαστε έτοιµοι το Φε-
βρουάριο να έχουµε το τελικό σχέδιο και τις διαδικασίες, το πώς
δηλαδή θα προχωρήσει.

Για το ειδικό θέµα, όµως, στο οποίο αναφέρεστε, για την
Πάτρα πρέπει να σας πω ότι µετά τις αλλεπάλληλες οχλήσεις και
τη µη ανταπόκριση του ανάδοχου, εκδόθηκε ειδική διαταγή µε
βάση το άρθρο 7 του ν.1418/1986, αλλά και το άρθρο 46 του π.δ.
609/1985, βάσει των οποίων ο ανάδοχος έχει συγκεκριµένη προ-
θεσµία εξήντα ηµερών, προκειµένου να αποκαταστήσει τις ζη-
µιές και να ολοκληρώσει όλα αυτά για τα οποία έχει υποχρέωση.
Εάν, λοιπόν, µέχρι τις 8 Φεβρουαρίου, που είναι η ηµεροµηνία
που εκπνέει αυτή η προθεσµία, ο ανάδοχος δεν έχει εκπληρώσει
τις υποχρεώσεις του, τότε θα προχωρήσουµε στο επόµενο στά-
διο και, πέρα από τις κυρώσεις που προβλέπει ο νόµος, είτε δι-
οικητικές είτε ποινές, θα αποφασίσουµε για το πώς θα
προχωρήσουµε στην αποκατάσταση –γιατί δεν θα περιµένουµε
να ανταποκριθεί µετά την εκπνοή της προθεσµίας- µε το ανάλογο
βέβαια κόστος που θα επιµεριστεί.

Μαζί θα παρακολουθήσουµε αυτή την πορεία, κύριε συνά-
δελφε, γιατί η σηµερινή ερώτηση είναι πράγµατι η ανάδειξη για
άλλη µια φορά της αξίας του κοινοβουλευτικού ελέγχου, της ευ-
θύνης που έχουµε όλοι µας να ελέγχουµε τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό κ. Κεγκέρογλου.

Ο Ανεξάρτητος Βουλευτής κ. Νικόλαος Τσούκαλης έχει το
λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, αυτήν τη στιγµή αυτές οι οικογένειες πα-

ρακολουθούν ζωντανά την τοποθέτηση την οποία κάνετε. Όµως,
έθεσα γενικότερο πρόβληµα λειτουργίας όχι µόνο της στεγαστι-
κής πολιτικής του Υπουργείου, αλλά γενικότερα λειτουργίας του
ίδιου του Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας. Και θα σας πω τα
προβλήµατα που έχουµε αντιµετωπίσει όλη αυτήν την περίοδο,
προκειµένου οι πολίτες, αυτοί που κατοικούν στις συγκεκριµέ-
νες κατοικίες, να τύχουν του στοιχειώδους δικαιώµατος ενηµέ-
ρωσής τους, ούτως ώστε να ασκήσουν τα δικαιώµατά τους.

Παραδείγµατος χάριν, πρώτον, δεν τους παραχωρούνται σχέ-
δια του συγκεκριµένου οικισµού για κοινόχρηστους χώρους, για
δρόµους, γενικότερα για το οικιστικό θέµα.

∆εύτερον, δεν τους παραχωρείται αυτή η έκθεση, την οποία
λέτε ότι έχουν εκπονήσει οι ελεγκτές του Οργανισµού Εργατι-
κής Κατοικίας, για να δουν τι έχουν διαπιστώσει. Έχουν διαπι-
στώσει τις πραγµατικές ζηµιές του οικισµού ή κάποιες άλλες που
αναφέρονται γενικότερα στις προδιαγραφές; Και το λέω γιατί
αυτή τη στιγµή αυτοί αντιµετωπίζουν προβλήµατα, τα οποία ίσως
κάποιοι να µην τα θεωρήσουν ζηµιές. ∆ηλαδή, έχουν ξεκολλήσει
όλα σχεδόν τα πλακάκια των εσωτερικών χώρων. Όλες οι ηλε-

κτρικές εγκαταστάσεις είναι στον αέρα. Τα αποχετευτικά δεν λει-
τουργούν, µε αποτέλεσµα να πληµµυρίζουν τα υπόγεια. Αυτά
έχουν πιστοποιηθεί;

Και το κυριότερο είναι το εξής: Ορισµένες απ’ αυτές τις οικο-
γένειες έχουν δαπανήσει τη µισή αξία αυτών των κατοικιών, προ-
κειµένου να τις καταστήσουν στοιχειωδώς αξιοπρεπείς όσον
αφορά τη διαβίωση. Έχουν χαλάσει πάρα πολλά λεφτά, έχουν
«ξεζουµιστεί» οικονοµικά, για να µπορούν να τις συντηρούν επί
ένα χρόνο. Επ’ αυτών, υπάρχει κάποια πρόνοια για αποζηµίωση
εκ µέρους του εργολάβου ή όχι;

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Τσούκαλη.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-

λισης κ. Κεγκέρογλου, για να δώσει την τελική απάντηση.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-

νωνικής Ασφάλισης): Όπως ξέρετε, κύριε συνάδελφε, όταν
έγινε η προσωρινή παραλαβή, αναλυτικά κατεγράφησαν οι ελ-
λείψεις που υπήρχαν σε κάθε κατοικία. Είναι σε γνώση αυτών
που παρέλαβαν, είναι σε γνώση της υπηρεσίας και σε γνώση του
ανάδοχου αυτά τα οποία υπήρχαν κατά την προσωρινή παρα-
λαβή.

Από εκεί και πέρα, ενδέχεται να υπάρχουν ζηµιές οι οποίες
οφείλονται σε κατασκευαστικές ατέλειες και οι οποίες να πολ-
λαπλασίασαν το πρόβληµα. Ενδέχεται, όµως, να προκλήθηκαν
και ζηµιές. ∆εν είναι όλα ίδια. Εδώ µιλάµε τώρα για την αποκα-
τάσταση των ατελειών, των δυσλειτουργιών που προκύπτουν
από κατασκευαστικές ατέλειες και από ελλείψεις οι οποίες υπάρ-
χουν στην κατασκευή. Η συντήρηση είναι ένα άλλο κοµµάτι.

Τα σχέδια µε την οριστική παραλαβή, µε την υπογραφή της
απόφασης που αφορά τα ποσοστά και όλα όσα έχουν σχέση µε
την ιδιοκτησία πλέον, θα είναι στη διάθεσή τους. Στη φάση
αυτήν, όµως, έχουµε µια προσωρινή παραχώρηση ουσιαστικά η
οποία, απ’ ό,τι φαίνεται, δεν θα έπρεπε να είχε επιλεγεί από την
αρχή, εάν δεν είχε ολοκληρωθεί η διαδικασία, αλλά καθένας να
παίρνει το διαµέρισµά του, αφού έχει ολοκληρωθεί. Εποµένως,
σ’ αυτά κρατάµε µία σηµείωση, προκειµένου το νέο στεγαστικό
πρόγραµµα, όπως σας είπα, να λάβει υπ‘ όψιν του όλες αυτές
τις ατέλειες.

Για το συγκεκριµένο οικισµό προχωρούµε αυστηρά µέσα στο
δίµηνο. Από εκεί και πέρα, είναι ευθύνη µας να πιέσουµε για την
αποκατάσταση τον ανάδοχο. Εάν δεν το αποδεχθεί, υπάρχουν
οι διαδικασίες που προβλέπονται από τους νόµους για το πώς
θα γίνει αυτό και πού θα χρεωθούν τα χρήµατα.

Από εκεί και πέρα, θα πρέπει να σας ενηµερώσω ότι µέχρι το
Φεβρουάριο αυτό το νέο πρόγραµµα του ΟΕΚ που θα περιλαµ-
βάνει, εκτός από την αντικειµενικοποίηση των κριτηρίων και νέες
διαδικασίες διαφάνειας για την υλοποίησή του, θα είναι στη διά-
θεση όλων, προκειµένου να έχουµε πραγµατικά τα καλύτερα
αποτελέσµατα µε τα χρήµατα των ίδιων των εργαζοµένων για τη
στεγαστική συνδροµή.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Κεγκέρογλου.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων.
Πριν εισέλθουµε στη συζήτηση της επερώτησης, έχω την τιµή

να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολου-
θούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγή-
θηκαν στην έκθεση την αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ»
και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου της Βουλής και
τον τρόπο οργάνωσης της λειτουργίας της ελληνικής Βουλής,
σαράντα έξι µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί από
το 4ο Επαγγελµατικό Λύκειο Πάτρας.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Εισερχόµαστε στην
ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 10/24-11-2010 επερώτηση των
Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ κ.κ. Αλεξίου Τσίπρα, Λίτσας Αµµανατί-
δου-Πασχαλίδου, Ηρούς ∆ιώτη, Θεόδωρου ∆ρίτσα, Μιχαήλ Κρι-
τσωτάκη, Αναστασίου Κουράκη, Παναγιώτη Λαφαζάνη,
Βασιλείου Μουλόπουλου και ∆ηµητρίου Παπαδηµούλη, προς την
Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε θέ-
µατα εργασιακών σχέσεων και θέµατα ανεργίας.

Επίσης, πριν λάβει το λόγο ο πρώτος επερωτών Βουλευτής,
θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι για τη σηµερινή συζήτηση της
επερώτησης των Βουλευτών της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
ΣΥΡΙΖΑ ορίζεται από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος ο Βου-
λευτής κ. Μαυρίκος Γιώργος, ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών Βουλευτής κ. Μιχαήλ Κρι-
τσωτάκης.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρία Υπουργέ, κύ-
ριοι συνάδελφοι, η ερώτηση που καταθέσαµε σήµερα είναι επί-
καιρη και από τον τίτλο της, αλλά γίνεται πιο επίκαιρη µετά από
αυτά που βλέπουµε στη σηµερινή ειδησιογραφία και µετά από
τον ορυµαγδό, θα έλεγα, που έρχεται µε τη διαδικασία του κατ’
επείγοντος να αλλάξει το ήδη αλλαγµένο και επιβαρυµένο περι-
βάλλον στον τοµέα της εργασίας, αλλά όχι µόνο σε αυτό και σε
ό,τι άλλο είναι δίπλα από αυτό.

Οι εξοντωτικές διαστάσεις που έχει πάρει η ανεργία στη χώρα
µας και σαν συνέπεια της εφαρµογής του µνηµονίου έδιναν ιδι-
αίτερη επικαιρότητα από την αρχή στην επερώτηση της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ για την ανεργία. Σήµερα όµως,
αποκτά δραµατικό χαρακτήρα κάτω από το φως και των τελευ-
ταίων εξελίξεων.

Το υπουργικό συµβούλιο αποφάσισε να καταστρέψει ό,τι έχει
µείνει όρθιο σε αυτή τη χώρα µε διαδικασίες υπερεπείγουσες
που νοµίζω ότι δεν είναι και τόσο δηµοκρατικές. Νοµίζω ότι δεν
υπάρχει λόγος να έχουµε αυτή τη µεγάλη βιασύνη, γιατί σε µε-
ρικές µέρες και χωρίς στην ουσία διάλογο προχωράει παραπέρα.
Βέβαια, θα µπορούσε να πει κάποιος ότι έχουν δεχθεί τη λογική
και τη φιλοσοφία του µνηµονίου και αυτό το είδαµε σε αυτή την
Αίθουσα µε ένα µίνι πραξικόπηµα: όπου έχει πια το προνόµιο ο κ.
Παπακωνσταντίνου να µην φέρνει προς ψήφιση οποιαδήποτε
σύµβαση κάνει από εδώ και µπρος, αλλά µόνο να την ανακοινώ-
νει στο Κοινοβούλιο. Οπότε αυτό που λέω ίσως δεν έχει και τόσες
µεγάλες διαστάσεις, είναι µεγαλύτερο και βαρύτερο το προη-
γούµενο που ήδη είπα.

∆ιαµορφώνεται, όµως, ένα νέο περιβάλλον οικονοµικό, κοινω-
νικό και πολιτικό. ∆ιαµορφώνεται µια νέα χώρα. Αλλάζει η ζωή
των Ελλήνων προς το χειρότερο. Ανατρέπονται τα πάντα όσον
αφορά τη δουλειά, την ασφάλιση, την υγεία, την παιδεία, αλλά-
ζει η προσωπική και οικογενειακή µας ζωή, αλλάζει η κοινωνία.
Ακόµη και ο Πρωθυπουργός σήµερα µίλησε για εργασιακό Με-
σαίωνα. Έχει ξαναπεί γι’ αυτό. Μόνο που εγώ έχω να παρατη-
ρήσω στην επίκαιρη ερώτηση που σήµερα αναφέρθηκε ο κύριος
Πρωθυπουργός, ότι ενώ δέχεται τον εργασιακό Μεσαίωνα, δεν
τον αλλάζει. Τον µονιµοποιείτε, τον τακτοποιείτε και τον θεσµο-
θετείτε. Νοµίζω ότι αυτό που θα έπρεπε να κάνουµε εφόσον ανα-
γνωρίζουµε το ίδιο πράγµα, τον εργασιακό Μεσαίωνα, θα ήταν
πώς θα ανατραπεί. Κάτι που δεν είναι καλό, ανατρέπεται και αν
δεν µπορεί να ανατραπεί σε µια µέρα και σε ένα χρονικό διά-
στηµα, τουλάχιστον βάζεις τις βάσεις. Εσείς δεν τις βάζετε.

∆ιαµορφώνεται, λοιπόν, ένα περιβάλλον µέσα στο οποίο βρί-
σκουν υλοποίηση τα συµφέροντα των εκπροσώπων του µεγάλου
κεφαλαίου, οι τράπεζες, οι βιοµήχανοι, οι εφοπλιστές, οι µεγα-
λοκατασκευαστές. ∆ιαµορφώνεται ένα νέο περιβάλλον όχι µε
προσωρινά µέτρα, όπως προσπαθούν να µας πείσουν ο Πρωθυ-
πουργός και οι Υπουργοί, αλλά µε µέτρα που αποτελούν µόνι-
µες και βαθιά µελετηµένες ταξικές επιλογές. Κανείς δεν λέει,
έστω και για ψέµατα, ότι τα πράγµατα θα επανέλθουν στην προη-
γούµενη κατάστασή τους µετά την κρίση, αν βγούµε, όποτε

βγούµε και όπως θα βγούµε ως κοινωνία.
Εδώ νοµίζω ότι είναι κάτι που δεν πρέπει να το ανεχτεί κανένας

από τους συναδέλφους και ιδιαίτερα από την κυβερνητική Πλει-
οψηφία που έχουν µεγαλύτερη ευθύνη από όλους τους υπολοί-
πους από τη θέση που βρίσκονται.

Ο ελληνικός λαός πάντως δεν πρόκειται να το ανεχθεί. Εµείς
είµαστε πολιτικά αντίθετοι. Βρείτε τα µε αυτούς που είναι πρό-
θυµοι. Το πραξικόπηµα της Κυβέρνησης της τρόικα και του µνη-
µονίου κατά του ελληνικού λαού και της δηµοκρατικής
νοµιµότητας, νοµίζω ότι είναι διαρκές. Και πάλι νύχτα, λοιπόν,
και πάλι επειγόντως και πάλι περιφρονώντας κόµµατα και κοινο-
βουλευτικές διαδικασίες. Νοµίζω ότι µπορεί κανείς να πει: «∆εν
πάει άλλο πια». Και δεν είναι κανείς σκληρός επειδή το θέλει,
αλλά αν είναι αντίθετος µε τα πράγµατα που συµβαίνουν σε αυτή
την κοινωνία, νοµίζω ότι είναι υποχρεωµένος να χρησιµοποιήσει
αυτή τη γλώσσα.

Το θρίλερ των δήθεν διαπραγµατεύσεων της Κυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ και προσωπικά εσείς, κυρία Υπουργέ, για το οποίο τόσος
ντόρος γίνεται στα µέσα επικοινωνίας από την ίδια την Κυβέρ-
νηση –δηλαδή, από τη λογική του µνηµονίου και τα µέσα που
είναι πρόθυµα, διότι αυτοί δεν πληρώνουν τους φόρους από τις
διαφηµίσεις ακόµη και τώρα- το είχαµε καταγγείλει ως σκάνδαλο
µε ένα νόµο που εσείς είχατε φέρει στη Βουλή και τον ψηφίσατε
και εσείς, επίσης, δεν τον εφαρµόζετε.

Φτώχεια, λοιπόν, ανεργία, εξαθλίωση και εξευτελισµός, κατα-
πάτηση εργασιακών ανθρώπινων και κοινωνικών δικαιωµάτων.
Έχουµε κρίση, έχουµε ανεργία. Η ύπαρξη µαζικής ανεργίας στην
εποχή µας, παρά την τεράστια ανάπτυξη των παραγωγικών δυ-
νάµεων και την συνεπακόλουθη αύξηση της παραγωγικότητας
της εργασίας αποδεικνύει µε τον πιο σαφή και κατηγορηµατικό
τρόπο ότι και η Κυβέρνηση και το σύστηµα, ως οικονοµικό σύ-
στηµα οργάνωσης της κοινωνίας, δεν µπορεί να εξασφαλίσει
πλήρη και ποιοτική απασχόληση για όλους τους εργαζόµενους
και αδυνατεί να εξαλείψει την ανεργία. Αντίθετα βέβαια µπορεί να
την αυξάνει.

Στην Ελλάδα η ανεργία έχει πάρει εκρηκτικές διαστάσεις. Προ-
σλαµβάνει στη χώρα µας τα τελευταία χρόνια πραγµατικά τρο-
µοκρατικές, θα έλεγα, διαστάσεις, ενώ η υφεσιακή πολιτική του
µνηµονίου –που υπέγραψε και η Κυβέρνηση και τη στήριξε στην
ουσία η Νέα ∆ηµοκρατία, αλλά και το κόµµα του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού και άλλων προθύµων- την εκτινάσσει σε πρω-
τόγνωρα ύψη. Σύµφωνα µε τα επίσηµα στοιχεία της Ελληνικής
Στατιστικής Υπηρεσίας, τον Αύγουστο η ανεργία υπολογίζεται
στο 12,2%, δηλαδή εξακόσιες τρεις χιλιάδες εκατόν οκτώ άνερ-
γοι. Οι προβλέψεις του σχεδίου προϋπολογισµού του 2011 την
ανεβάζουν στο 14,5% για το 2011 και στο 15% για το 2012.

∆εν πρόλαβα να τυπώσω στην ουσία αυτή την οµιλία και µας
πρόλαβαν νέα µαντάτα. Το Σεπτέµβριο το ποσοστό της ανεργίας
ανέβηκε στο 12,6%, εξακόσιους είκοσι επτά επτακόσιες δεκαπέ-
ντε χιλιάδες οι άνεργοι. Η πραγµατική ανεργία, τα πραγµατικά
ποσοστά της είναι κατά πολύ υψηλότερα από αυτά που ανακοι-
νώνει η Στατιστική Υπηρεσία και το ξέρουµε όλοι. Αν, λοιπόν,
υπολογίσουµε και όλους τους κρυφούς άνεργους, ο αριθµός των
ανέργων θα ξεπεράσει το ένα εκατοµµύριο και το ποσοστό ανερ-
γίας το 20%.

Σύµφωνα µε στοιχεία άλλων φορέων του ΙΝΕ, για παράδειγµα,
και της Α∆Ε∆Υ και ερευνητών η πρόβλεψη για το 2012 αγγίζει το
τροµακτικό ενάµισι εκατοµµύριο ανέργους. Η ανάλυση των στοι-
χείων της ανεργίας µας οδηγεί σε οδυνηρές διαπιστώσεις. Μέσα
σε δυο χρόνια υπερδιπλασιάστηκε η ανεργία των ανδρών από
4,5% που ήταν το 2008, έφτασε τον Αύγουστο στο 9,9%. Η ανερ-
γία των γυναικών πλησιάζει το 16%, για να βλέπουµε και τις ευ-
παθείς οµάδες του πληθυσµού και να µην µιλάµε µόνο στις
καµπάνιες και στις επετείους για τις γυναίκες και για όλους τους
υπόλοιπους που σπρώχνονται προς το περιθώριο.

Η ανεργία των νέων έχει ξεπεράσει κατά πολύ το 30%. Τον Αύ-
γουστο του 2009 ήταν 24,2%, τον Αύγουστο του 2010 ήταν 30,8%
και τον Σεπτέµβριο ήταν 33,3%, κύριε Υπουργέ. Αν υπάρχουν αµ-
φισβητήσεις σ’ αυτά τα στοιχεία, τις κουβεντιάζουµε.

Το ένα τρίτο περίπου των ανέργων είναι απόφοιτοι τριτοβάθ-
µιας εκπαίδευσης, ένα ιδιόµορφο φαινόµενο που χαρακτηρίζει
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τη σύγχρονη ανεργία. Το ποσοστό των µακροχρόνια ανέργων
στο σύνολο των ανέργων πλησιάζει στο 60% χωρίς να παρου-
σιάζει διαχρονικά τάσεις µείωσης. Αυξάνεται δραµατικά µε ό,τι
αυτό σηµαίνει το ποσοστό ανεργίας στην ευαίσθητη προς συ-
νταξιοδοτική ηλικία πενήντα πέντε έως εξήντα τεσσάρων ετών.
Τον Αύγουστο ήταν στο 5,6% και έφτασε στο 9% αυτή η ηλικιακή
κατηγορία τώρα.

Απελπιστική είναι η κατάσταση σε ορισµένες περιφέρειες της
χώρας. Να αναφέρω τη Μακεδονία και τη Θράκη όπου η ανεργία
ήταν 14% τον Αύγουστο. Να µιλήσω για την Κρήτη που γνωρίζει
καινούργια πράγµατα στον τοµέα αυτόν και να µιλήσω ειδικά για
τον τουρισµό και τον επισιτισµό, όπου πραγµατικά δηµιουργού-
νται νέες καταστάσεις γιατί γνωρίζουµε ότι είναι εποχικό επάγ-
γελµα και υπάρχουν αρκετές τουριστικές περιοχές της χώρας, οι
οποίες έχουν ιδιαίτερα προβλήµατα.

Νοµίζω ότι οποιαδήποτε ψήγµατα υπήρχαν στην πολιτική της
Κυβέρνησης για την αντιµετώπιση της ανεργίας –έτσι όπως εξαγ-
γέλλεται αυτή η πολιτική από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, που
κινείται στη φιλοσοφία του ό,τι λέει το µνηµόνιο- αυτά δεν µπο-
ρούν να λύσουν τα προβλήµατα που αφορούν στην ανεργία,
στην απασχόληση και σε όλα τα υπόλοιπα, αντίθετα µόνο µπο-
ρούν να τα επιτείνουν. Πρέπει να πω ότι υπάρχει οικονοµική πο-
λιτική άγριας λιτότητας µε γενική µείωση αποδοχών και
φορολογική επιδροµή κατά των εργαζοµένων. Το ξεπούληµα της
κρατικής περιουσίας και γενικευµένες ιδιωτικοποιήσεις είναι στην
ίδια κατεύθυνση. Η απάλειψη οποιωνδήποτε ρυθµίσεων στην
αγορά εργασίας και γενικά η απορρύθµιση των εργασιακών σχέ-
σεων είναι κάτι το οποίο εξελίσσεται.

Η διάλυση του συστήµατος κοινωνικής ασφάλισης και η µετα-
τροπή της σιγά-σιγά σε ιδιωτική είναι ένα σοβαρό χτύπηµα.
Υπάρχουν οι ρυθµίσεις του αναπτυξιακού νόµου που έρχεται,
που µόνο αναπτυξιακές δεν προµηνύονται και υπάρχει η ιδιωτι-
κοποίηση και αυτή σταδιακά και σιγά-σιγά και ολοένα αυξάνεται
ο ρυθµός του Εθνικού Συστήµατος Υγείας µε την υποτιθέµενη
αναβάθµισή του.

Έχουµε και τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» µε αλλαγές στη διοικητική αρ-
χιτεκτονική της χώρας. Έχουµε τις επερχόµενες αλλαγές στην
παιδεία και την αποπεράτωση της δουλειάς που την άφησαν µισή
οι προηγούµενοι και την ιδιωτικοποίηση της παιδείας. Ήδη δια-
βάσαµε σήµερα στην «ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ» ότι κλείνουν τα αθλη-
τικά σχολεία. Ήδη βλέπετε ότι όλα τα ειδικά σχολεία σιγά-σιγά
πηγαίνουν να δύσουν, ενώ ήταν κάτι που –σωστά- το είχαµε χει-
ροκροτήσει.

Βλέπουµε, επίσης, την ενεργειακή πολιτική µε τις ανακατατά-
ξεις των ενεργειακών οδών και τις Ανανεώσιµες Πηγές Ενέργειας
και την ιδιωτικοποίηση των υποδοµών της χώρας και τις διεθνείς
οικονοµικές σχέσεις υποτέλειας που διαµορφώνονται µε συµ-
φωνίες, όπως στο µνηµόνιο.

Θα σας πω στη δευτερολογία µου τα υπόλοιπα, αλλά θα σας
πω, κυρία Υπουργέ, ακόµα ότι έχουµε προτάσεις, γιατί συνήθως
η Κυβέρνηση –δεν ξέρω αν το κάνετε και εσείς- µας λέει συνέ-
χεια: «Τι θέλετε να κάνουµε; ∆εν έχετε προτάσεις».

Θα σας τις πω αν προλάβω. Αν όµως, δεν προλάβω να τις πω
σήµερα, θα σας τις καταθέσω για να υπάρχει µια αντιπαράθεση,
αν θέλετε, αργότερα –δεν ξέρω αν γίνεται και σήµερα- πάνω σ’
αυτό. Υπάρχουν άλλες προτάσεις. ∆εν είναι τα πράγµατα µονό-
δροµος. Τα υπόλοιπα θα τα πω στη δευτερολογία µου, κύριε
Πρόεδρε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
πάρα πολύ, κύριε Κριτσωτάκη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι η Εξεταστική Επιτροπή για τη διερεύνηση της υπό-
θεσης «SIEMENS» στο σύνολό της, που έχει συσταθεί κατά το
άρθρο 144 του Κανονισµού της Βουλής και για την οποία η Ολο-
µέλεια της Βουλής έχει ορίσει προθεσµία υποβολής του πορί-
σµατός της µέχρι την 10η ∆εκεµβρίου 2010 ζητεί παράταση της
λειτουργίας της έως και την 20η Ιανουαρίου 2011.

Συµφωνεί το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Το Σώµα συµφώ-
νησε οµοφώνως.

Ο κ. ∆ηµήτρης Παπαδηµούλης από τη Β’ Αθήνας έχει το λόγο,
για πέντε λεπτά από του Βήµατος.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, τα έφερε έτσι η τύχη ώστε να συζητιέται η επί-

καιρη επερώτησή µας λίγες ώρες µετά την κατάθεση του περί-
φηµου πολυνοµοσχεδίου. Θα συµφωνήσω ότι κληρονοµήσατε
µια άσχηµη κατάσταση από τη Νέα ∆ηµοκρατία. Και η Νέα ∆η-
µοκρατία έχει µεγάλες ευθύνες, αλλά οι ευθύνες της Νέας ∆η-
µοκρατίας δεν είναι γοµολάστιχα για να σβήνουν τις δικές σας
και εσείς κυβερνάτε δεκατέσσερις µήνες.

Σε αυτούς τους δεκατέσσερις µήνες τα πράγµατα για τους ερ-
γαζοµένους χειροτέρεψαν. Αυξήθηκε η ανεργία, µεγάλωσε η
ύφεση, µειώθηκαν τα εισοδήµατα των εργαζοµένων, µεγάλωσε η
φορολογική αδικία σε βάρος των εργαζοµένων και πέρα από
αυτά που τους πήρατε σε µισθούς, συντάξεις και µέσω των
φόρων, τους πήρατε και άλλα µέσω ενός πολύ µεγάλου πληθω-
ρισµού δυόµισι φορές παραπάνω από όσο προέβλεπε το µνη-
µόνιο που υπογράψατε µε την τρόικα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Έρχεστε τώρα µε ένα πολυνοµοσχέδιο να χειροτερέψετε και
άλλο τα πράγµατα, να γυρίσετε δεκαετίες πίσω την κατάσταση
για τους εργαζόµενους, γιατί αυτό το πολυνοµοσχέδιο θα φέρει
νέα µείωση στους µισθούς αυτή τη φορά ιδιαίτερα στον ιδιωτικό
τοµέα θα φέρει ουσιαστική κατάργηση του δικαιώµατος των συλ-
λογικών διαπραγµατεύσεων, κατάργηση ουσιαστικά των κλαδι-
κών συµβάσεων, νέα αύξηση της ανεργίας και νέο κλίµα
ακρίβειας µε την αύξηση του ΦΠΑ.

Υποτίθεται ότι εσείς διαπραγµατευόσασταν για τη βελτίωση
των όρων του µνηµονίου σχετικά µε τις εργασιακές σχέσεις. Σας
ερωτώ: Τι είδους διαπραγµάτευση είναι αυτή που κάνει µία κυ-
βέρνηση, όταν πρώτα συνυπογράφει ένα µνηµόνιο και µετά προ-
σπαθεί να τα βελτιώσει; Πιστεύετε ότι ο κ. Λοβέρδος, ο κ.
Παπακωνσταντίνου και ο Πρωθυπουργός δεν έκαναν καλά τη
δουλειά τους όταν συνυπέγραψαν αυτό το µνηµόνιο, ή εσείς δεν
είχατε ευθύνη για τη συνυπογραφή του;

∆εύτερον, σας άφησε ένα έτοιµο νοµοσχέδιο ο κ. Λοβέρδος.
Σε ποια πράγµατα πετύχατε να το βελτιώσετε; Τι κακό είχε κάνει
ο προκάτοχός σας που εσείς αλλάξατε; Από όσα διαφηµίζατε ότι
θα πετύχετε µε αυτές τις διαπραγµατεύσεις, τι έµεινε; Τίποτα ου-
σιαστικό. Λέγατε ότι η υπερίσχυση των επιχειρησιακών συµβά-
σεων θα είναι µόνο για τις επιχειρήσεις που κινδυνεύουν να
κλείσουν, ενώ είναι για όλες. Λέγατε ότι θα πρέπει να συµφωνή-
σει η Επιθεώρηση Εργασίας. Το Σώµα των Επιθεωρητών Εργα-
σίας απλώς γνωµοδοτεί. Λέγατε ότι θα απαγορευτεί σε όσους
υπογράφουν επιχειρησιακές συµβάσεις να κάνουν απολύσεις.
Ούτε αυτό υπάρχει. Τι θα µείνει; Θα µείνει η κατάργηση µιας κα-
τάκτησης δεκαετιών που έλεγε ότι, όταν ένας εργαζόµενος έχει
µια επιχειρησιακή σύµβαση και µία κλαδική και η κλαδική είναι
καλύτερη, µπορεί να διεκδικήσει να αµείβεται µε την κλαδική.

Τώρα, θα δώσετε τη δυνατότητα στους πανίσχυρους εργοδό-
τες κλαδικές συµβάσεις που δίνουν κατώτατο 850 ευρώ, 900
ευρώ, 1.000 ευρώ, 1.100 ευρώ, 1.200 ευρώ να πάνε στο «πά-
τωµα» των 740 ευρώ µε την απειλή της απόλυσης. Κάνετε και ευ-
κολότερες τις απολύσεις και κάνετε και φτηνότερες τις
απολύσεις και αυξάνετε τη δυνατότητα εκ περιτροπής εργασίας.
Κάνετε την εργασία-λάστιχο και φθηνότερη. Η χαρά του εργο-
δότη! Αν πετυχαίνατε αυτές τις αλλαγές υπέρ των εργαζοµένων,
δεν θα έβγαινε ο κ. ∆ασκαλόπουλος, ο ΣΕΒ, να διαµαρτυρηθεί;
Για το πολυνοµοσχέδιό σας ο ΣΕΒ χειροκροτεί, οι εργαζόµενοι
διαµαρτύρονται, ο λαός υποφέρει και η κυβερνητική ηγεσία κρύ-
βεται, αφού έκανε µερικά περίεργα ραντεβού.

Σας ερωτώ: Εάν ήσασταν τόσο υπερήφανοι για το πολυνοµο-
σχέδιο, γιατί το φέρνετε σαν τον κλέφτη, να το ψηφίσετε µε δια-
δικασίες που αποτελούν ντροπή για την κοινοβουλευτική
δηµοκρατία; Είσαστε η Κυβέρνηση που µιλάει στο όνοµα της δια-
βούλευσης, που έφερε αλλαγές στον Κανονισµό για δεύτερη
ανάγνωση, για διάλογο, για …, για … Κάνατε να διορίσετε διοι-
κητές στους οργανισµούς ένα χρόνο στο όνοµα της διαβούλευ-
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σης και τώρα θέλετε σε λίγες ώρες να πάτε δεκαετίες πίσω τη
ζωή των εργαζοµένων και σε αµοιβές και σε συνδικαλιστικό δι-
καίωµα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα στις 10 ∆εκεµβρίου
γιορτάζουµε µία θλιβερή επέτειο. Σαν σήµερα, πριν από πολλά
χρόνια, στις 10 ∆εκεµβρίου του 1893 ο Χαρίλαος Τρικούπης είπε
το «∆υστυχώς, επτωχεύσαµεν» και σήµερα 10 ∆εκεµβρίου είναι
επέτειος για τα ανθρώπινα δικαιώµατα. Βρήκατε τη µέρα να φέ-
ρετε ένα νοµοσχέδιο που στο δικό σας πλαστό δίληµµα «Ή µνη-
µόνιο ή χρεοκοπία» εφαρµόζει µία πολιτική που λέει «και
µνηµόνιο και χρεοκοπία». Ελεγχόµενη χρεοκοπία, όπως θέλει η
Μέρκελ, όταν θα έχουν ξεφορτωθεί οι γερµανικές και γαλλικές
τράπεζες τους «σκελετούς» του ελληνικού χρέους και θα τους
έχουν φορτώσει αλλού και το οποίο θα γίνει µε τους χειρότερους
όρους για τη µεγάλη πλειοψηφία του ελληνικού λαού.

Και ένα τελευταίο. Πριν λίγες ηµέρες ακόµη µέχρι και τις 14
Νοεµβρίου που ψήφισε ο ελληνικός λαός στο δεύτερο γύρο των
αυτοδιοικητικών εκλογών, ο κύριος Πρωθυπουργός έλεγε «δεν
θα υπάρχουν απολύσεις, δεν θα υπάρχουν µειώσεις µισθών και
συντάξεων». Ο προϋπολογισµός σας και ακόµα περισσότερο το
πολυνοµοσχέδιο που φέρνετε σε εφαρµογή των επιταγών της
τρόικα θα οδηγήσει στο αντίθετο, σε απολύσεις. Γιατί εσείς προ-
βλέπετε µε τον προϋπολογισµό και το πολυνοµοσχέδιο νέα αύ-
ξηση της ανεργίας από το 12,6% στο 14,5%, όπως λέτε εσείς, ή
στο 15,2%, όπως λέει η Κοµισιόν και ευκολία στις απολύσεις και
µεγάλες µειώσεις στους µισθούς.

Και στο κάτω-κάτω της γραφής ο κ. Στρος Καν µιλάει για εσω-
τερική υποτίµηση, δηλαδή κούρεµα µισθών, κούρεµα αµοιβών,
αλλά και κούρεµα τιµών. Εσείς έχετε εφαρµόσει µια συνταγή χει-
ρότερη και απ’ αυτήν του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, διότι
έχετε κούρεµα αµοιβών και αύξηση τιµών, στασιµοπληθωρισµό.
Τα παίρνετε, δηλαδή, µε τρεις τρόπους από τους εργαζόµενους:
και τους κόβετε µισθό και τους υπερφορολογείτε και τους κλέ-
βετε πρόσθετα από την τσέπη µε τον υψηλό πληθωρισµό.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει η Βουλευ-

τής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αµµανατίδου-Πασχαλίδου.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Η Κυβέρνηση για άλλη µια φορά παραβιάζει και πάλι κάθε κα-

νόνα κοινοβουλευτικής δεοντολογίας. Κάθε φορά που θέλει να
περάσει αντιλαϊκά µέτρα, ενεργοποιεί τη διαδικασία του κατε-
πείγοντος. Βεβαίως, νοµίζει ότι δεν θα υπάρξουν λαϊκές αντι-
δράσεις.

Κυρία Υπουργέ, η προστασία της εργασίας καταργείται, οι
συλλογικές διαπραγµατεύσεις ακυρώνονται, οι µισθοί µειώνο-
νται, αυξάνεται το ΦΠΑ και µειώνεται η φορολογία των κερδών
του µεγάλου κεφαλαίου. Είστε Υπουργός Εργασίας. Τι λέτε εσείς
για την κατάργηση τελικά της εθνικής συλλογικής σύµβασης ερ-
γασίας, των κλαδικών συµβάσεων και το πέρασµα στις επιχειρη-
σιακές και ατοµικές συµβάσεις; Το δέχεστε;

Έχουµε ένα εκρηκτικό σηµερινό σκηνικό. Έχουµε την κρίση
της πραγµατικής οικονοµίας µε τις επιπτώσεις να διαπερνούν τον
παραγωγικό ιστό όλων των οικονοµιών. Η αναµενόµενη διάρκεια
δύσκολη µπορεί να προβλεφθεί, ενώ οι κυρίαρχες προτάσεις για
ανάκαµψη προϋποθέτουν την ύπαρξη υψηλών δεικτών ανεργίας.
Το µέλλον της απασχόλησης παραµένει δυσοίωνο µε πολλούς
εργαζόµενους στην κατηγορία του µακροχρόνια ανέργου και στη
βίαιη περιθωριοποίηση. Πρόκειται σε ένα βαθµό για ανεργία ύφε-
σης, η οποία πρέπει και µπορεί να καταπολεµηθεί µε αντικυκλι-
κές πολιτικές, είτε αυτές αναφέρονται στο δηµοσιονοµικό σκέλος
της δηµοσιονοµικής πολιτικής –παραδείγµατος χάριν δηµόσιες
επενδύσεις- είτε σε ριζικό ανασχεδιασµό της πολιτικής απασχό-
λησης καθώς και µε πολιτικές που θα ενισχύουν ή, εν πάση πε-
ριπτώσει, δεν θα συρρικνώνουν την ενεργό ζήτηση.

Η µείωση που επήλθε στην απασχόληση της χώρας το 2009
σε σχέση µε τον προηγούµενο χρόνο του 2008 κατά πενήντα χι-
λιάδες διακόσια δεκαπέντε άτοµα οφείλεται κατά τα 2/3 στη µεί-
ωση του ιδιωτικού τοµέα της οικονοµίας που ήταν τριάντα τρεις
χιλιάδες πεντακόσια δεκαπέντε άτοµα. Αν το συγκρίνουµε τώρα
µε τη σηµερινή έκθεση µέσα στο 2010, µία στις τέσσερις θέσεις

εργασίας χάθηκαν στο σύνολο της απασχόλησης και µάλιστα
αυτή προέρχεται από το εµπόριο µε την απασχόληση να µειώνε-
ται κατά είκοσι επτά χιλιάδες εκατό άτοµα σε σχέση µε την προη-
γούµενη χρονιά. Αυτά µόνο στο εµπόριο. Ειδικότερα έξι στις
δέκα θέσεις χάθηκαν στο λιανικό εµπόριο, 58% των απωλειών,
τρεις στις δέκα θέσεις χάθηκαν στον κλάδο εµπορίας αυτοκινή-
των 30% των απωλειών και µια στις δέκα θέσεις χάθηκε στο χον-
δρικό εµπόριο. Οι γυναίκες είναι τα πρώτα θύµατα της ανεργίας
αφού το 56% των απολύσεων στον κλάδο εµφανίζεται στην απα-
σχόληση των γυναικών ενώ το 65% των απωλειών στην απασχό-
ληση αφορά σε νέους έως είκοσι εννέα ετών. Αυτή θα είναι η
Ελλάδα του µέλλοντος. Την τάση µείωσης του προσωπικού
ασπάζεται σε µεγαλύτερο βαθµό το λιανεµπόριο µε εξαίρεση τις
πολύ µεγάλες επιχειρήσεις προσαρµοζόµενο έτσι στις συνθήκες
της κρίσης την ώρα που οι λοιποί κλάδοι του εµπορίου αντιδρούν
στην κρίση κυρίως µε έξοδο των επιχειρήσεων από τον κλάδο.

Εγώ θα αναφερθώ και στα ποσοστά ανεργίας που υπάρχουν
στην Κεντρική Μακεδονία. Ήδη η κεντρική Μακεδονία ξεπερνά
το 13%, ενώ ακόµη υψηλότερο είναι στην ανατολική Μακεδονία
το 15,2% και στη δυτική Μακεδονία 13,6%. Η ανεργία ασκεί πίεση
στους εργαζοµένους και συντηρεί ένα κλίµα τροµοκρατίας στους
χώρους εργασίας, µε αποτέλεσµα να γίνονται προτάσεις για
σκληρά µέτρα όπως η κατάργηση ουσιαστικά των συλλογικών
συµβάσεων και η προώθηση των ελαστικών εργασιακών σχέ-
σεων.

∆ιαλύεται η ραχοκοκαλιά της οικονοµίας, οι µικροµεσαίες επι-
χειρήσεις. Σύµφωνα µε τα στοιχεία της ΓΣΕΒΕΕ, φέτος θα βγουν
στην ανεργία τουλάχιστον εκατό χιλιάδες µικροµεσαίοι και αυ-
τοαπασχολούµενοι. Αυτοί δεν καταγράφονται στο δείκτη ανερ-
γίας ούτε παίρνουν επίδοµα ΟΑΕ∆. ∆εν πρόκειται να βρουν
δουλειά εύκολα καθώς οι επιχειρήσεις τους που έκλεισαν υπο-
καθίστανται από τις µεγάλες αλυσίδες, οι οποίες βεβαίως και
αυτές µε τη σειρά τους –µη φαντάζεστε ότι είναι τόσο εύκολη η
κατάσταση- ή θέλουν να περάσουν σε ένα άλλο αντικείµενο ή
κλείνουν. Να σας αναφέρω για παράδειγµα, το νέο κλείσιµο των
σούπερ µάρκετ «ΑLDI». Βαδίζουν το δρόµο της πρόσκαιρης
υπαλληλοποίησης οι αυτοπασχολούµενοι και οι ελεύθεροι επαγ-
γελµατίες µε χαµηλές αµοιβές χωρίς συνδικαλιστικά δικαιώµατα,
χωρίς κεκτηµένα ασφαλιστικά δικαιώµατα.

Θα αναφερθώ λίγο στα φορολογικά στοιχεία τα οποία είναι
αυτά που ενδεικτικά µας αναφέρουν τη µεγάλη ύφεση στην
οποία έχει εισέλθει η ελληνική οικονοµία. Από τη µια µεριά η µεί-
ωση των µισθών στο δηµόσιο τοµέα και το πάγωµά τους στον
ιδιωτικό τοµέα, σε συνδυασµό µε την υψηλή ανεργία και τις αυ-
ξήσεις στους έµµεσους φόρους αποτελούν παράγοντες, οι
οποίοι έχουν καταβαραθρώσει στην κυριολεξία τον τζίρο των µι-
κρών επιχειρήσεων. Μάλιστα, η µετάταξη πολλών προϊόντων και
υπηρεσιών στον υψηλό συντελεστή ΦΠΑ, 23% από 11%, χαρα-
κτηρίζεται από τη ΓΣΕΒΕΕ ως ατοµική βόµβα. Η αύξηση συνε-
πώς των έµµεσων φόρων και ιδιαίτερα του Φόρου
Προστιθέµενης Αξίας από το 11% στο 13% εντείνει περαιτέρω
την ύφεση στην οποία έχει περιέλθει η ελληνική οικονοµία µε
άµεσο αντίκτυπο τη µείωση των θέσεων απασχόλησης και τη
δραµατική αύξηση της ανεργίας.

Επίσης, η εξίσωση του ποσοστού φορολόγησης στο 20% των
πολύ µεγάλων επιχειρήσεων µε τις πολύ µικρές επιχειρήσεις,
οµόρρυθµες, ετερόρρυθµες που σχεδόν στο σύνολό τους είναι
οικογενειακές, δηµιουργεί έναν αθέµιτο ανταγωνισµό σε βάρος
των πολύ µικρών επιχειρήσεων. Επιπλέον, σε πολλές περιπτώ-
σεις η µείωση αυτή θα εξισορροπήσει την είσπραξη της έκτα-
κτης εισφοράς από µεγάλες κερδοφόρες επιχειρήσεις. Οι
µεγάλες επιχειρήσεις ακόµη και σε περίοδο οικονοµικών δυσκο-
λιών επιτυγχάνουν πολύ χαµηλότερο κόστος ανά µονάδα προϊό-
ντος από τις µικρές και πολύ µικρές επιχειρήσεις, οικογενειακές
επιχειρήσεις που δραστηριοποιούνται σε εξαιρετικά δυσµενείς
οικονοµικές συνθήκες µε εξαιρετικά δυσχερή πρόσβαση στη δα-
νειοδότηση από τις τράπεζες, γεγονός που αποδεικνύεται περί-
τρανα και από την αποτυχία των τελευταίων προγραµµάτων του
ΤΕΜΠΜΕ παρά την όποια εγγύηση του ταµείου.

Θέλω να πω ότι είναι άδικο το µέτρο της περαίωσης. Την ώρα
που η οικονοµία και η αγορά βουλιάζουν, το µέτρο της περαίω-
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σης στις πολύ µικρές επιχειρήσεις, στους µικρούς επαγγελµα-
τίες και εµπόρους και σε χιλιάδες µισθωτούς που αµείβονται µε
µπλοκάκι συνιστούν επί της ουσίας µια οικονοµική εξόντωση.
Είναι πάρα πολλοί εργαζόµενοι οι οποίοι είναι µε µπλοκάκι. Είναι
µισθωτή εργασία αλλά µε µία σύµβαση έργου. Γιατί να πληρώ-
σουν περαίωση;

Και ένα τελευταίο για το άνοιγµα της Κυριακής. Η απόφαση
την οποία είχε λάβει η Νοµαρχία Αθηνών για το άνοιγµα κατα-
στηµάτων του κέντρου της Αθήνας την Κυριακή 12 ∆εκέµβρη,
ευτυχώς κρίθηκε παράνοµη από το 4ο Τµήµα του ΣτΕ. Το πρό-
βληµα δεν ήταν στο ωράριο, όταν γνωρίζουµε ότι αυτό συνθλίβει
τα εργασιακά δικαιώµατα. Το πρόβληµα είναι ότι ο καταναλωτής
δεν έχει χρήµατα. Όταν η Ελλάδα βουλιάζει στην ανεργία, όταν
ο εργαζόµενος χάνει τα πάντα, όταν µειώνονται οι µισθοί, µειώ-
νονται οι συντάξεις και ανεβαίνουν τα ποσοστά της ανεργίας, τι
να το κάνουµε το Σαββατοκύριακο να ανοίξουν τα µαγαζιά; Και
ποιοι είναι αυτοί που θα το εκµεταλλευτούν; Θα το εκµεταλλευ-
τούν οι µεγάλες αλυσίδες και θα συµπιέσουν κι άλλο τα δικαιώ-
µατα των εργαζοµένων.

Κυρία Υπουργέ, αυτά είναι θέµατα των οποίων θα πρέπει να
επιληφθείτε. Εµείς χτυπάµε για άλλη µια φορά τον κώδωνα του
κινδύνου αλλά δυστυχώς εσείς δεν ακούτε. Γι’ αυτό προχωρή-
σατε και σε αυτό το νοµοσχέδιο που φέρνετε ως κατεπείγον για
να διαλύσετε ό,τι έχει αποµείνει.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, ανακοινώνεται προς το Σώµα ότι η Ειδική Μόνιµη Επι-
τροπή Κοινοβουλευτικής ∆εοντολογίας καταθέτει την έκθεσή της
στην αίτηση της εισαγγελικής αρχής για τη χορήγηση άδειας
άσκησης ποινικής δίωξης κατά Βουλευτή.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Επικρατείας του ΣΥΡΙΖΑ κ. Βασί-
λειος Μουλόπουλος για πέντε λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, η µετωπική επίθεση της Κυβέρνησης ενάντια

στην εργασία έχει προκαλέσει µαζικές ανθρωποθυσίες και στο
χώρο των Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης: Μαζικές απολύσεις, µε-
ταβολές των θέσεων εργασίας, µειώσεις µισθών, µαύρη εργασία
είναι πλέον στην ηµερήσια διάταξη.

Το ποσοστό ανεργίας στον κλάδο της ενηµέρωσης –δηµοσιο-
γράφοι, τεχνικοί, διοικητικό προσωπικό- είναι, αν όχι το υψηλό-
τερο, ένα από τα υψηλότερα. Η ελαστική, ανασφάλιστη και
µαύρη εργασία είναι ο κανόνας και όχι η εξαίρεση.

Τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης βρίσκονται σε βαριά κρίση,
κρίση η οποία, όµως, προϋπήρξε της οικονοµικής, κρίση, κυρίως,
απαξίωσης της ενηµέρωσης.

Τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης εδώ και χρόνια δεν βγάζουν
χρήµατα από την πώληση του προϊόντος ενηµέρωσης, αλλά από
τις µπίζνες των ιδιοκτητών τους µε την πολιτική εξουσία. Έβγα-
ζαν χρήµατα από τις εργολαβίες, τις δοσοληψίες, τις προµήθειες
µε το κράτος και από την κρατική διαφήµιση. Αντί να πουλάνε
ενηµέρωση, πουλούσαν ιδεολογική και πολιτική χειραγώγηση και
αντί να αποτελούν πεδίο πολιτικής και ιδεολογικής αντιπαράθε-
σης, αναδείχθηκαν σε πεδίο διαπλοκής.

Οι επενδύσεις δεν γίνονται για τη βελτίωση του προϊόντος,
αλλά για να ενισχυθεί η διαπλοκή. ∆ηλαδή χρήµατα για να πα-
ραχθεί ενηµέρωση, ενηµέρωση για να παραχθεί πολιτική, πολι-
τική για να παραχθεί χρήµα. Αυτός είναι ο φαύλος κύκλος της
διαπλοκής, όπως την ονοµάζουµε.

Η κρίση, όµως, έκοψε τις κάνουλες της κρατικής διαφήµισης,
τις εργολαβίες, τις εύκολες δανειοδοτήσεις από τις τράπεζες.
Το ευγενές σπορ της διαπλοκής έγινε ακριβό. Η βιοµηχανία της
ενηµέρωσης καταρρέει, αλλά η διαπλοκή είναι απαραίτητη και
στους επιχειρηµατίες και στην πολιτική εξουσία και σήµερα µά-
λιστα περισσότερο από ποτέ. Σήµερα που πρέπει να γίνει πλύση
εγκεφάλου στους εργαζόµενους, για να περάσουν τα µνηµο-
νιακά µέτρα εξόντωσης των εργαζοµένων.

Γι’ αυτό είναι απαραίτητο να εφαρµοσθεί ένα µνηµόνιο και στο
χώρο των Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης µε την ίδια ακριβώς συ-
νταγή, αυτή της σφαγής των εργαζοµένων, στην περίπτωσή µας
των εργαζοµένων στα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης. Είναι απα-

ραίτητο να εφαρµοσθούν διαρθρωτικά µέτρα εξυγίανσης, που
σηµαίνει µέτρα διατήρησης της διαπλοκής. Αυτή η ευκαιρία είναι
µια χρυσή ευκαιρία να τακτοποιήσουν οι εκδότες τα εσωτερικά
της επιχείρησής τους και να περάσουν στη νέα εργασιακή εποχή.
Οι τακτοποιήσεις έχουν ήδη ξεκινήσει: Απολύσεις, µειώσεις µι-
σθών, επισφαλής εργασία.

Η εξυγίανση δεν θα εξυγιάνει τις επιχειρήσεις των media.
Απλώς θα απαξιώσει ακόµη περισσότερο το προϊόν της πληρο-
φόρησης, θα το κάνει ακόµη πιο άχρηστο στους καταναλωτές
και θα οδηγήσει τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης στη χρεοκοπία,
όπως ακριβώς και η πολιτική της Κυβέρνησης οδηγεί τη χώρα
στη χρεοκοπία.

Υπερβολές; Σας ερωτώ, κύριε Υπουργέ, το εξής: Η µείωση των
µισθών, µε απειλή την απόλυση, είναι νόµιµη ή δεν γνωρίζετε αν
γίνεται; Γιατί αν δεν το γνωρίζετε, να σας πληροφορήσω εγώ σε
ποια «µαγαζιά», όπως λέµε, έχουν γίνει µειώσεις µισθών παρά-
νοµες και την τελευταία εβδοµάδα και τον προηγούµενο καιρό.

Οι εκδότες εφαρµόζουν το πολυνοµοσχέδιό σας πριν από
εσάς για εσάς και υποψιάζοµαι µήπως είχαν εσωτερική, όπως λέ-
γεται, πληροφόρηση. Οι δηµοσιογράφοι και οι τεχνικοί που ερ-
γάζονται εδώ και χρόνια, καλύπτοντας πάγιες και διαρκείς
ανάγκες σε εφηµερίδες, τηλεοράσεις, ραδιοφωνικούς σταθµούς,
αλλά πληρώνονται, όταν πληρώνονται µε µπλοκάκι, είναι νόµιµη
διαδικασία ή παράνοµη; Τι κάνετε; Ή πάλι δεν γνωρίζετε πως
αυτό όχι µόνο συµβαίνει, αλλά είναι ο κανόνας;

Οι χίλιοι διακόσιοι συµβασιούχοι της ΕΡΤ που απολύσατε, οι
περισσότεροι δούλευαν για πάνω από πέντε χρόνια συνεχώς και
κάλυπταν και αυτοί πάγιες και διαρκείς ανάγκες ή ούτε αυτό το
γνωρίζατε; ∆εν τους βλέπατε επί χρόνια να βγαίνουν καθηµερινά
στο γυαλί; ∆εν δίνατε συνεντεύξεις σε αυτούς; Είναι η απόλυσή
τους νόµιµη; Είναι ηθική;

Στο χώρο των περιοδικών και του επαρχιακού Τύπου η κανο-
νική εργασία είναι είδος υπό εξαφάνιση και σε λίγο θα µιλάµε για
τους εργαζόµενους σε αυτό όπως σήµερα µιλάµε για τους δει-
νόσαυρους.

Οι εργαζόµενοι στα site τι είναι; Εργαζόµενοι ενός κατώτερου
θεού; Να δουλεύουν χωρίς ωράριο, χωρίς ασφάλιση, χωρίς στα-
θερό µισθό; Είναι νόµιµη η εργασιακή ζούγκλα που επικρατεί στη
διαδικτυακή ενηµέρωση; Απαντήστε µας. Τι κάνετε;

Κυρία Υπουργέ, λέµε ότι η ενηµέρωση είναι ένας από τους θε-
µέλιους λίθους της δηµοκρατίας. Η Κυβέρνηση σε αγαστή συµ-
φωνία µε τους ιδιοκτήτες εξοντώνει τους παραγωγούς της
ενηµέρωσης, σκοτώνοντας έτσι τη δηµοκρατία, για να σωθεί,
όπως λέτε, η Ελλάδα.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Βουλευ-
τής Α’ Πειραιώς του ΣΥΡΙΖΑ κ. Θεόδωρος ∆ρίτσας.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κυρία Υπουργέ, εγώ θα µιλήσω

µε πολύ σύντοµο τρόπο στο χρόνο που έχω για τη θάλασσα, για
την ανεργία των ναυτικών.

Ήδη γνωρίζουµε επίσηµα στοιχεία. Το Γραφείο Ευρέσεως
Ναυτικής Εργασίας παραδέχεται ότι υπάρχουν τουλάχιστον δυό-
µισι χιλιάδες ναυτικοί. Στην πραγµατικότητα τα στοιχεία των ναυ-
τεργατικών σωµατείων ανεβάζουν τον αριθµό αυτό σε πάνω από
πέντε χιλιάδες ναυτικούς και πλέον δεν µιλάµε για το πολυπλη-
θές σώµα των ναυτικών στην Ελλάδα.

Μιλάµε για συνολικό αριθµό που έχει πέσει πια κάτω από τις εί-
κοσι χιλιάδες. Μιλάµε, δηλαδή, για ανεργία της τάξης του 30%,
διότι απ’ ό,τι φαίνεται τα στοιχεία των σωµατείων είναι ακριβέ-
στερα του Γραφείου Ευρέσεως Ναυτικής Εργασίας, πρώτον,
γιατί για να γραφεί κάποιος στα αρχεία του ΓΕΝΕ, απαιτείται να
µείνει εκεί τουλάχιστον για τρεις µήνες και, δεύτερον, γιατί για να
έχει δικαίωµα να ενταχθεί σε αυτήν την κατηγορία, πρέπει τα τε-
λευταία τρία χρόνια να έχει προηγούµενη υπηρεσία δεκατεσσά-
ρων µηνών. Άρα αντιλαµβάνεστε ότι η πραγµατική ανεργία µε τα
στοιχεία του ΓΕΝΕ δεν µπορεί να καταγραφεί.

Αυτή η αντίφαση και η αντινοµία όχι µόνο δεν καταγράφει την
πραγµατικότητα, αλλά αναδεικνύει και την αναποτελεσµατικό-
τητα ενός συστήµατος για τη στοιχειώδη προσέγγιση του προ-
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βλήµατος. ∆ιότι, όταν δεν ξέρεις πραγµατικά τον αριθµό, πώς να
ασκήσεις πολιτικές, ακόµη και αν ήθελε ένας Υπουργός να προ-
χωρήσει σε κάποιες πρωτοβουλίες;

Είναι βέβαιο ότι στα πάνω από οκτακόσια πενήντα πλοία της
ποντοπόρου ναυτιλίας κατά µέσο όρο πλέον απασχολούνται
τρεις έως τέσσερις Έλληνες ναυτικοί. Η δε άρση του καµποτάζ
στην κρουαζιέρα είναι βέβαιο ότι θα επιδεινώσει το πρόβληµα
και αυτό το έχουµε ήδη εντοπίσει, όταν γινόταν και η σχετική συ-
ζήτηση. Στις δε εργασιακές σχέσεις είναι γνωστό ότι καταστρα-
τηγούνται και νόµοι και συµβάσεις και κανονισµοί και η δεκάµηνη
υποχρεωτική απασχόληση των ναυτικών και πολλά άλλα.

Κυρία Υπουργέ, απ’ ό,τι είδα –δεν έχω, βέβαια, εξαντλήσει τη
διερεύνηση- και στο φετινό προϋπολογισµό συµβαίνει αυτό που
από χρόνια κατάγγελλε κάθε χρόνο ο Γιάννης ∆ραγασάκης: Ο
προϋπολογισµός του 2011 προβλέπει φόρο πλοίων 12 εκατοµ-
µύρια ευρώ . Ο κωδικός είναι 0141. Για να έχουµε και ένα µέτρο
–συγκρίσιµο µέγεθος- τα τέλη από τη νοµιµοποίηση των µετα-
ναστών –ο κωδικός 3742- είναι 50 εκατοµµύρια ευρώ. ∆ηλαδή 12
εκατοµµύρια από τα πλοία και 50 εκατοµµύρια από τους µετα-
νάστες.

Είναι τραγικό, αλλά ακόµη και αν µιλήσει κανείς µε αναπτυ-
ξιακούς όρους, δεν µπορεί να µη δει πώς έχει αντιµετωπιστεί η
περίφηµη ναυτική εκπαίδευση. Το έχουµε καταγγείλει πολλές
φορές. Έχουµε κάνει ερωτήσεις. Οι απαντήσεις είναι πανοµοιό-
τυπες.

Φέτος, οι προκηρυγµένες θέσεις για τους νέους εκπαιδευό-
µενους ναυτικούς µειώθηκαν δραστικά. Οι θέσεις των εκπαιδευ-
τών παρέµειναν κενές. Είναι εκατόν πενήντα εννέα θέσεις. Οι
ναυτοδάσκαλοι δεν µπορούν, πλέον, να εργαστούν και να µετα-
φέρουν την πλούσια εµπειρία τους, διότι δεν επιτρέπεται να ερ-
γάζονται ως συνταξιούχοι. Και, φυσικά, χάνεται ένα πολύ
σηµαντικό δυναµικό, που έχει βγει µέσα από την πορεία της θα-
λασσινής περιπέτειας των εργαζοµένων.

Όλα αυτά δείχνουν ότι ούτε στο επίπεδο της κοινωνικής δι-
καιοσύνης και της εργασιακής προστασίας, ούτε στο επίπεδο το
αναπτυξιακό, υπάρχει δυνατότητα αυτό το µοντέλο, το µοντέλο
το νεοφιλελεύθερο, το µοντέλο της τρόικας, ο νεοφιλελεύθερος
καπιταλισµός, να δώσει λύση σε αυτά τα προβλήµατα. Γι’ αυτό
είναι βέβαιο ότι και σε αυτόν τον τοµέα απαιτούνται δραστικά
διαφορετικές πολιτικές επιλογές.

Η σηµερινή κατάσταση απαιτεί άµεσα την εφαρµογή ενός συ-
γκροτηµένου σχεδίου αναβάθµισης της ναυτικής εκπαίδευσης
και δραστικών παρεµβάσεων στα ζητήµατα ενός κλάδου που
αποτελεί κορυφαίο και ιστορικό κλάδο παραγωγικό και που κα-
θορίζει –αν θέλετε- και το DNA και την ποιότητα και τον πολιτισµό
αυτής της χώρας, τον κλάδο της ναυτοσύνης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε –ούτε µισό λεπτό δεν θα χρεια-
στώ ακόµα- θα αναφερθώ στα ζητήµατα του ΝΑΤ. Όλα αυτά
έχουν και τεράστιες επιπτώσεις στον προϋπολογισµό του ΝΑΤ
και στις παρεχόµενες υπηρεσίες και στην ποιότητά τους. Από
εκεί και πέρα, έχουµε ένα ταµείο, άλλοτε εύρωστο και τόσο ξε-
χωριστής σηµασίας, που καταρρέει. Το καλύπτει ο κρατικός προ-
ϋπολογισµός και δεν έχει δυνατότητα να ανατροφοδοτηθεί, γιατί
ακριβώς καταρρέει η εργασία στην ναυτιλία, ενώ η πλοιοκτησία
ανθεί και κερδοφορεί σε υπερβολικό βαθµό.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Υπουργός Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Λούκα Κατσέλη έχει το λόγο.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Κύριοι συνάδελφοι, θέλω να ευχαριστήσω τον
ΣΥΡΙΖΑ γι’ αυτή την ευκαιρία που µας δίνει για έναν ουσιαστικό
διάλογο για τα εργασιακά ζητήµατα σήµερα, µια µέρα µετά την
κατάθεση των ρυθµίσεων για τις ειδικές επιχειρησιακές
συµβάσεις.

Κατανοώ πλήρως την ανάγκη αντιπολιτευτικής ρητορείας. Σε
αυτό, όµως, που νοµίζω ότι όλοι θα συµφωνήσουµε είναι ότι είναι
µία στιγµή ευθύνης, ότι πρέπει να ενηµερώνουµε υπεύθυνα τους
πολίτες, να αξιολογούµε τις επιλογές που έχουµε µπροστά µας,

τις ρυθµίσεις που έρχονται στο Κοινοβούλιο και να
αντιµετωπίζουµε µε υπεύθυνο τρόπο τα προβλήµατα προς
όφελος του δηµοσίου συµφέροντος.

Θα συµφωνήσω µαζί σας ως προς την υπάρχουσα κατάσταση,
µε όλα τα στοιχεία που φέρατε για την ανεργία, η οποία πράγµατι
αυξάνεται. Και είναι φυσικό να αυξάνεται, όταν η οικονοµία
βρίσκεται σε ύφεση, µία ύφεση η οποία έχει βαθύνει και ως
απόρροια µίας συσταλτικής δηµοσιονοµικής πολιτικής -για να
αντιµετωπιστούν τα µεγάλα ελλείµµατα τα οποία είχαµε να
αντιµετωπίσουµε- µία περιοριστική πολιτική, δηµοσιονοµική, η
οποία ουσιαστικά σήµανε µείωση των δαπανών, ιδιαίτερα των
δηµοσίων δαπανών, µε δύσκολους τρόπους -γιατί λίγα είναι τα
εργαλεία που έχεις στη διάθεσή σου µέσα σε ένα χρόνο- και µε
αύξηση της φορολογικής επιβάρυνσης.

Αυτός ο περιορισµός της συνολικής δαπάνης στην οικονοµία,
ουσιαστικά µείωσε ακόµα περισσότερο για το 2010 την
οικονοµική δραστηριότητα και είχε και την επίπτωση, λόγω της
αύξησης των φόρων κυρίως, πάνω στις τιµές. Η ανεργία έχει
αυξηθεί και είναι φυσιολογικό όσο βαθαίνει η ύφεση, να υπάρχει
και χειροτέρευση της ανεργίας. Μέχρι εκεί θα συµφωνήσουµε.

Τι κάνουµε, όµως, γι’ αυτό; Τι πρέπει να κάνουµε, ποιοι είναι οι
στόχοι µας και πώς µπορούµε να βγούµε από αυτή την κρίση;
Νοµίζω ότι αυτό πρέπει να συζητήσουµε και να αξιολογήσουµε
όλες τις πολιτικές κάτω απ’ αυτό το πρίσµα.

Πριν µπω, όµως, στις πολιτικές να πω ότι δεν είµαστε µόνοι
µας. Λόγω της κατάστασης που βρεθήκαµε, λόγω του γεγονότος
ότι έπρεπε να δανειστούµε 110 δισεκατοµµύρια από τους
εταίρους µας, εφαρµόζουµε µία πολιτική, το πλαίσιο της οποίας
είναι µέσα στο µνηµόνιο. Και, εποµένως, τα περιθώρια που έχεις
για άσκηση συγκεκριµένων µέτρων πολιτικής προσδιορίζονται,
σε ένα µεγάλο βαθµό, και από το ίδιο το µνηµόνιο.

Εάν πούµε ότι αυτή είναι η κατάσταση, ελάτε τώρα να
αξιολογήσουµε τις πολιτικές και τα µέτρα που παίρνουµε. Ποιος
είναι ο στόχος της ρύθµισης που φέραµε και καταθέσαµε χθες
στη Βουλή; Να αντιµετωπίσουµε ένα υπαρκτό πρόβληµα µέσα
στην αγορά. Οι περισσότερες επιχειρήσεις, µικρές, µεσαίες,
µεγάλες, αντιµετωπίζουν µια µεγάλη πτώση του τζίρου τους. Και
µε αυτή την πτώση του τζίρου δεν µπορούν να τα βγάλουν πέρα,
εάν δεν προσαρµοστούν. Εάν κλείσουν κι άλλες επιχειρήσεις,
εάν δεν διασφαλίσουµε τη βιωσιµότητα των µικρών, των µεσαίων,
των εµπορικών µας επιχειρήσεων, θα έχουµε χειρότερο
πρόβληµα.

Άρα τι πρέπει να κάνουµε; Να φτιάξουµε εργαλεία που θα
στηρίζουν τη βιωσιµότητα των επιχειρήσεων και θα διασφαλίζουν
αυτό που και εσείς και εµείς θεωρούµε το ύψιστο κοινωνικό
δικαίωµα, το δικαίωµα στην εργασία. Γιατί πραγµατικά αυτό είναι
το ύψιστο κοινωνικό, δικαίωµα στην εργασία σε ένα αξιοπρεπές
επίπεδο διαβίωσης.

Άρα νοµίζω ότι µπορούµε να συµφωνήσουµε ότι ο στόχος µας
µέσα σε αυτή τη δύσκολη οικονοµική συγκυρία είναι ακριβώς
αυτός: Να διασφαλίσεις θέσεις εργασίας, να διασφαλίσεις τη
βιωσιµότητα των επιχειρήσεων, ιδιαίτερα σε αυτό το µεταβατικό
στάδιο, µέχρις ότου τα διαρθρωτικά µέτρα που παίρνεις, τα
αναπτυξιακά µέτρα, αποδώσουν. Γιατί κακά τα ψέµατα, αγαπητοί
συνάδελφοι, αναπτυξιακά µέτρα αποδίδουν µετά από δύο-τρία
χρόνια. ∆ιότι δεν υπάρχει µαγικό ραβδί να ξεκινήσουν επενδύσεις
και να έχουν αποτέλεσµα µέσα σε λίγους µήνες.

Άρα σε µεσοπρόθεσµη βάση το στοίχηµα είναι το στοίχηµα
της ανάπτυξης. Και στη Βουλή πρέπει να συζητήσουµε -και τα
συζητάµε- όλα τα µέτρα τα οποία θα οδηγήσουν να βγει η χώρα
από αυτήν την ύφεση, µετά το τέλος του 2011, το 2012. Και χθες
συζητήσαµε στο Υπουργικό Συµβούλιο και θα κατατεθεί σύντοµα
στη Βουλή, το νέο αναπτυξιακό νόµο. Παράλληλα, λαµβάνονται
µία σειρά άλλα µέτρα για την ενεργοποίηση του ΕΣΠΑ, για την
αύξηση των δηµοσίων επενδύσεων, για τη ρευστότητα στην
αγορά µε τα νέα ταµεία επιχειρηµατικότητας που έγιναν και µε
διαρθρωτικές τοµές, θεσµικού χαρακτήρα. Αυτά, όµως, όλα τα
µέτρα, τα αναπτυξιακά µέτρα, θα αποδώσουν µετά από ενάµισι,
δύο χρόνια.

Το ερώτηµα που µπαίνει -και είναι ένα αµίλεικτο ερώτηµα στο
οποίο πρέπει να τοποθετηθούµε όλοι- είναι τι κάνουµε στο
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µεταβατικό στάδιο. Πώς διασφαλίζουµε ότι δεν θα κλείσουν κι
άλλες επιχειρήσεις; Πώς βάζουµε ανάχωµα στη µείωση της
ανταγωνιστικότητας των επιχειρήσεων, οι οποίες µε τη µείωση
του τζίρου δεν βγαίνουν πέρα; Και τι λέµε; Πολιτικές για τη
βιωσιµότητα, για να κρατήσουµε ζωντανές τις επιχειρήσεις, για
να κατοχυρώσουµε όσο γίνεται, το δικαίωµα στην εργασία.
Αυτός είναι ο στόχος.

Ποιος είναι, λοιπόν, ο στόχος της συγκεκριµένης ρύθµισης και
των ρυθµίσεων που φέραµε χθες; Ακριβώς αυτός. Μα, ακριβώς
αυτός!

Τι ήθελαν οι εταίροι µας στην Ευρώπη; Ποιο ήταν από την άλλη
µεριά –επειδή διαπραγµατευόµαστε και µε ρώτησε ο κ. Παπα-
δηµούλης- αυτό που καταφέραµε; Ποια ήταν η θέση τους και
ποια είναι η θέση τους; ∆εν νοµίζω ότι τους την έχουµε αλλάξει.
Η θέση τους είναι ξεκάθαρη και πηγάζει από την ευρωπαϊκή
εµπειρία των ανεπτυγµένων χωρών της Ευρώπης του βορρά,
όπου υπάρχουν µεγάλες επιχειρήσεις και η άποψή τους είναι ότι
οι επιχειρησιακές συµβάσεις πρέπει να υπερισχύουν χωρίς κα-
νέναν περιορισµό έναντι των κλαδικών συµβάσεων. Αυτή ήταν,
είναι και παραµένει η θέση τους και η θέση τους ήταν, είναι και
παραµένει ότι προστατευτικές διατάξεις όπως η συρροή και η
επέκταση δεν θα έπρεπε να υπάρχουν.

Η συρροή τι λέει; Ότι µεταξύ δύο ή τριών διαφορετικών συλ-
λογικών συµβάσεων υπερισχύει αυτή που είναι ευνοϊκότερη προς
τον εργαζόµενο. Και η επέκταση τι λέει; Ότι όταν καλύπτεις µε
κλαδική σύµβαση επιχειρήσεις που απασχολούν το 51% των ερ-
γαζοµένων, σχεδόν αυτόµατα µετά από απόφαση του Ανώτατου
Συµβουλίου Εργασίας µπορεί να επεκτείνεται σ’ όλο τον κλάδο.

Εποµένως όταν ξεκίνησα τη διαπραγµάτευση µε τους εταί-
ρους µας, αυτά ήταν τα βασικά σηµεία. Το βασικό επιχείρηµα
που αντιτάξαµε ήταν ότι το να υπερισχύουν οι επιχειρησιακές
έναντι των κλαδικών δεν µπορεί να γίνει χωρίς όρους, χωρίς πε-
ριορισµούς, ότι πρέπει να διατηρηθούν οι κλαδικές συµβάσεις
ιδιαίτερα σε µία χώρα όπου έχεις µικρές και πολύ µικρές επιχει-
ρήσεις, διότι αλλιώς και υπάρχει αθέµιτος ανταγωνισµός και µπο-
ρούµε να οδηγηθούµε σε µία εργασιακή «ζούγκλα».

Τι πετυχαίνουµε µ’ αυτή τη ρύθµιση που φέρνουµε στη Βουλή;
Άκουσα πολλά τα οποία δεν είναι σωστά και δεν ανταποκρίνο-
νται στη ρύθµιση που φέρνουµε. Πρώτον, δηµιουργούµε µία νέα
µορφή επιχειρησιακής συλλογικής σύµβασης, ένα καινούργιο
«εργαλείο» το οποίο είναι στα χέρια των κοινωνικών εταίρων, των
εργοδοτών και των εργαζοµένων σε επίπεδο επιχείρησης. Εισά-
γεται, δηλαδή, στο συνολικό οικοδόµηµα των συλλογικών µας
σχέσεων ένα καινούργιο «εργαλείο». ∆εν αποδοµείται αυτό που
υπάρχει, δεν αποδοµούνται οι κλαδικές συµβάσεις, δεν αποδο-
µείται η εθνική γενική συλλογική σύµβαση, δεν αποδοµούνται οι
οµοιοεπαγγελµατικές συµβάσεις. Εισάγουµε µία νέα µορφή συλ-
λογικής επιχειρηµατικής σύµβασης. Έτσι αποφεύγουµε την
πλήρη απορρύθµιση και την πλήρη «αποσυλλογικοποίηση» του
συστήµατος. Βάζουµε µία «κόκκινη γραµµή» –όσο µπορείς να βά-
λεις κάτω από τις σηµερινές συνθήκες- στο να κάνει ο εργοδό-
της, ένας κακόπιστος εργοδότης, ό,τι θέλει µόνος του.
Ουσιαστικά δηµιουργούµε κίνητρα για συλλογικές συµβάσεις
έναντι των ατοµικών.

Επίσης διατηρούµε ένα κατώτατο «δίχτυ ασφαλείας» του µι-
σθού, την εθνική γενική συλλογική σύµβαση για όλους. Αγαπητοί
συνάδελφοι, θα σας έλεγα να ανατρέξετε στο νόµο που έλεγε
ότι οι αποκλίσεις µπορεί να είναι και πέραν της εθνικής γενικής
συλλογικής σύµβασης. Ας µην ξεχνάµε το παράδειγµα της εται-
ρείας security, η οποία ουσιαστικά είχε κλείσει σύµβαση µε εξα-
κόσια τόσα ευρώ, κάτω από την εθνική γενική συλλογική
σύµβαση. Μπαίνει ως «κατώφλι», «δίχτυ ασφαλείας» η εθνική γε-
νική συλλογική σύµβαση, αλλά όχι µόνο. Μπαίνει και ένα άλλο
«κατώφλι ασφάλειας», η κλαδική σύµβαση, εάν δεν συµφωνή-
σουν εργοδότες και εργαζόµενοι, διότι δεν καταργούνται οι κλα-
δικές συµβάσεις. Εάν δεν υπάρξει συµφωνία σε επίπεδο
επιχείρησης, η κλαδική σύµβαση ισχύει. Αν ο εργοδότης δεν µπο-
ρεί να επιβιώσει µε την κλαδική σύµβαση, τι κάνει; Προχωράει
στη µεσολάβηση και στη διαιτησία όπως το έκανε µέχρι τώρα. Η
διαιτησία υπάρχει, έχει εξασφαλιστεί, κάτι το οποίο δεν ήταν κα-
θόλου αυτόµατο ή αυτονόητο πριν από µερικούς µήνες.

Ταυτόχρονα εισάγουµε διατάξεις και ρυθµίσεις που ενισχύουν
τη διαπραγµατευτική δύναµη των εργαζοµένων σε µικρές και
πολύ µικρές επιχειρήσεις και λέµε ότι αν δεν υπάρχει σωµατείο
στην επιχείρηση –που δεν υπάρχει σε πολλές επιχειρήσεις- τότε
οι εργαζόµενοι µπορούν να εκπροσωπηθούν από το κλαδικό τους
σωµατείο ή από την οµοσπονδία τους. Η ΓΕΣΕΒΕ ή η ΕΣΕΕ ή το
κλαδικό τους σωµατείο µπορεί να τους εκπροσωπήσει και σε µι-
κρές επιχειρήσεις. Έτσι δίνουµε τη δυνατότητα σε µικρές επι-
χειρήσεις -που είναι η πλειοψηφία των επιχειρήσεων στην
Ελλάδα- να έχουν να ρυθµίσουν τα του οίκου τους µέσα σ’ ένα
νοµικό πλαίσιο το οποίο δεν είχαν µέχρι τώρα, διότι µε το να λέµε
σε µία επιχείρηση «πρέπει να πληρώσεις το µισθό που ορίζει η
κλαδική σύµβαση» όταν αυτός ο εργοδότης δεν τα βγάζει πέρα,
τι του λέµε; «Κλείσε την επιχείρηση».

Άρα το ζητούµενο αυτήν τη στιγµή είναι να δώσεις τη δυνατό-
τητα σε µία επιχείρηση -ιδιαίτερα στη µικρή και στη µεσαία επι-
χείρηση- να σταθεί στα πόδια της και να αντιµετωπίσει τα
προβλήµατα. ∆εν λέµε να το κάνεις αυτό «στην πλάτη» των ερ-
γαζοµένων. Λέµε: «Καθίστε αυτήν τη δύσκολη στιγµή εργοδότες
και εργαζόµενοι µαζί σ’ ένα τραπέζι» και κάτι περισσότερο:
«Όταν συµφωνήσετε, θέλουµε και µία αιτιολογηµένη απόφαση
ώστε να δηµοσιοποιηθεί αυτή η απόφαση, να δοθεί στο Ανώτατο
Συµβούλιο Κοινωνικού Ελέγχου του ΣΕΠΕ, του Σώµατος Επιθε-
ώρησης Εργασίας το οποίο γνωµοδοτεί», αλλά αυτό αναγκάζει
τον εργοδότη…

Μη χαµογελάτε, κύριε Παπαδηµούλη. Έχει πολύ µεγάλη ση-
µασία οι κοινωνικοί εταίροι να έχουν µία διαδικασία, ώστε να µπο-
ρούν να κάτσουν γύρω από ένα τραπέζι και να οριοθετήσουν το
πρόβληµα και να βρουν από κοινού λύσεις. Είναι πάρα πολύ ση-
µαντικό αυτό διότι αν δεν υπάρχει αυτή η διαδικασία, γίνεται
αυτό που γίνεται αυτή τη στιγµή και ο καθένας κάνει ό,τι θέλει.

Τι προστασία έχει ο εργαζόµενος αυτή τη στιγµή που µιλάµε;
Γίνεται ένα «εργαλείο» το οποίο µπορεί να χρησιµοποιήσει. Θα
µου πείτε: «Όταν ο εργαζόµενος έχει το φόβο της απόλυσης, δεν
θα συµφωνήσει;». Εξαρτάται από το πόσο οργανωµένοι είναι οι
εργαζόµενοι σε επίπεδο επιχείρησης. Αυτό το «εργαλείο» ισχύει
σε πάρα πολλές άλλες χώρες, παραδείγµατος χάριν στη Γερµα-
νία όπου οι κλαδικές συµβάσεις είναι πολύ σηµαντικές. Όταν
έγινε η αναδιάρθρωση της Γερµανίας ακριβώς βάλαµε µέσα τέ-
τοιου είδους συµβάσεις. Επίσης ισχύει στην Ιταλία και στην Ιρ-
λανδία. Αυτά είναι «εργαλεία» που µπορούν να χρησιµοποιηθούν
από εταίρους, οι οποίοι πραγµατικά θέλουν να εξασφαλίσουν τη
βιωσιµότητα µιας επιχείρησης.

Αν υπάρξει αθέτηση της συµφωνίας, τι γίνεται; Πείτε ότι συµ-
φωνούν και τη δηµοσιοποιούν. Αν υπάρξει αθέτηση της συµφω-
νίας και αν ο εργοδότης µονοµερώς απολύσει µετά από ένα
µήνα, ακυρώνεται πάραυτα η συµφωνία και ξαναγυρίζουµε στις
κλαδικές. Αν δεν συµφωνήσουν οι εργαζόµενοι τι γίνεται; Ισχύουν
οι κλαδικές και αν ο εργοδότης πραγµατικά πει ότι δεν αντέχει,
προσφεύγει –όπως είπαµε- στη µεσολάβηση και στη διαιτησία.

Άρα αυτή η ειδική επιχειρησιακή συλλογική σύµβαση ενισχύει
τη συλλογικότητα των διαπραγµατεύσεων και κάνει ακριβώς το
αντίθετο απ’ αυτό που είπατε, αγαπητοί συνάδελφοι, δηλαδή να
πάµε σε µία ατοµίκευση των εργασιακών σχέσεων. ∆ίνει κίνητρα
για να κάτσουν στο τραπέζι των διαπραγµατεύσεων εργοδότες
και εργαζόµενοι.

Αυτό δεν είναι το µόνο µέτρο. Αυτό συµπληρώνεται µε µία
σειρά από άλλα µέτρα.

Συµπληρώνεται µε τα δεκαεπτά προγράµµατα του ΟΑΕ∆, που
πάλι η στόχευση είναι κοινή. Να επιδοτήσουµε το µη µισθολο-
γικό κόστος των επιχειρήσεων, ώστε να κρατηθούν στη ζωή. Και
αυτά τα προγράµµατα έχουν τεράστια απήχηση στην αγορά. Με
το µεγάλο πρόγραµµα της διατήρησης τετρακοσίων χιλιάδων θέ-
σεων εργασίας που λήγει στο τέλος αυτού του έτους ουσιαστικά
έχουν καλυφθεί οι περισσότερες θέσεις εργασίας. Και αυτό πλαι-
σιώνεται µε µια σειρά άλλων προγραµµάτων του ΟΑΕ∆ τα οποία
κυρίως δίνουν βάρος στην ένταξη των νέων στην αγορά εργα-
σίας, στην ένταξη ανέργων και στην ένταξη ευάλωτων κοινωνικών
οµάδων που πραγµατικά χρειάζονται τη στήριξή µας.

Ταυτόχρονα µέσα στον επόµενο µήνα θα συζητήσουµε στη
Βουλή το νέο σχέδιο νόµου για την κοινωνική οικονοµία. Και εκεί
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πέρα πραγµατικά ξεκινάµε µια τελείως καινούργια δέσµη πολιτι-
κών για την ενίσχυση των κοινωνικών επιχειρήσεων και της κοι-
νωνικής εργασίας, έτσι ώστε σχήµατα συνεργατικά από τοπική
αυτοδιοίκηση, από µη κυβερνητικούς οργανισµούς, από φορείς,
από ενώσεις προσώπων να µπορούν να ξεκινήσουν προγράµ-
µατα κοινωνικής εργασίας για να διατηρηθούν οι θέσεις εργα-
σίας.

Την ίδια στιγµή µε άλλο νοµοσχέδιο το οποίο θα κατατεθεί
αναβαθµίζουµε το ΣΕΠΕ. Το ΣΕΠΕ έχει κάνει ήδη τον τελευταίο
χρόνο σηµαντικά βήµατα. Πρέπει να γίνουν πολλά περισσότερα.
Και, τέλος, εξειδικεύουµε όλη αυτή την πολιτική σε τοπικό επί-
πεδο. Είναι πολύ σηµαντικό σε κάθε περιφέρεια και ιδιαίτερα σε
περιοχές που αντιµετωπίζουν οξυµένο πρόβληµα ανεργίας να
υπάρχουν ειδικά προγράµµατα αντιµετώπισης εργασίας και κα-
ταπολέµησης της φτώχειας.

Γιατί, αν είναι ένα το εθνικό µας στοίχηµα είναι να βγούµε από
την κρίση όσο το δυνατόν πιο γρήγορα, αλλά να βγούµε διατη-
ρώντας την κοινωνική συνοχή έχοντας διασφαλίσει το κοινωνικό
δικαίωµα όπως, είπα, στην εργασία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ την κυρία

Υπουργό που ήταν στο χρόνο της απολύτως εναρµονισµένη µε
το χρόνο.

Παρακαλώ τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ και
Βουλευτή Β’ Πειραιώς, κ. Παναγιώτη Λαφαζάνη να πάρει το λόγο
για δώδεκα λεπτά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, δυστυχώς αδικείτε τον εαυτό σας πάρα πολύ.
Γιατί φοβούµαι ότι µε αυτά τα οποία πράττετε και ιδιαίτερα µε
αυτό το νοµοσχέδιο το οποίο εισάγετε θα καταγραφείτε ως
εκείνη που έστησε στο εκτελεστικό απόσπασµα τις εργασιακές
σχέσεις σ’ αυτή τη χώρα. Όχι ότι τα πράγµατα έβαιναν καλώς.
Κάκιστα ήταν. Αλλά έρχεστε τώρα µε αυτό το νοµοσχέδιο δυ-
στυχώς να δώσετε τη χαριστική βολή στις εργασιακές σχέσεις
και τα εργασιακά δικαιώµατα.

Πολύ φοβούµαι ότι ζούµε σκοτεινές µέρες σ’ αυτόν τον τόπο.
Πάρα πολύ σκοτεινές µέρες, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε
του ΠΑΣΟΚ. Αυτά που βλέπουµε είναι φρικτά, απίστευτα σχεδόν.
Ποιος περίµενε ότι µια υποτιθέµενη σοσιαλιστική Κυβέρνηση του
Γιώργου Παπανδρέου θα ακύρωνε στην ουσία το Σύνταγµα. Γιατί
περί αυτού πρόκειται. Το Σύνταγµα ακυρώνεται. Ποιος περίµενε
ότι σ’ αυτή την Αίθουσα µε διαδικασίες εξπρές θα είχαµε κατά-
λυση του Κανονισµού της Βουλής. Γιατί περί αυτού πρόκειται. Ο
Κανονισµός της Βουλής γίνεται φύλλο φτερό µε αυτό το κατε-
πείγον πολυνοµοσχέδιο, το οποίο είναι διάτρητο. ∆εν είναι δυ-
νατόν να εισαχθεί για συζήτηση διότι παραβιάζει πλήρως τον
Κανονισµό. Και το λέω και στο Προεδρείο αυτό. Και διότι όλες οι
διατάξεις του, ή τουλάχιστον οι θεµελιώδεις, καταστρατηγούν
και ακυρώνουν το Σύνταγµα.

Είναι δυνατόν, κυρία Υπουργέ, να καταργείτε µε νόµο όλες τις
συλλογικές συµβάσεις; Πώς είναι δυνατόν να γίνει αυτό; Οι συλ-
λογικές συµβάσεις είναι κατοχυρωµένες µε το άρθρο 22 του Συ-
ντάγµατος. Γράφετε στα παλιά σας τα παπούτσια το Σύνταγµα;
Το πετάτε στον κάλαθο των αχρήστων;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Αν µπορούµε να µάθουµε ποιες
συµβάσεις καταργούνται θα µας βοηθήσετε.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Από πού προκύπτει αυτό;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Όλες οι συλλογικές συµβάσεις
των ∆ΕΚΟ µέσα από τις οποίες κατοχυρώνονται και µισθοί και
επιδόµατα διαλύονται µε νοµοθετικές ρυθµίσεις. Και πάµε σε µει-
ώσεις µέσα από νόµο, κατοχυρωµένων αµοιβών και µισθών µέσα
από συλλογικές συµβάσεις.

Στην Αγροτική Τράπεζα –που δεν είναι και ∆ΕΚΟ- ευθέως πάτε
και καταργείτε τη συλλογική σύµβαση και τον κανονισµό εργα-
σίας για να µειώσετε 10% τουλάχιστον τους µισθούς. ∆εν είναι
πραξικόπηµα αυτό; ∆εν είναι διάλυση του Συντάγµατος; Και τι
µένει στον τόπο; Για ποια δηµοκρατία πλέον θα µιλάµε; Για τρα-
γωδία µιλάµε. Όχι δηµοκρατία. Τραγωδία.

Θα ξεκινήσω από κάποια πράγµατα που ίσως να θεωρούνται
λίγο ανώδυνα µπροστά σ’ αυτά τα οποία επιφέρει ως δεινά το

νοµοσχέδιο και ειδικά οι ρυθµίσεις του Υπουργείου Εργασίας.
Γιατί, κύριε Υπουργέ, δίνετε τη δυνατότητα οι έξι µήνες εκ περι-
τροπής εργασίας να γίνουν εννέα µήνες; Γιατί το κάνετε αυτό;
Τι δώρα είναι αυτά προς τους εργοδότες;

Γιατί την υπενοικίαση των εργαζοµένων που ήταν δεκαοκτώ
µήνες την πάτε τριάντα έξι µήνες τώρα; Τι δώρο είναι αυτό στους
επιχειρηµατίες; Υπενοικίαση ξέρετε τι σηµαίνει; ∆ουλεµπόριο.
Και είχε έναν περιορισµό δεκαοκτώ µηνών που βεβαίως δεν ήταν
και ό,τι καλύτερο. Και το πάτε τώρα τρία χρόνια υπενοικίαση;

Η µερική απασχόληση έχει πάρει τεράστια έκταση και µεγε-
θύνεται συνεχώς. Πάνω από τις τέσσερις ώρες αν υπήρχε µερική
απασχόληση έπρεπε να πληρώνει ο εργοδότης 10% παραπάνω.
Το καταργείτε και αυτό. Έλεος. Τι κάνετε επιτέλους; Τι θέλετε;
Να διαλύσετε το εργασιακό τοπίο και να µετατρέψετε όλες τις
εργασιακές σχέσεις σε ευέλικτες εργασιακές σχέσεις;

Επιτρέπετε τώρα τον ένα χρόνο δοκιµαστική εργασία. Τι είναι
τώρα αυτό; Και τι µπορεί να γίνει στο τέλος, κυρία Υπουργέ και
κύριε αξιότιµε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε; Αφού τελειώσει ο
ένας χρόνος δοκιµαστική εργασία µπορεί να απολυθεί από τον
εργοδότη πλέον ο εργαζόµενος χωρίς αποζηµίωση. Τι είναι αυτά
τα πράγµατα; Για να βοηθήσετε, υποτίθεται, την ελληνική οικο-
νοµία κάνετε αυτά τα πράγµατα; Ξέρετε ότι και ένα µήνα να δού-
λευε ο άλλος µε µια σύµβαση και απολυόταν θα έπρεπε να
αποζηµιωθεί. Και ένα µήνα. Τώρα δοκιµαζόµενος ένα χρόνο απο-
λύεται χωρίς αποζηµίωση. Όλοι δοκιµαζόµενοι θα γίνουν. Όλοι
µε ευέλικτες σχέσεις εργασίας. Εκ περιτροπής παντού και υπε-
νοικιαζόµενοι. Αυτές είναι οι εργασιακές σχέσεις που ετοιµάζετε;
Αυτό είναι το φρικτό µέλλον του εργασιακού τοπίου σ’ αυτή
χώρα;

Και έρχοµαι στο µείζον θέµα των επιχειρησιακών συµβάσεων,
που µπορεί να µην είναι το πιο µείζον ίσως µέσα στο εργασιο-
κτόνο αυτό νοµοσχέδιο. Καταργείτε, κυρία Υπουργέ, την συλλο-
γική σύµβαση. ∆εν ξέρω, αν έχετε και µια σχετική εµπειρία από
τα συνδικαλιστικά.

Τέλος οι κλαδικές συλλογικές συµβάσεις. Τέλος! Τέλος! ∆ιότι
πάµε σε µία επιχείρηση που έχει ένα σωµατείο τριάντα ατόµων.
Ξέρετε πόσο εύκολο είναι να πείσει αυτό το σωµατείο ο εργο-
δότης να υποκύψει στη θέλησή του και να πάνε σε µία µείωση
µισθών χωρίς όριο, στο όριο των 740 ευρώ µεικτά, 670 καθαρά,
τα οποία τα θεωρείτε πλέον ότι είναι το άπαν για να επιβιώσει άν-
θρωπος; Ούτε για τα εισιτήριά δεν φτάνουν ούτε για τον καφέ
σε αυτόν που δουλεύει µε αυτό το βασικό µισθό. Πέραν του ότι
και αυτός καταστρατηγείται και οι νεοπροσλαµβανόµενοι παίρ-
νουν ακόµα λιγότερα. Πληρώνει λιγότερα ο εργοδότης γι’ αυ-
τούς βεβαίως και τα επιχορηγεί ο κρατικός προϋπολογισµός.

Σας ερωτώ λοιπόν: Πηγαίνει σε µία επιχείρηση µε τριάντα
άτοµα, τριάντα εργαζόµενους. Και υπογράφεται η σύµβαση. Τε-
λείωσε η κλαδική, κυρία Υπουργέ. Για ποιο πράγµα µιλάτε; ∆εν
υπάρχει και κλαδική. ∆ιότι αν µία επιχείρηση έχει ανταγωνιστικό
πλεονέκτηµα στον κλάδο, µειωµένους µισθούς, θα τη µιµηθεί και
η διπλανή επιχείρηση, θα την ακολουθήσουν όλοι. ∆ιαδοχικά θα
πάµε σε πλήρη κατάργηση των κλαδικών συµβάσεων. Και είναι
εύλογο αυτό.

Αντί, λοιπόν, να έχετε ένα κατώφλι, αντί να βάλετε µία άγκυρα
σε αυτά τα πράγµατα, λέτε: ∆ιατηρώ τις κλαδικές συλλογικές
συµβάσεις αλλά τις διαλύετε. Τις καταργείτε. Αυτό κάνετε µε το
νοµοσχέδιο σας. Και δεν καταργείτε µόνο τις κλαδικές συλλογι-
κές συµβάσεις και οδηγείτε τους µισθωτούς στον ιδιωτικό τοµέα
σε µειώσεις οι οποίες θα είναι πια µειώσεις οι οποίες θα ωχριούν
µπροστά σε αυτές που έγιναν στο δηµόσιο -γιατί θα έχουµε µει-
ώσεις µισθών µέχρι και 40%- αλλά ακυρώνετε και διαλύετε και
το συνδικαλιστικό κίνηµα. Με αυτά τα µέτρα όχι µόνο δεν υπάρ-
χει κλαδική συλλογική σύµβαση, αλλά και συνδικαλιστικό κίνηµα.

Θα υπάρξει ένα άλλο πράγµα, που θα είναι τυπικά συνδικαλι-
στικό κίνηµα -ξέρετε από αυτά, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρό-
σωπε, του ΠΑΣΟΚ, διότι διατελέσατε συνδικαλιστής- στην ουσία,
όµως, θα είναι εργοδοτικό. Εργοδοτικό συνδικαλιστικό κίνηµα.
Εργοδοτικός συνδικαλισµός. Συνδικαλισµός, δηλαδή, ο οποίος
θα έχει το αφεντικό από πάνω δερβέναγα. Θα έχουµε κυβερνη-
τικό, µεν, συνδικαλισµό πιο ισχυρό και από την άλλη µεριά ερ-
γοδοτικό συνδικαλισµό.
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Αυτά είναι τα έργα και οι µέρες σας µε αυτό το νοµοσχέδιο.
Εγκληµατικές. Ακραία αντεργατικές. Αδικούν τον εργασιακό µε-
σαίωνα. Αδικούν τη δουλεία. ∆ιότι ξέρετε –και µιλάω επί της ου-
σίας και µε κάθε ειλικρίνεια αυτή τη στιγµή- δεν είναι υπερβολή
ρητορική αυτό που λέω. Ο φεουδάρχης είχε συµφέρον ο δου-
λοπάροικος τουλάχιστον να επιβίωνε. Ο δουλοκτήτης είχε και
αυτός συµφέρον να διατηρεί το δούλο του µε υγεία και να µπο-
ρεί κάθε µέρα να αναπαράγεται, διότι δεν ήταν εύκολο να τον
διώξει και να αγοράσει άλλον. Τώρα, όµως, ζούµε στην περίφηµη
ελεύθερη αγορά. Καθόλου δεν ενδιαφέρει τον καπιταλιστή η
τύχη του εργαζόµενου. Μάλιστα, σε καθεστώς µαζικής ανεργίας
–µαζικής ανεργίας!- όταν η αγορά είναι πληµµυρισµένη από
ανέργους, αντιλαµβάνεστε ότι δεν έχει καµµία ανάγκη και καµµία
διάθεση να ενδιαφερθεί για το παραµικρό δικαίωµα του εργαζο-
µένου. Είναι φύλλο και φτερό, κάτω από τον παλαιό δούλο ο σύγ-
χρονος εργαζόµενος µε αυτά τα εργασιακά καθεστώτα. Εκεί
οδηγούµεθα.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας µία κουβέντα για το
ΣΕΠΕ. Το ΣΕΠΕ είναι απόδειξη ότι δεν θέλετε να υπάρχουν στοι-
χειώδεις κανόνες και να εφαρµόζονται βεβαίως στον εργασιακό
χώρο. Το ΣΕΠΕ έχει χίλιες εκατόν εξήντα οργανικές θέσεις, εκ
των οποίων οι τετρακόσιες είναι κενές. ∆ηλαδή, περίπου οι µισές
οργανικές θέσεις του ΣΕΠΕ, του Σώµατος των Επιθεωρητών,
είναι κενές. Έχουµε σωρεία από τµήµατα σε νευραλγικές εργα-
σιακές περιοχές όπου έχουν έναν επιθεωρητή εργασίας. Έναν
και µόνο. Στην Πτολεµαΐδα για παράδειγµα στην Κεφαλονιά, στα
Γρεβενά, στην Κάλυµνο, υπάρχει σειρά τµηµάτων µε έναν επιθε-
ωρητή. Τι να κάνει αυτός ο άνθρωπος; Τι να κάνει; Και δεν έχει
και αυτοκίνητο.

Εδώ στο site του ΣΕΠΕ γράφετε: Εκατοµµύρια ποινές. Το πρό-
στιµο, όµως, γι’ αυτές τις ποινές δεν εισπράττεται. Και ξέρετε
γιατί δεν εισπράττεται; Γιατί δεν υπάρχουν χρήµατα να επιδο-
θούν οι ποινές. Μιλάµε για διάλυση του ΣΕΠΕ. Και αυτό είναι, δυ-
στυχώς, συνειδητή επιλογή.

Τελειώνω, κυρία Υπουργέ, µε αυτό που είπατε, ότι ζούµε µία
δύσκολη φάση και για να µην έχουµε µεγαλύτερη ανεργία –οι
επιχειρήσεις έχουν πρόβληµα- τι να κάνουµε, παίρνουµε αυτά τα
µέτρα. Μα, είναι λογική αυτή;

Αυτά τα µέτρα συντείνουν σε ένα πράγµα και µόνο: Για να επι-
βιώσουν, υποτίθεται, οι επιχειρήσεις πρέπει να µειωθεί δραστικά
ο εργασιακός µισθός και να διαλυθούν, έως ακυρωθούν, οι ερ-
γασιακές σχέσεις και κάθε εργασιακό δικαίωµα. Ξέρετε που οδη-
γεί αυτή η λογική; Έχει αρχή, αλλά δεν έχει τέλος. Οδηγεί στην
κινεζοποίηση των εργασιακών σχέσεων στην Ελλάδα. Οδηγεί
στους εργαζόµενους των µερικών ευρώ, από το πρωί µέχρι το
βράδυ, χωρίς υπερωρίες, χωρίς δικαιώµατα, χωρίς δυνατότητα
να έχουν οποιαδήποτε φωνή και προσωπικότητα µέσα στο χώρο
εργασίας. Εκεί οδηγεί αυτή η λογική. Για να µην κλείνουν οι επι-
χειρήσεις, για να διατηρήσουµε τις επιχειρήσεις διαλύουµε ό,τι
υπάρχει εργασιακά και από την άποψη µισθολογικών απολαβών,
αλλά και από την άποψη των δικαιωµάτων.

Αν αυτός είναι ο ορίζοντας και το όραµά σας, πολύ λυπάµαι
αλλά καταστρέφετε τη χώρα. Η χώρα υποθηκεύεται. Η χώρα δεν
έχει µέλλον. Πολύ φοβάµαι ότι ζούµε αυτή την περίοδο ένα άλλο
είδος ∆εκεµβριανών σε αυτόν τον τόπο, τα οποία µπορούν να
αποδειχθούν πολύ τραγικά, πάρα πολύ τραγικά για τον τόπο και
το λαό, διότι αυτός ο δρόµος δεν έχει καµµία απολύτως διέξοδο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Επειδή ο Κοινοβουλευ-
τικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ απευθύνθηκε στο Προεδρείο και
είπε ότι παραβιάζεται ο Κανονισµός, θα ήθελα να πω το εξής:
Κύριε Λαφαζάνη, σας παρακαλώ να ανατρέξετε στο άρθρο 109
του Κανονισµού της Βουλής που προβλέπει για τα κατεπείγοντα
νοµοσχέδια και προτάσεις νόµων, σε συνδυασµό ασφαλώς µε
τις οικείες διατάξεις του Συντάγµατος. Και προβλέπει ότι η Κυ-
βέρνηση –όπως λέει το Σύνταγµά µας- είναι δυνατόν να το ζητή-
σει µε τη µορφή του κατεπείγοντος. Μάλιστα, το Σύνταγµα ορίζει
ότι η συζήτηση γίνεται σε µία συνεδρίαση.

Εποµένως δεν πρέπει να δηµιουργούµε εντυπώσεις.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το

λόγο για ένα δευτερόλεπτο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): ∆εν θα συζητήσουµε

τώρα επί αντισυνταγµατικότητας. Θα έρθει το νοµοσχέδιο. Εγώ
όφειλα µία απάντηση.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Καλόπιστα για ένα λεπτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όχι. Θα µιλήσει ο Πρό-

εδρός σας τώρα. Να µην του στερήσουµε το λόγο. Εγώ όφειλα
να δώσω µία απάντηση.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆εν προβλέπει, κύριε Πρόεδρε,
κανένα Σύνταγµα και κανένας Κανονισµός και καµµία διάταξη ότι
θα έχουµε νοµοσχέδιο το οποίο θα αφορά τέσσερα Υπουργεία
και τρεις επιτροπές της Βουλής και να το φέρνετε αυτό κατεπεί-
γον.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Εγώ σας έδωσα την
απάντησή µου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία σαράντα ένας µαθητές και µαθήτριες, καθώς και
πέντε εκπαιδευτικοί - συνοδοί από το Β’ Γενικό Λύκειο Τρικάλων.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς έχει το λόγο για δεκαπέντε λεπτά.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Έπρεπε να πάρει έξι λεπτά ο κ. Λα-
φαζάνης, όµως. Όχι ότι µας πειράζει, αλλά για τον Κανονισµό το
λέµε….

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Εγώ θα προ-
σπαθήσω να είµαι στο χρόνο µου, κύριε Πρωτόπαπα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Όσο θέλετε, εµένα δεν µε πειρά-
ζει.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Νοµίζω ότι
ήταν επιεικής ο χαρακτηρισµός του Κοινοβουλευτικού Εκπρο-
σώπου του ΣΥΡΙΖΑ περί κατάργησης της κοινοβουλευτικής δια-
δικασίας αλλά και του ίδιου του Συντάγµατος.

Και µην κρυβόµαστε πίσω από το δάκτυλό µας. Από τον προη-
γούµενο Μάιο η χώρα µας βρίσκεται σε ένα ειδικό καθεστώς και
το εθνικό µας Κοινοβούλιο δεν λειτουργεί µε τον τρόπο τουλά-
χιστον που λειτουργούσε από τη Μεταπολίτευση και µετά. Είναι
πρωτοφανή πράγµατα αυτά που συµβαίνουν. Πρωτοφανή!

Είναι πρωτοφανές να έρχονται κάθε τρεις και λίγο µε τη δια-
δικασία του κατεπείγοντος νοµοσχέδια που διαλύουν όλο τον νο-
µικό πολιτισµό που ξέραµε µέχρι σήµερα, διαλύουν το εργατικό
δίκαιο και τις εργασιακές σχέσεις. Είναι πρωτοφανές να έρχεται
µε τη διαδικασία του κατεπείγοντος ένα νοµοσχέδιο τεσσάρων
Υπουργείων, όπως επίσης είναι και πρωτοφανές κάθε τρίµηνο να
αναθεωρείται το µνηµόνιο και εµείς να υποθέτουµε ότι η θετική
έγκριση της Εθνικής Αντιπροσωπείας υπήρξε µία και µοναδική
φορά τον προηγούµενο Μάιο.

Ξεκίνησε η κυρία Υπουργός λέγοντας ότι κατανοεί την αντι-
πολιτευτική ρητορική. Μα, δεν πρόκειται περί αυτού. Είναι ζή-
τηµα ρητορικής; Είναι ζήτηµα ρητορικής; Εδώ µιλάµε ότι µε το
πολυνοµοσχέδιο έκτρωµα που καταθέσατε για ψήφιση και θα ψη-
φίσετε την Τρίτη – αν το ψηφίσετε – έχουµε το τέλος του κοινω-
νικού συµβολαίου. Περί αυτού πρόκειται. Το τέλος του κράτους
δικαίου και η κατίσχυση του νόµου του ισχυρού. Έχουµε το
τέλος του συνδικαλισµού. Αυτό εισάγετε µε το νοµοσχέδιο που
µας καταθέσατε.

Σας άκουσα να λέτε ότι δεν καταργούνται οι κλαδικές συµβά-
σεις, αλλά οι επιχειρησιακές συµβάσεις θα υπερισχύουν µονάχα
εάν υπάρχει συµφωνία εργοδοτών και εργαζοµένων. Εάν δεν
συµφωνήσουν εργοδότες και εργαζόµενοι, θα γυρνάµε στις κλα-
δικές συµβάσεις.

Και σας άκουσα και χθες σε ζωντανή σύνδεση στα δελτία ει-
δήσεων, που προσπαθούσατε να δικαιολογήσετε τα αδικαιολό-
γητα, να λέτε ότι η συµφωνία αυτή και η ρύθµιση εναπόκειται στη
µαχητικότητα και την ωριµότητα εργαζοµένων και εργοδοτών.
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Και σας ρωτώ ευθέως: σε ποια χώρα ζείτε, κυρία Κατσέλη; Σε
ποια χώρα; Έχετε εικόνα αυτήν τη στιγµή του τι συµβαίνει στη
συντριπτική πλειονότητα των επιχειρήσεων; Μην πάτε πολύ µα-
κριά. Να πάµε σε κάτι το οποίο γνωρίζουµε όλοι οι παρευρισκό-
µενοι και οι δηµοσιογράφοι που µας παρακολουθούν, στο χώρο
των Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης, στο χώρο του Τύπου. Και θα
ήθελα να σας ενηµερώσω εδώ ότι στο χώρο του Τύπου δεν
υπάρχει κανένα επιχειρησιακό σωµατείο. Κλαδικό υπάρχει βε-
βαίως και το οποίο είναι µε αξιόλογη ιστορία και µαχητικότητα.

Παρ’ όλα αυτά, τι συµβαίνει; Θα σας το καταθέσω και στα Πρα-
κτικά της Βουλής, πριν υπογράψετε, πριν ψηφίσετε αυτό το νο-
µοσχέδιο, κάτι από το ραδιοσταθµό και στην τηλεόραση του
«ΣΚΑΪ», ενός σταθµού που από το πρωί µέχρι το βράδυ ζητάει
περισσότερο αίµα και σας εγκαλεί γιατί δεν προχωράτε µε τα-
χύτατους ρυθµούς στην κατεδάφιση των εργασιακών σχέσεων.
Να, γιατί σας εγκαλεί, ορίστε: ατοµικές συµβάσεις. Και όποιος
δεν θέλει, να περάσει από το ταµείο να πάρει την απόλυσή του.

Σας το καταθέτω.
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας

του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξιος Τσίπρας
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σε ποια χώρα ζείτε; ∆εν ξέρετε τι συµβαίνει; ∆εν ξέρετε σε
ποιο καθεστώς; Ήδη είπε σήµερα ο κύριος Πρωθυπουργός «µα,
υπήρχε εργασιακός Μεσαίωνας». Κι εσείς τι κάνετε; Τον θεσµο-
θετείτε, τον διευρύνετε, χαρίζετε τα πάντα στις ορέξεις του µε-
γάλου κεφαλαίου.

Του εν λόγω επιχειρηµατία ο ισολογισµός δεν ήταν ελλειµµα-
τικός. Πλεονασµατικός ήταν ο ισολογισµός του. Βεβαίως, θέλει
περισσότερα κέρδη. Κι εσείς τους κάνετε τα χατίρια µε το αντάλ-
λαγµα – και νοµίζετε ότι έτσι θα κρατηθείτε – ότι από τους τηλε-
οπτικούς και ραδιοφωνικούς σταθµούς τους θα σας λιβανίζουν
και θα λένε, τι καλά που τα κάνετε. Επιλέξατε ωραίους συµµά-
χους: το κεφάλαιο, τον Πρόεδρο του Συνδέσµου Ελλήνων Βιο-
µηχάνων, τον Πρόεδρο των Εφοπλιστών, όλους αυτούς οι οποίοι
θέλουν να αντιµετωπίσουν την κρίση ως µια µεγάλη ευκαιρία για
να κερδίσουν ακόµη περισσότερα.

Και αναφέρθηκα σε αυτό το παράδειγµα των µέσων ενηµέρω-
σης, διότι σαν να µην έφταναν όλα αυτά, στο ίδιο νοµοσχέδιο χα-
ρίζετε και τον φόρο επί των διαφηµίσεων. Να, λοιπόν, οι
συµµαχίες. Βεβαίως. Εκεί κάνετε παραχωρήσεις. Χαρίζετε τον
φόρο επί των διαφηµίσεων και λέτε ότι θα ισχύσει από το 2013
και µετά βλέπουµε. Ορίστε η διαπλοκή. Καραµπινάτη διαπλοκή.
Την ίδια στιγµή που η ελληνική κοινωνία στενάζει, που οι εργα-
ζόµενοι περιµένουν τα χειρότερα, εσείς χαρίζετε τους φόρους
και αφήνετε τους επιχειρηµατίες να παρανοµούν, µόνο και µόνο
γιατί ως αντάλλαγµα έχετε τη στήριξή τους.

Να έρθω στο θέµα του χρέους τώρα, στο θέµα της κατάργη-
σης των κλαδικών συµβάσεων και σε τι αυτό θα ωφελήσει την
κρίση χρέους που περνάει η ελληνική οικονοµία. Εγώ δεν έχω
καταλάβει και θα ήθελα να σας δώσω την ευκαιρία να µας το εξη-
γήσετε, γιατί παρακολουθώ χρόνια, τις αναλύσεις σας, την πο-
ρεία σας στο χώρο. Είστε µια διακεκριµένη οικονοµολόγος και
θα ήθελα να µου δώσετε να καταλάβω.

Μας λέτε ότι ακολουθείτε µια πολιτική κατ’ ανάγκη, για να αντι-
µετωπίσετε την κρίση του χρέους. Μειώνοντας κατά 20%-40%
τις αποδοχές στον ιδιωτικό τοµέα, µειώνοντας την αγοραστική
δύναµη, µειώνοντας το εισόδηµα δηλαδή των Ελλήνων, θα αντι-
µετωπίσουµε την κρίση του χρέους; Αυτό θα οδηγήσει σε λιγό-
τερα έσοδα, διότι µε λιγότερη αγοραστική δύναµη θα µειωθεί η
κατανάλωση, θα αυξηθεί η ύφεση και θα µπούµε σε αυτόν τον
φαύλο κύκλο.

Μας λέτε όµως ότι το κάνετε, για να προασπίσετε τις θέσεις
εργασίας. Ειλικρινά, δεν ντρέπεστε να το λέτε αυτό, εσείς, που
βλέπετε στις µέρες σας να σπάνε κάθε µέρα τα ρεκόρ της ανερ-
γίας; Εσείς, που βλέπετε να εφαρµόζονται, πριν ακόµα τις εισα-
γάγετε µε νόµους, ρυθµίσεις για τετραήµερα, τριήµερα, διήµερα
εργασίας και λέτε ότι το κάνετε αυτό, για να προστατεύσετε τις
θέσεις εργασίας;

Το πολύ-πολύ να κάνετε µια αναδιανοµή της ανεργίας και της

εργασίας. ∆ηλαδή, εκεί που είχαµε πενηντάρηδες και πενηντα-
πεντάρηδες µε εργασιακές σχέσεις που κατοχύρωναν δικαιώ-
µατα, θα βρεθούν στο δρόµο οι πενηντάρηδες, θα βρεθούν στο
δρόµο οι πενηνταπεντάρηδες, στον Καιάδα, προκειµένου τις θέ-
σεις τους να τις πάρουν κάποιοι εικοσάρηδες ή εικοσιπεντάρη-
δες, οι οποίοι όµως θα δουλεύουν εκ περιτροπής, οι οποίοι δεν
θα έχουν εργασιακά δικαιώµατα και οι οποίοι θα έχουν µισθούς
στην καλύτερη περίπτωση 590 ευρώ. Αυτή είναι η πραγµατικό-
τητα.

∆ιαµαρτυρήθηκε σήµερα το πρωί ο Πρωθυπουργός ότι οι επι-
χειρήσεις δεν επενδύουν στο ανθρώπινο δυναµικό. Τώρα, που
θα τους προσφέρετε εσείς αφειδώς φθηνή και ανασφάλιστη ερ-
γασία, νοµίζετε ότι θα επενδύσουν στο ανθρώπινο δυναµικό; Στη
σκλαβιά θα επενδύσουν.

Και θα ήθελα να σας ρωτήσω πότε και πώς καταλήξατε ότι
στην Ελλάδα η αγορά εργασίας είναι ανελαστική. Με το ένα εκα-
τοµµύριο των ανέργων και το άλλο ένα εκατοµµύριο των επι-
σφαλώς εργαζόµενων και µε τις στρατιές της µαύρης εργασίας
είναι ανελαστική η αγορά εργασίας στη χώρα µας; Πότε και πώς
καταλήξατε ότι στην Ελλάδα είναι υψηλοί οι µισθοί και ότι αυτοί
οι υψηλοί µισθοί φταίνε για την κρίση που περνάµε;

Ποιος οδήγησε την ελληνική οικονοµία στην κρίση της αντα-
γωνιστικότητας; Το κόστος εργασίας; Την περίοδο 2000-2009 η
ανταγωνιστικότητα των ελληνικών προϊόντων επιδεινώθηκε κατά
26,8% και την ίδια στιγµή το κόστος εργασίας ανά µονάδα προϊ-
όντος αυξήθηκε µόνο κατά 1%.

Και αναρωτιέµαι, αµφισβητείτε ακόµη και τα στοιχεία της EU-
ROSTAT, τα οποία δείχνουν ότι το κόστος εργασίας στην Ελλάδα
είναι κατά 30% χαµηλότερο από τον µέσο όρο του κόστους της
Ευρωζώνης; Της EUROSTAT στοιχεία είναι αυτά. Και πώς εξη-
γείτε ότι η ελληνική οικονοµία κατά τη διάρκεια των τελευταίων
δέκα ετών µε συνεχή αύξηση του Ακαθάριστου Εγχώριου Προϊ-
όντος και έντονη ανισοκατανοµή του εισοδήµατος προσφεύγει
σε δανεισµό 260 δισεκατοµµυρίων ευρώ; Προφανώς διότι αυτή
η αύξηση πήγε στις τσέπες κάποιων λίγων, οι οποίοι τώρα βρί-
σκουν και την ευκαιρία να κερδίσουν ακόµη περισσότερα.

Είναι σκληρά ταξική η πολιτική που ακολουθείτε και είναι βάρ-
βαρο και σκληρά ταξικό αυτό το νοµοσχέδιο που καταθέτετε.
Αυτό όµως που µε ενοχλεί, κυρία Κατσέλη, και θα ήθελα να σας
το πω µε συµπάθεια -διότι πραγµατικά βλέπω και τη µοναξιά σας
εδώ, είναι πρώτη φορά που έρχοµαι σε µια επερώτηση και βλέπω
µια Υπουργό µόνη της στα κυβερνητικά έδρανα µε µοναδική πα-
ρουσία από το κυβερνητικό κόµµα τον Κυβερνητικό Εκπρόσωπο,
που βεβαίως κάνει το καθήκον του και αυτό έλειπε να µην είναι
εδώ- είναι ότι βλέπω τις κινήσεις σας το τελευταίο διάστηµα. Με
άρθρο στο «ΒΗΜΑ» λέτε να µην εφαρµοστούν καθολικά οι επι-
χειρησιακές συµβάσεις. Καθολικότατα θα εφαρµοστούν. Βλέπω
ότι προσπαθείτε να δείξετε µια εικόνα διαφοροποίησης και δια-
µάχης, σκληρής διαπραγµάτευσης µε την τρόικα. Χθες σας
βλέπω στα µέσα ενηµέρωσης να προσπαθείτε να µας πείσετε ότι
διαπραγµατεύεστε ακόµη σκληρά, ενώ από ό,τι φαίνεται είχατε
συµφωνήσει στα πάντα.

Εν πάση περιπτώσει, θα ήθελα να σας πω µε συµπάθεια ότι
όποιος έχει αντίθεση συνείδησης µε αυτήν την πολιτική δεν ωφε-
λεί να κάνει διαρκώς πισωγυρίσµατα. Όποιος έχει αντίθεση συ-
νείδησης µε αυτήν την πολιτική και δεν οδηγείται στην έντιµη
στάση, στη στάση της παραίτησης, αυτοεξευτελίζεται. Όµως, κα-
ταλαβαίνω ότι αυτή η στάση θέλει πολιτικό θάρρος και χρειάζε-
ται και µεγάλο φιλότιµο, που δεν είναι σε περίσσευµα στην
Κυβέρνησή σας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς πιστεύουµε ότι η Κυβέρ-
νησή σας –δεν τα ισοπεδώνουµε όλα, ξέρουµε ότι και µέσα στο
κυβερνών κόµµα υπάρχουν πολλοί και πολλές που δεν αισθάνο-
νται καθόλου άνετα µε αυτά που συµβαίνουν, που έχουν αντί-
θεση, αλλά πρέπει να την εκφράσουν αυτή την αντίθεση και όχι
να την κρύβουν, γιατί είναι ιστορικές αυτές οι στιγµές- είναι µια
Κυβέρνηση που δεν αξίζει στη χώρα µας. ∆εν αξίζει στον ελλη-
νικό λαό µια Κυβέρνηση που δεν µπορεί στοιχειωδώς να τον υπε-
ρασπιστεί απέναντι στους δανειστές, απέναντι στους έχοντες και
κατέχοντες. ∆ηλαδή, απέναντι σε αυτούς που ο ίδιος ο Πρόε-
δρος της ∆ηµοκρατίας –και αυτό είναι προς τιµήν του- είπε προ-
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χθές ότι έχουν «καβούρια» στις τσέπες τους. Και εγώ θα προσέ-
θετα ότι εκτός από «καβούρια» στις τσέπες τους έχουν και «δη-
λητήριο» στο στόµα τους µε όλα όσα λένε κατά καιρούς µε
δηλώσεις και µε όλα όσα διεκδικούν µε απύθµενο θράσος.

Θα ήθελα όµως, να κλείσω -και θα είµαι και πιο σύντοµος στο
χρόνο, κύριε Πρόεδρε- µε το εξής: Θα δώσουµε µια σκληρή µάχη
µέσα και έξω από τη Βουλή, κυρίως στους κοινωνικούς αγώνες,
στις διεκδικήσεις και µε τον κόσµο που σας ψήφισε και σήµερα
αισθάνεται προδοµένος. Εµείς θα δώσουµε µια σκληρή µάχη και
στο Κοινοβούλιο τη ∆ευτέρα και την Τρίτη, έστω και µε αυτές τις
υποτιµητικές διαδικασίες για το Κοινοβούλιο και για το θεσµό
της Κοινοβουλευτικής ∆ηµοκρατίας. Θα ζητήσουµε –δεν έχουµε
τη δυνατότητα ως Κοινοβουλευτική Οµάδα, γιατί έχουµε εννιά
Βουλευτές- και από άλλα κόµµατα της Αντιπολίτευσης να κά-
νουµε ονοµαστική ψηφοφορία. Θα δώσουµε µάχη εµείς τη ∆ευ-
τέρα και την Τρίτη. Ε, δεν µπορεί ο Πρωθυπουργός να θυµήθηκε
να συναντήσει τους πολιτικούς Αρχηγούς και να ενηµερωθεί για
τη γνώµη τους για την κρίσιµη Σύνοδο Κορυφής, την Τρίτη που
θα δίνουµε µάχη µέσα στο Κοινοβούλιο. Αυτό υποτιµά τη νοη-
µοσύνη µας, υποτιµά τη νοηµοσύνη των Ελλήνων πολιτών και,
αν θέλετε, υποτιµά και την ίδια την έννοια του διαλόγου και της
συναίνεσης.

Κατ’ αρχάς δεν µπορεί να υπάρξει συναίνεση µε αυτήν την πο-
λιτική. Εµείς βεβαίως θέλουµε να του πούµε τη γνώµη µας. Και
σήµερα καταθέσαµε ερώτηση. Έχουµε άποψη για την Ευρώπη.
Του προτείναµε κατά καιρούς δρόµους, τους οποίους απέρριψε
και έχουµε οδηγηθεί έως εδώ. Όχι, όµως, και να µας κοροϊδεύ-
ετε! Όχι να θέλετε να δηµιουργήσετε µια τεχνητή εικόνα συναί-
νεσης την ώρα που θα δίνουµε µάχη εδώ µέσα ότι συναντιόµαστε
µε τον Πρωθυπουργό για να βρούµε κοινούς δρόµους. Είναι απα-
ράδεκτο. Του ζητώ από αυτό το Βήµα –έχει χρόνο να µας συνα-
ντήσει, άν θέλει- την Τρίτη να έρθει εδώ, να υπερασπιστεί αυτό
το έκτρωµα και να ακούσει την αντίκρουση των επιχειρηµάτων
από την Αντιπολίτευση και ιδίως από την Αριστερά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ τον κ. Τσί-

πρα για την τήρηση του χρόνου.
Παρακαλώ τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ κ.

Χρήστο Πρωτόπαπα, Βουλευτή Β’ Αθηνών, να λάβει το λόγο για
έξι λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου να
κάνω στην αρχή µερικές πολιτικές παρατηρήσεις.

Πρώτη παρατήρηση: Είπε ο κ. Παπαδηµούλης ότι σήµερα είναι
η επέτειος του «∆υστυχώς επτωχεύσαµεν».

Αυτό, κύριε Παπαδηµούλη, προσπαθούµε σήµερα, να µην ξα-
ναβρεθεί ο τόπος µας, η πατρίδα µας µπροστά σε τέτοια δεδο-
µένα. Αυτός είναι ο αγώνας µας. Φιλοδοξία µας είναι η ανόρθωση
της χώρας. Αυτή είναι η προσπάθειά µας. Να ξέρετε ότι εµείς σε
καµµία περίπτωση δεν νοσταλγούµε τέτοιες καταστάσεις. Εµείς
αντιµετωπίζουµε το να µην έχουµε τέτοιες καταστάσεις µε την
πολιτική που κάνουµε. Εκεί οδηγεί η πολιτική µας, για να µην ξα-
ναέχουµε οδούς Εδουάρδου Λω στην Ελλάδα.

∆εύτερον, άκουσα διάφορες υπερβολές περί ∆εκεµβριανών
και εµφυλίου. Προσέξτε µην καλλιεργούµε διχασµό χωρίς λόγο
στον κόσµο. ∆εν είµαστε εποχή ∆εκεµβριανών ούτε υπάρχουν
τέτοια ζητήµατα. Βέβαια, κάποια στιγµή µε τέτοια και τέτοια, ο
κόσµος αντιδρά και αντιδρά σε αυτού του είδους τις εκτιµήσεις.
∆εν ξέρω αν προβληµατιστήκατε από την πρόσφατη ψήφο των
πολιτών στις αυτοδιοικητικές εκλογές και πού βρέθηκε το κόµµα
σας µε τέτοιες αντιλήψεις σε αυτές τις εκλογές; Ας προβληµατι-
στείτε και ας προβληµατιστούµε όλοι.

Και κάτι ακόµη: Ο κ. Τσίπρας σηκώνει τους τόνους και επιτί-
θεται κατά των πάντων. ∆εν ξέρω και αν ο κ. Τσίπρας έχει κατα-
νοήσει ως επικεφαλής του ΣΥΡΙΖΑ και του Συνασπισµού το τι
λένε οι µετρήσεις της κοινής γνώµης που δεν αφορούν µόνο την
Κυβέρνηση ή µόνο τα µεγάλα κόµµατα, αλλά αφορούν και το
κόµµα του και δείχνουν ότι εκείνοι που φωνάζουν, εκείνοι που
στείρα κραυγάζουν, εκείνοι που δεν καταθέτουν πρόταση, εκεί-
νοι που δεν αποδεικνύουν εν τοις πράγµασι ότι παλεύουν για να
έρθουν καλύτερες µέρες για αυτόν τον τόπο, δεν έχουν σε καµ-
µία περίπτωση καθόλου καλή τύχη. Περιορίζονται στο πολύ χα-

µηλά ακόµη και στην προσωπική τους εικόνα. Αυτό είναι ένα ση-
µείο που πρέπει να προβληµατίσει όλους µας, γιατί κανένας δεν
είναι ευχαριστηµένος από αυτή την εικόνα. Κανείς µας!

Θα ήθελα να κάνω και µια τρίτη πολιτική παρατήρηση για τις
συναντήσεις των πολιτικών Αρχηγών: Είναι πάρα πολύ σηµαντικό
και είναι κορυφαία πράξη ευθύνης να λέει ο Πρωθυπουργός της
χώρας ότι εγώ καλώ τους πολιτικούς Αρχηγούς για να συζητή-
σουµε για µια κρίσιµη Σύνοδο Κορυφής, όπου κρίνεται και η τύχη
της Ευρωπαϊκής Ένωσης σε µεγάλο βαθµό, γιατί δεν αφορά η
κρίση µόνο τη χώρα µας. ∆υστυχώς αφορά πάρα πολλές χώρες
και χρειάζεται να ληφθούν συνολικές αποφάσεις. Όταν έχει απο-
δείξει ο Πρωθυπουργός ότι και σκληρές κόντρες έχει κάνει
ακόµη και µε κορυφαία πρόσωπα της Ευρώπης, όπως µε την κ.
Μέρκελ για την τακτική που έχουν ακολουθήσει µέχρι τώρα, όταν
έχει αποδείξει ότι και λόγο έχει και προτάσεις έχει κάνει, όπως η
πρόταση για το ευρωοµόλογο, για την έξοδο της Ευρώπης και
της Ευρωπαϊκής Ένωσης από την κρίση και όταν χρειάζεται αρ-
ραγές εσωτερικό µέτωπο σε µια από τις πιο πολιτικές µάχες για
το µέλλον της χώρας, όπως είναι αυτή που θα δοθεί και δεν ξέρω
αν θα καταλήξει, ή αν θα συνεχιστεί και αργότερα, ή θα ξεκινή-
σει, εν πάση περιπτώσει, στη Σύνοδο Κορυφής της Ευρωπαϊκής
Ένωσης την επόµενη εβδοµάδα. ∆εν έχει κανένας δικαίωµα να
λείψει από αυτό. ∆ηµοκρατικά βέβαια µπορεί κάποιος να πει ότι
δεν έρχοµαι. Αναλαµβάνει σοβαρότατη ευθύνη ενώπιον του ελ-
ληνικού λαού όποιος µεταχειρίζεται τέτοιες πρακτικές και θα
πάρει τις απαντήσεις από εκεί που πρέπει, δηλαδή από τους Έλ-
ληνες πολίτες, γιατί µόνο από εκεί δίνονται οι απαντήσεις.

Έρχοµαι στο ζήτηµα που συζητάµε σήµερα. Εγώ θέλω να προ-
σέξετε ιδιαίτερα την τοποθέτηση της Υπουργού Εργασίας που
έκανε για τις συλλογικές συµβάσεις. Νοµίζω ότι ήταν διεξοδική
και πλήρης. Σε τελική ανάλυση αυτή η ρύθµιση, η οποία γίνεται
είναι άµυνα προς τον κακόπιστο εργοδότη και είναι προσπάθεια
άµυνας για την προστασία της απασχόλησης. ∆εν θέλουµε πε-
ρισσότερους ανέργους. Αυτός είναι ο τρόµος µας. Σήµερα
έπρεπε να συζητάµε το θέµα της ανεργίας. Από εκεί ξεκινήσαµε
και φτάσαµε λόγω επικαιρότητας –και το καταλαβαίνω- στο θέµα
του νόµου. Έδειξα ιδιαίτερη προσοχή και σεβασµό στις τοποθε-
τήσεις σας. Σέβοµαι τον προβληµατισµό σας, αλλά δεν συµ-
φωνώ. Είναι θέµα άµυνας απέναντι στον κακόπιστο, θέµα άµυνας
απέναντι στην εργασιακή ζούγκλα, θέµα άµυνας απέναντι στις
απολύσεις που µαστίζουν σήµερα που µιλάµε την ελληνική κοι-
νωνία. Ακόµη και στο παράδειγµα που ανέφερε ο Πρόεδρος του
ΣΥΡΙΖΑ πάλι άµυνα εναντίον στις απολύσεις δηµιουργεί αυτή η
πρόταση την οποία κάνουµε. Τι λέµε πρακτικά; Ότι έχετε τη δυ-
νατότητα να υπογράψετε µια ειδική επιχειρησιακή σύµβαση, να
σώσετε θέσεις εργασίας, έστω και µε κάποιες προσωρινές πα-
ραχωρήσεις. «Να σώσετε θέσεις εργασίας»: Αυτό είναι το µή-
νυµα που εκπέµπουµε µε αυτήν την κίνηση.

Θα µου πείτε: «Ποιος θα υπογράψει τη σύµβαση;». Στο παρά-
δειγµα που ανέφερε προηγουµένως ο κ. Τσίπρας θέλω να πω ότι
δεν υπάρχουν συνήθως σωµατεία στις µικρές επιχειρήσεις. Όταν
δεν υπάρχουν σωµατεία, δεν υπογράφει ο κάθε εργαζόµενος χω-
ριστά. ∆ηλαδή, δεν πάµε σε κάποιον ανήµπορο και αδύναµο να
του πούµε: «Στο µπαµπούλα εργοδότη, τι θα κάνεις; Θα συντρι-
βείς µπροστά του.». Όχι, σε αυτήν την περίπτωση, που είναι το
80% έως 85% …

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆ώστε µου λίγο χρόνο ακόµα, κύριε Πρόεδρε, γιατί έχω να
απαντήσω σε πολλές τοποθετήσεις του ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος, όπως
αντιληφθήκατε, έκανε και µία µικρή παρέκβαση του Κανονισµού.
∆εν πειράζει, βέβαια.

Λέω ότι σε αυτές τις περιπτώσεις, που είναι το 80% έως 85%
των ελληνικών επιχειρήσεων, η ευθύνη της υπογραφής αυτής
της ειδικής σύµβασης δεν ανατίθεται ούτε σε άπειρους ούτε σε
αδύναµους, ανατίθεται στους ισχυρούς, δηλαδή στην οµοσπον-
δία ή, στη χειρότερη περίπτωση, στο κλαδικό σωµατείο. Ξέρετε
πάρα πολύ καλά ότι οι οµοσπονδίες και τα κλαδικά σωµατεία της
Αθήνας, για παράδειγµα, κάθε άλλο παρά αδύναµοι συνδικαλι-
στές είναι, κάθε άλλο παρά άπειροι συνδικαλιστές είναι και δεν
νοµιµοποιούνται να είναι φοβισµένοι συνδικαλιστές. Εξάλλου, οι
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περισσότεροι απ’ αυτούς καλώς ή κακώς -εγώ µπορεί να πω
καλώς, άλλοι µπορεί να πουν κακώς, αλλά αυτό δεν έχει καµµία
σηµασία- ανήκουν ή πρόσκεινται στην παράταξη είτε της ΠΑΣΚΕ
είτε του ΠΑΜΕ. ∆εν νοµίζω ότι θα πάει είτε η ΠΑΣΚΕ είτε το
ΠΑΜΕ να παραδοθούν σε κάποιον εργοδότη ή επιχείρηση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Άρα είναι ψευδοπρόβληµα αυτό το οποίο δηµιουργείτε, είναι
ψευδής η εικόνα την οποία προσπαθείτε να βάλετε. ∆εν ανταπο-
κρίνεται στην πραγµατικότητα της ελληνικής επιχείρησης, στην
πραγµατικότητα του ίδιου του ελληνικού συνδικαλιστικού κινή-
µατος, που δεν µπορούµε συνεχώς να το ισοπεδώνουµε µε αυτόν
τον τρόπο.

Πώς λέτε ότι θα πάει να υπογράψει ό,τι βρει µπροστά του; Ε,
δεν θα πάει να υπογράψει ό,τι βρει µπροστά του! Θα πρέπει να
λειτουργήσει µε ωριµότητα κάποια κρίσιµη στιγµή, µόνο για µία
κρίσιµη στιγµή, που ξέρει πολύ καλά ότι αν δεν κάνει κάποιες κι-
νήσεις, αν δεν φανεί κάπως πιο ελαστικός, θα έχει απολύσεις.
Κόσµος θα χάσει τη δουλειά του και δεν θα ξαναβρίσκει εύκολα
δουλειά µέσα σε τόσο δύσκολες συνθήκες. Και παρά τις µεγάλες
προσπάθειες που κάνει ο ΟΑΕ∆, οµολογώ ότι δεν φθάνει µόνο
αυτό. ∆εν µπορεί να τα καλύψει όλα. Αυτό θέλουµε να κάνουµε
και θέλουµε να το δείτε µέσα από αυτήν την οπτική. Προσέξτε το.
∆εν σηµαίνει ότι θα συµφωνήσουµε, δείτε το όµως και µε αυτήν
την οπτική γωνία, γιατί είναι κρίµα να στερούµε από εκείνους που
είναι οι καταλληλότεροι για να ξέρουν πού θα πάει η επιχείρηση,
τα επιχειρησιακά σωµατεία, τους εργαζόµενους του χώρου τη
δυνατότητα να σώσουν τη δουλειά τους και την επιχείρησή τους
σε κάποιες κρίσιµες στιγµές, υπό την έννοια, ξαναλέω, της ερ-
γασίας τους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Να σας πω και κάτι άλλο σε τελική ανάλυση; Ας υποθέσουµε
ότι θα βρεθεί ένα σωµατείο σε µία µεγάλη επιχείρηση και θα υπο-
γράψει µία κατάπτυστη σύµβαση, χωρίς να υπάρχει λόγος. Θα
είναι η τελευταία φορά που την υπογράφει. Εγώ ξέρω πολύ καλά
πώς αναπτύσσεται το συνδικαλιστικό κίνηµα και νοµίζω ότι σε
αυτές τις περιπτώσεις δεν θα βρει ψήφο µετά, εάν δεν µπορεί
να αιτιολογήσει στη γενική συνέλευση του χώρου του, αν δεν
µπορεί να συζητήσει, να πείσει γιατί έκανε αυτή τη κίνηση και θε-
ωρηθεί ότι την έκανε µόνο για να ικανοποιήσει τον εργοδότη.
Τότε θα υπάρχει άλλο σωµατείο την άλλη χρονιά, το οποίο δεν θα
υπογράψει, το οποίο θα δηµιουργήσει µία διαφορετική κατά-
σταση, το οποίο θα κάνει µία υγιή διεκδίκηση. Έτσι πάει η κοι-
νωνία µπροστά. Πρέπει να αιτιολογείς και να πείθεις για την κάθε
σου κίνηση.

Εδώ θέλω να πω ότι, ανεξάρτητα από το τι µπορεί να πει κα-
θένας, η µάχη έγινε και ήταν πολύ µεγάλη. Γνωρίζουµε πάρα
πολύ καλά τι ήθελαν ορισµένοι να περάσουν µέσα από αυτήν την
ιστορία. Όταν όµως παραµένει η δυνατότητα της σύµβασης και
όταν παραµένει η κλαδική, διότι παραµένει στην περίπτωση που
δεν υπογράψει επιχειρησιακή σύµβαση, κατά τη γνώµη µου, είναι
µία σηµαντική επιτυχία της ελληνικής Κυβέρνησης σε αυτήν την
προσπάθεια που κάνει από τη µία να προχωρήσουµε µπροστά,
από την άλλη να βγάλουµε πέρα ένα τεράστιο και δύσκολο πρό-
γραµµα για την ανόρθωση της χώρας, πραγµατικά επώδυνο για
όλους µας, αλλά και να συντηρήσει µία κατάσταση, να διατηρή-
σει δικαιώµατα, να µπορεί να σεβαστεί κατακτήσεις των εργαζο-
µένων και να δηµιουργήσει τους όρους της κοινωνικής συνοχής.
Πιστέψτε µε, είναι µία εξαιρετικά δύσκολη ισορροπία, για την
οποία απαιτούνται εξαιρετικά δύσκολες, µακροχρόνιες και επώ-
δυνες µάχες. Και αυτές τις δίνουµε.

Προσέξτε και κάτι άλλο που αναφέρθηκε για τις ∆ΕΚΟ. Βέ-
βαια, αυτα θα τα πούµε και τη ∆ευτέρα. Μίλησε, όµως, ο κ. Λα-
φαζάνης για το θέµα των ∆ΕΚΟ. Προσέξτε, για παράδειγµα, το
κείµενο για την ΑΤΕ. Εάν το διαβάσετε προσεκτικά, θα δείτε τον
απόλυτο σεβασµό στην κλαδική συλλογική σύµβαση της ΟΤΟΕ.
∆ιαβάστε το και θα δείτε σε ποιες περιπτώσεις αναφέρεται ότι
δεν θίγονται. Είναι αυτές οι οποίες συγκροτούν την κλαδική συλ-
λογική σύµβαση εργασίας της ΟΤΟΕ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, και σας ευχαριστώ για την ανοχή σας.

Θέλω να αναφερθώ στην ανεργία, αυτόν τον εφιάλτη που είναι
αποτέλεσµα και των µέτρων που αναγκαζόµαστε να πάρουµε.
Εγώ δεν θέλω να πω ψέµατα. Όταν παίρνεις µέτρα συνεχώς
«υφεσιακά», αντικειµενικά δηµιουργούνται και αυτά τα προβλή-
µατα. Εµείς, όµως, πρέπει να τα αντιµετωπίσουµε. Οι προοπτι-
κές ανάπτυξης υπάρχουν. Καταθέτουµε τον αναπτυξιακό νόµο,
προχωρούµε σε µία σειρά από τοµές που αλλάζουν την Ελλάδα
και δηµιουργούν ελπίδα και προοπτική. Όµως, κάνουµε και πο-
λιτικές από τον ΟΑΕ∆, πολιτικές που αφορούν επτακόσιες ενε-
νήντα τέσσερις χιλιάδες ανέργους, πολιτικές που σώζουν
διακόσιες χιλιάδες θέσεις εργασίας σε ήδη υφιστάµενες επιχει-
ρήσεις, πολιτικές όπως αυτή για την ιατροφαρµακευτική περί-
θαλψη των ανέργων που δηµιουργούν ένα δίχτυ ασφάλειας για
τους πολίτες. Και αυτό, µαζί µε την ανάπτυξη, µπορεί να µας πεί-
σει ότι έχουµε προοπτική να ξεφύγουµε από τα δύσκολα, από
τις επώδυνες λύσεις και την ανηφόρα και ότι έχουµε προοπτική
λόγω των θυσιών του λαού µας και λόγω αυτής της εµµονής σ’
αυτόν το δύσκολο, αλλά αναγκαίο δρόµο αύριο η Ελλάδα να
µπορεί να βαδίσει µε το κεφάλι ψηλά, χωρίς δανειστές, χωρίς
οδούς «επτωχεύσαµεν» και –τελειώνω, όπως άρχισα- χωρίς
οδούς «Εδουάρδου Λω».

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας και Βουλευτής Ευβοίας κ.
Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος έχει το λόγο για έξι λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Παραλίγο να χειροκρο-
τήσω, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε του ΠΑΣΟΚ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Εάν το αισθανθήκατε, έπρεπε να
το κάνετε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Με αυτόν τον ηρωισµό,
µε αυτήν τη µεγάλη χαρά για τον τρόπο που διασώζετε την ελ-
ληνική κοινωνία ειλικρινώς παραλίγο να µε παρασύρετε!

Θα έλεγα ότι σε αυτήν τη δύσκολη συγκυρία, την οποία περνά
ο τόπος, χρειάζεται περισσότερος σεβασµός απέναντι στους αν-
θρώπους. Χρειάζεται λιγότερη ηρωική αίσθηση του τι ακριβώς
κάνει αυτή η Κυβέρνηση και χρειάζεται λίγο περισσότερος σε-
βασµός στην αλήθεια, διότι η εξαπάτηση του ελληνικού λαού έχει
καταντήσει γι’ αυτήν την Κυβέρνηση ένα διαρκές αδίκηµα και όχι
στιγµιαίο, το οποίο διετελέσθη στην προεκλογική περίοδο του
2009. Είναι ένα διαρκές αδίκηµα αυτή η εξαπάτηση, επαναλή-
φθηκε στις αυτοδιοικητικές εκλογές και φαίνεται πως επανα-
λαµβάνεται σε έναν πολιτικό εθισµό, τον οποίο έχει υποστεί η
Κυβέρνηση, διότι δεν έχει τη δύναµη να πει την αλήθεια, ότι δη-
λαδή αυτά τα πράγµατα είναι προ πολλού συµφωνηµένα, είναι
προδιαγεγραµµένα.

Γι’ αυτόν το λόγο, κυρία Υπουργέ, εκείνο που είχατε υποσχε-
θεί πριν από µερικούς µήνες για τη διευθέτηση του ΟΜΕ∆, το
κάνατε τώρα, για να µεθοδεύσετε έναν ΟΜΕ∆, ο οποίος θα οδη-
γήσει, µε τον τρόπο που είναι στο σχέδιο νόµου, στις επιχειρη-
σιακές συµβάσεις, οι οποίες επιχειρησιακές συµβάσεις έχουν
συµβεί πριν από το δικό σας σχέδιο νόµου, διότι η αγορά και οι
κοινωνικοί εταίροι, στους οποίους εσείς προσπαθείτε να µετα-
θέσετε την ευθύνη, έχουν ήδη βρει το δικό τους δρόµο ερήµην
σας. Άρα αυτό που κάνετε είναι χειρότερο. Στην πραγµατικότητα
υποβιβάζετε τη δυνατότητα των κοινωνικών εταίρων να δια-
πραγµατεύονται ουσιαστικά έτσι όπως εκείνοι νοµίζουν.

Ξέρετε τι θα κάνετε; Καταργήσατε, βέβαια, και τη συλλογική
και τις κλαδικές συµβάσεις. Έχετε οδηγήσει µε µαθηµατική ακρί-
βεια σε ατοµικές συµβάσεις, που και αυτές έχουν συµβεί, αλλά
δεν είχατε κανένα λόγο να παρέµβετε. Γιατί το κάνατε; Για έναν
απλούστατο λόγο. Η Κυβέρνηση, αντί να διαπραγµατευτεί
σκληρά µε την τρόικα ανά πάσα στιγµή, πέρα από τον άκρατο,
κατά την εκτίµησή µου, και από εδώ και στο εξής αποτυχηµένο
επικοινωνισµό στον οποίο επιδίδεται, έχει µετατραπεί σε έναν αυ-
ταρχικό διερµηνέα και µεταφραστή εντολών. Αυτή είναι η πραγ-
µατικότητα. Και αυτό που σας λέµε απ’ αυτήν τη θέση το λέει
ολόκληρη κοινωνία.

Έχουν καταλάβει οι πολίτες, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρό-
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σωπε του ΠΑΣΟΚ, τι ακριβώς συµβαίνει. ∆υστυχώς, η απελπισία
τους, η οποία πλέον παίρνει τη θέση της σιγά-σιγά στην ανοχή
και στην ελπίδα την οποία είχαν ότι µπορεί αυτό να είναι πρό-
σκαιρο, να ξέρετε ότι θα οδηγήσει σε πολύ µεγάλες εσωτερικές
αλλαγές σε αυτήν την κοινωνία.

Να ξέρετε, επίσης, ότι η πολιτική την οποία ακολουθείτε, δεν
θα διασώσει τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, που είναι η ραχοκο-
καλιά της ελληνικής οικονοµίας. Θα τις καταβυθίσει για τον
απλούστατο λόγο ότι και αυτά τα λίγα ευρώ τα οποία στερείτε
από τον πιο χαµηλόµισθο µισθωτό του ιδιωτικού τοµέα θα µειώ-
σουν ακόµη περισσότερο τους τζίρους των µικροµεσαίων επι-
χειρήσεων, θα µειώσουν ακόµη περισσότερο τα έσοδα του
κράτους από το ΦΠΑ, από την άµεση ή την έµµεση φορολογία
και θα οδηγήσουν, αν µη τι άλλο, στην απόλυτη ισοπέδωση των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων αυτού του τόπου.

Είναι δε τόσο βαθιά αυταρχική η πολιτική την οποία ακολου-
θείτε, χωρίς διάλογο, χωρίς καµµία σταγόνα συναίνεσης µέσα
στο ποτήρι, το οποίο είναι τελείως άδειο και ξερό, που αρνείστε
να συζητήσετε µε τα κόµµατα, µε την ίδια την κοινωνία στην
οποία θα απευθυνθείτε µετά από λίγο καιρό, για να σας ψηφί-
σουν ή να µην σας ψηφίσουν. Αυτό δεν έχει καµµία σηµασία.

(Στο σηµείο αυτό την προεδρική έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Πώς θα πάτε να αντικρύσετε αυτούς τους ανθρώπους; Τι θα
τους πείτε; Ότι τους σώσατε πριν από λίγο, όταν έκλεισαν τα µι-
κροµάγαζα, όταν έχασαν τις δουλειές τους; Αυτά θα τους πείτε;
Όποιοι και αν είναι, ό,τι και αν ψήφιζαν στο παρελθόν. Μιλάµε
για ολόκληρη την ελληνική κοινωνία, για την απόλυτη µαυρίλα, τη
µιζέρια και την απελπισία, στην οποία έχετε επενδύσει για ένα
κακό µνηµόνιο, για το οποίο, εσείς, κυρία Υπουργέ, δεν δια-
πραγµατευτήκατε. Πήγε ο Πρωθυπουργός της χώρας και ο
Υπουργός των Οικονοµικών. Μετά είδατε την πραγµατικότητα,
γιατί αυτή είναι η αλήθεια. Μετά την είδαν και οι συνάδελφοι του
ΠΑΣΟΚ, που θα κληθούν την Τρίτη να ψηφίσουν. ∆εν το ήξεραν
αυτό που υπέγραψαν, τώρα το καταλαβαίνουν. Και δεν φθάνει
αυτό. Εντάξει, δύσκολες αποφάσεις υπάρχουν πάντοτε στην πο-
λιτική. Τι πρέπει να βάζουµε δίπλα στην απελπισία των φτωχών;
Κοινωνικό κράτος.

Μη µου πείτε ότι δεν ξέρετε ότι ο συνάδελφός σας Υπουργός
της Υγείας αύξησε την είσοδο στα εξωτερικά ιατρεία από τρία
ευρώ σε πέντε ευρώ και σε λίγο µπορεί να το κάνει και δέκα; Μη
µου πείτε ότι δεν το γνωρίζετε αυτό; Μη µου πείτε ότι δεν γνω-
ρίζετε ότι είµαστε η χώρα µε τον µεγαλύτερο πληθωρισµό σε
ολόκληρη την Ευρώπη, τη µεγαλύτερη ύφεση, τους κατώτερους
µισθούς και τη µικρότερη ανταγωνιστικότητα; Πείτε µας, λοιπόν,
σας παρακαλώ πολύ, γιατί κράτη ισχυρά, όπως είναι η Γερµανία,
η Ιταλία, η Γαλλία µε 40% και 50% υψηλότερο µισθολογικό κό-
στος των επιχειρήσεων είναι πιο ανταγωνιστικές από εµάς; Για
έναν απλούστατο λόγο. Γιατί το κράτος είναι ακριβό στη χώρα,
γιατί οι φόροι είναι ακριβοί στη χώρα, γιατί τα διόδια είναι ακριβά
στη χώρα, γιατί οι έµµεσοι φόροι είναι ακριβοί στη χώρα, γιατί
όλος αυτός ο ακριβός κρατικός κορβανάς µεταφέρεται στην
αγορά και αφού τα πήρατε από τους πολίτες αυξάνοντας και
τους έµµεσους και τους άµεσους φόρους, τώρα τους κατεβά-
ζετε και τους µισθούς. Τι θα κερδίσετε από αυτό; Απολύτως τί-
ποτα. ∆ιότι από το µηδέν, όσο και αν το φορολογήσετε, µηδέν θα
εισπράξετε. Ευχόµαστε η χώρα να σωθεί. Οι τελευταίοι που θα
συζητήσουµε για πτώχευση είµαστε εµείς. Οι πρώτοι, όµως, οι
οποίοι θα µάθετε να µιλάτε σιγά-σιγά για την πολιτική σας πτώ-
χευση µίας αποτυχηµένης πολιτικής, είστε εσείς σε αυτήν την
Κυβέρνηση.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.

Μαρκόπουλο.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-

στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεώργιος Μαυρίκος.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ακούσαµε την Υπουργό Εργασίας -όπως βεβαίως και όλα τα

κυβερνητικά στελέχη, αλλά και τον Κοινοβουλευτικό εκπρόσωπο
του ΠΑΣΟΚ- λίγο πριν να επιχειρεί να πείσει τον ελληνικό λαό ότι
για τα προβλήµατα φταίει το χρέος και για το πολυνοµοσχέδιο

την ευθύνη την έχει το δηµόσιο χρέος και η προσπάθεια να αντα-
ποκριθεί η χώρα σε αυτό. Σε µία προσπάθεια δηλαδή να δικαιο-
λογήσει τα µέτρα και να διαµορφώσει συνθήκες για να περάσει
αυτή τη βαθιά και σκληρή ταξική πολιτική.

Ταυτόχρονα, ακούσαµε και την ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ να µιλάει
για κρίση χρέους, σε µία προσπάθεια να καλύψει το χαρακτήρα
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, το ρόλο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, τη
στρατηγική της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ακούσαµε επίσης τη Νέα
∆ηµοκρατία να επιχειρεί να πείσει ότι δήθεν µε διαχειριστικές
διαφορετικές αντιλήψεις και πρακτικές µπορούν να αντιµετωπι-
σθούν τα µέτρα. Να µιλά και να προτείνει δήθεν πολιτικές, που
εφάρµοζε στο παρελθόν και εφαρµόζει σήµερα η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ και έχουν τα γνωστά αντεργατικά και αντιλαϊκά αποτε-
λέσµατα.

Για εµάς το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος, είναι σαφές ότι η
κρίση είναι κρίση του καπιταλιστικού συστήµατος, είναι κρίση
βαθιά και παρατεταµένη και οι διαχειριστές αυτής της κρίσης –
είτε πριν λίγο καιρό η Νέα ∆ηµοκρατία είτε τώρα το ΠΑΣΟΚ- ου-
σιαστικά επιχειρούν να βάλουν σε εφαρµογή µία πολιτική που θα
φορτώσει τα βάρη της κρίσης στους εργαζόµενους, στον ελλη-
νικό λαό, όπως κάνουν όλες οι κυβερνήσεις, είτε σοσιαλδηµο-
κρατικές είτε νεοσυντηρητικές σε όλη την Ευρώπη, ανεξάρτητα
από το ύψος του χρέους και τα δηµοσιοοικονοµικά δεδοµένα.

Πιστεύουµε ότι η Κυβέρνηση είναι µε την πλάτη στον τοίχο. Ο
λαός, οι εργαζόµενοι είναι σε αγανάκτηση, η αγανάκτηση αυτή
µπορεί να γίνει δύναµη και για εµάς σηµασία έχει αυτή η δύναµη
να γίνει συνείδηση και να βγει ο κόσµος στους δρόµους, να πάρει
µέρος δραστήρια ενεργητικά στις κινητοποιήσεις, να βάλει
φραγµό σε αυτήν την πολιτική και να διεκδικήσει άλλη πολιτική.
Έχει µία ευκαιρία να το κάνει στις 15 του ∆εκέµβρη και εµείς κα-
λούµε τον ελληνικό λαό στο σύνολό του, τους εργαζόµενους,
τους επαγγελµατοβιοτέχνες, τη φτωχή αγροτιά, τα λαϊκά στρώ-
µατα να βγουν στους δρόµους, για να πουν ένα «όχι» απέναντι σε
αυτήν την στρατηγική της Ευρωπαϊκής Ένωσης, στη στρατηγική
του κεφαλαίου, στη στρατηγική που έχουν οι πολιτικές δυνάµεις
του ευρωµονόδροµου συναποφασίσει στην Ευρωπαϊκή Ένωση
και στις Βρυξέλλες και να απαιτήσουν µία άλλη διέξοδο.

Τι θέλει να πετύχει η Κυβέρνηση µε το πολυνοµοσχέδιο που
φέρνει τη ∆ευτέρα και την Τρίτη για συζήτηση και ψήφιση; Ου-
σιαστικά θέλει να µετατρέψει τα εργοστάσια, τις επιχειρήσεις,
τους χώρους δουλειάς σε Νταχάου. Αυτό θέλει να κάνει. Γι’ αυτό
καταργεί τις συλλογικές συµβάσεις.

Και αναρωτιόταν λίγο πριν εδώ η κυρία Υπουργός και ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ: «Μα, καλά πώς καταρ-
γούµε τις κλαδικές συλλογικές συµβάσεις;» Είναι σαφέστατο ότι
τις καταργείτε. Το άρθρο 14, παράγραφος 1α θα δείτε ότι λέει ότι
οι κλαδικές συλλογικές συµβάσεις µπορούν να καταργούνται
µέχρι το επίπεδο το µίνιµουµ της εθνικής γενικής συλλογικής
σύµβασης εργασίας. Τι σηµαίνει αυτό για όσους ξέρουν; Σηµαί-
νει το εξής απλό: Τέρµα οι κλαδικές συλλογικές συµβάσεις και
πάµε µόνο στις επιχειρησιακές.

Ξέρετε σήµερα, κύριε Πρωτόπαπα, να έχει υπογραφεί, έστω
µία κλαδική συλλογική σύµβαση; Καµµία δεν έχει υπογραφεί.
Γιατί; Γιατί ο ΣΕΒ δεν πάει σε διαπραγµατεύσεις; Ακριβώς διότι
περιµένει τη συγκεκριµένη ρύθµιση. Γνωρίζοντας, λοιπόν, ότι θα
φέρετε αυτό το νοµοσχέδιο, περιµένει για να µην υπογράψει καµ-
µία κλαδική συλλογική σύµβαση -διότι οι κλαδικές συλλογικές
συµβάσεις έχουν καλύτερες ρυθµίσεις- και να πάνε όλοι στα µί-
νιµουµ της εθνικής γενικής, όλοι ανειδίκευτοι. Να γιατί λέµε, λοι-
πόν, κατάργηση των κλαδικών συλλογικών συµβάσεων.

Μειώνετε τους µισθούς από 25% έως 40%. Κάνετε φοροα-
παλλαγές, ενώ βάζετε την ίδια στιγµή βαριά φορολογία στο λαό
και στους εργαζόµενους. Καταργείτε τις αποζηµιώσεις, τις απο-
λύσεις. ∆ίνετε, δηλαδή, και άλλα κίνητρα την ίδια ώρα που µειώ-
νετε τους µισθούς. Και σήµερα η Γραµµατέας του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας από αυτό το βήµα πρότεινε
µείωση των µισθών των Βουλευτών. Έχει προτείνει το ΚΚΕ τρεις
φορές και µε σχέδιο νόµου κατάργηση της βουλευτικής σύντα-
ξης και αρνείστε όχι να το ψηφίσετε, αλλά και να το συζητήσετε,
την ίδια στιγµή που για τους µάνατζερ, τους διευθυντές και
όλους αυτούς αφήνετε απείρακτους τους µισθούς και τις απο-
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δοχές τους.
Μέσα σε αυτήν τη καπιταλιστική κρίση, εµείς πιστεύουµε ότι

ουσιαστικά τα πράγµατα οδηγούνται σε καταστροφή των παρα-
γωγικών δυνάµεων και οι παραγωγικές δυνάµεις που θα κατα-
στραφούν, θα είναι σε δύο επίπεδα: Πρώτον, εργατική τάξη µε τη
φτώχεια και αυτά τα µέτρα που παίρνετε και, δεύτερον, τα µη-
χανήµατα, τα εργοστάσια κ.λπ., όπου το µεγάλο ψάρι θα φάει το
µικρό. Αυτό γίνεται προκειµένου να γίνει συγκεντροποίηση και
συγκέντρωση του κεφαλαίου, προκειµένου να διατηρηθούν τα
επίπεδα και το ύψος στα ποσοστά των κερδών. Εκεί οδηγούνται
τα πράγµατα και από τους ανταγωνισµούς στο εσωτερικό της
ίδιας της αστικής τάξης.

Έρχεστε, λοιπόν, µέσα σε αυτήν την κατάσταση και λέτε στους
εργαζόµενους «Αποδεχθείτε και αυτό το πολυνοµοσχέδιο». Αλ-
λιώς λέτε -στους εργαζόµενους και στο λαό- αν δεν δεχθείτε
αυτά τα µέτρα, τότε δεν θα µπορούµε να πληρώσουµε τους µι-
σθούς και τις συντάξεις. ∆ηλαδή, χρεοκοπία του συστήµατος,
χρεοκοπία του αστικού καθεστώτος, χρεοκοπία των πολιτικών
δυνάµεων του συστήµατος. Για εµάς αυτό σηµαίνει η οµολογία
και η απειλή και ο εκβιασµός που εκτοξεύετε ότι δεν µπορείτε να
πληρώσετε µισθούς, δεν µπορείτε να πληρώσετε συντάξεις. Ση-
µαίνει ότι έχει χρεοκοπήσει το σύστηµα.

Πραγµατικά πρέπει να δει ο ελληνικός λαός ότι υπάρχει δια-
φορετική διέξοδος, υπάρχει άλλη δυνατότητα. Η Ελλάδα έχει
πολλές δυνατότητες. Η Ελλάδα έχει και πετρέλαιο και φυσικό
αέριο και νικέλιο και ουράνιο και βωξίτη, αλλά χρειάζεται µία
άλλη πολιτική. ∆εν µπορεί ούτε η διαχείριση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, ούτε η διαχείριση του ΠΑΣΟΚ να δώσει διέξοδο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώστε, κύριε συ-
νάδελφε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Η διέξοδος βρίσκεται εκεί που λέει το
ΚΚΕ: ότι πρέπει να µπουν στο περιθώριο αυτές οι πολιτικές δυ-
νάµεις και το πολιτικό σύστηµα και άλλα χαρακτηριστικά, όπως
αυτά που εµείς υποστηρίζουµε που θα αναπτύξουν αυτές τις δυ-
νατότητες της χώρας µε µία οικονοµία µε λαϊκά χαρακτηριστικά
και στοιχεία, µπορούν να δώσουν διέξοδο στη σηµερινή κατά-
σταση και στα αδιέξοδα του καπιταλιστικού συστήµατος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Μαυ-

ρίκο.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-

θόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριος Ροντούλης.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, έχασα ένα στοίχηµα. Είχα στοιχηµατίσει ότι η

συγκεκριµένη Υπουργός, εσείς δηλαδή, θα προτιµούσατε να εί-
χατε παραιτηθεί, παρά να βάλετε την υπογραφή σας σε αυτό το
κατ’ επείγον πολυνοµοσχέδιο, που θα συζητήσουµε ∆ευτέρα και
Τρίτη στη Βουλή. Φαίνεται ότι έπεσα έξω, γιατί το µέλι του
υπουργικού θώκου ή των υπουργικών θώκων είναι µεγάλο δέ-
λεαρ και δύσκολα µπορεί κάποιος να το αποχωριστεί.

Εάν, όµως, κυρία Υπουργέ, το είχατε κάνει θα είχατε γίνει σύµ-
βολο αντίστασης, µιας αντίστασης ενάντια στο σµπαράλιασµα
των εργασιακών σχέσεων και της κοινωνικής συνοχής που απει-
λεί τον ελληνικό λαό. ∆υστυχώς δεν το πράξατε και ακολουθή-
σατε την πεπατηµένη. Ποια πεπατηµένη, κύριε Πρωτόπαπα, για
να µην ξεχνιόµαστε; Την πασοκική πεπατηµένη που λέει «άλλα
λέω προεκλογικά και άλλα πράττω µετεκλογικά».

Βεβαίως το λυπηρό είναι τούτο, όταν βρίσκονται άνθρωποι που
επισηµαίνουν τις κυβερνητικές αυτές παλινωδίες και αντιφάσεις
στους Υπουργούς του ΠΑΣΟΚ, λαµβάνουν την απάντηση που
είναι γεµάτη κυνικότητα. Ποια δηλαδή, αγαπητοί συνάδελφοι;
«Μα, αυτά είναι last year δεσµεύσεις». Έτσι όπως πάτε, όµως, να
ξέρετε τούτο, πολύ σύντοµα θα γίνετε last year Κυβέρνηση.

Έρχοµαι τώρα να εξετάσω την ουσία της συζήτησης που γί-
νεται εδώ που ακούει στο όνοµα περιορισµός των µισθών, γενι-
κευµένος, παντού, αλλά εγώ θα εστιάσω την προσοχή µου
ιδιαίτερα στον ιδιωτικό τοµέα. Τι λένε οι υπέρµαχοι µιας τέτοιας
πολιτικής; Σας άκουσα πριν και στην οµιλία σας. Οι υπέρµαχοι
µιας τέτοιας πολιτικής πρεσβεύουν τούτο: Ένας τέτοιος περιο-

ρισµός των µισθών στον ιδιωτικό τοµέα θα αυξήσει την ανταγω-
νιστικότητα της ελληνικής οικονοµίας, θα µας δώσει δυνατότητες
επενδύσεων, επενδύσεις που µε τη σειρά τους θα αυξήσουν την
απασχόληση. Αυτό λέει αυτή η σχολή σκέψης.

Για να δούµε, όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι έτσι τα πράγ-
µατα; ∆υστυχώς, κυρία Υπουργέ, γνωρίζετε πολύ καλά -γιατί πα-
ρακολουθώ και την αρθρογραφία σας και την πανεπιστηµιακή
σας πορεία- ότι δεν είναι έτσι τα πράγµατα. ∆εν είναι έτσι τα
πράγµατα ακόµα και αν δεν το οµολογείτε. Γιατί; Γιατί το πρό-
βληµα ανταγωνιστικότητας της ελληνικής οικονοµίας δεν είναι
το µισθολογικό κόστος. Το πρόβληµα ανταγωνιστικότητας είναι
το µη µισθολογικό κόστος που σύµφωνα µε στοιχεία…

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Θα σας απαντήσω.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εσείς τα λέτε, αλλά δεν τα κάνετε.
Σας είπα πριν ότι σας παρακολουθώ στενά σας διαβάζω, αλλά ω
του θαύµατος άλλα γράφετε, άλλα λέτε, άλλα πρεσβεύετε και
άλλα µας φέρνετε να νοµοθετήσουµε. Μα θα τρελαθούµε µε
αυτές τις αντιφάσεις!

Θα µου απαντήσετε µετά.
Είναι, λοιπόν, το µη µισθολογικό κόστος που ανέρχεται σύµ-

φωνα µε στοιχεία του ΟΟΣΑ στο 42% του συνολικού εργατικού
κόστους. Με άλλα λόγια για το πρόβληµα ανταγωνιστικότητας
της ελληνικής οικονοµίας ευθύνεται η γραφειοκρατία. Ναι. Η
αδιαφάνεια; Ναι. Η διαφθορά; Ναι. Η φορολογία; Ναι. Τι σηµαί-
νει αυτό;

Ακούστε τώρα την άλλη συλλογιστική, κυρία Υπουργέ. Από
1/1/2011 γνωρίζετε πολύ καλά ότι θα αυξηθούν συντελεστές
ΦΠΑ, θα επιβληθεί έκτακτη εισφορά στις επιχειρήσεις, θα συνε-
χιστεί η ιδιότυπη στάση πληρωµών του δηµοσίου όσον αφορά
την επιστροφή ΦΠΑ. Τι σηµαίνουν αυτά τα πράγµατα; Σηµαίνει
ότι θα λειτουργήσουν άλλοι παράγοντες, αυτοί που σας ανέφερα
πριν από λίγο, οι οποίοι θα εξανεµίσουν ταχύτατα, θα ακυρώ-
σουν ταχύτατα και άµεσα τα όποια ανταγωνιστικά οφέλη πιθα-
νόν κερδηθούν από την συµπίεση του µισθολογικού κόστους
στον ιδιωτικό τοµέα της ελληνικής οικονοµίας.

Επιτρέψτε µου στο σηµείο αυτό να κάνω και µια δυσοίωνη πρό-
βλεψη. Έτσι όπως πάτε, µε αυτήν την πολιτική, δηλαδή την συρ-
ρίκνωση των µισθών στον ιδιωτικό τοµέα και την βαθιά, την οξεία
ύφεση, στην οποία έχει περιέλθει η ελληνική οικονοµία, οι ελλη-
νικές, οι γηγενείς επιχειρήσεις µέσα σε δυο χρόνια είτε στη συ-
ντριπτική τους πλειοψηφία θα βάλουν λουκέτο, γιατί απλά δεν
θα έχουν τζίρο, δεν χρειάζεται καµµία ιδιαίτερη οικονοµική ανά-
λυση, είτε θα φτάσουν στο κατώφλι της ευτελούς εξαγοράς είτε
από µεγάλες πολυεθνικές είτε από ανώνυµα funds του εξωτερι-
κού και µάλιστα σε τιµή κάτω του κόστους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Να ξέρετε και τελειώνω, κυρία Πρόεδρε, µε αυτό, η πολιτική
σας οδηγεί σε µια άκρατη φτώχεια την ελληνική κοινωνία. Και να
σας το πω απλά υπάρχουν παιδιά ευαίσθητων κοινωνικών οµά-
δων που δεν έχουν ούτε γάλα να πιουν. Με την γκαζόλαµπα µα-
θαίνουν γράµµατα. Και κοιτάξτε, ο γονέας όταν δεν έχει να πιει
ο ίδιος γάλα το υποφέρει, όταν δεν έχουν τα παιδιά του να πιουν
γάλα και τα βλέπει να διαβάζουν µε την γκαζόλαµπα, θα εκφρα-
στεί µε µια ανεξέλεγκτη συµπεριφορά.

Πρέπει να ξέρετε ότι καθόµαστε πάνω σε ένα ηφαίστειο που αν
εκραγεί δεν θα αφήσει τίποτα όρθιο και αυτό το κοινωνικό ηφαί-
στειο εσείς αντί να το καταπραΰνετε, το οξύνετε έτι περισσό-
τερο. Φέρετε µεγάλη ευθύνη για την υπογραφή που βάλατε
έναντι του ελληνικού λαού και αυτό είναι κάτι που θα σας συνο-
δεύει δυστυχώς αρνητικά σε όλη την µετέπειτα πολιτική σας πο-
ρεία. ∆εν σας άξιζε εσάς, συγκεκριµένα, αυτό το πράγµα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Ρο-

ντούλη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
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γίας της Βουλής τριάντα έξι µαθητές και µαθήτριες και πέντε εκ-
παιδευτικοί-συνοδοί από το Γυµνάσιο ∆ιακοπτού Αχαΐας.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Εισερχόµαστε τώρα στις δευτερολογίες των επερωτώντων
Βουλευτών.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ από το Νοµό Ηρακλείου
κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης για πέντε λεπτά.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρία Υπουργέ, να
σας πω ότι καταθέσαµε την επίκαιρη επερώτηση για τους λόγους
που είπα και στην ουσία δεν µας απαντήσατε στα ερωτήµατα που
τίθενται στο τέλος. Κυρίως δεν µας απαντήσατε στο δεύτερο,
«πώς προτίθεται η Κυβέρνηση να παρέµβει στην οικονοµία προ-
κειµένου να αυξηθεί η απασχόληση και να µειωθεί η εργασιακή
ανασφάλεια;». ∆εν είπατε τίποτα γι’ αυτό.

∆εν απαντήσατε και στο άλλο ερώτηµα όµως, «ποια µέτρα
προτίθεται να πάρει, ώστε να προστατευθούν οι νέοι εργαζόµε-
νοι από την εργοδοτική αυθαιρεσία, την ανασφάλιστη και συχνά
απλήρωτη εργασία, να ανακοπεί η τάση µετανάστευσης που έχει
γίνει ανάγκη της ελληνικής νεολαίας;». Τίποτα, ούτε καν ανα-
φορά, όχι µια ανεπαρκής απάντηση.

Τώρα όµως για να µη σας αδικώ, να πω την αλήθεια ότι έχει
απαντήσει η Κυβέρνηση σε αυτά. Σήµερα µιλά όµως ο Τύπος για
το µνηµόσυνο, για νέο µνηµόνιο, για ηµέρα ντροπής για την Κυ-
βέρνηση, για ηµέρα οργής για την κοινωνία και νοµίζω καλά απο-
τυπώνεται. Λέει συγκεκριµένα για τις επιχειρηµατικές συµβάσεις
µε ελεύθερη πτώση των µισθών και απολύσεις χωρίς όριο, λέει
για εργοδοτικά σωµατεία στις επιχειρήσεις –διότι έτσι µεταφρά-
ζεται και έτσι ετοιµάζονται αυτή τη στιγµή οι επιχειρήσεις και οι
επιχειρηµατίες- και µιλάει για απόλυση, για µετά από διετή δοκι-
µαστική, όπως λέει, εργασία χωρίς αποζηµίωση στην ουσία. Μπο-
ρεί να γίνει αυτό και θα γίνει και το ξέρετε ότι θα γίνει.
Επεκτείνεται το καθεστώς της ενοικίασης των εργαζοµένων από
δεκαοκτώ µήνες σε τρία χρόνια. ∆ιαγράφεται το ελληνικό και το
ευρωπαϊκό εργατικό δίκαιο.

Και να σας πω και ένα στοιχείο που δεν το λέω εγώ αλλά το
λέει στην «ΗΜΕΡΗΣΙΑ» ο κ. Κασιµάτης: Έσβησαν δεκαέξι χιλιά-
δες επιχειρήσεις το τετράµηνο Ιούνη-Σεπτέµβρη. Θα µπορούσε
κανείς να σας πει ως κυβέρνηση «κοίτα τι έκανες» και να το στα-
µατήσει. Γιατί εσείς µας λέτε, εµείς σας λέµε. Εντάξει εµείς εί-
µαστε αντιπολίτευση, εσείς είστε Κυβέρνηση, ο καθένας λέει τα
δικά του. Υπάρχει και ένας κριτής, υπάρχει µια εικόνα. Πείτε µου
λοιπόν: Είναι έτσι ή δεν είναι;

Έχουµε ακριβά σούπερ-µάρκετ και κάνετε φθηνότερο το Ι.Χ..
Πάτε για ένα νέο µνηµόνιο το Μάρτη. ∆ιαψεύστε το αλλά ο Μάρ-
της είναι κοντά. Και λέτε, κυρία Υπουργέ, ότι δεν αποδοµείται η
εθνική γενική συλλογική σύµβαση εργασίας, την ώρα που την αλ-
λάξατε µε πρόσχηµα την ανεργία των νέων και έφυγε το πάτωµα
από αυτό το βαρέλι. Καταργείτε το ρόλο των σωµατείων ουσια-
στικά. Όλα είναι ενάντια στον κόσµο της εργασίας και στον ερ-
γαζόµενο. Και θα µπορούσε κανείς να σας πει «εργασιακές
σχέσεις, ανεργία», αλλά να περιοριστώ εγώ σε αυτό που σας
είπα «κοιτάξτε τι κάνατε».

Πρόσχηµα, λοιπόν, είναι η κρίση που υπάρχει για ό,τι αντικοι-
νωνικό γίνεται. ∆εν ξεπερνιέται βέβαια η κρίση µε την ίδια συ-
νταγή µε εκείνη που δηµιουργήθηκε και εδώ πρόκειται για
ακριβώς την ίδια συνταγή, ίσως µε διαφορετικές ταχύτητες γιατί
πραγµατικά η κρίση που υπάρχει είναι καλό πρόσχηµα, ένας
καλός φερετζές που κρύβει τα πράγµατα.

Κυβερνάτε αποτελεσµατικά και γρήγορα, κυρία Υπουργέ, µε
διαδικασίες κατεπείγοντος όταν πρόκειται για µέτρα ενάντια
στην εργασία, στους εργαζόµενους, στην ασφάλιση, στις συλ-
λογικές συµβάσεις, χαρίζετε φόρους στους µεγάλους, στον
Τύπο, κάνετε ιδιωτικοποιήσεις κ.λπ.. ∆εν κυβερνάτε καθόλου και
αργείτε και δεν έχετε καµµιά διαδικασία κατεπείγοντος -ούτε καν
διαδικασία υπάρχει- όταν είναι για την ανεργία, για την αύξηση
του εισοδήµατος και ό,τι φιλολαϊκού υπέρ της κοινωνίας, των
νέων, των γυναικών, των αδυνάτων.

Και να πω κάτι για τον κ. Πρωτόπαπα που µας έψεξε και λίγο.
Νοµίζει ότι η πολιτική είναι η ψήφος και οι δηµοσκοπήσεις. Εγώ
θα σας ξαναπώ «κοίτα τι έκανες». Κοιτάξτε την κοινωνία. Πώς

λέει η Κυβέρνηση ότι καταπολεµά την ανεργία και στηρίζει την
απασχόληση;

Με την υφεσιακή πολιτική του µνηµονίου 4,5% µειώθηκε το
ΑΕΠ της χώρας το τρίτο τρίµηνο του 2010. Με την απελευθέ-
ρωση ουσιαστικά των απολύσεων, ακρίβεια, ανεργία, πληθωρι-
σµός. Να πω ακόµα ότι µε την αποδιάρθρωση των εποπτικών
ελεγκτικών µηχανισµών µε το σχέδιο νόµου για τον ΟΜΕ∆ -να
θυµίσω ότι ήταν 100% οµόφωνα και από τα κόµµατα και από την
τότε Κυβέρνηση και ότι πέτυχε στην ελληνική κοινωνία- από πλε-
ονέκτηµα του εργαζόµενου, τώρα το κάνετε πλεονέκτηµα του
εργοδότη και η διαιτησία αφορά µόνο το µισθό έτσι όπως το
έχετε κάνει. Και να δούµε -γιατί κοντά είναι και αυτό-αν σταµατά
την απεργία κατά τη διαπραγµάτευση. Και σας λέω ότι ο ΣΕΠΕ -
που θα έπρεπε να είναι το πρώτο νοµοσχέδιο που θα έπρεπε να
έχει έλθει- παραµένει σχεδόν διαλυµένος και το νοµοσχέδιο για
την αναδιοργάνωσή του έχει καταντήσει το γεφύρι της Άρτας.
Το ΙΚΑ και ο ΟΑΕ∆ είναι βουτηγµένα στην ανυποληψία που τους
έχουν οδηγήσει όλες οι µέχρι τώρα Κυβερνήσεις και δεν µπο-
ρούν να λειτουργήσουν ελεγκτικά στην ουσία για πάρα πολλούς
λόγους. ∆εκαέξι µήνες δεν έχετε κάνει µια σοβαρή παρέµβαση
στους ελεγκτικούς µηχανισµούς γιατί βιάζεστε σε ό,τι είναι
σκληρό και βάναυσο και αντικοινωνικό και αντιλαϊκό.

Να σας πω ότι υπάρχει µια προκλητική αδιαφορία, κύριε
Υπουργέ, για την απορρόφηση δισεκατοµµυρίων ευρώ από τα
ταµεία της Ευρωπαϊκής Ένωσης και από την Ευρωπαϊκή Κε-
ντρική Τράπεζα και από Ταµείο Συνοχής και από το ΕΚΠΑ για τη
στήριξη της απασχόλησης και την καταπολέµηση της ανεργίας.

Απαντώντας σε µια ερώτηση Ευρωβουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ, του
κ. Χουντή, η Επιτροπή ανέφερε ότι τα κονδύλια του ΕΣΠΑ κατά
την προγραµµατική περίοδο 2007-2013 στην Ελλάδα για την ενί-
σχυση της απασχόλησης έχουν απορροφηθεί µε ρυθµούς µόλις
σε ποσοστό 6,2% µέχρι τα µέσα του 2010. Και αυτό δεν νοµίζω
ότι είναι στην κατεύθυνση που λέτε «προσπαθούµε να κάνουµε».
Πού είναι η προσπάθεια και πού το αποτέλεσµα;

Υπάρχουν τα πολυδιαφηµισµένα προγράµµατα απασχόλησης
και κατάρτισης του ΟΑΕ∆ µε τα οποία χρηµατοδοτεί τους εργο-
δότες. Πολλά από αυτά τα προγράµµατα υλοποιούνται επί σειρά
ετών αλλά η αποτελεσµατικότητά τους είναι πολύ χαµηλή. Κα-
νείς δεν µετρά την αποτελεσµατικότητα αλλά µόνο την απορρο-
φητικότητα. Υπάρχουν αξιολογήσεις αυτών των προγραµµάτων;
Πού είναι; Απ’ όσο ξέρουµε, όχι. Οι τελευταίες που έγιναν ήταν
για τα προγράµµατα της περασµένης δεκαετίας. Και ενώ οι
απορροφήσεις κοινοτικών κονδυλίων είναι χαµηλές, οι κυβερνη-
τικοί εντεταλµένοι για να εξυπηρετήσουν και να στηρίξουν τους
εργοδότες µε ζεστό χρήµα µέσω νέων προγραµµάτων, βάζουν
χέρι στα λεφτά των εργαζοµένων από το ΛΑΕΚ.

Και µε τι µέτρα προστατεύετε τους ανέργους; Η διάρκεια επι-
δότησης της ανεργίας είναι το ανώτατο όριο δώδεκα µήνες. Το
υφιστάµενο και ισχύον στην Ελλάδα σύστηµα είναι το τελευταίο
µαζί µε αυτό της Μεγάλης Βρετανίας για την Ευρώπη των δεκα-
πέντε. Το βασικό επίδοµα ανεργίας είναι πολύ χαµηλό όπως ξέ-
ρετε. Η πλειονότητα των ανέργων που είναι µακροχρόνια άνεργοι
είναι τριακόσιες χιλιάδες περίπου και δεν παίρνουν ούτε 1 ευρώ.
Αυτό είναι το δίχτυ προστασίας στο οποίο αναφέρεται η Κυβέρ-
νησή σας. Και από το σύνολο των ανέργων µόνο ένα ποσοστό
40% περίπου επιδοτείται µε όποιο επίδοµα επιτρέπουν οι ελάχι-
στοι πόροι που διατίθενται ως ποσοστό του ΑΕΠ και οι προ-
κρούστειες προϋποθέσεις επιδότησης κατά κατηγορία ανέργων.

Από όλα όσα έχω πει µέχρι τώρα και από αυτά που παραλείπω
αλλά τα έχουµε ξαναπεί γίνεται απόλυτα φανερή η ταξική διά-
σταση και ο προσανατολισµός αυτού του υποτυπώδους συστή-
µατος –αν υπάρχει- προστασίας των ανέργων στη χώρα µας.
Εξίσου φανερή όµως είναι και η αναγκαιότητα της πάλης για ένα
άλλο σύστηµα, για µια άλλη συνολικά πολιτική που να προστα-
τεύει τους εργαζόµενους από τον κίνδυνο της ανεργίας, κατά τη
διάρκεια της ανεργίας και να διατηρεί το βιοτικό, το κοινωνικό
και το εργασιακό και το πολιτιστικό της επίπεδο.

Τέλος, κυρία Πρόεδρε, και ευχαριστώ για την ανοχή θα σας
καταθέσω στα Πρακτικά τις δικές µας θέσεις για το θέµα της
ανεργίας και της απασχόλησης.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης κατα-
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θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Κρι-
τσωτάκη.

Παρακαλείται ο δεύτερος επερωτών Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ,
Βουλευτής Β’ Αθηνών, κ. ∆ηµήτριος Παπαδηµούλης να λάβει το
λόγο για τρία λεπτά.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, σας ρώτησα κάποια πράγµατα. Μιλήσατε επί

µακρόν. Σας παρακολούθησα µε προσοχή και δεν απαντήσατε.
Επαναλαµβάνω τα ερωτήµατα γιατί έχετε και δευτερολογία.

Μπορείτε να µου πείτε γιατί η Κυβέρνησή σας πρώτα υπέ-
γραψε στο µνηµόνιο προβλέψεις για τις εργασιακές σχέσεις και
µετά άρχισε να διεκδικεί την αλλαγή αυτών που υπέγραψε; ∆εύ-
τερον, µπορείτε να µου πείτε σε ποιο συγκεκριµένο σηµείο υπο-
χώρησε η τρόικα σ’ αυτά που πρόβλεψαν στο µνηµόνιο για τις
εργασιακές σχέσεις; ∆εν µας είπατε τίποτα συγκεκριµένο.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Σας είπα πολλά συγκεκριµένα.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Μπορείτε να µου πείτε στο
νοµοσχέδιο που σας άφησε ο κ. Λοβέρδος, πού πιστεύετε ότι
είχε κάνει κακή δουλειά, αντεργατική, και εσείς το διορθώσατε;

Ας µη γελιόµαστε. Με τη δύναµη που δίνετε στις επιχειρησια-
κές συµβάσεις, µπορείτε να µου πείτε ποιοι εργοδότες, ποιες ερ-
γοδοτικές οργανώσεις, δεν θα διευκολυνθούν από την πάσα που
τους δίνετε να µη σαµποτάρουν τις κλαδικές συµβάσεις; Αυτό
που έκανε πέρσι η Ένωση των Ελληνικών Τραπεζών, οι τραπεζί-
τες δηλαδή που αρνήθηκαν να διαπραγµατευτούν µε την ΟΤΟΕ
για κλαδική σύµβαση που να καλύπτει όλες τις τράπεζες, θα το
κάνουν όλοι οι εργοδότες ενθαρρυµένοι από το bonus που τους
δίνετε, ότι οι επιχειρησιακές συµβάσεις υπερισχύουν των κλαδι-
κών. Έτσι θα τις διαλύσετε.

Μας είπατε για το βορειοευρωπαϊκό µοντέλο όπου όντως
υπάρχουν ισχυρές επιχειρησιακές συµβάσεις. Τι µας κρύψατε;
Ότι εκεί υπάρχει ισχυρό κοινωνικό κράτος, υψηλά επιδόµατα
ανεργίας, µεγάλη διάρκεια στήριξης των ανέργων, ισχυρά προ-
γράµµατα διά βίου µάθησης. Εκεί το κράτος µε τον προϋπολο-
γισµό του δίνει τέσσερις και πέντε φορές περισσότερα απ’ ό,τι
εδώ για τη στήριξη των ανέργων. Στην Ελλάδα έχουµε το µικρό-
τερο επίδοµα στήριξης των ανέργων, τη µικρότερη διάρκεια στή-
ριξης των ανέργων, τα µικρότερα κονδύλια που δίνει ο
προϋπολογισµός για τη στήριξη των ανέργων µαζί µε την Πορ-
τογαλία.

Έχετε µια πολιτική, η οποία αυξάνει τους ανέργους. Έχετε µια
πολιτική που κάνει την εργασία φθηνότερη και τώρα, µε το πο-
λυνοµοσχέδιο και το εργασιακό του κοµµάτι, µετατρέπετε και
τους εργαζόµενους σε λάστιχο σε µια χώρα µε ήδη ελαστικο-
ποιηµένη αγορά εργασίας, διάτρητες και ασθενικές τις επιθεω-
ρήσεις και τους ελεγκτικούς θεσµούς για την εργασία, µε την
απειλή της απόλυσης.

∆εν καταλαβαίνετε ότι οι µειώσεις των µισθών, στις οποίες θα
οδηγήσει αυτό που χέρι-χέρι µε την τρόικα ετοιµάσατε, θα είναι
πολύ µεγαλύτερες απ’ αυτές που πέρυσι προκαλέσατε στη ∆η-
µόσια ∆ιοίκηση και στο δηµόσιο τοµέα;

Πολύ φοβούµαι, κυρία Υπουργέ, ότι του χρόνου, που θα κά-
νουµε τη διάγνωση και τη νεκροψία, θα διαπιστώσουµε ότι οι µει-
ώσεις των µισθών και η αύξηση της ανεργίας στον ιδιωτικό
τοµέα, που επιτείνεται µε το νοµοσχέδιό σας, θα είναι πολύ µε-
γαλύτερη. Γι’ αυτό άλλωστε και στην ήδη υψηλή ανεργία η µεν
Κυβέρνηση σας προβλέπει ότι θα αυξηθεί και άλλο η ανεργία το
2011, η δε Κοµισιόν κάνει προβλέψεις ότι θα ανέβει ακόµη πιο
ψηλά η ανεργία –πάνω από το 15%- και ακόµη και η φιλοκυβερ-
νητική πλειοψηφία της ΓΣΕΕ, κύριε Πρωτόπαπα, µιλάει για ανερ-
γία της τάξης του 20%.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Παπαδηµούλη.
Το λόγο έχει ο επερωτών Βουλευτής Α’ Πειραιώς του ΣΥΡΙΖΑ

κ. Θεόδωρος ∆ρίτσας.
Κύριε ∆ρίτσα, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, θα ήθελα πραγµατικά για τις ανάγκες της συ-

ζήτησης να δεχθώ την επιχειρηµατολογία σας και έτσι, ως κα-
πρίτσιο της ιστορίας, να πω ότι θα υποστηρίξω και την πρότασή
σας για τις επιχειρησιακές συµβάσεις. Όλα αυτά µε µία προϋ-
πόθεση: Να µου δώσετε στοιχεία ότι το 2011, το 2012, το 2013
και το 2014 η ανεργία, µε βάση την πολιτική σας, θα µειώνεται και
µάλιστα δραστικά. ∆ιότι το ίδιο το µνηµόνιο µας εγγυάται περαι-
τέρω αύξηση της ανεργίας.

Αυτό ακριβώς είναι ένα αντικειµενικό δεδοµένο, καταγεγραµ-
µένο µε τον πιο επίσηµο τρόπο. Αποτελεί και στοιχείο της συνο-
λικότερης πολιτικής, όχι µόνο του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού
Ταµείου και της τρόικα ως προς το ελληνικό ζήτηµα, αλλά και γε-
νικότερη πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των ευρωπαϊκών
χωρών, δηλαδή µέσα από τις συνθήκες της κρίσης και για την
έξοδο από την κρίση γίνεται αναδιάταξη των δεδοµένων του κοι-
νωνικού συµβολαίου εργασίας και κεφαλαίου, που, εν πάση πε-
ριπτώσει, κατακτήθηκε µέσα από διαδροµές µεγάλες
τουλάχιστον στην Ευρώπη και µεταφορά πλούτου υπέρ των
λίγων και εις βάρος των πολλών.

Οι χαµηλοί και συντριπτικά απαξιωτικοί για την εργασία όροι
της Κίνας και της Ινδίας δεν µπορούν, βέβαια, προς το παρόν να
εγκαθιδρυθούν στην Ευρώπη. Όµως, η ανάγκη της αναπαραγω-
γής της κερδοφορίας για την ελεύθερη οικονοµία και για τους
καπιταλιστές απαιτεί δραστική µείωση του κόστους εργασίας
στην Ευρώπη και όχι µόνο στην Ελλάδα και δεν έχει καµµία
σχέση µε τα δηµοσιονοµικά, µε το χρέος, µε το ένα ή µε το άλλο.

Σε αυτόν το δρόµο βαδίζετε. Η ανεργία είναι παράγωγο αυτής
της πολιτικής και όχι µόνο στην Ελλάδα. Είναι διαδροµή, η οποία
αυτόν το στρατό των ανέργων, εν συνεχεία, τον αξιοποιεί, για να
συντριβούν όλες οι εργασιακές σχέσεις και αυτών που έχουν ερ-
γασία και, βέβαια, µόνο σε ένα αόριστο µέλλον, το οποίο κανείς
δεν το περιγράφει και δεν εγγυάται -είτε είναι σοσιαλιστής είτε
χριστιανοδηµοκράτης είτε φιλελεύθερος στην Ευρώπη- καµµία
προοπτική για την επαναφορά στοιχειωδώς του κοινωνικού συµ-
βολαίου.

Εποµένως πρέπει να υποστηρίξετε την πολιτική σας µε όλους
τους έντιµους, ανοικτούς και καθαρούς κανόνες και όχι ως µία
«λύση ανάγκης» που «εξαναγκάζεστε» να επιλέξετε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. ∆ρί-
τσα.

Παρακαλείται η Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης κυρία Λούκα Κατσέλη να λάβει το λόγο για δέκα λεπτά.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Θα ξεκινήσω από µία προσωπική αιχµή που έκανε και ο κ.
Τσίπρας και ο κ. Ροντούλης. Παρ’ όλο που και οι δύο δεν
βρίσκονται σε αυτήν την Αίθουσα, θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι
δεν θα ήµουν σε αυτό το Βήµα, εάν πραγµατικά πίστευα –έστω
και ένα δευτερόλεπτο- ότι αυτή η ρύθµιση, την οποία φέρνω στο
Κοινοβούλιο, δεν υποστηρίζει το δηµόσιο συµφέρον αυτήν την
κρίσιµη στιγµή. Κανένα µέλος υπουργικού θώκου δεν είναι
αρκετό για µένα –ούτε το σκέφτοµαι- προκειµένου να φέρω στη
Βουλή ρυθµίσεις.

Μια µεγάλη παρεξήγηση αυτήν τη στιγµή για άλλη µια φορά
έγινε στη Βουλή. Ο κ. Ροντούλης είπε –και συµφωνώ απόλυτα
µαζί του- πως δεν είναι το µισθολογικό κόστος αυτό που είναι το
πρόβληµα της ανταγωνιστικότητας της ελληνικής οικονοµίας.
Είναι το µη µισθολογικό κόστος, η µειωµένη παραγωγικότητα, το
γεγονός ότι δεν κάναµε όλα αυτά τα χρόνια αυτά που έπρεπε να
κάνουµε, για να έχουµε ποιοτική παραγωγή στον τόπο µας. Σε
αυτό θα συµφωνήσω.

Είναι τουλάχιστον ντροπή για τον κ. Μαρκόπουλο να θέτει το
ερώτηµα «τι κάναµε, για να µην έχουµε µια ανταγωνιστική
οικονοµία;». Η απάντηση γιατί δεν είναι ανταγωνιστική η
οικονοµία είναι ότι τα προηγούµενα έξι χρόνια –θα έλεγα και
περισσότερα, για να συµπεριλάβω και τα δικά µας χρόνια- δεν
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κάναµε αυτά που έπρεπε να κάνουµε, για παραγωγική
αναδιάρθρωση στον τόπο. Έχουµε µια οικονοµία που χάνει
µερίδια σε όλες τις αγορές. ∆εν υπάρχει παραγωγή. ∆εν υπάρχει
προστιθέµενη αξία στον τόπο.

Αν θέλουµε να βγούµε απ’ αυτήν την κρίση, πρέπει να υπάρξει
ποιοτική παραγωγή, να γίνουν επενδύσεις, να αυξηθεί η
παραγωγικότητα, να αλλάξουµε το οργανωτικό πλαίσιο και µέσα
στις επιχειρήσεις.

Άρα το θέµα δεν είναι οι µισθοί και το µισθολογικό κόστος,
αλλά είναι κάτι πολύ διαφορετικό, κύριε Ροντούλη. Το θέµα είναι
εάν σε συγκεκριµένες επιχειρήσεις αυτήν τη χρονική περίοδο
χρειάζεται µια δυνατότητα προσαρµογής. Η απάντηση που δίνω
εγώ αυτήν τη στιγµή –και όχι µόνο αυτήν τη στιγµή- είναι ότι
συγκεκριµένες επιχειρήσεις έχουν πρόβληµα επιβίωσης. Εκεί
χρειάζεται να υπάρχει ένα θεσµικό πλαίσιο που δεν υπήρχε µέχρι
τώρα, να τους δίνει τη δυνατότητα µιας ευελιξίας σε συµφωνία
µε τους εργαζόµενους.

Αυτή είναι η ρύθµιση που φέρνω. Πραγµατικά πιστεύω –και
ξέρετε ότι δεν µασάω τα λόγια µου- ότι τέτοιου είδους ρυθµίσεις
που υπάρχουν σε πολλές άλλες χώρας είναι χρήσιµες για τη
χώρα µας και όχι µόνο σε στιγµές κρίσης, αλλά και άλλες φορές.
Θα ήταν χρήσιµη και σε άλλες περιόδους. Θα έπρεπε,
ανεξαρτήτως κρίσης, να είναι κοµµάτι των συλλογικών µας
διαπραγµατεύσεων. Εποµένως ένα τέτοιο θεσµικό πλαίσιο σε
επίπεδο επιχείρησης δίνει τη δυνατότητα µιας προσαρµογής που
δεν υπήρχε µέχρι τώρα.

Τι γινόταν µέχρι τώρα; Νοµίζω, αγαπητοί συνάδελφοι του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, ότι αυτό πρέπει να προβληµατίσει και εσάς. Γιατί υπάρχει
αυτή η αναρχία στην αγορά εργασίας; Γιατί υπάρχει αυτή η ερ-
γασιακή ζούγκλα πολλές φορές; Γιατί δεν υπάρχει επιχειρησιακό
σωµατείο στις περισσότερες επιχειρήσεις;

Πάρτε τις µεγάλες επιχειρήσεις των 700-800 ευρώ στον λευκό
ονοµαζόµενο τοµέα. Υπάρχουν επιχειρησιακά σωµατεία που λει-
τουργούν, τώρα; Όχι. Πόσες επιχειρησιακές συµβάσεις έχουµε
στην Ελλάδα; Εκατό, εκατόν πενήντα. Γιατί; ∆ιότι στο εµπόριο,
στον τουρισµό υπήρχε η κλαδική σύµβαση, η οποία κάλυπτε τα
πάντα. Άρα δεν υπήρχει κίνητρο σε επίπεδο επιχείρησης να ορ-
γανωθούν οι εργαζόµενοι. Κανένα κίνητρο δεν υπήρχε. Ο εργο-
δότης εκµεταλλευόταν αυτή την απουσία κινήτρου οργάνωσης
των εργαζοµένων σε επίπεδο επιχείρησης, κάνοντας ή ατοµικές
συµβάσεις ή πηγαίνοντας στη διαιτησία.

Αυτήν τη στιγµή, µε την ειδική επιχειρησιακή σύµβαση οι ερ-
γαζόµενοι αντιµετωπίζουν µια πρόκληση: Να οργανωθούν σε επί-
πεδο επιχείρησης. Πιστεύετε εσείς ότι δεν πρέπει να
οργανωθούν σε επίπεδο επιχείρησης; Εµείς λέµε ότι, ναι, πρέπει
να οργανωθούν σε επίπεδο και επιχείρησης. Μπορούν να οργα-
νωθούν -γιατί σας βλέπω ότι κουνάτε το κεφάλι- ή θα µπουν κί-
τρινα σωµατεία; Αυτή ήταν η ερώτηση που θέσατε. Κίτρινα
σωµατεία υπάρχουν τώρα ή δεν υπάρχουν; Βεβαίως, υπάρχουν.

Αυτή η συγκεκριµένη διάταξη, όµως, επειδή ακριβώς προϋπο-
θέτει ότι πρέπει να υπάρχει συµφωνία στο σύνολο των όρων,
κάνει πολύ πιο δύσκολη τη διαιώνιση αυτού του φαινοµένου του
εργοδοτικού σωµατείου, όπως το είπατε. Απαιτεί ωριµότητα από
τους κοινωνικούς εταίρους, απαιτεί ανασύνταξη των ίδιων των
εργαζοµένων µέσα στην επιχείρηση, απαιτεί σκληρή διαπραγ-
µάτευση, απαιτεί συµφωνία για να γίνει πράξη. Εάν δεν υπάρχει
συµφωνία, καλύπτονται οι εργαζόµενοι από την κλαδική τους
σύµβαση.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Θα υπάρχει;
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Θα απαντήσω και σ’ αυτό.
Είπατε και οι δυο ότι καταργούµε την κλαδική σύµβαση. Μα,

αυτό ήταν το προϊόν όλης αυτής της διαπραγµάτευσης, της
σκληρής διαπραγµάτευσης, των δύο µηνών, ότι οι εταίροι µάς
πίεζαν γενικευµένα να υπερισχύσουν ουσιαστικά οι επιχειρησια-
κές συµβάσεις πάνω στις συλλογικές συµβάσεις. Και εµείς εί-
παµε «όχι θα γίνει µε πολύ συγκεκριµένο τρόπο, σε επίπεδο
συγκεκριµένων επιχειρήσεων, µέσα από µια συγκεκριµένη διαδι-
κασία που εγγυάται διαφάνεια».

Και τι πετύχαµε στις διαπραγµατεύσεις; Να µην υπερισχύσουν
ανεξέλεγκτα οι επιχειρησιακές συµβάσεις, να µην καταργηθεί η

επέκταση, να µην καταργηθεί η συρροή για όλους όσους δεν
εντάσσονται µέσα στην ειδική επιχειρησιακή σύµβαση, να µπει
κατώφλι ασφάλειας, που είναι η εθνική γενική συλλογική σύµβαση
για όλους. Και οι κλαδικές εάν δεν υπάρξει συµφωνία, οποιαδή-
ποτε αλλαγή να χρειάζεται συµφωνία εργοδοτών-εργαζοµένων
και να διατηρηθεί η διαιτησία.

Ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι το ίδιο το ILO, ο ∆ιεθνής Οργανι-
σµός Εργασίας, λέει ότι ουσιαστικά η διαιτησία αντίκειται στο
σύγχρονο Εργατικό ∆ίκαιο, διότι κανονικά θα πρέπει να τα βρί-
σκουν οι εταίροι σε επίπεδο µεσολάβησης. Εµείς, παρ’ όλα αυτά,
έχουµε κρατήσει τη διαιτησία, διότι πιστεύουµε ότι κάτω από τις
ελληνικές συνθήκες είναι ένας χρήσιµος θεσµός.

Εποµένως η ρύθµιση την οποία φέρνουµε στη Βουλή, είναι µια
ρύθµιση η οποία χρειάζεται βεβαίως ωριµότητα των δυο µεριών,
αλλά έχει εχέγγυα και για τους εργαζόµενους και δίνει µια διέ-
ξοδο και στους εργοδότες αυτή τη στιγµή.

Με ρωτήσατε, επίσης, ποιες θα είναι οι επιπτώσεις αυτών των
ειδικών επιχειρησιακών συµβάσεων. Θα συµπιεστεί το µισθολο-
γικό κόστος; Η απάντηση είναι ότι εν µέρει σε µερικές επιχειρή-
σεις, ναι, οπωσδήποτε. Αλλά εάν δεν συµπιεστεί εν µέρει το
µισθολογικό κόστος σε ορισµένες επιχειρήσεις, οι επιχειρήσεις
αυτές θα κλείσουν, όπως κλείνουν και έρχονται συνέχεια στο
Υπουργείο Εργασίας η µία επιχείρηση µετά την άλλη ουσιαστικά
για να κλείσουν, απολύοντας κόσµο. Και όπως πολύ σωστά είπε
ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, αυτήν τη στιγµή
πρέπει να δώσεις µια δυνατότητα ακόµα σε αυτές τις επιχειρή-
σεις, µε συµφωνία των εργαζοµένων να βρουν κάποια διαφορε-
τική λύση, ένα διαφορετικό µείγµα, να υπάρχει µια ευελιξία µε
µέτρο. Αυτό πετυχαίνεται µε αυτή τη διάταξη.

Είναι µία διάταξη την οποία τη χρησιµοποίησαν πάρα πολλές
άλλες χώρες στο παρελθόν και τώρα. ∆εν τη φέραµε έτσι από
το πουθενά. Στη Γερµανία, την οποία την ξέρετε πολύ καλά,
αυτού του είδους οι ειδικές συµβάσεις χρησιµοποιούνται και
ήταν σηµαντικό µέτρο όταν έγινε η επανένωση της Γερµανίας
για την αναδιάρθρωση της οικονοµίας.

Τώρα, θα µπορούσαµε να πούµε πολλά για όλα τα άλλα, για το
ΣΕΠΕ. Θα έρθει το νοµοσχέδιο και το ΣΕΠΕ πρέπει να αναβαθ-
µιστεί. Ήδη, όµως, λειτουργεί σχετικά καλά. Είναι υποστελεχω-
µένο, βεβαίως. Πρέπει να βρούµε καινούργιους τρόπους να
αυξήσουµε τους ελέγχους στην αγορά. Και, φυσικά, χρειάζεται
ένα ευρύτατο φάσµα πολιτικών για την καταπολέµηση της φτώ-
χειας, η οποία αυξάνεται στη χώρα µας. Και η παιδική φτώχεια,
θα έλεγα, είναι µια µάστιγα την οποία πρέπει να δούµε.

Γι’ αυτό µε µια σειρά πολιτικών κτίζουµε ένα δίχτυ ασφάλειας.
Ελπίζω ότι πολύ σύντοµα στη Βουλή θα µου δοθεί η ευκαιρία να
αναπτύξω σε εσάς όλο το εύρος των πολιτικών που αυτήν τη
στιγµή προωθούµε.

Κλείνω λέγοντας το εξής: Η ειδική επιχειρησιακή σύµβαση ερ-
γασίας που φέρνουµε είναι ένα χρήσιµο εργαλείο. Το εάν θα πε-
τύχει ή όχι, εξαρτάται πραγµατικά από τους κοινωνικούς
εταίρους τους ίδιους, δηλαδή πώς αυτό θα µετουσιωθεί στην
πράξη σε επίπεδο κάθε επιχείρησης, ποιες θα είναι οι λύσεις που
θα δοθούν µέσα στην αγορά, µέσα στην επιχείρηση. Πραγµα-
τικά, πιστεύω ότι σε ένα, δύο χρόνια θα µπορούµε να αποτιµή-
σουµε αυτή τη ρύθµιση και να δούµε εάν πραγµατικά έχει
στηρίξει µια άλλη κουλτούρα διαλόγου, συνεννόησης, συνευθύ-
νης σε επίπεδο κάθε επιχείρησης.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την
Υπουργό Εργασίας κ. Λούκα Κατσέλη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, σαράντα οκτώ µαθητές και µαθήτριες και τέσ-
σερις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 5ο Γενικό Λύκειο
Τρικάλων.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
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Συζητούµε επερώτηση εννέα Βουλευτών του Συνασπισµού Ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς για τις εργασιακές σχέσεις και την ανερ-
γία και απαντά η Υπουργός Εργασίας. Στην Αίθουσα
βρισκόµαστε δύο Θεσσαλοί Βουλευτές, η Προεδρεύουσα και ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού και Βουλευτής Λάρισας κ. Αστέριος Ροντούλης.

Και πάλι η Βουλή σας καλωσορίζει.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ.

Παναγιώτης Λαφαζάνης.
Έχετε το λόγο, κύριε Λαφαζάνη, για έξι λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Νοµίζω ότι χρειάζεται αρκετό

κουράγιο από την κυρία Υπουργό και από τον αξιότιµο Κοινο-
βουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ, πάλαι ποτέ συνδικαλιστή.
Χρειάζεται αρκετό κουράγιο, πραγµατικά. Παρακολουθώ µε
θλίψη την προσπάθειά σας για να υπερασπιστείτε αυτό το
έκτρωµα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Θλίψη να έχετε για τα ποσοστά του
Κόµµατός σας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αφήστε τα ποσοστά. Μη λυπά-
στε γι’ αυτά. Θα τα δείτε πού θα πάνε και θα απορείτε κιόλας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Μακάρι!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αλλά παρακολουθώ µε θλίψη την

προσπάθειά σας να δικαιολογήσετε τα αδικαιολόγητα, ένα
έκτρωµα!

Κύριε Πρωτόπαπα, εσείς είστε συνδικαλιστής που προέρχε-
στε από τον κλάδο των τραπεζών. Οι πρώτες που θα τα αξιοποι-
ήσουν αυτά για να «κατεδαφίσουν» τις κλαδικές συµβάσεις είναι
οι τράπεζες, όπως καταλαβαίνετε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Άρα κάποιος πρέπει να υπογράψει.
Αν είναι τόσο αρνητικό…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θέλετε να ακούσετε τουλάχιστον
το επιχείρηµα;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Πρωτόπαπα, θα ζη-
τήσει περισσότερο χρόνο ο κ. Λαφαζάνης µετά από τις διακο-
πές.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Φαντάζοµαι ότι δεν θα υπογράψει
κανείς κάτι που δεν πρέπει να υπογράψει.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ακούστε, κύριε Πρωτόπαπα, για
να δείτε τα εκτρώµατά σας τα οποία δυστυχώς έρχεστε να υπε-
ρασπιστείτε κι εσείς µαζί µε την Υπουργό και τον παριστάµενο
πρώην συνδικαλιστή Αναπληρωτή Υπουργό κύριο Κουτρουµάνη.
Επιτέλους, πρέπει να λέµε κάποτε την αλήθεια σ’ αυτόν τον τόπο,
όχι να κάνουµε συνεχώς κοµµατική δηµαγωγία.

Οι τράπεζες, κύριε Πρωτόπαπα, δεν υπογράφουν τώρα κλα-
δική συλλογική σύµβαση. Θα υπογράψουν µετά απ’ αυτό το
έκτρωµα; Ξέρετε ότι όλες έχουν επιχειρησιακά σωµατεία. Θα ξε-
κινήσουν, λοιπόν, από τις πιο σκληρές εργοδοτικές ιδιωτικές τρά-
πεζες και θα την κάνουν «φύλλο και φτερό» την υπόθεση. ∆εν θα
µείνει τίποτα όρθιο. Ξέρετε πόσες θα είναι οι µειώσεις των µι-
σθών στις τράπεζες; Εφιαλτικές µειώσεις στο όνοµα βεβαίως της
ανταγωνιστικότητας και των προβληµάτων.

Ξέρετε τι δρόµο ανοίγετε εδώ, κύριε Κουτρουµάνη; Απίστευτο,
εφιαλτικό. ∆εν µπορεί να το χωρέσει το µυαλό του ανθρώπου.
Ανοίγετε ένα δρόµο µισθολογικού dubbing ανάµεσα στις επιχει-
ρήσεις. Τώρα κάθε επιχείρηση του κάθε κλάδου ξέρει ότι αν
βάλει στο χέρι τους εργαζόµενους και φτιάξει ένα σωµατειάκι να
τους πάρει την τζίφρα, θα αποκτά ανταγωνιστικό πλεονέκτηµα
έναντι όλων των υπολοίπων. Εποµένως θα µπαίνουµε σε µία
κούρσα πλέον η οποία δεν έχει πάτο. Κάθε επιχείρηση θα µειώ-
νει τους µισθούς µε συµβάσεις για να µπορεί να υπερισχύσει ένα-
ντι των άλλων.

Ο δρόµος αυτός δεν έχει αρχή, δεν έχει τέλος και σας είπα
πού οδηγεί, αξιότιµε κοινοβουλευτικέ εκπρόσωπε της κυβερνη-
τικής παράταξης. Στους µισθούς Κίνας, στην «κινεζοποίηση» γε-
νικότερα. Υπάρχει µία τάση «κινεζοποίησης» σ’ όλη την
Ευρωπαϊκή Ένωση και ιδιαίτερα στον ευρωπαϊκό Νότο. Η Ελ-
λάδα κι εδώ πάλι αρχίζει και παίρνει τη σκυτάλη για να οδηγήσει
την κούρσα.

Τι άλλο κάνετε, κύριε Αναπληρωτή Υπουργέ και πρώην συνδι-
καλιστά; ∆ίνετε τη δυνατότητα –άκουσον άκουσον- στην ειδική
επιχειρησιακή σύµβαση να διαπραγµατεύονται τα πάντα. Είναι

δυνατό να λέτε να διαπραγµατευτούν οι τριάντα, οι σαράντα ερ-
γαζόµενοι τον αριθµό των θέσεων εργασίας τους, τους όρους
και τις προϋποθέσεις µερικής απασχόλησης, την εκ περιτροπής
εργασία και τη διαθεσιµότητα; Είναι δυνατό να λέτε αυτό το
πράγµα; Θα γίνονται οι διαπραγµατεύσεις γι’ αυτά τα πράγµατα
µονοµερώς, εξειδικευµένα σε κάθε επιχείρηση και θα εντάσσο-
νται στην επιχειρησιακή σύµβαση και δεν θα µείνει τίποτα όρθιο
από εργασιακές σχέσεις. ∆εν βάζετε κανένα στοιχείο άµυνας, τί-
ποτα; Τα παραδίδετε όλα; Περί αυτού πρόκειται, περί ολοκλη-
ρωτικής παράδοσης.

Για τη διαιτησία επίσης τι είναι αυτό που κάνετε; Η διαιτησία
µέχρι τώρα ήταν ένα πλεονέκτηµα για τα συνδικάτα, για τα σω-
µατεία, για τους εργαζόµενους. Τώρα µε τις διατάξεις που εισά-
γετε το µετατρέπετε σε πλεονέκτηµα για το κεφάλαιο, για την
εργοδοσία. ∆ίνετε τη δυνατότητα µονοµερούς προσφυγής του
εργοδότη στη διαιτησία. Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό; ∆ιακόπτετε αυ-
τόµατα το απεργιακό δικαίωµα. Ξεκινάει, δεν τα βρίσκουν, το σω-
µατείο κάνει απεργιακό αγώνα ή ο κλάδος ή ο οποιοσδήποτε,
προσφεύγει ο εργοδότης, πάει η απεργία, πετάγεται στον κά-
λαθο των αχρήστων το απεργιακό δικαίωµα και αυτή η δυνατό-
τητα µέσα απ’ αυτή τη µονοµερή προσφυγή στη διαιτησία και
µέσα απ’ αυτή τη δυνατότητα ανακοπής της απεργίας.

∆εύτερον, αφαιρείτε από τη διαιτησία τη δυνατότητα να ρυθ-
µίζει θέµατα πέραν από το µισθό και γι’ αυτά τα θέµατα λέτε ότι
αν δεν καταλήξουν µεταξύ τους, δεν πρόκειται να καταλήξουν
ποτέ. Αφήστε τα σε εκκρεµότητα, δηλαδή στο έλεος πια οι ερ-
γαζόµενοι. Γιατί το κάνετε αυτό; Για να τους αφαιρέσετε όλα τα
άλλα που έχουν –που είναι παρεµπίπτοντα του µισθού- δικαιώ-
µατα και κατακτήσεις µέχρι τώρα;

Τρίτον, ακυρώνετε και την οποιαδήποτε απόφαση της διαιτη-
σίας µε τη δυνατότητα δικαστικής επανεξέτασης των διαιτητικών
αποφάσεων διότι έτσι δεν υπάρχουν αποφάσεις. Όποτε δεν αρέ-
σει στην εργοδοσία, θα προσφεύγει στα δικαστήρια και τρέχα
γύρευε µετά. Πού ακούστηκαν αυτές οι διατάξεις; Αυτές οι δια-
τάξεις είναι το τέλος του διαιτητικού δικαιώµατος όσον αφορά
τον κόσµο της εργασίας. Ανέφερα βεβαίως και τις άλλες διατά-
ξεις προηγουµένως που είναι απολύτως «κατεδαφιστικές».

Εν κατακλείδι, ποιο είναι το ζητούµενο για την Κυβέρνησή σας;
Η παράδοση των εργαζοµένων στα νύχια και τις ορέξεις πλέον
των επιχειρηµατιών και του κεφαλαίου, η πλήρης και η απόλυτη
παράδοσή τους. Η Ελλάδα γίνεται πρότυπο διάλυσης και «αµε-
ρικανοποίησης» µε τον χειρότερο δυνατό τρόπο όλων των εργα-
σιακών σχέσεων, η «κερκόπορτα» για την Ευρώπη. Αυτός είναι ο
δρόµος τον οποίο ανοίγετε αυτή την ώρα, επικίνδυνος δρόµος,
αδιέξοδος δρόµος διότι όχι µόνο θα έχει επιπτώσεις στον κόσµο
της εργασίας, αλλά δεν έχει καµµία οικονοµική προοπτική. Η
χώρα βυθίζεται σ’ ένα απέραντο τούνελ αυτήν τη στιγµή το οποίο
δεν έχει καµία ορατή διέξοδο και προοπτική. Αυτά είναι τα τρα-
γικά τα οποία πράττετε, αυτά δεν θα προλάβετε να τα εφαρµό-
σετε. Κινδυνεύουν να µείνουν «στον αέρα» από τους
εργαζόµενους. Θα προκληθούν πολύ µεγάλες κοινωνικές εντά-
σεις έως κοινωνικές εκρήξεις.

Τα ∆εκεµβριανά –για τα οποία µίλησα- να τα περιµένετε. Ο ερ-
γατικός ∆εκέµβρης, πολύ πιο ουσιαστικός, πολύ πιο οργανωµέ-
νος…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: ∆εν ξέρω αν πήραµε µαθήµατα απ’
αυτή την ιστορία όλοι µας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τα ∆εκεµβριανά κάποτε τα προ-
κάλεσαν παρατάξεις που βεβαίως δεν είχαν καµµία σχέση µε την
Αριστερά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Η Αριστερά δεν έχει ευθύνη;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ξέρετε ποιοι προκάλεσαν τα ∆ε-

κεµβριανά. Εννοώ αυτά στα οποία αναφερθήκατε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Μιλάω για τον εµφύλιο, όχι για τί-

ποτε άλλο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αυτά στα οποία αναφερθήκατε

ξέρετε ποιοι τα προκάλεσαν. Να µην κάνω ούτε συνειρµούς στα
ονόµατα ούτε τίποτα. ∆εν χρειάζεται.

Εγώ µίλησα για εργατικό ∆εκέµβρη, ο οποίος έρχεται. Θα είναι
πολύ πιο οργανωµένος, πολύ πιο θετικός και θα έχει ελπιδοφόρα
προοπτική για τη χώρα και θα ανοίξει νέους προοδευτικούς και
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σοσιαλιστικούς ορίζοντες. Να είστε βέβαιος γι’ αυτό.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Λα-
φαζάνη.

Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης για τρία λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόε-
δρε.

∆εν είχα τη δυνατότητα να παρακολουθήσω όλη τη συζήτηση
που ασφαλώς είχε πολύ ενδιαφέρον. Άκουσα την τοποθέτηση
της Υπουργού, η οποία έχει καλύψει σε πολύ µεγάλο βαθµό το
θέµα. Μετά την τοποθέτηση του κ. Λαφαζάνη ήθελα να πω δυο
λόγια.

Ξεκινώ απ’ αυτό που και ο ίδιος επικαλέσθηκε, δηλαδή να λέµε
τις αλήθειες και η αλήθεια είναι ότι κανένα νοµικό πλαίσιο δεν
είναι αυτό που µπορεί να προστατεύσει απόλυτα τον εργαζόµενο
σε µια ελεύθερη αγορά.

∆εύτερον, αυτό το οποίο περιγράψαµε άλλοι ως εργασιακό
µεσαίωνα και άλλοι ως εργασιακή βαρβαρότητα είναι µία πραγ-
µατικότητα που διαµορφώθηκε µέσα στις συνθήκες κρίσης που
βιώνει η χώρα µας και δεν είναι αποτέλεσµα του νοµοθετικού
κενού, ή εν πάση περιπτώσει, της ανεπάρκειας στο επίπεδο του
νοµικού πλαισίου, εκτός και αν παραγνωρίζουµε την πραγµατι-
κότητα που έχει διαµορφωθεί.

Στον ένα χρόνο που ασκώ τα καθήκοντά µου σ’ αυτό το Υπουρ-
γείο έχει τύχει πολλές φορές να συµµετέχω στις λεγόµενες συµ-
φιλιωτικές διαδικασίες οι οποίες βέβαια δεν είναι διαδικασίες που
µπορούν πολλές φορές να οδηγήσουν σε µία ουσία, αλλά µπορώ
να σας µεταφέρω την εµπειρία µου, η οποία λέει ότι και οι εργα-
ζόµενοι και οι επιχειρήσεις –αλλά πρωτίστως οι εργαζόµενοι-
είναι εκείνοι που µπορούν να συµφωνήσουν, όταν υπάρχει σο-
βαρός κίνδυνος για την επιχείρηση και προτιµούν να δουλέψουν
και µε µερική απασχόληση και να µπουν σε διαθεσιµότητα και να
δουλέψουν εκ περιτροπής όταν πρόκειται να σωθεί µια επιχεί-
ρηση, όταν πρόκειται να σωθεί η δουλειά τους και βέβαια µετά
από ένα µεταβατικό στάδιο να επανέλθουν στην κανονική εργα-
σιακή µορφή.

Αυτό το πλαίσιο επιχειρείται να ρυθµιστεί. Και να θυµίσω ότι
όλες τις προηγούµενες µέρες λέγαµε ότι δυο είναι τα βασικά ση-
µεία τα οποία διαπραγµατευόµαστε, συζητούµε και παρουσιά-
ζουν για µας εξαιρετικό ενδιαφέρον. Είναι το θέµα της επέκτασης
των κλαδικών συλλογικών συµβάσεων.

Και το δεύτερο, οι επιχειρησιακές συµβάσεις να µην έχουν
έναν καθολικό γενικευµένο χαρακτήρα, αλλά να είναι υπό όρους.
Να υπάρχει αιτιολόγηση για να εφαρµοστεί µια επιχειρησιακή
σύµβαση.

Αυτά περιλαµβάνονται στο νέο νοµοσχέδιο. ∆ηλαδή, οι κλαδι-
κές συµβάσεις επεκτείνονται σε όλες τις επιχειρήσεις, εκτός από
εκείνες τις επιχειρήσεις για τις οποίες ισχύει η ειδική λεγόµενη
επιχειρησιακή σύµβαση.

Θα µπορούσαµε να παραβλέψουµε την πραγµατικότητα. Θα
µπορούσαµε να πούµε «ας τα βρει η αγορά» αλλά πιστεύουµε
ότι η πολιτεία και η Κυβέρνηση εν προκειµένω, έχει την υποχρέ-
ωση να ρυθµίζει, να επαναρυθµίζει και να παρακολουθεί τις εξε-
λίξεις. Αυτό κάνουµε και αυτό προσπαθούµε να κάνουµε.

Κατά τα λοιπά το βάθος της κρίσης το οποίο εµφανίζεται στην
ελληνική οικονοµία και την ελληνική αγορά οφείλεται σε πολύ µε-
γάλο βαθµό στο στρεβλό τρόπο ανάπτυξης. Ουσιαστικά σήµερα
βρίσκεται σε πολύ µεγάλη κρίση το µοντέλο ανάπτυξης, που ακο-
λουθήθηκε σε αυτή τη χώρα, µε ένα δηµόσιο που αποτελούσε
πάντα τροχοπέδη για τις υγιείς επιχειρήσεις, µε ένα δηµόσιο που
ουσιαστικά επιβράβευε ή επιδοτούσε τις επιχειρήσεις εκείνες οι
οποίες δεν είχαν κανένα µέλλον.

Σε ό,τι µας αφορά ως Κυβέρνηση µε τις επιλογές που έχουµε
κάνει δεν θέλουµε το δηµόσιο να έχει πελατειακή λογική, δεν θέ-
λουµε να έχει προνοµιακή µεταχείριση για ορισµένες επιχειρή-
σεις. Εποµένως, πρέπει να βαδίσουµε σε µια ενίσχυση των υγιών
επιχειρήσεων, των επιχειρήσεων που µπορούν να έχουν προο-
πτική. Και, βέβαια, να προστατεύσουµε στο µέτρο του δυνατού
τα δικαιώµατα και τα συµφέροντα των εργαζοµένων.

Σε αυτήν την κατεύθυνση κινούµαστε και µε το συγκεκριµένο
σχέδιο που προτείνουµε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει ζητήσει για την τριτολογία του ο Κοινοβουλευτι-

κός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Παναγιώτης Λαφαζάνης.
Κύριε Λαφαζάνη, έχετε τρία λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ο κύριος Αναπληρωτής Υπουρ-

γός δεν απάντησε σε κανένα επιχείρηµα. Περίµενα να έχετε µια
ουσιαστική τοποθέτηση. Τα τρία λεπτά αυτά είναι αρκετά να
πείτε ένα επιχείρηµα. Τι µας λέτε, κύριε Κουτρουµάνη; Μας λέτε
ότι η κλαδική συλλογική σύµβαση θα έχει καθολική ισχύ πλην των
περιπτώσεων που θα υπάρχουν επιχειρησιακές συλλογικές συµ-
βάσεις.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Ειδικές.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ειδικές επιχειρησιακές συλλογι-
κές συµβάσεις.

Μα είναι δυνατόν να το λέτε αυτό σοβαρά; Γιατί το λέτε αυτό
όταν είναι εκτός κάθε λογικής; ∆εν το αντιλαµβάνεστε ότι αν πά-
ρετε τον οποιονδήποτε κλάδο και µια οποιαδήποτε επιχείρηση
επικαλούµενη οποιονδήποτε λόγο, έστω και προβληµατικότητα,
προχωρήσει σε επιχειρησιακή σύµβαση και µειώσει 20%, 30% και
40% κάτω από την κλαδική σύµβαση τους µισθούς, θα προστρέ-
ξουν αναγκαστικά, σχεδόν υποχρεωτικά, όλες οι επιχειρήσεις του
κλάδου σε αυτήν την κατεύθυνση. Και µάλιστα θα µπουν σε έναν
ανυπόφορο ανταγωνισµό, ποια θα ρίξει περισσότερο τους µι-
σθούς µέσα απ’ αυτό το καινούργιο θεσµικό πλαίσιο έτσι ώστε να
αποκτούν, στη λεγόµενη ελεύθερη αγορά, ανταγωνιστικό πλεο-
νέκτηµα; Με αυτόν τον τρόπο ξέρετε τι κάνετε; Βάζετε την ερ-
γατική δύναµη σε κάθε συγκεκριµένη επιχείρηση µέσα στον πιο
τυφλό ακραίο, αγοραίο ανταγωνισµό. Ποια καθολική ισχύ λοιπόν,
της κλαδικής συλλογικής σύµβασης;

∆εύτερον, κύριε Υφυπουργέ. Θα τελειώσουν οι κλαδικές ενώ-
σεις των εργοδοτών. Γιατί να τις κρατάµε; Για να υπογράφουν
κλαδικές συλλογικές συµβάσεις; ∆εν θα υπάρχουν. ∆εν θα προ-
σέρχονται γιατί δεν θα υπάρχουν. ∆εν θα συµµετέχει κανένας.
Θα τις περιφρονήσουν. Θα τις απαξιώσουν. Προφανέστατο.

Τρίτον. Μας λέτε ότι θα γνωµοδοτήσει το ΣΕΠΕ για το αν είναι
αναγκαία µια ειδική, επιχειρησιακή, συλλογική σύµβαση. Αν προ-
σφύγουν, κύριε Υφυπουργέ, εργαζόµενοι και εργοδότες και πουν
ότι εµείς το κρίνουµε αναγκαίο, ποιο ΣΕΠΕ θα φέρει αντίρρηση;
Και, εν πάση περιπτώσει, εδώ µιλάµε και για γνωµοδότηση. Μι-
λάµε για έναν αποφασιστικό ρόλο. Γνωµοδότηση. Αλλά και ποιος
θα το κάνει; Αφήνετε όµηρους τους εργαζόµενους στο κεφάλαιο
χωρίς µέσα άµυνας και χωρίς αντίσταση.

Βεβαίως αυτό που θέλετε να κάνετε θεσµικά εσείς, µπορεί
προσωρινά να δηµιουργήσει αρνητικές καταστάσεις αλλά να
είστε βέβαιοι ότι έτσι το καζάνι θα βράσει και θα τιναχτεί στον
αέρα. ∆ηµιουργείτε όρους πια, όχι απλώς κοινωνικών ταξικών
συγκρούσεων, αλλά κοινωνικοταξικών εξεγέρσεων. Και εκεί πάει
το πράγµα πλέον. Θα χάσετε το παιχνίδι και µακάρι να το χάσετε
όσο το δυνατόν πιο γρήγορα. Και εσείς και το κατεστηµένο πο-
λιτικό σκηνικό, για να έχουµε καινούργιες σοσιαλιστικές προο-
δευτικές εξελίξεις, οι οποίες είναι η µόνη διέξοδος. Και εκεί να
είστε βέβαιοι οδηγούνται πλέον τα πράγµατα µε τις επιλογές που
κάνετε. Χρεοκοπήσατε εσείς σε ένα χρεοκοπηµένο σύστηµα, σε
ένα χρεοκοπηµένο νεοφιλελεύθερο καπιταλισµό και µονεταρι-
σµό που κυριαρχεί στην Ευρώπη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Πα-
ναγιώτη Λαφαζάνη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της υπ’ αριθµό 10/24-11-2010 επερωτήσεως των Βου-
λευτών του ΣΥΡΙΖΑ προς την Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης, σχετικά µε θέµατα εργασιακών σχέσεων και θέµατα
ανεργίας.

Κύριοι συνάδελφοι δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 17:01’ λύεται η συνε-
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δρίαση για τη ∆ευτέρα 13 ∆εκεµβρίου 2010 και ώρα 18:00’ µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,

συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία, σύµ-
φωνα µε την ηµερησία διάταξη που θα σας διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


